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Gorelo v Lokrovcu in 
pod Kalobjem

Rekreacija je lahko 
nevarna
Čas je za kolo. Toda kaj, ko je ponekod kolesarjenje pravi adrenalinski podvig, 
saj je na nekaterih odsekih cest vožnja zelo nevarna. Eden takih je med Košni-
co in Tremerji, kjer ni kolesarske steze niti pločnika. Pred dnevi so zato na to 
težavo opozorili s protestnim kolesarjenjem.
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UVODNIK

IVANA STAMEJČIČ

Če bi takole čez palec ocenjevali, ka-
teri mesec v letu je najbolj prazničen, bi 
sama med finalistoma, decembrom in 
majem, brez kančka pomisleka izbrala 
maj. Vanj le z malo predaha po obuja-
nju spomina na upor proti okupatorju 
vstopamo na praznik dela, samo do-
ber teden kasneje praznujemo obletnico 
zmage oziroma konca druge svetovne 
vojne, ves maj pa – tudi v duhu spo-
mladanske razcvetelosti – ostaja mesec 
mladih.

To so zame dnevi, s katerimi se ne morejo kosati niti trije 
decembrski dobri možje! Majski prazniki so drugačni, z več 
vsebine in z veliko manj komercializacije. In morda so tudi 
zaradi tega zadnja leta izgubili nekaj svojega naboja … Kot 
da smo pozabili, zakaj jih praznujemo. Tako je bilo letos le 
redkokomu jasno, zakaj usihajo prvomajski delavski shodi, 
zakaj sta se v organizaciji Zveze svobodnih sindikatov Slovenije 
na Celjskem »obdržala« le shoda na Celjski koči in Šmohorju, 
vsa ostala tradicionalna prizorišča pa so bila prepuščena dobri 
volji domačih organizatorjev, pa naj bodo to lokalna planinska 
in gasilska društva ali oskrbniki bližnjih planinskih koč. Lahko 
to pripišemo ležernosti sindikalistov, ki, se zdi, na terenu vse 
bolj dajejo vtis javnih uslužbencev in ne zagrizenih borcev za 
pravice delavcev, ali temu, da je slednjih vedno manj? Vsaj 
takšnih, ki (še) imajo delovna mesta in sklenjene pogodbe za 
nedoločen čas, ki jim zagotavljajo vsaj minimalno varnost. 
Prav njim bi delo moralo biti vrednota, za katero se je vredno 
boriti proti prevladi kapitala.

Drugi majski praznik, ki bi moral biti letos še posebej slo-
vesen, je obletnica konca druge svetovne vojne. Za Slovence 
se je ta zgodil prav na našem območju. Dan pred podpisom 
okupatorjeve kapitulacije oziroma v noči z 8. na 9. maj je 
povsod začela veljati kapitulacija nemških oboroženih sil in 
po teh določilih so morale vse nemške enote, kjerkoli že so 
bile, na lokalnih bojiščih nasprotni, pri nas partizanski vojski 
prepustiti orožje. Na Celjskem so imele enote nemške armadne 
skupine E svoj štab na Polzeli, a so se želele čim prej prebiti na 
Koroško ter se predati britanskim enotam oziroma zahodnim 
zaveznikom. Tako jih ne bi dobili v roke Rdeča armada ali 
jugoslovanska vojska. Ko je politkomisar XIV. divizije Ivan 
Dolničar izvedel, da je na tem območju štab armadne skupine, 
je izsilil pogovor z generalom Löhrom. Pri tem ga je spomnil, 
da so se nemške enote dolžne držati določil brezpogojne ka-
pitulacije in posledica tega pogovora, ki je bil v neki gostilni v 
Letušu, je bil podpis kapitulacije 9. maja v Topolšici.

Naj spomnim, da je bila povprečna starost borcev XIV. divi-
zije le malo več kot 20 let in da je bil Ivan Dolničar takrat star 
22 let. Karkoli že bo v naslednjih dneh povedanega o obletnici 
dogodkov, ki so Slovence zgodovinsko gledano nedvoumno 
umestili na »pravo« stran, ne smemo spregledati, da so na-
rodu svobodo priborili mladi. In njim v spomin – nam vsem 
pa v opomin – naj maj ostane mesec mladih. Bomo kdaj tega 
priznanja sposobni res vsi? Bojim se, da bi pri tem najbrž 
potrebovali pomoč kar vseh treh decembrskih dobrih mož, ki 
bi tudi združeni imeli težko delo.

Praznični maj
Preverjanje znanja – 
čemu in za koga?
Učence in dijake do poletnih počitnic loči še nekaj napornih preizkusov

ANKETA

So NPZ koristni 
ali ne?

In kako na NPZ gledajo učenci? Devetošolci III. OŠ Celje 
so bili po opravljenem preverjanju znanja matematike 
skorajda soglasni, da kakšne posebne treme ni bilo, saj 
rezultati »ne štejejo«. Večina vprašanih nanje gleda kot na 
priložnost, da izvedo, kakšno je njihovo resnično znanje. 
A vse dokler rezultati NPZ ne bodo imeli večje veljave, 
bodo za večino učencev in učiteljev predvsem dodatna 
obremenitev.

Po končanih prvomaj-
skih počitnicah učence in 
dijake do konca šolskega 
leta čakata sicer le še manj 
kot dva meseca pouka, a ta 
bosta naporna zlasti za ma-
turante in devetošolce. To je 
namreč čas zaključevanja 
ocen, v torek so se začeli 
preizkusi splošne mature 
in nacionalnega preverja-
nja znanja (NPZ), sledijo 
še izpiti poklicne mature. 
In če je za maturitetne re-
zultate jasno, da postavljajo 
piko na i srednješolskemu 
izobraževanju in bodočim 
študentom služijo pri vpisu 
v izbran študijski program, 
veliko bolj »v zraku visijo« 
rezultati NPZ.

Šestošolci in devetošolci 
so v torek opravljali preiz-
kus iz matematike, danes, v 
četrtek, jih čaka preizkus iz 
maternega jezika, 11. maja 
šestošolce še iz tujega jezi-
ka, devetošolce pa iz enega 
od predmetov, ki jih je na 
predlog državne komisije 
določil minister. NPZ so za 
devetošolce in od šolskega 
leta 2013/14 tudi za šesto-
šolce obvezni, po svoji pre-
soji pa se zanje lahko odlo-
čijo tudi učenci s posebnimi 
potrebami ter priseljenci iz 
drugih držav, všolani v slo-

venske osnovne šole, katerih 
materni jezik ni slovenščina.

Veliko slabe volje
Še do tik pred zdajci so 

NPZ povzročali slabo voljo 
med učitelji, saj v šolskem 
ministrstvu niso našli de-
narja za plačilo dela, ki ga 
bodo ti imeli s popravlja-
njem preizkusov. Zdaj je ta 
razlog odpravljen, vendar 
večina učiteljev še vedno 
opozarja, da je NPZ treba 
dati večji pomen, če naj 
bodo resničen pokazatelj 
znanja, ki ga učenci doseže-
jo v osnovni šoli. Rezultati 
NPZ so namreč zgolj doda-
tna informacija učencem 
in staršem o tem, kakšno 
je znanje učencev glede na 
standarde v učnih načrtih. 
Ponujajo tudi primerljivost 
znanja med učenci v posa-
mezni šoli in primerjavo z 
državnim povprečjem. Ka-
kšne druge vloge pa nimajo, 

saj učitelji teh dosežkov ne 
smejo upoštevati pri zaklju-
čevanju ocen, prav tako pa 
pri vpisu v želeno srednjo 
šolo pomagajo le tistim bo-
dočim dijakom, ki so izbrali 
izobraževalni program z 
omejitvijo vpisa in se bodo 
v izbirnem postopku skupaj 
s še kakšnim vrtnikom znašli 
na meji zahtevanih točk.

Prav zaradi tega nad njimi 
zvečine niso prav nič navdu-
šeni učenci, ki opozarjajo, da 
je majski čas v šoli že tako pre-
več »zatrpan« z rednimi testi 
in preverjanji znanja. In sle-
dnji imajo prednost, saj gredo 
te ocene najprej v redovalnice, 
zatem pa v njihova spričevala.

V pomoč šolam?
Dosežki NPZ so sicer kori-

stna informacija tudi šoli, da 
bodo lahko učenci skupaj z 
učitelji pri predmetih, ki so 
se preverjali, primerjali svoje 
dosežke tudi z državnim pov-

prečjem. Analiza, ki jo bo na-
redil Državni izpitni center, 
bo tudi pokazala, pri katerih 
nalogah v posameznih pre-
izkusih znanja so bili učenci 
še posebej uspešni oziroma 
katerim vsebinam in učnim 
ciljem bi bilo treba pri učenju 
posvečati dodatno pozornost. 
S tem se strinja tudi ravnatelj 
III. OŠ Celje Aleksander Ver-
hovšek, ki pravi, da so NPZ 
pomembni, saj so edina eno-
vita povratna informacija in 
veljajo za vse šole v Sloveniji. 
»Šola, učitelji, učenci in star-
ši dobimo kakovostne infor-
macije o trenutnem znanju,« 
pravi in dodaja, da pa se stri-
nja s tistimi, ki menijo, da bi 
morala ta preverjanja dobiti 
drugačno veljavo v nacional-
nem šolskem sistemu. »Tudi 
analiza rezultatov NPZ mora 
biti večletna, če želimo, da 
je kakovostna. Rezultati ene 
generacije še ne povedo ce-
lotne zgodbe. Rezultati petih 
generacij pa že lahko podajo 
odgovore, ali šola deluje v 
pravi smeri in ali je energija 
učiteljev in vodstva pravilno 
usmerjena.« Kot še dodaja, v 
III. OŠ zato vsakoletno ana-
lizo, ki jo naredijo ob koncu 
leta, nato primerjajo s pred-
hodnimi.

IVANA STAMEJČIČ

Nacionalno preverjanje znanja bo v le-
tošnjem šolskem letu za 6. razred v 485 
osnovnih šolah opravljalo 17.386 učen-
cev in za 9. razred v 482 osnovnih šolah 
17.777 učencev.

Hanna Dolar: »Ko sem se 
pripravljala na preverjanje 
za matematiko, sem rešila 
nekaj starih testov nacional-
nega preverjanja in se mi je 
zdel letošnji, vsaj v začetku, 
nekoliko težji, kot so bili v 
preteklih letih. Čeprav ti pre-
izkusi nimajo posebne teže 
in veljave, je fino, da lahko 
preverimo, koliko smo se 
naučili v vseh devetih letih.«

nam grozijo, kako je to po-
membno, predvsem zaradi 
vstopa v srednjo šolo. Am-
pak to velja v res zelo majh-
nem odstotku, pri vpisih v 
tiste šole, kjer so omejitve, 
pa še to le v primerih, če se 
zgodi, da ima več učencev 
enako število točk. Več pre-
gled rezultatov pomeni uči-
teljem. Ti v primerih, da si se 
na teh testih dobro odrezal, 
morebitne vmesne ocene za-
ključijo navzgor.«

Tjaša Škerl Rifelj: »Pre-
verjanje iz matematike se mi 
je zdelo precej lahko. So bile 
kakšne naloge, ob katerih je 
bilo treba malo bolj pomi-
sliti, vendar smo podobne 
naloge reševali tudi v šoli. 
Na nacionalno preverjanje 
se kaj dosti nisem pripra-
vljala, saj smo v šoli naredili 
večino. Se mi pa sicer ti testi 
ne zdijo najbolj smiselni. Vsi 

Matic Conradi: »Preverja-
nje iz matematike se mi ni 
zdelo posebej težko, vendar 
bolj kot se zdaj pogovarjamo 
o tem, več napak odkrivam. 
Posebej se na ta test nisem 
pripravljal, a sem rešil nekaj 
predhodnih testov. Zame to 
preverjanje nima nobene 
teže. Verjetno je drugače pri 
tistih, ki imajo nekoliko slab-
še ocene ali pa je na njihovo 
izbrano srednjo šolo prispelo 
več prijav, kot je bilo razpisa-
nih mest za bodoče dijake.«

Žiga Šarman: »Težavnost 
testa se mi je zdela ravno pra-
všnja, enako tudi čas, ki smo 
ga imeli na voljo. Doma se po-
sebej za to preverjanje nisem 
učil, saj mi matematika leži, 
smo pa v šoli reševali podob-
ne naloge. Nacionalno pre-
verjanje nam daje nekakšno 
povratno informacijo, koliko 
smo se naučili skozi leta.«

Marko Zabav: »Nacio-
nalno preverjanje ob koncu 
osnovne šole ni pretirano 
breme, vendar posebne po-
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V Gorenju 136 
delavcev na čakanje

Zaradi zmanjšanih naročil, ki so predvsem posledica 
zaostrenih političnih in gospodarskih razmer v Ukraji-
ni in Rusiji, je 136 zaposlenih v Gorenjevi proizvodnji 
v Velenju v teh dneh koristilo nekajdnevni dopust, po 
zaključku dopusta pa bodo doma na čakanju.

Kot je povedala Elizabeta Biluš, vodja zunanjega komu-
niciranja v Gorenju, gre za začasen ukrep, ki zaposlenim 
omogoča ohranitev zaposlitve, podjetju pa vsaj delno prila-
goditev stroškov dela glede na dejanski obseg proizvodnje. 
O ukrepu so se predhodno dogovorili s sindikatom in ga 
tudi podrobno predstavili zaposlenim. Ti tudi med ukre-
pom začasnega čakanja na delo ostanejo v delovnem raz-
merju in prejmejo nadomestilo plače v višini 80 odstotkov 
svoje povprečne mesečne plače iz zadnjih treh mesecev 
pred napotitvijo na čakanje.

»Kot smo razkrili ob javni objavi poslovnega načrta za 
letošnje leto, ostajajo razmere na trgih za panogo gospo-
dinjskih aparatov zahtevne, zaradi negotovosti, ki jo prina-
ša položaj v Rusija in Ukrajini, pa načrtujemo v letošnjem 
letu nižje prihodke kot lani,« je povedala Elizabeta Biluš. 
Kot še dodaja, izvajajo različne ukrepe, s katerimi si pri-
zadevajo čim bolj omiliti vpliv okoliščin na teh dveh trgih 
in na ostalih tržiščih na poslovanje (pospešeno uvajajo 
nove izdelke, iščejo nove posle, skrbijo za valutna ščitenja, 
optimirajo vse vrste stroškov …), obseg dela v proizvodnji 
pa prilagajajo obsegu naročil. RG

trebe po pisanju teh testov ne 
vidim. Matematika posebej 
zahtevna ni bila, je bil pa test 
zanimiv in bo pokazal, kako 
smo v zadnjih letih delali.«

Brina Jenček: »Matematika 
pretirano zahtevna ni bila, je 
pa bila v test vključena snov 
preteklih let in sem nekaj 
stvari že pozabila. Kot ver-
jetno večina. Ampak če si se 
učil sproti, je šlo. Mislim pa, 
da nam s temi preverjanji po 
nepotrebnem jemljejo čas. V 
maju imamo namreč napo-
vedane vse redne teste, aprila 
smo pa počivali. Zame rezul-
tati preverjanja niso pomemb-
ni, saj v izbrani šoli ni omeji-
tve, a tudi sicer je moj uspeh 
dovolj dober, da mi za vpis v 
srednjo šolo ni treba skrbeti. 
Te teste pišem predvsem za-
radi sebe. Tako se bom tudi 
po objavi rezultatov ›sekirala‹ 
zgolj zaradi tega, če ne bom 
dosegla lastnih pričakovanj.«

LK
Foto: SHERPA

CELJE – Nekdanja pod-
predsednica SDS v letih od 
2009 do 2013 in poslanka 
državnega zbora v letih 
2011 do 2014 Sonja Ram-
šak je v torek nepreklicno 
izstopila iz stranke. Pri tem 
je vodstvu stranke in javno-
sti poslala odprto pismo, za 
izstop pa se je odločila prav 
na dan, ko je bila sklicana 
izredna volilna konferenca 
celjskega mestnega odbo-
ra SDS, na kateri je bil za 
predsednika znova izvoljen 
Janko Požežnik.

Vodstvu stranke je Ram-
šakova očitala neodzivnost. 
Pri tem je poudarila, da s 
svojim pismom ne želi bla-

O enotnosti SDS
Izstop nekdanje podpredsednice stranke in nekdanje poslanke Sonje Ramšak – 
Predsednik celjskega odbora ostaja Janko Požežnik

titi ugleda SDS, pač pa je le 
reakcija na to, da vrh stran-
ke, tudi predsednik Janez 
Janša, na njene prošnje za 
pogovor nista niti odgovo-
rila, čeprav »bi si to prav 
gotovo zaslužila«.

Očitki Požežniku
Zamere v celjskem me-

stnem odboru SDS niso nič 
novega. Zadnje segajo v ob-

dobje pred lanskimi lokalni-
mi volitvami, ko je v javnosti 
zaokrožilo anonimno pismo. 
To je Požežniku očitalo pre-
uranjenost in samovoljo ob 
predstavitvi županskega 
kandidata Miloša Rovšnika 
ter nepravilnosti v izvedbi 
kandidacijskih postopkov. 
Ramšakova jih je v svojem 
tokratnem odprtem pismu 
povzela ter Požežniku očita-

Stari-novi predsednik MO SDS Celje Janko Požežnik (sedi v prvi vrsti) zagotavlja, da so znotraj odbora vsi člani enakovredno in enakomerno 
obveščeni. (Foto: VT)

la še prekoračitev pooblastil 
ter izključevanje drugače mi-
slečih. Ob tem je navedla, da 
so vodstvo stranke v zadnjih 
mesecih tako ona kot drugi 
pomembni člani mestnega 
odbora seznanili »s proble-
matiko delovanja ožjega 
vodstva celjskega odbora, 
svetniške skupine, zlasti pa 
njenega predsednika, ki so 
politiko delovanja mestnega 

odbora podredili politiki de-
lovanja SLS in župana Boja-
na Šrota«.

Ramšakova, ki svojega 
odprtega pisma ni želela 
podrobneje pojasniti, je 
Požežniku očitala še izklju-
čevanje posameznikov, ki 
si upajo oporekati, ter ogo-
varjanje in šikaniranje po-
membnih članov vodstva 
mestnega odbora. Zapisala 
je, da je to postalo v Celju 
stalna praksa, kot zadnji, 
najbolj svež primer pa je na-
vedla, da predsednik odbora 
nekaterih članov ni povabil 
niti na tradicionalno srečanje 
ob 1. maju.

Vodstvo SDS le na 
kratko
Kljub temu da Ramšakova 

vodstvu stranke očita neod-
zivnost, se je to v pomirjanje 
razmer vendarle vključilo. 
Tako je predsednik Janša 
med obiskom Celja že sredi 
februarja zagotovil, da ne 
vidi razlogov, da bi se vme-
šaval v samo delo mestnega 
odbora – vse dokler je to 
skladno s pravili stranke, kar 
je očitno v Celju bilo.

V torek se v stranki na njen 
izstop le na kratko odzvali na 
twitterju. Zapisali so, da ob-
žalujejo, ker je Ramšakova, 
potem ko je terjala spremem-
be v vodstvu celjske SDS, po-
slala pismo medijem – name-
sto da bi vložila kandidaturo 
in na konferenci prepričala 
člane mestnega odbora.

Podpora 
Požežniku
Na izredni volilni kon-

ferenci sta se v torek za 
predsedniški položaj me-
stnega odbora potegovala 
dva kandidata, ob doseda-
njem predsedniku še Rajko 
Kokalj. Kot ocenjuje Janko 
Požežnik, ki je bil vnovičen 
izvoljen s približno 80-od-
stotno podporo, je bila kon-
ferenca zelo dobro obiska-
na, saj se je je udeležilo 109 
članov (od skupno približno 
700 članov, op. p.).

Vse očitke Ramšakove 
odločno zavrača, prav izre-
dna volilna konferenca pa 
naj bi po njegovem najbolj 
nazorno pokazala razmere 
v mestnem odboru. »Celjski 
odbor je enoten in nedavni 
izstop Ramšakove iz stran-
ke ni pustil posledic. Nena-
zadnje je v zadnjih dneh v 
naš odbor vstopilo 11 novih 
članov, izstopila pa je samo 
ona,« pravi Požežnik in do-
daja, da mora stranka delo-
vati v dobro večine oziroma 
vseh ljudi. V njej ni prostora 
za to, da bi kdo preko stran-
ke uresničeval svoje osebne 
interese. Prepričan je, da je 
glavna naloga mestnega od-
bora SDS v tem, da vodstvo 
poišče načine, kako dvigniti 
akcijsko sposobnost odbora 
in spodbuditi člane, da se 
bodo še bolj aktivno vključili 
v delovanje stranke na vseh 
ravneh.

IVANA STAMEJČIČ

NA KRATKO

Zbrali 8.600 kg 
odpadkov

ŠOŠTANJ – Na nedavni že 12. čistilni ak-
ciji v občini so udeleženci lahko ugotovili, 
da se je letos v naravi nabralo manj smeti 
kot v preteklih letih, a jih je še vedno pre-
več v gozdu, ob cestah, potokih …

Akcijo so izvedli v vseh devetih krajevnih 
skupnostih, med udeleženci pa je bilo največ 
članov različnih društev. Skupno se je akci-
je udeležilo približno 400 ljudi, ki so zbrali 
8.600 kilogramov odpadkov.

RG

Sindikat dvignil 
roke

BRASLOVČE – Prostovoljno gasilsko dru-
štvo Grajska vas je v petek pripravilo pr-
vomajsko druženje pri Šmiglovi zidanici. 
Zbrano množico je nagovoril braslovški 
župan Branimir Strojanšek.

Kljub nekoliko slabšemu vremenu so bili 
organizatorji z obiskom zadovoljni. Srečanja 
se je udeležilo približno 300 ljudi. Prvomaj-
sko dogajanje ob prazniku dela je dolga leta 
pripravljal in podpiral sindikat, zadnja tri leta 
nad organizacijo tega tradicionalnega prvo-
majskega dogodka bdijo izključno gasilci iz 
Grajske vasi.

ŠO

Podhod korak 
bližje

ŠTORE – Podpisana je pogodba za izdela-
vo idejne zasnove ter izvedbenih načrtov za 
gradnjo podhoda na železniški postaji. Do-
kumentacija mora biti pripravljena še letos.

Pogodbo so podpisali med izvajalcem, 
družbo PNZ, Slovenskimi železnicami, re-
publiško direkcijo za infrastrukturo – sek-
tor za železnice ter Občino Štore. Vrednost 
pogodbe je 30 tisoč evrov, v čemer davek 
na dodano vrednost ni vključen. Za doku-
mentacijo bo 70 odstotkov zneska prispevala 

država ter 30 odstotkov občina. V občinskem 
proračunu je za ta namen že na voljo skoraj 
šest tisoč evrov. Razpis za izvajalca gradnje 
podhoda naj bi objavili prihodnje leto.

Z gradnjo podhoda želijo v Štorah rešiti pe-
šce dolgotrajnega čakanja pred zaprtimi žele-
zniškimi zapornicami. Zapornice so pogosto 
spuščene zaradi gostega prometa na tej glavni 
progi.

BJ

Krambergerjeva 
desetletja

MOZIRJE – V galeriji je odprta pregle-
dna razstava domačega slikarja Jožeta 
Krambergerja, ki jo posvečajo 70-letnici 
njegovega življenja.

Na razstavi predstavlja predvsem svoje moti-
ve iz narave ter portrete. »Krambergerjeve kra-
jine so z osebnim čustvom prepesnjena narava, 
njegova tihožitja pa so spomin, nostalgija in 
sporočilo hkrati,« opisujejo njegovo ustvarja-
nje. Jože Kramberger izvira iz Slovenskih goric, 
kjer je v fantovskih letih služil pri kmetih in za-
čel slikati. Svoja dela je predstavil na številnih 
samostojnih in skupinskih razstavah.

BJ

Do Planinška po 
asfaltu

LUČE – Največja letošnja občinska nalož-
ba bo asfaltiranje ceste v odmaknjeno Pla-
nico. Podlago so začeli pripravljati lani, v 
maju jo bodo dokončali. Asfaltiranje bodo 
predvidoma opravili prihodnji mesec.

Cesto bodo asfaltirali vse do kmetije Pla-
ninšek na 1.100 metrih nadmorske višine. V 
celoti bodo asfaltirali pet kilometrov ceste, 
ki je večinoma javna pot. Med drugim jo 
uporabljajo tri pašne skupnosti in številni 
planinci, ki se radi odpravijo na Korošico in 
druge vrhove Savinjskih Alp. V občini tako 
računajo tudi na turistični razvoj tega dela 
Podveže. V proračunu je letos namenjenih 
za cesto v Planico 300 tisoč evrov.

BJ
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Rastite z nami.

V mesecu maju 50 % 
popusta na stroške 
odobritve kredita.

Stanovanjski kredit

Premajhno
stanovanje?

Poslovna enota Celje,T: 03 425 71 41, E: celje@bksbank.si, www.bksbank.si

Upad prodaje odpihnil nova 
delovna mesta

Uspešno braslovško podjetje Kronoterm, ki se ukvarja 
s proizvodnjo toplotnih črpalk, se v teh dneh seli v nove 
proizvodno-skladiščne prostore v neposredni bližini avto-
cestnega priključka Šentrupert. Omogočali mu bodo nemo-
teno proizvodnjo in nadaljnji razvoj dejavnosti, ki je bil do 
zdaj zaradi prostorske stiske v središču Orle vasi omejen.

Podjetje Kronoterm je v začetku 90. let v središču Orle 
vasi ustanovil Rudi Kronovšek. Ker se je dejavnost nepre-
stano razvijala in rasla, so proizvodni prostori v domačem 
gospodarskem poslopju že po približno desetletju delovanja 
postali premajhni, Kronovškovim pa ni preostalo drugega, 
kot da so poiskali nove. Iskanje primernega mesta zanje in 
pridobivanje vseh dovoljen se je vleklo od leta 2007 do 2013.

Sprva so precej časa izgubili zaradi iskanja primernega ze-
mljišča. Ko so ga nato s pomočjo Občine Braslovče le našli 
nedaleč stran od Orle vasi v industrijski coni Trnava, je gradnjo 
za nekaj časa zaustavil razveljavljen občinski prostorski načrt 
braslovške občine. Rudi Kronovšek ni stal križem rok. Na raz-
lične načine je poskušal najti rešitve, kako bi le lahko čimprej 
pridobili ustrezna dovoljenja in začeli graditi nove prostore. 
Prisluhnil mu je takratni gospodarski minister Radovan Žerjav. 
Z njegovo pomočjo se je državno kolesje le zavrtelo nekoliko 
hitreje in braslovškemu podjetju omogočilo začetek gradnje.

Zvesti ostajajo toplotnim črpalkam
Novo zgradbo je začelo graditi februarja lani in jo brez 

večjih gradbenih težav dokončalo v 14 mesecih. Za celotno 
naložbo je odštelo 5,5 milijona evrov, od tega kar 600 tisoč 
evrov za nakup zemljišč. Ker je bil celoten projekt dražji, kot 
je sprva načrtovalo, je moralo najeti tudi nekaj posojila. V nove 
proizvodno-skladiščne prostore se bo podjetje, v katerem je 
trenutno zaposlenih 55 delavcev, v celoti preselilo v teh dneh. 
»Prostori so na zelo dobro vidnem mestu, zato v zadnjem času 
prejemamo številne prošnje za zaposlitev. Na žalost moram 
prosilce razočarati, da na novo zaradi upada prodaje ne bomo 
zaposlovali,« pojasnjuje Kronovšek.

Podjetju je lani uspelo ustvariti 10 milijonov prihodkov, in 
750 tisoč evrov dobička, kar je v primerjavi z letom prej med 
10 in 15 odstotki manj. Letos bodo že veseli, kot še dodaja, 
če jim bo glede na slabe razmere na slovenskem trgu uspelo 
ustvariti približno enake prihodke kot lani. Vedno bolj se so-
očajo s konkurenco, ki jo predstavljajo veliko cenejši izdelki 
kitajskih podjetij, v oporo jim ni niti slovenska gospodarska 
politika, ki z različnimi ukrepi po besedah Kronovška podje-
tništvo prej zavira kot spodbuja.

Trenutno v Kronotermu vse moči usmerjajo v povečevanje 
izvoza, kar ni enostavno, saj domačega tržišča s tujim ni mo-
goče nadomestiti čez noč. Tudi v prihodnje bodo ostali zvesti 
izdelavi toplotnih črpalk, pri čemer se bodo usmerili predvsem 
v proizvodnjo najkakovostnejših izdelkov, ki bodo temeljili na 
najnaprednejših evropskih konstrukcijskih rešitvah.

ŠPELA OŽIR, JI, foto: SHERPA

Podjetje Kronoterm, katerega direktor je Bogdan Kronovšek, bo v teh dneh v celoti zaživelo v novih proizvodnjo-skladiščnih prostorih v indu-
strijski coni Trnava neposredno ob avtocestnem priključku Šentrupert.

Kronoterm v novih proizvodno-skladiščnih prostorih v in-
dustrijski coni Trnava – Prostorska stiska le še preteklost

Z novim direktorjem 
boljše poslovanje

Čeprav je sodišče že decembra lani uvedlo stečaj v 
Avtu Celje, je stečajni upravitelj Matija Vičar aktivnosti, 
povezane s postopkom, začel šele sredi februarja. Bivše 
vodstvo Avta Celje se je namreč pritožilo na sklep o ste-
čaju, višje sodišče pa je o pritožbi, ki jo je sicer zavrnilo, 
razsodilo 13. februarja.

Zato dokončnih podatkov o tem, kolikšna je vrednost pre-
moženja, ki je ostalo podjetju, še ni. Vrednost nepremičnin 
v Celju, Žalcu, Velenju in na Ravnah na Koroškem znaša 
približno 6 milijonov evrov. Prav tako tudi še ni znano, koliko 
terjatev so prijavili upniki. V prisilni poravnavi je upravitelj 
priznal za skoraj 29 milijonov evrov terjatev. Največja upnica 
Avta Celje je Družba za upravljanje terjatev bank, ki je tudi 
zahtevala stečaj podjetja.

Avto Celje ob stečaju svoje osnovne dejavnosti, to je pro-
daje vozil, ni več opravljal. Njegovo edino pomembnejšo 
dejavnost je predstavljalo upravljanje hčerinske družbe Avto 
Celje tehnični pregledi, kjer je stečajni upravitelj po posvetu 
z upniki pred kratkim zamenjal vodstvo. Ocenil je namreč, 
da bo družbo lažje in bolje prodal, če je ne bo vodila oseba, 
povezana s prejšnjimi lastniki in holdingom PSZ. Zato je 
Branka Šibakovskega odstavil in na njegovo mesto postavil 
Gregorja Mlakarja z Raven. Po Vičarjevih trditvah Avto Celje 
tehnični pregledi z novim direktorjem poslujejo zelo dobro.

JI

Poslovanje Kronoterma v zadnjih letih
 2010 2011 2012 2013 2014

čisti prihodki od prodaje* 6,1 8,4 11,4 11,3 10,0

čisti poslovni izid* 0,6 0,8 1,5 1,3 0,7

*mio evrov  Vir: Bonitete, Kronoterm
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Manjši delničarji bodo 
izključeni

Lastnika Izletnika – Darko Klarič in novogoriški avtobu-
sni prevoznik Avrigo – sta na seji skupščine sprejela sklep o 
izključitvi manjših delničarjev, ki imajo v lasti še približno 
odstotek celjskega podjetja.

Odpravnina za delnico bo znašala 15,65 evra, kolikor je bila 
cena za delnico tudi v prevzemni ponudbi, s katero sta Klarič in 
Avrigo pridobila še 8 odstotkov Izletnika. Kot je znano, je Darko 
Klarič lani na dražbi od Gorenjske banke kupil 91 odstotkov del-
nic Izletnika, nato je polovico oziroma eno delnico manj prodal 
novogoriškemu avtobusnemu prevozniku. Na enak način si je z 
Avrigom razdelil tudi delnice, pridobljene v prevzemni ponudbi.

Čeprav je Klarič z eno delnico več večinski lastnik Izletnika, 
imajo Novogoričani v celjskem podjetju pomembno besedo. Veči-
no članov v nadzornem svetu predstavljajo njihovi predstavniki, 
na predlog Avriga pa je Izletnik dobil tudi prokurista. JI

Spontana stavka iskrica za 
nov sindikat

»Ustanovitev novega sin-
dikata v Premogovniku 
Velenje je bila že kar nekaj 
časa v zraku, saj so sindi-
kati, tudi edini obstoječi v 
premogovniku, SPESS, iz-
gubili kompas in zanemari-
li boj za delavske pravice,« 
je povedal Asmir Bečare-
vić, predsednik Sindikata 
delavcev rudarstva in ener-
getike Slovenije (SDRESS), 
ki ga je del zaposlenih v 
velenjskem premogovniku 
ustanovil pred časom.

Kot je še povedal Asmir 
Bečarević, se je nezadovolj-
stvo med zaposlenimi začelo 
leta 2001, ko so rudarji osta-
li brez benificirane delovne 
dobe, pri čemer sindikat ta-
krat ni storil nič, da bi jim jo 
vrnili. »Problemi in nezado-
voljstvo so se stopnjevali, po-
tem ko je sindikat podpisal 
socialni sporazum s takratno 
upravo, po katerem nam je v 
letu 2012 znižala plače za 5 
odstotkov, v letu 2013 za 8 
odstotkov.«

Razkol ob 
spontani stavki
Pika na i razhajanja med 

dotedanjim edinim sindika-
tom v Premogovniku Vele-
nje, SPESS, in zaposlenimi, 
zbranimi okrog novega sin-
dikata SDRESS, je bila lan-
ska junijska spontana stavka 
v Premogovniku Velenje. Ob 
tem se je predsednik sindika-
ta SDRESS Asmir Bečarević 
odzval na navedbe, ki jih je v 
nedeljo v pogovoru za odda-
jo Znanci pred mikrofonom 

Predsednik sindikata SDRESS Asmir Bečarević, eden ključnih mož 
pogajalske skupine lani spontano stavkajočih

na Radiu Celje izrekel Ferdo 
Žerak, predsednik sindikata 
v PV (SPESS), da je do spon-
tane stavke prišlo samo za-
radi regresa.

»To ne drži. Lani junija je 
obstoječi sindikat celo napo-
vedal opozorilno stavko, ki 
bi jo moral izpeljati prvega 
julija, vendar je pet dni pred 
tem preklical stavko. Zakaj, 
nam ni znano. Bali smo se, 
ker so bila v ozadju tudi po-
gajanja, da bi nam že lani 
zmanjšali enoto enostavne-
ga dela za 10 odstotkov. Šlo 
je torej za reze v plače, ne 
samo za regres,« je pouda-
ril Asmir Bečarević, v času 
spontane stavke eden najbolj 
prepoznavnih obrazov takra-
tne pogajalske skupine spon-
tano stavkajočih delavcev v 
velenjskem premogovniku.

Kmalu tudi 
reprezentativni
Kot je še povedal Bečare-

vić, sindikat SDRESS izpol-
njuje vse zakonske pogoje za 
status reprezentativnosti, ra-
zen časa delovanja, saj še ni 
minilo šest mesecev od usta-
novitve, kar se bo zgodilo v 
avgustu. Kljub temu se upra-
va Premogovnika Velenje z 
vodstvom novega sindikata 
SDRESS že pogovarja, tre-
nutno pa ima 379 članov. Če-
prav zaenkrat zastopa samo 
zaposlene v skupini Premo-
govnika Velenje, so sindikat 
ustanovili na dveh ravneh. 
Kot krovni sindikat (SDRESS) 
predvsem zato, ker želi delo-
vati na ravni celotne panoge 

v času, ko se razpravlja o novi 
kolektivni pogodbi za dejav-
nost energetike (panožne ko-
lektivne pogodbe, pogajanja 
z ministrstvi in vlado). Na 
ravni podjetja, v Premogov-
niku Velenje, (SDRESS-PV), 
pa se bo podjetniški sindikat 
zavzemal za varovanje de-
lovnopravnega in socialnega 
položaja zaposlenih (kolek-

tivne pogodbe, pogajanja z 
upravo).

Znova stavka, a 
prijavljena?
Asmir Bečarević je bil 

lani decembra tudi govor-
nik med rudarji na zna-
meniti seji Mestne občine 
Velenje o prihodnosti ener-
getike v Šaleški dolini, ki so 

se je udeležila vodstva HSE, 
Teša in PV. Takrat je med 
drugim dejal, da delavci v 
velenjskem premogovniku 
niso krivi za slab finančni 
položaj v premogovniku, 
zato ne bodo pristali na zni-
žanje plač. Kot je mogoče 
razumeti našega sogovorni-
ka, se zato tudi ne strinjajo 
s socialnim sporazumom v 

Očitno je bila lanska spontana stavka v Premogovniku Velenju tista pika na i, ki je sprožila ustanovitev 
novega sindikata.

premogovniku, ki ga je le-
tos z upravo podpisal sindi-
kat SPESS, in sicer v tistem 
delu, v katerem je bilo do-
govorjeno znižanje plač.

»Vsekakor bomo spodbija-
li znižanje postavke za eno-
to enostavnega dela, čeprav 
bomo za to morali uporabiti 
skrajno sredstvo sindikalne-
ga delovanja, kot je stavka. 
A tokrat ne bo spontana, 
ampak prijavljena,« je napo-
vedal Asmir Bečarević, ki ob 
vodenju sindikata SDRESS 
še naprej dela kot rudar v 
jami, o profesionalizaciji 
vodenja sindikata zaenkrat 
še ne razmišlja, vsekakor bo 
o tem odločalo članstvo.

Denarja je dovolj
O trenutnih razmerah 

v Premogovniku Velenje, 
ki se je znašel v stanju in-
solventnosti in se sooča z 
likvidnostnimi težavami, 
je Bečarević povedal, da se 
zavedajo resnosti situacije v 
premogovniku, vendar pou-
darja, da delavci niso krivi 
za nastali položaj, ampak so 
odgovorne uprave. »Enkrat 
bomo delavci končno morali 
reči, da nam je tega dovolj. S 
prstom kažejo drug na dru-
gega, uprava krivi nadzor-
ni svet, ta upravo … O tem 
naj presodi lastnik. Delavci 
samo opravljamo svoje delo. 
Denarja v energetiki je več 
kot dovolj za vse, samo pra-
vilno ni razporejen,« je za-
ključil Bečarević.

ROBERT GORJANC
Foto: arhiv NT (SHERPA)

»Zagotovo praznik dela 
ni samo praznik delojemal-
cev oziroma tistih, ki so v 
delovnem razmerju, am-
pak tudi praznik tistih, ki 
skrbijo za to, da delo je, ki 
zagotavljajo poslovni pro-
ces, proizvodnjo in prodajo, 
torej tudi delodajalcev,« je 
ob 1. maju razmišljal Fran-
ci Kotnik, direktor Savinj-
sko-šaleške gospodarske 
zbornice (SŠGZ) iz Velenja.

Kot je še dodal, je prav, da 
smo si vsi skupaj v minulih 
prazničnih dneh nekoliko 
oddahnili, kajti le dobro 
spočit posameznik lahko na 
delovnem mestu da vse od 
sebe in dosega dobre rezul-
tate. »Menim, da je prav, da 
se v tem obdobju leta naredi 
premor za nabiranje novih 
moči do poletnih počitnic, 
zato glede dolžine prvomaj-
skih praznikov ne bi ničesar 

spreminjal,« je Franci Ko-
tnik še dodal o tem, ali naj 
prazniki ob 1. maju trajajo 
dva dni ali le en dan. Glede 
negativnih poslovnih učin-
kov dodatnega prazničnega 
dne, ki je slovenska poseb-
nost, je naš sogovornik po-
vedal: »Gre za odločitev v 
posameznem podjetju, am-
pak glede na celoletno po-
slovanje to ne bi smelo biti 
ključno, ali podjetje posluje 
uspešno ali ne.«

Če je treba, delajo 
tudi med prazniki
V družbi Štore Steel pra-

vijo, da je pri njih ritem dela 
odvisen predvsem od naročil 
in nujnih popravil, ne pa od 
praznikov. »Za naše podje-
tje je značilno, da imamo 
zmanjšano povpraševanje v 
avgustu in decembru, kar iz-
koristimo za večja popravila 

in obnovo opreme. Takrat je 
večina zaposlenih na kolek-
tivnem dopustu. Prva daljša 
ustavitev proizvodnje zaradi 
popravil pa je že konec aprila 
in v začetku maja. Vse to so-
vpada tudi z nekaterimi pra-
zniki – dnevom upora, prvim 
majem, božičem, dnevom sa-
mostojnosti in novim letom. 
Poleg teh praznikov nikoli 
ne delamo za prvi november 
in veliko noč,« pojasnjuje 
Gorazd Tratnik, pomočnik 
generalnega direktorja. Vsi 
ostali prazniki so lahko de-
lovni, pravi Tratnik, če tako 
zahteva proces dela. Letos so 
na primer imeli 2. januarja, 
ki je »padel« ravno na petek, 
kolektivni dopust. »O izpadu 
prihodkov zaradi praznikov 
ali o tem, kakšni bi bili fi-
nančni učinki, če bi država 
ukinila še kakšen prazničen 
dan, v našem podjetju torej 

ne razmišljamo. Ko imamo 
naročila, delamo tudi med 
prazniki in s kakšno dodatno 
naduro. Seveda so delavci v 
teh primerih bolje plačani, to-
rej imamo višje stroške dela,« 
še pravi Tratnik.

V Gorenju 
kolektivni dopust
Med 27. aprilom in 2. ma-

jem so imeli v Gorenju kolek-
tivni dopust, kar je že praksa 
nekaj zadnjih let. »Pri načrto-
vanju koledarja za poslovno 
leto poskušamo čim bolj op-
timalno razdeliti delovne dni 
glede na obseg naročil, ki je 
sezonsko pogojen,« je Eliza-
beta Biluš, vodja zunanjega 
komuniciranja v Gorenju, 
odgovorila na naše vprašanje, 
kako vpliva dodaten prost 
dan ob prazniku dela na po-
slovanje velenjskega podjetja.

RG, JI

Podaljšani prazniki ne 
vplivajo na uspeh podjetja
Tako pravi Franci Kotnik iz Savinjsko-šaleške gospodarske zbornice, pa tudi 
vodilni v nekaterih podjetjih
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CELJE – V nedeljo dopoldne so krajani krajevne sku-
pnosti Pod gradom pripravili protestni shod oziroma pro-
testno kolesarjenje po regionalni cesti proti Laškemu, in 
sicer na odseku Košnica–Tremerje.

Protest zaradi pločnika
Na nevarnem odseku ceste Košnica–Tremerje želijo pločnik s kolesarsko stezo – Za konec protesta blagoslov koles

ANKETA

»Na omenjenem odseku državne ceste se vsak dan pelje približno 14.500 vozil. Do Košnice je bila pred leti že speljana kolesarska steza za 
mešani promet. S podaljšanjem kolesarske steze za približno 600 metrov bi pridobili koristno in varno povezavo za pešce in kolesarje od Celja 
do Tremerij. Še posebej ker gre za cesto, kjer je veliko tovornega prometa. Vendar je treba poudariti, da gre za terensko in finančno zahteven 
odsek, kjer bi bili nujni podporni zidovi in varovanje pred padajočim kamenjem. Vaš predlog bomo vsekakor preučili in ga v primeru morebitne 
rekonstrukcije ceste na tem odseku tudi upoštevali. A glede na finančno stanje direkcije, ko v proračunu ni predvidenih nobenih sredstev za 
investicije v ceste, ne moremo pričakovati bistvenih premikov glede vaše pobude v doglednem času,« so med drugim v odgovoru na pobudo 
MOC lani zapisali na direkciji.

Za to potezo so se odločili, 
ker se že predolgo le s papirji, 
prošnjami in pobudami bori-
jo za gradnjo pločnika oziro-
ma kolesarske steze na tem 
nevarnem cestnem odseku. 
Protesta se je na kolesu ude-
ležil tudi dolgoletni predse-
dnik Krajevne skupnosti Pod 
gradom Vladimir Ljubek. 
Kot je povedal, ima projekt 
gradnje pločnika in preho-
da za pešce, ki ga v Košnici 
prav tako ni, dolgo brado. 
Že pred leti so iz Ljubljane 
sporočili, naj v Celju pripra-
vijo projekte, nato pa se bo 
v projekt vključila tudi ta-
kratna direkcija za ceste. Od 
takrat po tej cesti še naprej 
vsak dan vozi veliko osebnih 
in tovornih vozil, varnost pa 
je le še slabša. Krajani bodo 
skušali izkoristiti trenutno 
občinsko naklonjenost gra-
dnjam kolesarskih poti, ki 
bi povezovale tudi sosednje 
občine. »Kolesarsko stezo 
imamo od Celja do Košnice, 
pri čemer manjka približno 
400 metrov poti do Tremerij. 
Most čez Savinjo in železni-
co v Tremerjah bi lahko tako 
služil tudi kot del krožne poti 
v južnem delu knežjega me-
sta,« pravi Ljubek, ki si želi, 
da bi projekt izvedli najka-
sneje do leta 2018, ko se mu 
bo iztekel že šesti zaporedni 
mandat predsednika krajev-
ne skupnosti.

Država brez 
denarja
S težavami prebivalcev 

so seznanjeni tako celjski 

mestni svetniki kot pristoj-
ne občinske službe. Vsi so 
projekt gradnje pločnika že 
podprli, pravi mestni sve-
tnik stranke Nova Slovenija 
– Krščanski demokrati San-
di Krivec: »V Mestni občini 
Celje se zavedamo, da je ta 
odsek izjemno nevaren, in 
ker nam ni vseeno za naše 
občane in njihovo prometno 
varnost, smo se odločili, da 
ta projekt podpremo. Hkrati 
vidimo tukaj tudi širšo prilo-
žnost povezovanja celjske in 
laške občine.«

Na Direkciji republike 
Slovenije za infrastrukturo 
menijo, da je predlog gra-
dnje pločnika in kolesarske 
steze na tem odseku smiseln 
in ga bodo upoštevali, ko se 
bo na tem delu izvajala re-
konstrukcije ceste. A re-
snejših premikov, kot kaže, 
kmalu še ne bo. Direkcija, 
ki je odgovorna za državne 
ceste, denarja nima, občina 
pa v tekočem proračunu za 
takšno investicijo tudi nima 
sredstev. »Glede na fi nanč-
no in strokovno zahtevnost 
projekta trenutno tudi še ne 
moremo reči, kdaj bi lahko 
ta sredstva zagotovili,« so še 
sporočili iz MOC.

Statistika na 
strani kolesarjev
Sicer statistični podatki 

celjske policije kažejo, da 
se je na tem odseku od leta 
2000 zgodilo 332 prome-
tnih nesreč, v katerih ni bil 
udeležen noben kolesar. A 
sta bila v nesrečah udele-

žena pešca. Leta 2001 je bil 
eden hudo poškodovan, leta 
2009 pa je en pešec zaradi 
posledic prometne nesre-
če umrl. Krajani upajo, da 
bodo pristojne službe denar 
našle, preden bo na zelo ne-
varnem odseku ugasnilo še 
kakšno življenje. Da bi bila 
vožnja na nevarnem odse-
ku kljub temu bolj varna, je 
lokalni župnik v nedeljo pri 
cerkvi svetega Luke, kjer se 
je protestna vožnja konča-
la, kolesa in kolesarje tudi 
blagoslovil.

LEA KOMERIČKI
Foto: SHERPA

Ana Sternad, Tremerje: »S 
protestno vožnjo od Košnice 
do Tremerij želimo opozoriti 
na ta nevaren odsek ceste. 
Zelo nerodno in nevarno je 
za vse pešce in kolesarje. Vasi 
sta povezani, nekaj članov 
družin živi v eni vasi, nekaj 
v drugi, in če želijo na obisk 
peš ali s kolesom, je to skoraj 
smrtno nevarno. Žal druge 
povezave za ta del ni, zato mu 
enostavno ne da izogniti.«

Dušica Doberšek, Tremer-
je: »Za vse udeležence v pro-
metu je ta odsek zelo nevaren. 
Tako za pešce in kolesarje kot 
tudi za voznike. Če so ob cesti 
kolesarji, hitro nastane kolo-
na, potem se najde še kdo, 
ki v nepreglednem ovinku 
prehiteva, s čimer možnost 
za nesrečo še poveča. Za vse 
udeležence bo veliko bolje 
in bolj varno, ko bo zgrajen 
pločnik. Kakšne so dejanske, 
predvsem fi nančne možnosti, 
ne vem. A prej kot bo pločnik 
zgrajen, tem bolje.«

LET

NA KRATKO Sanacija že poleti?
KOZJE – Krajanom Gubnega nemalo težav povzroča ogro-

men plaz. Razprostira se na več kot 40 hektarjih površin 
in ogroža 6 stanovanjskih, 10 gospodarskih objektov, ob-
činsko cesto in drugo gospodarsko javno infrastrukturo. 
Po neuradnih informacijah naj bi pristojno ministrstvo le 
zagotovilo del sredstev za sanacijo.

Razmere na plazu v kraju Gubno, o katerem smo podrobne-
je že poročali, so se v zadnjih mesecih močno poslabšale, zato 
so v občini pohiteli s pripravo projektne dokumentacije. Kot 
so pojasnili v občinski upravi, so projekt za sanacijo plazu že 
oddali na pristojno ministrstvo. Projektantska ocena stroškov 
znaša 514 tisoč evrov. Po neuradnih informacijah je ministr-
stvo zagotovilo del sredstev za sanacijo, vendar zaenkrat ob-
čina še ni prejela sklepa o sofi nanciranju. Če bo občina prejela 
denar z ministrstva, bo morala sama zagotoviti približno 90 
tisoč evrov za poplačilo davka na dodano vrednost. Po preje-
mu sklepa bo izbrala izvajalca gradbenih del in gradbenega 
nadzora. V občinski upravi si želijo, da bi lahko začeli sanacijo 
že sredi poletja. Občina je sicer z lastnimi sredstvi že izkopala 
drenažne jarke, po katerih se odvaja meteorna in izvirska 
voda z območja. Ta začasni ukrep naj bi vsaj malo zaustavil 
plazenje zemljine in preprečil povečevanje škode na stavbah 
in kmetijskih površinah. JP

Urejanje panoramske 
ceste

SOLČAVA – V občini izvajajo evropski projekt, s katerim 
postaja Solčavska panoramska cesta za obiskovalce še pri-
vlačnejša. Do konca junija morajo poskrbeti za različno 
javno turistično infrastrukturo.

Občina je pred nekaj dnevi objavila še razpis za različne 
marketinške materiale, celostno grafi čno podobo, brošuro 
in spletno stran. V okviru projekta, ki je na območju Nature 
2000, morajo poskrbeti tudi za obvestilne in usmerjevalne ta-
ble ter vstopne table Solčavskega. Poleg tega so za obiskovalce 
na voljo klopi, mize in ležalniki, ki so iz macesnovega lesa. 
Uredili bodo šest razgledišč, med njimi bo eno z leseno kon-
strukcijo, poleg vsega tega bodo poskrbeli še za multivizijsko 
predstavitev območja. Večji del od tega, kar morajo postaviti, 
je že na svojem mestu. Ureditev javne turistične infrastrukture 
na Solčavski panoramski cesti bo v celoti stala 600 tisoč evrov. 
Iz Evropskega sklada za regionalni razvoj bodo prispevali 
85 odstotkov upravičenih stroškov, ostalo bo plačala občina.

BJ

Simon Mastnak, Košnica: 
»To bi bilo treba nujno rešiti 
v najkrajšem možnem času. 
Povezave ni. V Tremerjah 
imamo most in po drugi strani 
Savinje se da varno priti celo 
do Celja. Če bi bil zgrajen še 
ta odsek, bi se tudi iz Košni-
ce lažje in predvsem varneje 
vključevali v promet.«
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Bo v tem jezeru kaj vode?
Višina gladine Vonarskega jezera še vedno ostaja neznanka

PODČETRTEK, ROGAŠKA 
SLATINA – Ponovna oživitev 
Vonarskega jezera, ob ka-
terem naj bi zrasel turistič-
no-rekreacijski center, bi s 
povezavo dveh pomembnih 
turističnih občin pomenila 
nastanek najmočnejše turi-
stične destinacije v državi. 
Tako lokalno skupnost kot 
državo pri velikopoteznih 
načrtih, ocenjenih na pri-
bližno 11 milijonov evrov, 
čaka še precej dela. Že več 
let pa se zatika pri določitvi 
vodne gladine.

Akumulacija Vonarje je na-
stala z gradnjo istoimenske 
zemeljske pregrade v dolini 
Sotle. Namenjena je bila za 
zadrževanje visokih vod in 
njihovo uporabo za nama-
kanje kmetijskih zemljišč, 
za ribolov in turizem. Zaradi 
neustrezne kakovosti vode je 
bila leta 1988 izpraznjena.

Zamisli o ponovni ojezeri-
tvi Vonarskega jezera so stare 
več kot desetletje. Nastale so 
pod okriljem občin Rogaška 
Slatina in Podčetrtek ter dveh 
občin s sosednje Hrvaške. 
Medtem ko naj bi bili sanacija 
pregrade in sanacija ponovno 
ojezerjenega območja obve-
znost okoljskega ministrstva, 
bi bila ureditev obvodnega 
sveta za turistične namene v 
pristojnosti občin. Slatinski 
župan mag. Branko Kidrič 
je poudaril, da ministrska 
stran danih besed do danes 
ni izpolnila. Ker okoljsko 
ministrstvo doslej ni sporo-
čilo podatka o koti dovoljene 
ponovne ojezeritve, je v Pod-
četrtku in Rogaški Slatini ob-
stala tudi prirpava občinskih 
prostorskih načrtov (OPN).

Še mesec odloga
V Občini Rogaška Slatina, 

kjer so v pripravo različnih 
študij, dokumentacije, pro-
jektov in kart poplavne var-
nosti v zadnjih letih vložili 
200 tisoč evrov, si želijo, da 
bi bila kota pri 204 metrih 
nadmorske višine. Ob nižji 
gladini jezero namreč ne bi 
seglo do omenjene občine.

Ministrica za okolje in 
prostor Irena Majcen je po-
vedala, da se o višini gladine 
jezera s svojimi strokovnimi 
službami sploh še ni pogovar-
jala. Sektor, ki je odgovoren 
za upravljanje z vodami, ima 
po njenih besedah kadrovske 
težave. Ker morata občini za 
sprejem OPN vedeti, ali bo 
ministrstvo dovolilo vzposta-
vitev vodnega stanja, kakršno 
je nekoč že bilo, naj bi jima ta 
podatek z ministrstva posre-
dovali v mesecu dni.

Minister vidi 
pozitivno zgodbo
Minister za gospodarski ra-

zvoj in tehnologijo Zdravko 
Počivalšek ponovno ojeze-
ritev pozdravlja, saj si je za-
njo tudi sam prizadeval kot 
direktor Term Olimia. Dejal 
je, da bo ministrstvo, ki ga 
vodi, podprlo vsa prizadeva-
nja za gospodarsko dejavnost 
na obvodnem svetu. Velik del 
denarja za ureditev turistič-

Projektna dokumentacija predvideva, da bi bilo območje pod vodo veliko 104 hektarje. Za očiščenje območja bi bilo treba odstraniti 400 tisoč 
kubičnih metrov naplavin in humusa. Približno 80 tisoč kubičnih metrov zemljine bi bilo treba premestiti tako, da bi bila na lokaciji Breznica, 
kjer je predviden turistično-rekreacijski center, minimalna globina vode meter in pol.

Čakajo na 
ministrstvo
Tudi župan Občine Pod-

četrtek Peter Misja si želi, 
da bi okoljsko ministrstvo 
potrdilo koto ojezeritve pri 
204 metrih nadmorske vi-
šine, saj bi v tem primeru 
voda segala tudi v slatinsko 
občino. Če bi ostalo pri 202 
metrih, bi bilo jezero zgolj 
v Občini Podčetrtek. »S 
slatinsko občino imamo 
veliko skupnih projektov in 
se zavedamo pomena sku-
pnega razvoja turizma,« 
pravi Misja. Ob tem doda-
ja, da imajo v obeh občinah 
zvezane roke pri pripravi 
prostorskih načrtov, do-
kler ne bo znano, kakšna 
bo kota ojezeritve. Misja 
pričakuje, da bo okoljsko 
ministrstvo kmalu spo-
ročilo odločitev. »Čeprav 
nam je bilo to obljubljeno 
že leta 2007, do zdaj mini-
strstvu ni uspelo zaščititi 
zapornic, nič ni naredilo 
za očiščenje območja,« je 
kritičen. Država bi morala 
urediti zapornico že zaradi 
protipoplavne varnosti, še 
poudarja Misja. JP

Ministrstvo za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano je 
pri idejni zasnovi ureditve 
turistično-rekreacijske-
ga centra zmotil prvotno 
predviden obseg spremem-
be kmetijskih zemljišč v 
stavbna. Zato je Občina 
Rogaška Slatina pripravila 
novo idejno zasnovo ure-
ditve in zmanjšala obseg 
zemljišč, ki bi jim spreme-
nila namembnost. Tako so 
gostinsko turistični objekt, 
pomoli, prostor za športne 
aktivnosti na vodi in obmo-
čje za avtokampe, šotorišča 
in bungalove predvideni na 
enem mestu.

Sedem točk
Čeprav je najbolj želen po-

datek, ki si ga trenutno želijo 
v Obsotelju in na Kozjanskem, 
dovoljena kota ojezeritve, 
tamkajšnjo lokalno skupnost 
in državo čaka še veliko dela. 
Po besedah Branka Kidriča je 
med drugim treba o projektu 
seznaniti Republiko Hrvaško 
in ga z njo uskladiti. Soglaso-
dajalci morajo dovoliti spre-
membo statusa kmetijskih 
zemljišč v stavbna, pristojna 
ministrstva morajo območje 
razglasiti za vodno površino 
in zagotoviti denar ter naročiti 
projektno dokumentacijo za 
sanacijo pregrade in območja, 
ki bi bilo pod vodo. Občini 
Podčetrtek in Rogaška Slati-
na pa morata sprejeti občinske 
prostorske načrte, občinske 
podrobne prostorske načrte, 
zagotoviti denar in naročiti 
podrobnejšo projektno doku-
mentacijo za razvoj turizma 
na tem območju.

TINA VENGUST
Foto: TV

Ministrstva bi morala za sanacijo pregrade Vonarje prispevati 1,2 milijona evrov, za 
čiščenje območja, ki bi bilo ponovno ojezerjeno, pa 5,3 milijona evrov. Občine bi za 
razvoj turizma, rekreacije in športov na vodi prispevale 6 milijonov evrov.

no-rekreacijskega centra bi 
po njegovih besedah lahko 
pridobili na razpisih nove fi-
nančne perspektive. »S tem 

jezerom bi dobili najmočnej-
šo turistično destinacijo v Slo-
veniji, kjer bi bilo ustvarjenih 
700 tisoč nočitev. Če k temu 

dodamo še potencial hrvaške 
strani, ki je ne smemo zane-
mariti, saj se bo prav tako 
razvijala, gre tukaj za pozi-

tivno zgodbo. Verjamem, da 
jo bomo uresničili,« je dejal 
in oživitev jezera napovedal 
še v mandatu te vlade.
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ŠENTJUR – V kriznih ča-
sih je vsak evro, namenjen 
obnovi kulturne dedišči-
ne, prej izjema kot pravilo. 
Zgornji trg v Šentjurju je 
na primer zgolj po zaslu-
gi evropskih sredstev v 
zadnjih letih spet zasijal 
v lepši podobi. Želja in 
potreb je seveda še veliko. 
Ena od možnosti za obno-
vo Ipavčeve rojstne hiše z 
vrtom bi do leta 2017 na 
primer bila prijava na raz-
pis norveškega finančnega 
mehanizma. Kot kaže, pa 
za slovenski birokratski 
sistem dediščina Ipavcev 
sploh ne izpolnjuje pogo-
jev, da bi se v tem primeru 
lahko Šentjurčani postavili 
v vrsto.

Šentjur je svojo podobo 
v veliki meri gradi tudi na 
zapuščini glasbene dinastije 
Ipavcev. V Zgornji trg, kjer 
stoji njihova družinska hiša, 
danes spremenjena v proto-
kolarni objekt, se s številni-
mi obnovami in vsebinskimi 
programi počasi vrača življe-
nje. Pobudo, da bi hišo, v ka-
teri je tudi poročna dvorana, 
obnovili s sredstvi norveške-
ga sklada, je na pristojno mi-
nistrstvo poslala direktorica 
Knjižnice Šentjur Tatjana 
Oset. Težava pa je v tem, da 
lahko za obnovo na tem raz-
pisu kandidirajo samo pro-
jekti, vezani na status kultur-
nega spomenika državnega 
pomena. Glasbeni rokopisi 
Ipavcev tega statusa nimajo. 
In to kljub temu, da so Tehar-
ski plemiči Benjamina Ipavca 

Ipavčeva rojstna hiša je pred dnevi gostila približno sto romarjev iz Avstrije. Gre za vedno bolj razširjeno sodelovanje s sosednjo državo v okviru 
projekta Evropske romarske poti. V naslednjih mesecih jih pričakujejo še več, a tudi sicer je Ipavčeva hiša med najbolj obiskanimi turističnimi 
znamenitostmi Šentjurja. Že desetletja enaka se vedno pogosteje sooča s svojimi omejitvami. (Foto: RAK)

Ipavci niso in ne 
bodo spomenik
Zapuščina Ipavcev nima statusa državnega kulturnega spomenika – Vrata do 
mednarodnega denarja zaradi birokracije zaprta

prva slovenska zgodovinska 
opera, Tičnik prva sloven-
ska opereta, Slovenec sem 
Gustava Ipavca najpogoste-
je izvajana slovenska zboro-
vska pesem, Možiček Josipa 
Ipavca prvi slovenski balet, 
da samospevov na besedila 
slovenske moderne niti ne 
omenjamo.

Če je v knjižnici, ni 
spomenik
Vsi rokopisi so sicer spra-

vljeni v Narodni in univer-
zitetni knjižnici (Nuk) v 
Ljubljani. »Ipavci so najpogo-
steje izvajani slovenski skla-
datelji. Iz spoštovanja do nji-
hovega velikega prispevka v 
nacionalno bogastvo sloven-
ske glasbe želimo prenoviti 
njihovo rojstno hišo z avten-
tičnim pohištvom in z vrtom 
arhitekta Jožeta Plečnika, in 
sicer pod nadzorom Zavoda 
za varstvo kulturne dedišči-
ne Slovenije, enote Celje, in 
Pokrajinskega muzeja Celje. 
Tudi v teh ustanovah smo že 
iskali odgovor na vprašanje, 
zakaj tako pomembna zgo-
dovinska zapuščina nima 
statusa državnega spome-

nika.« Tatjana Oset jasnega 
odgovora ni dobila ne pri teh 
ustanovah niti na pristojnem 
ministrstvu. Na prvi pogled 
se je zdelo, da gre zgolj za 
lapsus pri pripravi zakonske-
ga člena. Status kulturnega 
spomenika državnega pome-
na bi namreč lahko dobila le 
tista premična dediščina, ki 
jo hranijo muzeji, ne pa tudi 
knjižnice. Rokopisi, ki so v 
Nuku, torej izpadejo že za-
radi »napačnega« skrbnika. 
Kot so Osetovi povedali v 
Nuku, za spremembo statu-
sa ni pravne podlage. In ta 
je v domeni ministrstva. A je 
vse skupaj še bolj zapleteno.

Status dosegljiv 
za zasebno 
lastnino
Z ministrstva za kulturo na 

zastavljena vprašanja Oseto-
vi v letu dni na priporočeno 
pošto ni odgovoril nihče. Na 
naše vprašanje, kaj bi bilo 
treba storiti za spremembo 
statusa omenjenih rokopi-
sov, so s prstom pokazali 
nazaj na Nuk. »Glede na 
strokovno mnenje, pridoblje-
no Narodne in univerzitetne 

knjižnice, menimo, da ome-
njeni rokopisi ne morejo biti 
razglašeni za spomenik dr-
žavnega pomena,« je zapisal 
mag. Velko Glaner. Že samo 
to, da Ipavčeva dela v svoji 
glasbeni zbirki hrani Nuk, pa 
jim daje status nacionalnega 
bogastva. »Posebna razglasi-
tev za pomembno premično 
dediščino, ki je shranjena v 
mreži slovenskih muzejev 
in nekaterih drugih pristoj-
nih organizacijah (galerijah, 
knjižnicah …), tudi ni po-
trebna, saj se varstvo tega 
nacionalnega bogastva za-
gotavlja v sklopu javne služ-
be,« še pojasnjuje Glaner. Po-
sebna razglasitev je po drugi 
strani mogoča za premično 
dediščino v zasebni lasti. V 
realnosti takšnih razglasi-
tev dediščine v zasebni lasti 
v zadnjih 20 letih skoraj ni 
bilo. Glede na vse skupaj bi 
Šentjurčani očitno lahko do-
bili status spomenika držav-
nega pomena in s tem dostop 
do financiranja le, če bi se 
znameniti rokopisi Ipavcev 
še vedno valjali po kakšnem 
podstrešju v Zgornjem trgu.

SAŠKA T. OCVIRK

Šentjurčani bi lahko za sredstva norveškega finančnega me-
hanizma kandidirali na podlagi urejenega statusa rokopisov 
Ipavcev. Sama rojstna hiša Ipavcev namreč ni razglašena niti 
za dediščino državnega pomena, kaj šele, da bi bila spome-
nik državnega pomena, kar je nujen pogoj za sofinanciranje 
omenjenega sklada.

NA KRATKO

Pozornost opremi
VOJNIK – V PGD so v nedeljo opravili slovesen prevzem 

manjšega gasilskega avtomobila in motorne brizgalne.
Vozilo je zaenkrat označeno kot poveljniško, vendar ga 

želijo člani preurediti v vozilo za gašenje manjših gozdnih 
požarov. V ureditev bodo morali vložiti šest tisoč evrov. Voj-
niški gasilci so novo opremo nabavili s svojim denarjem in 
s pomočjo donatorjev. Letošnjo 135. obletnico ustanovitve 
društva so posebej posvetili obnovi opreme.

BJ

Je šlo res za nasprotje 
interesov?

DOBJE – To je vprašanje, ki že zadnji dve seji zaposluje 
občinske svetnike. Potem ko so imenovali statutarno prav-
no komisijo, je ena od svetnic izrazila pomislek o konflik-
tu interesov, če član sveta kot član komisije za volitve in 
imenovanja glasuje tudi zase kot člana statutarno pravne 
komisje. Za mnenje so prosili Komisijo za preprečevanje 
korupcije.

Če bi KPK zavzela stališče, da je bil takšen način volitev 
sporen, bi bilo treba ponovno imenovati tudi vse ostale odbore 
in komisije. Pri sedmih članih občinskega sveta bi bilo tovrstno 
nepristranskost v vsakem primeru težko zagotoviti. Po več 
mesecih čakanja je komisija občini poslala zgolj sistemsko na-
čelno mnenje, spisano že julija 2012 v prejšnji sestavi komisije. 
Glede na splošnost priporočil, vodstvo občine podrobnejših 
komentarjev zaenkrat ni želelo posredovati. Če svetnik glasuje 
sam zase na ravni občinskih delovnih teles, načeloma naj 
ne bi bilo sporno. Bi pa lahko bilo sporno glasovanje zase v 
primeru, če bi svetnik želel postati član sveta drugega zavoda. 
V Dobju je to predvsem tamkajšnja osnovna šola. Kot je dejal 
župan Franc Leskovšek, bodo položaj preučili in morebitne 
nepravilnosti odpravili na naslednji seji občinskega sveta.

StO

Potrebujejo pomoč
ROGATEC – Občina iz leta v leto namenja več denarja za 

sofinanciranje socialnovarstvene storitve pomoč družini 
na domu. Medtem ko je bilo v to storitev leta 2013 vklju-
čenih 19 uporabnikov, je lani pomoč na domu potrebovalo 
že 31 občanov.

Cena socialnovarstvene storitve pomoč družini na domu se 
za občane Rogatca ni spremenila od leta 2011. Tudi po novem 
preračunu stroškov ostaja enaka. Uporabniki storitve med 
tednom za uro pomoči plačajo 4,30 evra, ob nedeljah šest 
evrov, na dan državnega praznika ali dela prostega dneva pa 
skoraj 6,5 evra. Občina Rogatec za subvencijo storitve name-
nja več, kot bi bilo treba oziroma kot je zakonsko določeno. 
Lani je za sofinanciranje namenila skoraj 46 tisoč evrov, 
poleg tega zaradi razgibanosti terena mesečno prispeva še 
300 evrov za kritje stroškov prevoza izvajalk.

TV

Znižali izklicno ceno
ŠMARJE PRI JELŠAH – Občini konec marca na dražbi 

ni uspelo prodati 21 hektarjev strnjenih zemljišč okrog 
dvorca Jelšingrad, ki so predvidena za golfišče. Ponovno 
bo zemljišča poskušala prodati na dražbi 12. maja, ko bo 
izklicna cena 1,8 milijona evrov, kar je za 15 odstotkov 
manj kot na zadnji dražbi.

Vodja oddelka za gospodarstvo mag. Zinka Berk je pove-
dala, da v občini doslej niso dobili odziva resnejšega kupca. 
Vodstvo občine je sicer že ob prvi dražbi opozarjalo, da 
morebitne kupce odvrača tudi slabo stanje dvorca Jelšin-
grad, ki ga prodajajo nasledniki družin Zečević in Djokič. 
Kljub temu da so si zastopniki družin grad na pobudo občine 
ogledali, doslej niso postorili kakršnihkoli vzdrževalnih del, 
je še povedala Berkova.

TV

Z junijem višji stroški
VRANSKO - Svetniki so na torkovi seji potrdili nove cene 

storitev javne službe oskrbe s pitno vodo ter odvajanja in 
čiščenja komunalnih odpadnih voda.

Mesečni stroški povprečne družine, ki živi v hiši, priključe-
ni na javni vodovod, se bodo zvišali za približno 1,5 evra in 
bodo po novem znašali 23,9 evra. Družina, ki živi v hiši brez 
javnega vodovoda, bo mesečno plačevala 12,3 evra, kar je 70 
centov več, in družina v hiši, priključeni na čistilno napravo, 
29,6 evra oziroma slabe tri evre več. »Vsa leta, ko so bile cene 
zamrznjene, je občina odpisovala amortizacijo, kar se sedaj 
ne da več, zato jo mora zaračunati v obliki omrežnine,« je 
zvišanje cen pojasnil župan Franc Sušnik in ob tem opo-
zoril, da več kot lokalne skupnosti vlagajo v izgradnjo nove 
komunalne infrastrukture, dražje je njeno vzdrževanje. Na 
Vranskem gre pri tem predvsem za vzpostavitev delovanja 
kanalizacije v zahodnem delu občine in čistilne naprave.

ŠO



9Št. 18, 7. maj 2015 IZ NAŠIH KRAJEV

8. maj - 
7. junij 
2015 

prijave in 
informacije: 
www.szc.si 

www.fatburn.si
www.celje.si

maj je 
v celju 
mesec 
športnih prireditev - 
pridružite se nam

www.posta.si

Po
št

a 
Sl

ov
en

ije
 d

.o
.o

., 
Sl

om
šk

ov
 tr

g 
10

, M
ar

ib
or Spoštovani uporabniki poštnih storitev!

Pogodbena pošta 3341 Šmartno ob Dreti bo s 1. junijem 
2015 začela poslovati po novem delovnem času.

Delovni čas pogodbene pošte 3341 Šmartno ob Dreti:

Na pogodbeni pošti lahko opravite večino storitev povsem enako kot 
na običajni pošti:
• oddate pisemsko pošiljko ali paket,
• prevzamete pošiljko, ki vam je pismonoša ni uspel dostaviti,
• vplačate obrazec UPN ali poštno nakaznico, položite ali dvignete 

gotovino na oz. z osebnega računa ali hranilne vloge Poštne banke 
Slovenije ter dvignete gotovino prek POS-terminala ob predložitvi 
kartic Maestro, MasterCard, American Express, Diners Club in Visa,

• kupite znamke, vrednostne kartice, dopisnice, paketno embalažo, 
pisemske ovojnice, voščilnice in razglednice,

• pravne osebe, ki imajo TRR pri Poštni banki Slovenije, lahko 
opravijo negotovinsko plačilo, polog in dvig gotovine v omejenih 
zneskih ter preverijo stanje na računu,

• storitve Športne loterije (srečke, stave…) na določenih poštah, ki 
izpolnjujejo kriterije za te storitve.

ponedeljek, torek, četrtek, petek: 9.00–15.30
sreda: 9.00–17.00
sobota: 8.00–12.00

CELJE – Začenja se Me-
sec športa v knežjem mestu 
2015, enomesečni projekt, 
v katerem sta interese in 
prizadevanja za bolj kako-
vostno in zdravo življenje 
občanov združili Mestna 
občina Celje in Športna 
zveza Celje.

Osnovni namen projekta je 
promocija telesne aktivnosti 
in zdravega načina življenja. 
Z različnimi prizorišči pa že-
lijo organizatorji promovira-
ti tudi športno-rekreacijske 
zmogljivosti in raznolike 
možnosti za športno udej-
stvovanje, ki jih Celje po-
nuja.

Šport za vse
Program prireditev je tudi 

letos razdeljen na dva dela, 
in sicer na rekreativno- tek-
movalnega in brezplačnega 
Šport za vse. V slednjem 
ponujajo brezplačno vad-
bo v kar 14 panogah, ki 
jo bodo vodili in nadzirali 
usposobljeni športni delav-
ci. »Program je zasnovan po 
principu vodene vadbe, kar 
pomeni, da smo za vse pano-

Za aktivno 
življenje 
Celjanov

ge zagotovili vrhunske stro-
kovnjake, ki bodo poskrbeli, 
da udeleženci pridobijo nova 
znanja in strokovne razlage 
za varno in učinkovito vad-
bo,« je pojasnil vodja projek-
ta Hasan Ibrić.

Informacije o vseh 
dogodkih v okviru 
Meseca športa v 
knežjem mestu so 
na voljo na sple-
tnih straneh Me-
stne občine Celje, 
Športne zveze Celje 
in Športnega dru-
štva Slovenc.

Vsak ponedeljek v pro-
storih Fakultete za logistiko 
pripravljajo tudi predavanja, 
na katerih bodo strokovnja-
ki s Fakultete za šport udele-
žencem predstavili različne 
športne panoge, jih sezna-

nili s pravilnimi vadbenimi 
postopki in uravnoteženo 
športno prehrano. Prav tako 
bodo lahko zainteresirani s 
pomočjo strokovnjakov pri-
pravili in oblikovali zanje 
primeren način in količino 
vadbe.

Juriš na Grmado 
in gladiator
Za koordinacijo tekmoval-

no-rekreativnega dela pro-
jekta bo skrbel Nino Cokan, 
ki poudarja, da organizira-
ne prireditve zajemajo vse 
osnovne športe – plavanje, 
kolesarjenje in tek – primer-
ne pa so tako za najmlajše 
kot starejše, rekreativce in 
profesionalce. Najdaljšo tra-
dicijo ima uvodna prireditev 
Juriš na Grmado, ogromno 
zanimanja, tudi iz tujine, pa 
je za ekipni izziv Celjskih 
grofov, kot so poimenovali 
tokratni preizkus urbanega 
gladiatorja.

Župan Bojan Šrot je ob 
predstavitvi projekta pou-
daril, da o Celju upravičeno 
govorimo kot o športnem 
mestu s sodobno športno 
infrastrukturo. »V mestu de-
lujejo številni uspešni špor-
tniki in športni kolektivi. 
Predvsem pa veseli dejstvo, 
da šport postaja način ži-
vljenja Celjank in Celjanov.« 
Sicer pa letos v knežjem me-
stu obeležujejo tudi 125 let 
organiziranega športa. Ob tej 
obletnici bo v drugi polovici 
leta izšla tudi monografi ja 
športnega življenja v Celju, 
ki bo namenjena ohranjanju 
športne identitete knežjega 
mesta.

LK

NA KRATKO Šaleška gasilska zveza 
praznuje

VELENJE – Gasilska zveza Šaleške doline letos praznuje 
60 let. Častitljiv jubilej so obeležili v ponedeljek s slavno-
stno prireditvijo v koncertni dvorani Glasbene šole Frana 
Koruna Koželjskega v Velenju.

Predsednik šaleške gasilske zveze Jože Drobež je pove-
dal, da je 60 let za takšno razvejano organizacijo zelo dolga 
doba, ki kaže, da ima pomembno vlogo v sistemu zaščite 
in reševanja. V zgodovini delovanja zveze je bilo kar nekaj 
mejnikov. Drobež poudarja, da so vidni predvsem, ko gre 
za gasilsko opremo. »Ta je vedno bolj razvita in zahtevna za 
uporabo, zato se morajo tudi gasilci veliko usposabljati in 
postajajo vedno bolj izobraženi.« Kar zadeva status in vlo-
go gasilcev, Drobež še pravi, da se ne morejo pritoževati: k 
njihovemu večjemu upoštevanju so prispevale tudi številne 
naravne nesreče v zadnjih letih, ko so ljudje spoznali in se ob 
lastnih neprijetnih izkušnjah prepričali o neprecenljivi vlogi 
gasilcev. V GZ Šaleške doline je združenih 13 prostovoljnih 
gasilskih društev, eno industrijsko in eno poklicno gasilsko 
društvo, kar skupaj pomeni približno 3 tisoč gasilcev.

RG, foto: EDITA FRIC

S slavnostne prireditve ob 60-letnici Gasilske zveze Šaleške doline v 
koncertni dvorani velenjske glasbene šole.

Konec poslovnega 
sodelovanja

ROGAŠKA SLATINA – Mestna krajevna skupnost Roga-
ška Slatina želi odprodati svoj vložek v kabelski sistem, ki 
ga je gradilo podjetje Elektro Turnšek. Naslednik podjetja, 
podjetje Telemach Rotovž, ji je zanj pripravljen plačati 
459 tisoč evrov.

Mestna krajevna skupnost je že pred časom ocenila, da je 
kabelski sistem, na katerega je trenutno priključenih 1.350 
naročnikov, toliko izpopolnjen, da želi sodelovanje s pod-
jetjem končati. Potem ko je občina uredila pravni pregled 

vloženega denarja in pravnih podlag, na katerih je temeljilo 
sodelovanje z izbrano družbo, bo krajevni skupnosti podjetje 
Telemach povrnilo 459 tisoč evrov. Kupnino bo ta najverje-
tneje porabila za asfaltiranje določenih odsekov lokalnih 
cest in še za nekatere skupne projekte, ki jih bo izpeljala v 
sodelovanju z občino.

TV

V znamenju krokarja
DOBRNA – V soboto je bila kolesarska prireditev Krokar 

bike fest Dobrna 2015, ki naj bi postala vsakoletna. Njen 
namen je opozarjanje na gorskokolesarski šport. Dobrno 
naj bi uveljavili tudi kot kolesarsko destinacijo.

V sklopu prireditve je bila tretja letošnja dirka SloEnduro 
serije, ki je bila pod okriljem Kolesarske zveze Slovenije. Na 
progi med Božnikovo kmetijo in župniščem se je pojavilo 
120 tekmovalcev. Absolutni zmagovalec je bil Peter Mlinar 
iz Kolesarskega kluba Črn trn. Med Krokar bike festom so 
prav tako izvedli rekreativni vzpon na lovsko kočo na Trojni. 
Udeležilo se ga je 25 udeležencev. Krokar bike fest je pri-
pravilo novembra ustanovljeno Kolesarsko društvo Krokar 
Dobrna. Krokar je namreč simbol iz grba dobrnskih vitezov.

BJ

Pošta z občinsko 
upravo

BISTRICA OB SOTLI – Pošta Slovenije je v Bistrici ob 
Sotli že pred časom svojo poslovalnico preoblikovala v 
pogodbeno pošto. Pogodbena oziroma najemna pošta je 
delovala do 1. maja. Po izteku pogodbe so se v občinski 
upravi odločili, da bodo pošto prevzeli kar v svoje roke. 
Nova pošta je tako od 4. maja kar v prostorih občinske 
uprave.

Za opravljanje poštnih storitev so usposobili uslužbenke, 
zaposlene v občinski upravi. V okviru programa zavoda za 
zaposlovanje usposabljanje in izobraževanje na delovnem 
mestu bodo zaposlili tudi enega občana, pravi župan Franjo 
Debelak. Stroški zaposlenega naj bi znašali približno 12 tisoč 
evrov letno. Opremo za izvajanje poštnih storitev je delno 
sofi nancirala Pošta Slovenije. Občino je stala malo manj kot 
pet tisoč evrov. Delovni čas pošte je daljši, kot je bil do zdaj. 
Pošta je odprta vsak delovni dan in ob sobotah dopoldne.

JP
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Začeli so pisati novo 
kulturno zgodbo
Braslovčani dobili nov dom kulture – Do konca leta naj bi v njem zaživela tudi 
občinska knjižnica

Novih prostorov v Domu kulture Braslovče so še posebej veseli člani Prosvetnega društva Braslovče s predsednico Jernejo Kolar (na fotogra-
fiji). Dvorano so namenu predali konec aprila.

BRASLOVČE – V Braslov-
čah so˝vse oči uprte v nov 
kulturni dom. Po dveh letih 
gradnje je občini na podlagi 
javno-zasebnega partnerstva 
uspelo namenu predati novo 
kulturno dvorano z avlo.

Prostore sta dobili v več-
namenski zgradbi v sredi-
šču Braslovč, ki jo je občina 

»Braslovče so bile do zdaj od Sotle do Logarske doline edina 
občina, ki v svojem občinskem središču ni imela kulturnega 
doma,« je na četrtkovem odprtju kulturne dvorane izpostavil 
braslovški župan Branimir Strojanšek.

jetjem Jagros. Že pred pri-
bližno letom sta v zgornjih 
prostorih zaživela trgovina 
in gostinski lokal, kletna 
etaža, katere lastnica je 
braslovška občina, pa bo 
namenjena občinskim kul-
turno-družabnim vsebinam. 
Poleg kulturne dvorane bo 
občina v zgradbi uredila še 
prostore za društva in ob-
činsko knjižnico, ki naj bi v 
najboljšem primeru na no-
vem mestu zaživela še do 
konca letošnjega leta. Star 
kulturni dom, ki so ga Bra-
slovčani zgradili leta 1927 in 
je bil dolga leta pomembno 
gonilo družabnega življenja, 
v zadnjem času pa je zara-
di dotrajanosti le še bleda 
senca preteklosti, bo dobil 
novo poslanstvo. Preurediti 
ga nameravajo v občinska 
neprofi tna stanovanja, ki jih 
v občini nujno potrebujejo.

Nič več ptički brez 
gnezda
Odprtje kulturnega doma 

je pospremilo odprtje stalne 
razstave Kultura nas pove-
zuje, s katero sta domačina 
Janko Germadnik in Ro-
landa Fugger Germadnik 
v avli doma predstavila dru-
štveni, družabni in športni 
utrip v občini. Razstava je 
razdeljena na dva dela. Prvi 
predstavlja delujoča občin-
ska društva in organizacije, 

na zaslonu pa si je mogoče 
ogledati zgodovinski pre-
gled društvenega življenja 
v občini od 19. stoletja do 
danes. Drugi del razstave 
prikazuje tako kulturne kot 
naravne turistične bisere 
braslovške občine.

V občini Braslovče trenu-
tno deluje 44 društev. Eno 
bolj dejavnih je Prosvetno 
društvo Braslovče, pod 
okriljem katerega delujejo 
različne, predvsem glas-
bene sekcije. »Občinska 
društva so z novim domom 
kulture dobila svoj domicil, 
člani Prosvetnega društva 
Braslovče, dolga leta ptički 
brez gnezda, pa se selimo v 
matično enoto. V prihodnjih 
letih bomo lahko v njej 
ustvarjali drugačne zgodbe, 
ki jih bo še več tudi zaradi 
tega, ker imamo prvič svoj 
lasten prostor,« je zadovolj-
na predsednica prosvetne-
ga društva Jerneja Kolar, 
ki obenem ne skriva željna 
glede razširitve kulturne de-
javnosti. Glede na to, da so 
Braslovčani končno dobili 
dvorano, bodo pozornost 
namenili tudi vzgoji mladih 
gledališčnikov. V preteklosti 
je namreč ravno pod okri-
ljem prosvetnega društva že 
delovala zelo moča igralska 
skupina.

ŠPELA OŽIR
Foto: GrupA

NA KRATKO

Letala nad Laškim
LAŠKO – V muzeju je v teh dneh na ogled razstava Leta-

la nad Laškim, ki je posvečena 70. obletnici konca druge 
svetovne vojne.

Z razstavo, ki je bila zasnovana v precej kratkem času, 
so, kot je povedal kustos Tomaž Majcen, želeli predstaviti 
predvsem dogodke čisto s konca druge svetovne vojne, ko 
so Laško preletavala zavezniška letala in bombardirala zlasti 
železniško progo Celje–Zidani Most. Razstava ob original-
nih eksponatih zbiratelja Marka Zdovca prikazuje zgodbo 
ameriške letalske posadke, ki je bila zaradi strmoglavljenja 
bombnika B24 prisiljena izskočiti v neznano, in pripoved av-
stralskega poročnika Daviesa, ki je doživljal podobno usodo.

LK

Zlato Suhovršnikovi in 
Zavolovškovim

GORNJI GRAD – Najvišje letošnje občinsko priznanje, 
zlata grba občine, bosta prejela Alojzija Suhovršnik za 
dolgoletno delo v KD Nova Štifta in družina Zavolovšek 
za delo na družbenem in gospodarskem področju.

Tako so odločili na zadnji seji občinskega sveta. Še dva 
grba občine bosta prejela Marija Poličnik in Jure Sovinšek 
iz Nove Štifte. Poličnikova ga bo prejela za dolgoletno delo v 
krajevnem Rdečem križu, Sovinšek pa za delo v tamkajšnjem 
športnem društvu. Podelili bodo še tri priznanja, in sicer 
Janezu Pustoslemšku za športno udejstvovanje otrok in 
odraslih, Kulturnemu društvu Bočna za 110 let delovanja 
ter Društvu upokojencev Bočna za 30 let delovanja.

BJ

V prihodnje brez prahu
NAZARJE – Občina bo z denarjem, ki ji pripada po 23. 

členu Zakona o fi nanciranju občin, asfaltirala cesto Ko-
karje–Laze. Gre za pomembnejšo cesto, ki je še vedno 
makadamska.

Asfaltiranje in ureditev odvodnjavanja naj bi v celoti stala 
30 tisoč evrov, od česar bodo v občini prejeli 17 tisoč evrov 
po Zakonu o fi nanciranju občin. Gre za območje, kjer je 
športno-rekreacijski center za potrebe različnih društev, 
tam imajo svoje zemljišče tudi celjski taborniki. Ti so pred 
kratkim pridobili gradbeno dovoljenje za postavitev lesenih 
stavb. Občina je z denarjem, ki ji pripada po 23. členu tega 
zakona, najprej želela urediti parkirišče med pošto in prire-
ditvenim Bohačevim kozolcem. Ker je del tega parkirišča v 
lasti fi zične osebe, bi občina za izvedbo naložbe potrebovala 
več časa, saj ji med drugim manjka tudi gradbeno dovoljenje.

BJ

Rečičankina veseloigra
REČICA OB SAVINJI – Gledališka skupina Kulturne-

ga društva Rečica ob Savinji je uprizorila premiero igre 
Mač'k. Napisala jo je domačinka Mojca Štorgelj, ki jo je 
tudi režirala. Številni igralci, ki so se zvrstili na odru, so 
govorili v domačem, zgornjesavinjskem narečju.

Štorgljeva v komediji opisuje dan pred poročnim slav-
jem, ko gre vse narobe in pride tako daleč, da se niti ne ve, 
če poroka sploh bo. V naslovu igre je mišljen »maček«, ki 
nastane po pretiranem uživanju alkohola. V glavni vlogi 
neveste je nastopila Tamara Arnič z Ljubnega ob Savinji. 
Rečiški igralci ponavadi s svojimi igrami gostujejo v eni od 
zgornjesavinjskih občin, doma imajo še eno ponovitev. Letos 
bodo predvidoma gostovali v Solčavi. Mojca Štorgelj je za 
rečiški oder napisala že tri igre.

BJ

Dražje položnice
RADEČE – V občini so se nekoliko podražile storitve 

obveznih gospodarskih javnih služb varstva okolja.
Tričlanska družina, ki porabi 12 kubičnih metrov vode, po 

besedah direktorja Komunale Radeče Slavka Kočevarja odslej 
za tri gospodarske javne službe varstva okolja – torej za oskrbo 
s pitno vodo, odvajanje komunalne in padavinske odpadne 
vode ter za zbiranje določenih vrst komunalnih odpadkov – 
plačuje približno 80 centov več. Podražitev znaša 2,1 odstotka.

TV

Zamenjava opreme
SLOVENSKE KONJICE – Že pred časom smo poročali 

o slabem stanju nekaterih enot vrtca Slovenske Konjice. 
Pripombe staršev so se nanašale tudi na enoto Prevrat.

Stavba vrtca naj bi bila dotrajana, prav tako oprema v 
vrtcu. Kot kaže, so očitki staršev le naleteli na plodna tla. 
Ravnateljica Vrtca Slovenske Konjice Danijela Šuc namreč 
pravi, da bodo v letošnjem letu zamenjali opremo. Zame-
njava opreme in postavitev nove ograje na terasi naj bi po 
grobih ocenah stali 25 tisoč evrov.

JP

zgradila v sodelovanju s 
kozjanskim trgovskim pod-
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Navdihnila jih 
je svoboda
Oktet 9 izdal novo zgoščenko

Ob koncu sezone bodo člani celjskega gledališča krstno 
uprizorili ljubezenski omnibus z naslovom Izgubljene 
ljubezni. V predstavi, katere premiera bo jutri zvečer, igra 
kar 13 celjskih gledališčnikov, njen režiser pa je Nikola 
Zavišić, ki tokrat s Celjani ne sodeluje prvič.

Priporočamo

Celjski slikar Adolf Mljač bo jutri (v petek) ob 18. uri 
v galeriji AXx. On. M. in Galeriji Nika Ignjatiča v Celju 
odprl slikarsko razstavo z naslovom Mutanti.

84-letni avantgardni slikar Adolf Mljač z opusom Mutanti 
zaokroža svoj 20-letni raziskovalni podvig. Na tokratni raz-
stavi bodo na ogled likovna dela, ki jih je ustvaril v zadnjih 
šestih letih v tehnikah oljnega slikarstva in kolaža, z njimi pa 
se dotika problematike sodobne družbe. Ljudi upodablja kot 
mutante, ki se čedalje bolj spreminjajo hkrati z družbenim 
okoljem. Razstava bo na ogled do 6. junija. ŠO

Celjska vokalna zasedba 
Oktet 9, ki združuje nek-
danje dijake Gimnazije 
Celje – Center, je sedem-
desetletnico konca druge 
svetovne vojne počastila 
z izdajo nove zgoščenke, 
ki jo je naslovila Svoboda. 
Premierno jo je predstavi-
la na slavnostni akademiji 
Na pragu svobode – od voj-
ne do miru, ki jo je sinoči 
zvečer v Celjskem domu 
pripravilo Združenje bor-
cev za vrednote NOB Celje.

Na zgoščenko so mladi 
pevci pod umetniškim vod-
jem Gregorjem Delejo uvr-
stili 17 skladb iz slovenske 
ljudske in umetne glasbene 
zakladnice. »Njihova rdeča 
nit je svoboda – ne le tista, 
ki si jo je narod priboril leta 
1945, temveč tudi tista iz 
ključnih obdobij slovenske 
zgodovine, ko je pesem upo-
ra povezala naše prednike v 
skupnem boju za obstanek 
slovenske kulture in naro-
da,« pojasnjuje Deleja.

Tudi dijaki so 
želeli prepevati
Oktet 9 je pred devetimi 

leti nastal na pobudo osmih 
dijakov Gimnazije Celje – 
Center, ki so želeli prepevati 

Oktet 9 sestavljajo nekdanji dijaki Gimnazije Celje – Center pod umetniškim vodstvom Gregorja Deleje. Ob 
sedemdeseti obletnici konca druge svetovne vojne so izdali zgoščenko z naslovom Svoboda.

v moški vokalni zasedbi, a 
zato do takrat niso imeli 
prave priložnosti. V tej celj-
ski srednji šoli že dolga leta 
deluje dekliški pevski zbor, 
fantje pa so bili do šolskega 
leta 2005/06 s tega vidika 
nekoliko prikrajšani. S takra-
tnim profesorjem, zdajšnjim 
ravnateljem šole Gregorjem 
Delejo so se odločili, da bodo 
ustanovili oktet. Kmalu se je 
izkazalo, da potrebujejo še 
kakšnega pevca, ki bi pel 
bas, zato se je novoustano-
vljenemu glasbenemu se-
stavu kot član pridružil še 
Deleja, zasedba pa je s tem 
dobila ime Oktet 9.

Število pevcev se je do 
zdaj precej spreminjalo. 
Največ jih je bilo 16, ves 
čas pa ustvarjanju najra-
zličnejših zvrsti vokalne 
glasbe ostaja zvesta začetna 
osmerica. Stalnica njihove-
ga repertoarja je slovenska 
ljudska pesem, tuja jim ni 
niti a cappella glasba z »be-
atboxom«. Še posebej pono-
sni so na avtorske priredbe, 
pa naj bodo to ljudske pesmi 
v novi preobleki ali skladbe 
s pop lestvic iz domačega 
ali tujega glasbenega sveta. 
V teh letih se je zasedba po 
besedah Deleje razvijala in 

se preizkusila v marsičem. 
»Nastopila je tako na klasič-
nih in a cappella tekmova-
njih ter se preizkusila celo v 
resničnostni oddaji Slovenija 
ima talent. V zadnjem času 
se je ustalila v obliki resnič-
no dobrih prijateljev, ki ob 
tem, da se radi družijo, tudi 
radi prepevajo.«

Slovensko glasbo 
ponesli po svetu
Oktet 9 ne deluje le na 

domačih tleh, temveč tudi 
v tujini. Zasedba se je prvič 
podala v tujino pred sedmi-
mi leti. Njena prva mednaro-
dna turneja je bila leta 2008 
v Veliki Britaniji, do zdaj pa 
je za njo že kar 16 glasbenih 
popotovanj po različnih kon-
cih sveta. »Vsaka turneja je 
nekaj posebnega, tudi zaradi 
tega, ker smo prav vse pre-
živeli uspešno tako v smislu 
koncertnih nastopov kot 
druženja. V posebnem spo-
minu nam ostajajo predvsem 
tiste, na katerih smo prežive-
li najdlje časa. Po Avstraliji 
smo potovali kar mesec dni 
in po Ameriki celo dlje,« še 
pojasnjuje umetniški vodja.

Zasedba ne bo počivala 
niti v prihodnje. Po celjskem 
koncertu bo nastopila še v 

Velenju in Ilirski Bistrici na 
dan Evrope, nato še po šte-
vilnih slovenskih odrih, zgo-
ščenko pa bo predstavila tudi 
na turnejah v Srbiji in Bosni 

in Hercegovini, kamor bodo 
pevci odpotovali junija in 
septembra. Zgoščenka obe-
nem pomeni uvod v jubilej-
no, 10. sezono, ki jo bo Oktet 

9 proslavil z novim snemal-
nim projektom in s koncerti 
v Sloveniji in tujini.

ŠPELA OŽIR
Foto: arhiv Društva GCC

Predstava, ki 
diši po filmu
SLG Celje tik pred zadnjo letošnjo premiero

Po petkovi premieri bo odprtje razstave fotografij s predstav dramskega igralca 
Zvoneta Agreža. SLG Celje jo je pripravilo ob njegovi upokojitvi. Agrež je bil ves čas 
pomemben član ansambla celjskega gledališča. S svojim delom je pustil neizbrisljiv 
pečat in pomembno prispeval k njegovemu razvoju in rasti.

V zadnji letošnji premeri SLG Celje sodeluje kar 13 igralcev, med drugim tudi Pia Zemljič (z leve), Manca 
Ogorevc in Tarek Rashid.

Dooleyja in Winnie Holzman 
(Post-it listki), Williama Ma-
strosimona (5 minut), Davida 
Auburna (Pogrešam te), Nine 
Shengold (Dosmrtno, štiride-
set pogojno) in Lauren Wilson 
(Poročni duet). Kljub temu da 

so vse igre na prvi pogled po-
polnoma različne, so njihova 
skupna točka ljubezenska raz-
merja in napake, ki jih ljudje 
v različnih ljubezenskih odno-
sih kar naprej ponavljajo. Ker 
je predstava hitra in dinamič-
na, na trenutke po besedah 
dramaturginje Tatjane Doma 
zadiši po filmu, s katerim ima 
izkušnje kar nekaj avtorjev to-
kratne predstave.

V predstavi Izgubljene 
ljubezni igrajo David Čeh, 
Minca Lorenci, Renato Jen-
ček, Rastko Krošl, Damjan M. 
Trbovc, Barbara Medvešček, 
Vojko Belšak, Tanja Potočnik, 
Manca Ogorevc, Pia Zemljič, 
Tarek Rashid, Liza Marija 
Grašič in Andrej Murenc.

Žanr kratkih iger, združe-
nih v eno predstavo, je v Ame-
riki v zadnjih letih vedno bolj 
prisoten in priljubljen, v Slo-
veniji ga je zaenkrat mogoče 
zaslediti še nekoliko redkeje. 
Kako ga bo sprejelo občinstvo 
v Celju, ki je v tej sezoni na 
celjskih odrskih deskah videlo 
predvsem drame in komedije, 
bo znano kmalu.

Od nasilja do 
»bleferstva«
SLG Celje je v letošnji sezo-

ni pripravilo šest premiernih 
uprizoritev, od tega eno za 

otroke. Prva v nizu letošnjih 
predstav je bila drama Kaspar 
Häuser morje hiš v režiji Jane-
za Pipana, z njo pa so se celjski 
gledališčniki dotaknili najhuj-
ših primerov nasilja v družini. 
Kot protiutež precej moreči te-
matiki so z naslednjima dve-
ma projektoma na celjski oder 
pripeljali nekoliko vedrejše 
vsebine, ki so pod komičnim 
oklepom prav tako opozarjale 
na aktualne družbene nesmi-
sle. Absurdna komedija Poli-
caji v režiji Jerneja Kobala je 
govorila o izjemni učinkovito-
sti policije. Ker v državi ni no-
benega zapornika in upornika 
več, so policisti prisiljeni sami 
ustvariti nasprotnike oblasti. 
Režiser Boris Kobal pa se je s 
komedijo Vorkšop na Moljera 
na satiričen način lotil gleda-
liškega sveta in »bleferstva« v 
njem.

Predstavo so ustvarili 
prevajalka Tina Mahkota, 
režiser Nikola Zavišić, dra-
maturginja Tatjana Doma, 
scenografinja Irena Kraljić, 
kostumografinja Mateja Be-
nedetti, avtorja glasbe Sonja 
Lončar in Andrija Pavlović 
(LP Duo) ter lektor Jože 
Volk.

Februarja so ljubitelji 
gledališča lahko podoživeli 
življenje in ustvarjanje slo-
venskih literatov moderne, o 
katerih je govorila predstava 
Veš, poet, svoj dolg? režiserja 
Luke Martina Škofa. Otroci 
so letos v celjskem gledališču 
prišli na svoj račun s predsta-
vo Sneguljčica v režiji Andre-
ja Jusa.

ŠPELA OŽIR
Foto: JAKA BABNIK

Posebnost tokratne pred-
stave je, da je sestavljena iz 

petih kratkih dram sodobnih 
ameriških avtorjev – Paula 
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Osnutek novega pravilnika o 
organizaciji nujne medicinske 
pomoči je v javni obravnavi že 
14 dni, kar pomeni, da je njego-
va vsebina tudi javno dosegljiva. 
Nova organizacija je nujna zara-
di gradnje in začetka delovanja 
urgentnih centrov po Sloveniji. V 
Celju je urgentni center že zgra-
jen, a ga še urejajo. Nova organi-
zacija nujne medicinske pomoči 
bo v celoti zaživela predvidoma v 
začetku leta 2019.

Kljub prvim negodovanjem 
zdravstvenih domov, da bo uki-
njanje nujne medicinske pomoči v 
nekatere kraje prinesla negativne 
posledice predvsem pri posredo-
vanju na terenu, na ministrstvu 
za zdravje še vedno vztrajajo, da 
nova organizacija pomeni boljšo 
dostopnost do pomoči. Boljši naj 
bi bili tudi obravnava bolnikov in 
ločitev istočasnega dela družinske 
in urgentne medicine, kar pomeni 
razbremenitev za družinske zdrav-
nike v rednem delovnem času.

Dva urgentna centra
Poleg celjskega urgentnega cen-

tra bosta v naši regiji še dva tako 
imenovana satelitska urgentna 
centra, in sicer v Velenju in Šmarju 
pri Jelšah. V tako imenovanih »sa-
telitih« bo medicinska pomoč ves 
čas zagotovljena. V njih bo stalno 
prisotno osebje, ves čas bodo za-
gotovljeni triaža, osnovna oprema 
in zdravila za oskrbo kritično bol-
nih. V Šentjurju, Žalcu, Laškem, 

Vodstvo zdravstvenega ministrstva je svoj prihod v Celje napovedalo za 11. maj. Takrat naj bi se sestalo z vodstvom celjske 
bolnišnice in si ogledalo urgentni center. V petek bo na Brdu pri Kranju tudi posvet o reorganizaciji službe nujne medicinske 
pomoči v Sloveniji. Nanj so vabljeni vsi izvajalci nujne medicinske pomoči, zdravniki, reševalci in strokovna združenja.

Osnutek pravilnika 
znan, a še vedno 
nejasen

Še vedno več 
kritik kot pohval

Pred meseci, ko ministrstvo 
še ni natančno predstavilo pra-
vilnika o reorganizaciji nujne 
medicinske pomoči, je po neka-
terih občinah divjal pravi vihar 
med župani in tudi med nekate-
rimi vodstvi zdravstvenih domov. 
Kritike so bile predvsem zaradi 
domnevanja, da ljudje v bolj od-
daljenih krajih ne bodo deležni 
enako hitre oskrbe v primeru 
nujne pomoči, kot je organizira-
na zdaj. Ker je pravilnik zdaj že 
nekaj dni v javni obravnavi, smo 
preverili, kakšna so zdaj mnenja.

Nazarje: dve kategoriji 
ljudi
»S pravilnikom se v Zgornji Sa-

vinjski dolini nikakor ne moremo 
strinjati,« odgovarja direktorica 
Zgornjesavinjskega zdravstvenega 
doma Nazarje Darja Es. Delovna 
skupina je na področju nujne me-
dicinske pomoči ves čas obljubljala 
boljše stanje, vendar se Zgornje-
savinjčani s takšnim pravilnikom 
vračajo v čas pred tremi desetletji. 
Zelo kritični so do 7. člena pravil-
nika, kjer je naveden sprejemljiv 
dostopni čas. »Ljudi po Sloveniji 
so razdelili v dve kategoriji, to je 
na tiste, ki živijo na mestnih obmo-
čjih in druge na obrobju. Dodelili 
so nam različne dostopne čase, to 
je za mestna območja deset minut 
in za primestna območja dvajset 
minut,« je kritična Esova. V Zgornji 
Savinjski dolini so izven do dvajset-
minutne dostopnosti, saj je najbližji 
satelitski urgentni center v Velenju, 
od koder je do Mozirja od dvajset do 
petindvajset minut. »Ostalo obmo-
čje iz tega dostopnega časa izpade, 
kar pomeni približno enajst tisoč 
prebivalcev Zgornje Savinjske doli-
ne,« je ogorčena direktorica. Meni, 
da so ta pravilnik ustvarili po meri 
mestnih območij.

Žalec: brez večjih 
sprememb
Pravilnik bo nekaj sprememb 

prinesel tudi v Spodnji Savinjski 
dolini. Nov pravilnik za žalski 
zdravstveni dom pomeni, da po 
novem v njem ponoči ne bo zdrav-
nika, ob koncih tedna in praznikih 
pa bo ekipa prisotna le osem ur na 
dan. Spodnjesavinjčani se bodo v 
teh primerih morali na pregled od-
peljati v Celje, kamor so se morali 
že zdaj odpraviti, če so iz dežurne 
lekarne želeli dobiti katero od zdra-
vil. V Žalcu bo na podlagi nove or-
ganizacije nujne medicinske pomo-
či ves čas prisotno nujno reševalno 
vozilo z zdravstvenikom in zdra-
vstvenim tehnikom. V tem primeru 
se odzivni čas nudenja pomoči ne 
bo podaljšal, a bo najverjetneje ne-
koliko daljši v primeru, ko bo zdra-
vstvena ekipa posredovala z reani-
mobilom, pot pa bo začel iz Celja. 
»Reorganizacija nujne medicinske 
pomoči bo na ravni države prinesla 
nekaj izboljšav, za prebivalce Spo-
dnje Savinjske doline, kjer je bila 
tovrstna pomoč že zdaj zelo dobro 
organizirana, pa menim, da ne bo 
bistvenih sprememb. Upam le, da 
se oskrba naših zavarovancev ne bo 

poslabšala,« pojasnjuje direktor ZD 
Žalec Marjan Golob.

Šmarje: podrobnosti 
še čakajo
V občinah Rogaška Slatina, 

Šmarje pri Jelšah, Bistrica ob So-
tli, Podčetrtek, Kozje in Rogatec je 
zdravstvena oskrba pod okriljem 
Zdravstvenega doma (ZD) Šmarje 
pri Jelšah. Direktorica ZD Irena 
Nunčič je dejala, da še ne razpo-
laga z uradno predstavitvijo nove 
mreže NMP in osnutka pravilnika. 
Povedala je, da v javnosti kroži več 
neuradnih in nasprotujočih si tol-
mačenj o tem, kakšne ekipe bodo 
izvajale nujno medicinsko pomoč 
na področju delovanja posamezne-
ga zdravstvenega doma ter kdaj 
bodo te na voljo. »Slednje še pose-
bej velja za področja (med drugim 
tudi za ZD Šmarje pri Jelšah), kjer 
je predvideno delovanje satelitskega 
urgentnega centra. Pri tem nobene-
ga izmed teh tolmačenj ni mogoče 
z gotovostjo potrditi niti zavrniti. 
Novi osnutek pravilnika namreč ne 
vključuje člena, ki bi določal obseg 
dela ekip pri izvajanju NMP v novi 
mreži, tako kot to določa obstoječi 
veljavni pravilnik v 11. členu,« je 
dejala.

Je pa vodstvo Občine Rogaška 
Slatina opozorilo ministrstvo za 
zdravje, da je občina sorazmer-
no velika in razdrobljena in da 
so nekateri predeli težko dosto-
pni. Zaradi gostov je večje število 
uporabnikov, kot je prebivalcev. 
Odgovorili so jim, da bo organiza-
cija nujne medicinske pomoči pri-
lagojena potrebam in geografskim 
značilnostim posamezne regije in 
da so pri njeni pripravi upoštevali 
posebnosti posameznih predelov.

Za komentar smo zaprosili tudi 
direktorja Zdravstvenega doma 
Velenje Jožeta Zupančiča, a kljub 
nekaj poskusom ni našel časa za 
naš časopis.

Šentjur: nejasen 
predlog
Predlog reorganizacije bi v Šen-

tjurju ukinil dežurstvo in izvajanje 
nujne medicinske pomoči. Kot pravi 
direktorica ZD Šentjur Melita Ilič 
Tasič je popolnoma nesprejemljiv. 
»Predlog je nestrokoven in nejasen. 
Za naš dom je predvideno stalno 
zdravstveno varstvo, ampak pred-
videno 8-urno dežurstvo ni stalno. 
Sprašujem se, v čem je smisel pri-
pravljenosti zdravnika, če fizično ne 
moreš nič narediti. Kaj bo s prvimi 
posredovalci? Nedorečeno je finan-
ciranje, prisotnost na prireditvah in 
še toliko tega, da sploh ne vem, kje 
naj začnem.« Kot je poudarila Ilič 
Tasičeva bodo zdravstveni domovi 
celjske regije proti predlogu nasto-
pili s skupno izjavo. Gotovo pa bodo 
na vse skupaj imeli kaj reči tudi žu-
pani oz. lokalne skupnosti. »Žal nas 
v celotnem postopku priprave pre-
dloga niso ničesar vprašali, kaj šele 
upoštevali,« je razočarana.

BJ, ŠO, TV, RG, StO

V petek se bodo kresala mnenja na Brdu 
pri Kranju, v ponedeljek v Celju

Zdravnike je najbolj skrbel čas od sprejema klica 
do prihoda na kraj, češ da se bo ta ob reorga-
nizaciji nujne medicinske pomoči podaljšal. 
Pravilnik zdaj predvideva v primeru življenjske 
ogroženosti bolnika dostopni čas do 10 minut, 
na podeželju pa do 20 minut.

Mozirju in Slovenskih Konjicah 
bo organizirano tako imenovano 
neprekinjeno zdravstveno varstvo. 
To pomeni, da bo zdravstvena 
dejavnost zagotovljena v sklopu 
delovanja ambulante družinske 
medicine, ki vključuje izvajanje 

rednega programa in dežurstva ter 
sprva tudi del nočnega časa med 
delavniki in osemurno delo ob 
koncih tedna in praznikih. Natanč-
nejša slika in razpored dela bosta 
odvisna od tega, kako bodo vod-
stva ambulant organizirala delo.

Terenska ekipa
Novost sta dispečerska centra v 

Ljubljani in Mariboru, kjer bodo 
bolnike usmerjali, ali naj sami pri-
dejo v urgentni center ali naj poča-
kajo, da jih bo zdravstvena ekipa 
obiskala na domu. S tem bodo 
imeli pregled nad vsemi vozili, 
zato bodo lahko na teren poslali 
najbližjo ekipo. Poleg osemurnih 

dežurnih ambulant dnevno bo 
na območju prej naštetih občin 
ves čas na terenu ekipa v nujnem 
reševalnem vozilu. V Velenju in 
Šmarju bo tudi reanimamobil. To 
je oznaka za reševalno vozilo, v 
katerem bo poleg dveh reševalcev 

tudi zdravnik. V nujnem reševal-
nem vozilu poleg dveh reševalcev 
zdravnika ne bo. Ti vozili bosta 
torej ves čas na terenu in glede 
na nujne primere se bo torej od-
zvalo tisto, ki bo kraju, od koder 
bo prišel klic, najbližje. Za Roga-
ško Slatino in Šentjur ministrstvo 
predvideva »polovico« nujnega re-
ševalnega vozila. Kaj to natančno 
pomeni, ni jasno. Najverjetneje to, 
da bo za območji teh dveh občin 
skrbela ekipa takšnega vozila iz 
sosednjih občin. Res pa je, da jo je 
najslabše odneslo Kozje, kjer nista 
predvidena niti reanimamobil niti 
nujno reševalno vozilo.

SŠol, foto: arhiv NT (GrupA)
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Bo tujim lastnikom še dišala 
slovenska hrana?
Kmetje se bojijo posledic prodaje slovenskih živilskopredelovalnih podjetij

Kmetijska zadruga Šmar-
je odkupuje mleko okoli-
ških kmetov. Dobavlja ga za 
Mlekarno Celeia, ki svoje 
izdelke potrošnikom ponu-
ja tudi v Mercatorju, ki ga 
je kupil hrvaški Agrokor.

Direktorja zadruge Vinka 
Buta smo vprašali, ali bi lah-
ko prodaja slovenskih živil-
skih podjetij sčasoma vplivala 
tudi na zmanjšanje povpraše-
vanja po slovenskem mleku. 
But meni, da Agrokor v mle-
karski industriji na Hrvaškem 
nima pomembnega deleža, 
a je pomembno, v kakšni 
navezavi je z Dukatom in 
posledično z Ljubljanskimi 
mlekarnami. »Na Hrvaškem 
ponavadi primanjkuje mleka, 
tako verjetno Agrokor ne bo 
imel komercialnih možno-
sti, da bi s polic izpodrival 
slovensko mleko,« pravi. Ob 
tem dodaja, da se bodo tuji 
lastniki zagotovo manj odgo-

Kmetijsko-gozdarska 
zbornica Slovenije (KGZS) 
je po prodaji Žita hrvaški 
živilski družbi Podravka 
opozorila na morebitne ne-
gativne posledice zaradi pro-
daje pomembnih slovenskih 
podjetij živilskopredeloval-
ne industrije. Kot pravijo v 
KGZS, so živilska podjetja 
pomemben člen v verigi od 
kmeta do kupca. Bojijo se, 
da bodo novi lastniki, ki so 
del večjih živilskih sistemov, 
postopoma prenehali odku-
povati slovenske pridelke in 
jih bodo nadomestili z uvo-
ženimi. Tega se bojijo tudi 
kmetje na Celjskem.

V Sloveniji smo v zadnjih 
letih izgubili kar nekaj veli-
kih živilskih podjetij, ki so jih 
kupili tuji lastniki. Po prodaji 
Ljubljanskih mlekarn in Mer-
catorja je pred kratkim še Žito 
dobilo nove lastnike. Posledi-
ce prodaje Žita za slovenske 
kmete sicer še niso vidne, a 
bodo kmalu po žetvi žita, je 
prepričan član sveta KGZS 
Rok Sedminek iz Šempetra v 
Savinjski dolini. »Hrvatom smo 
dobesedno odprli trg, da bodo 
lahko svoje tržne viške proda-
jali pri nas. Prepričan sem, da 
bo cena pšenice zelo slaba. Pri 
tem sem bil zelo vesel, ko sem 
videl, da se Mlinotest trudi, da 
bi čim več pšenice odkupil od 
slovenskih proizvajalcev,« pra-
vi Sedminek.

Kaj pa nacionalni 
interes?
Kmete tudi skrbi, da bodo 

novi lastniki kot del večjih ži-

vilskih sistemov postopoma 
ukinjali odkup slovenskih 
pridelkov in jih nadomeščali 
z uvoženimi. To naj bi se že 
kazalo v Mercatorju, katerega 
lastnik je hrvaški Agrokor, ki 
je tudi sam velik proizvaja-
lec hrane. Kakšne posledice 
občutijo kmetje po prodaji 
Mercatorja Agrokorju, je tež-
ko reči, saj o tem javno ne 
govorijo, ker se bojijo, pravi 
Sedminek. »Škoda je, da so 
Mercator prodali, saj je bil vo-
dilni odkupovalec slovenske 
hrane. Zdaj pa se za njegovo 
blagovno znamko skrivajo 
tuji izdelki. To ni več sloven-
sko. Pričakujem, da bo v pri-
hodnosti Tuš ali Jager postal 
nacionalni prodajalec sloven-
skih izdelkov. Ker druge reši-
tve ne vidim več,« izpostavlja 
Sedminek.

»Najkrajšo bo 
potegnil kmet«
V KGZS tudi opozarjajo, 

da obstaja možnost, da bodo 
opustili in zaprli predeloval-
ne obrate na slovenskih tleh, 
kar pomeni dodatno izgubo 
delovnih mest, opuščanje in-
frastrukture in manjši davčni 
prihodek. »S tem bo ogrožen 
ves trud, ki so ga KGZS in 
drugi vpleteni vložili v pripra-

»Ko sem bil pred kratkim v Italiji, sem videl, da v trgovinah zelo dobro 
označujejo, kaj je italijansko in kaj tuje. Slovensko mleko Mlekarne 
Celeia ima na embalaži tudi slovensko zastavo, tako da potrošnik že 
od daleč vidi, da je slovensko in ne italijansko. Tudi v Sloveniji bi bilo 
smiselno razmisliti, kako ločevati slovenske izdelke od tujih. Ne da se 
tuji izdelki skrivajo pod raznimi blagovnimi znamkami, za katere misli-
mo, da so naše naše,« izpostavlja Rok Sedminek. (Foto: arhiv KGZS)

vo in izvajanje dogovorov pri 
urejanju odnosa od kmeta do 
kupca. Žal se lahko zgodi, da 
bo spet najkrajšo potegnil slo-
venski kmet, saj so ti dogovori 
predstavljali mehanizem za 
dolgoročnejšo ureditev med-
sebojnih odnosov v prehran-
ski verigi in hkrati varovalko 
za doseganje še sprejemljive 
odkupne cene,« pravijo v zbor-
nici. Če dogovori ne bodo več 
veljali in bodo odkupne cene 
povsem prepuščene tržnim 
razmeram, bo njihov predvi-
den padec močno ogrozil ob-
stoj slovenskih pridelovalcev, 
dodajajo v KGZS.

Marsikaj odvisno 
od potrošnika
V zadnjem času lahko 

potrošniki opazijo več slo-
venskih izdelkov v tujih tr-
govskih podjetjih v Sloveniji, 
ki naj bi dobaviteljem dokaj 
dobro in tudi redno plačeva-
la. »Hofer kupuje slovenske 

Tudi varuh odnosov v verigi preskrbe s 
hrano Jože Podgoršek je ob prodaji Žita 
izrazil zaskrbljenost. Prodajalce žita je 
zaprosil, naj ga pravočasno opozorijo 
na morebitne primere nepoštenih praks.

Slovensko mleko 
zaenkrat na varnem

Vinko But se ne boji manjšega povpraševanja po slovenskem mleku.

vorno obnašali do lokalnih 
proizvajalcev. Od koga bodo 
odkupovali, bo, kot pravi 
But, v največji meri odvisno 

bike samo zato, ker so ga naši 
kupci prisilili v to in ker kupci 
hočejo slovensko meso. Dru-
gače ponudba temelji na tujih 
izdelkih,« ob tem izpostavlja 
Sedminek. Ali bodo tuja tr-
govska podjetja odkupovala 
slovenske pridelke in izdel-
ke, je odvisno tudi od tega, 
ali bo slovenski potrošnik 
to zahteval. Je pa res, da je 
kupna moč v Sloveniji slaba. 
Dokler ljudje ne bodo imeli 
normalnih plač, bodo še na-
prej kupovali hrano slabše 
kakovosti, dodaja Sedminek.

V kmetijski zbornici upa-
jo, da pri prodaji podjetij la-
stniki niso razmišljali zgolj 
o kratkoročnem finančnem 
dobičku, temveč da so pomi-
slili tudi na posledice, ki bi 
jih te prodaje lahko imele za 
slovensko podeželje. »Lahko 
se zgodi, da bomo ostali brez 
večjega števila delovnih mest, 
obdelanih kmetijskih površin 
in slovenskih pridelkov. To 
je v nasprotju z vsaj uradno 
usmeritvijo države, prav tako 
si tega ne želijo slovenski 
kupci. Zato naj vsi vpleteni 
vložijo vse napore, da se ve-
riga med kmeti in kupci ne 
bo dokončno pretrgala,« še 
poudarjajo v KGZS.

JERICA POTOČNIK

od cen na nabavnih trgih. 
»Lastništvo je pomembno, 
kadar ima predelovalna in-
dustrija blagovno znamko, s 

katero ustvarja višjo dodano 
vrednost, saj lahko podjetje 
ustvarja dobiček za lastnike. 
V takšnem primeru za pride-
lovalce največ ostane, če je 
podjetje v zadružni lasti,« še 
izpostavlja Vinko But. Mle-
karna Celeia, ki odkupuje su-
rovo mleko od 17 kmetijskih 
zadrug, je namreč v večinski 
zadružni lasti.

JP, foto: arhiv 
NT (SHERPA)

Samo Mlekarna Celeia 
je lani odkupila skoraj 90 
milijonov litrov slovenske-
ga mleka. Agrokor letno 
proizvede zgolj 46 mili-
jonov litrov mleka. Zato 
zaenkrat »ni nevarnosti«, 
da bi s trgovskih polic iz-
podrinil slovensko mleko. 
Da je Agrokor kljub temu 
velik proizvajalec hrane, 
pričajo sledeči podatki: v 
lasti ima 10 farm, kjer redi 
23.660 glav goveje živine, in 
18 farm, kjer redi približno 
352 tisoč prašičev. Večino 
mesnih izdelkov Agrokor 
proizvaja v podjetju Pik 
Vrbovec. S kooperanti letno 
proizvede 909 tisoč ton žita.

V Sloveniji so plačilni roki zakonsko 
določeni. Po Zakonu o preprečevanju 
zamud pri plačilih je najdaljši dovoljen 
plačilni rok 120 dni. Kmete skrbi, da 
bi v primerih, ko so lastniki tujci, lah-
ko zahtevali, da dobavitelji upoštevajo 
njihova pravila glede plačilnega roka 
oziroma da se bodo raje odločili za do-
bavitelje v drugih državah, kjer je plačil-
ni rok daljši.

»Zdi se mi, da smo Štajerci, sploh na 
Celjskem, kar se tiče živilske industrije 
nekaj posebnega. V slovenskih rokah so 
ostale tako Mlekarna Celeia kot tudi Celj-
ske mesnine,« izpostavlja Sedminek.
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Celjski kriminalisti dobijo letno pov-
prečno pet prijav sumov kaznivih dejanj, 
ki naj bi jih storili zdravniki oziroma 
drugo zdravniško osebje. Največkrat gre 
za malomarno zdravljenje ali kaznivo 
dejanje povzročitev smrti iz malomar-
nosti. Toda preiskave pogosto pokažejo, 
da vsi sumi niso utemeljeni.

Preiskovanje tovrstnih primerov ni lahko. 
Zatem ko kriminalisti zasežejo zdravstve-
no dokumentacijo, s pomočjo tožilstva, ki 

usmerja preiskavo, in sodišča za pomoč 
zaprosijo tudi izvedenca sodnomedicinske 
stroke. Ta po preučitvi dokumentacije pre-
sodi, ali je v posameznem primeru šlo za 
napako pri zdravljenju. Mnenje izvedenca 
je za preiskavo ključno, saj odločitev polici-
je, ali bo spisala ovadbo zoper zdravnika ali 
zdravstveno osebje, večinoma sloni ravno 
na tem. Zadeve, ki jih kriminalisti obravna-
vajo, so različne. »Gre tudi za manjše pose-
ge, po katerih bolniki menijo, da niso bili 

Višji sodniki v Celju te dni preučujejo 
pritožbo na odločitev Okrajnega sodišča 
v Celju, ki je zavrnilo tožbeni zahtevek 
Celjana Bojana Cvelferja zoper celjskega 
zdravnika Dušana Polimaca. Cvelfer ga je 
tožil, ker meni, da ga zdravnik leta 2008 ni 
pravočasno in pravilno zdravil, kljub temu 
da je obstajal sum, da je okužen z borelijo. 
Zdravnik je na sodišču krivdo zanikal.

Cvelfer navaja, da antibiotikov sploh ni 
dobil, čeprav je bil pri zdravniku že ob piku 
klopa in tudi kasneje, ko je imel na nogi 
že viden rdeč kolobar, za katerega celotno 
zdravstvo ves čas vpije, da je jasen znak 
nevarne borelioze. Ta je Cvelferja tako 
onesposobila, da je pri 51 letih nezmožen 
za delo, saj je zaradi te bolezni postal in-
valid. Njegov odvetnik Velimir Cugmas 
vztraja, da okrajno sodišče ni upoštevalo 
vseh dokazov in da je zanemarilo podatek, 
da je zdravnik na sodišču celo zatrjeval, 

da Cvelfer sploh ni bil pri njem v ambu-
lanti. Dokler Cvelfer sam ni v bolnišnici 
in zdravstvenem domu dosegel vpogleda 
v zdravstveno dokumentacijo, iz katere je 
bilo razvidno, da govori resnico. »Ogorčen 
sem, ker imam tehtne dokaze, da sem bil 
na pregledu, a zdravnik ni storil nič, da bi 
okužbo z borelijo preprečil,« trdi Cvelfer. 
Da je bil 51-letnik pri zdravniku, je potrdil 
celo računalniški izvedenec, ki je pregledal 
zdravnikov računalnik, a je hkrati ugotovil, 
da je bil računalniški sistem pri zdravniku 
zamenjan leta 2010, to je isto leto, ko je 
Cvelfer zoper zdravnika vložil tožbo. Zato 
odvetnik Cugmas celo sumi, da to ni naklju-
čje in da obstaja tudi možnost, da je nekdo 
podatke o Cvelferjevem obisku zdravnika 
celo zbrisal. Ali bodo višji sodniki morda 
presodili, da okrajno sodišče resnično ni 
natančno preučilo vseh okoliščin, naj bi 
bilo znano v mesecu dni.

Na pravico še vedno čakajo starši 24-le-
tnega Sebastiana Ojsterška iz Zidanega 
Mosta. Zaradi izjemno redke ledvične 
bolezni so mu dvakrat presadili ledvico. 
Po operaciji so sledili zapleti najprej v 
UKC Ljubljana, nato tudi v celjski bol-
nišnici.

Njegovo zdravstveno stanje se je iz 
dneva v dan nato slabšalo. Ko so ga 
zbudili iz umetne kome, so se dihalne 
težave nadaljevale, zaradi nemirnosti so 
ga morali celo privezati. Ker naj bi si v 
UKC Ljubljana sam potegnil dihalno cev 
iz sapnika – kako se je to zgodilo, starši 
še danes ne vedo, ker je imel roki prive-
zani ob posteljo – so ga morali oživlja-
ti. Nato je dobil še okvaro možganov. V 

celjski bolnišnici so nam že pred leti, ko 
smo poročali o tem, dejali, da je do tega 
prišlo zaradi »zapletov pri zdravljenju v 
Ljubljani«. Ko so ga pripeljali v Celje, je 
fant umrl zaradi »sekundarnega srčnega 
zastoja zaradi pomanjkanja preskrbe s 
kisikom v tkivih kot posledice vsaj delno 
zamašenih dihalnih poti s sluzjo«. Kako 
je možno, da se je sin na oddelku, kjer je 
organizirana 24-urna nega, lahko zadušil 
s sluzjo, staršem še danes ni znano. Toda 
tožilstvo napak pri delu celjskih zdravni-
kov ni videlo. A starši še vedno vztrajajo, 
da pri zdravljenju ni bilo vse, kot bi mo-
ralo biti, ne v Celju ne v Ljubljani, zato 
so ovadili tudi ljubljanske zdravnike, ki 
so takrat sina zdravili.

Vsi sumi zdravniških napak 
niso utemeljeni A to ne pomeni, da napak ni

Višje sodišče o delu zdravnika

Zakaj je moral umreti njun sin?

izvedeni pravilno ali da nadaljnje zdravlje-
nje ni bilo ustrezno. Imeli smo tudi primere, 
kjer so prijavo podali svojci, ki menijo, da je 
bolnik umrl zaradi zdravniške napake,« pra-
vi vodja oddelka za splošno kriminaliteto na 
PU Celje Milan Vogrinc. Bolniki so včasih 
prepričani tudi, da niso pravočasno dobili 

odgovorov na svoja vprašanja iz bolnišnice 
ali zdravstvenih domov glede poteka zdra-
vljenja. Mnogi se, še preden pridejo na po-
licijo, obrnejo predhodno na zdravniško 
zbornico. V Celju so policisti pred časom 
dobili celo prijavo suma na evtanazijo, a se 
je kasneje izkazalo, da sum ni bil upravičen.

Bolniki naj se ne bojijo vprašati
Pogrešajo več časa, ki bi jim ga posvetili zdravniki

Vedno več bolnikov se 
obrača na zastopnike paci-
entovih pravic. V Celju sta 
dve zastopnici, ki sta v za-
dnjem letu rešili približno 
780 pritožb. Pomoč pri nji-
ju največkrat poiščejo bolni 
ljudje, ki so že tako ali tako 
v stiski, pravi ena od zasto-
pnic v Celju Cvetka Jurak. 
Poleg nje v Celju deluje še 
zastopnica pacientovih pra-
vic Olga Petrak.

»Najpogostejše so pritožbe 
bolnikov nad nekakovostno 
obravnavo zdravnikov. Lju-
dje imajo občutek, da zdra-
vstveno osebje zanje nima 
dovolj časa in da jim ne 
obrazloži dovolj podatkov 
o diagnozi, poteku zdravlje-
nja, postopkih, preiskavah 
in terapijah. Velikokrat, ko 
pridejo k nam, ugotovimo, 
da je največji problem ko-
munikacija,« pravi Cvetka 
Jurak. Od več sto pritožb, 
ki jih je v zadnjih mesecih, 
odkar opravlja delo zasto-
pnice, reševala, sta bili samo 
dve neutemeljeni. Čeprav gre 
predvsem za pritožbe, se do 
njiju oglasi kakšen bolnik ali 
svojec bolnika, ki posumi, da 
je med postopkom zdravlje-
nja prišlo tudi do kaznivega 
dejanja. »Velikokrat so ljudje 
odločeni, še preden pridejo 
sem, da bodo neko izkušnjo, 
ki se je zgodila, prijavili po-
liciji,« dodaja. Hkrati omeni 
še, da imajo bolniki znotraj 
obravnave pri zastopniku 

Tudi z izdajo izvidov, ki so pomembni za nadaljevanje 
zdravljenja, pogosto zamujajo preko vseh razumnih 
meja in tudi v takšnih situacijah zastopniki lahko po-
sredujejo. »Bomo posredovali. Pozabili smo. Se opra-
vičujemo,« so najpogostejši odgovori v ambulantah ali 
na oddelkih, ko zaradi zamujanja izvidov posredujeta 
celjski zastopnici.

Celjski zastopnici paci-
entovih pravic delujeta v 
prostorih celjske območne 
enote Nacionalnega inštitu-
ta za javno zdravje v Ipav-
čevi ulici.

Zastopnica pacientovih pravic Cvetka Jurak: »Zdravniki mislijo, da 
je vsaka njihova razlaga zdravstvenega stanja bolnikom razumljiva, 
vendar to ne drži. Bolniki se bojijo dodatno spraševati, ker še vedno 
vidijo zdravnike kot nadljudi, od katerih je odvisno njihovo zdravje. 
Vprašati upajo šele takrat, ko se vrata ambulant že zaprejo. Če bi vsi 
zahtevali odgovore, bi bilo lažje.«

pacientovih pravic možnost 
– če se izkaže, da so bili za-
radi postopkov med zdravlje-
njem oškodovani – povrnitve 
do 300 evrov stroškov. Ven-
dar pri tem ne gre za to, da 
bi ta denar bil za vsakogar, 
ampak je treba vsak primer 
predhodno dobro preučiti. 
Dodaja še, da je iz besed ne-
katerih, ki se oglasijo, mogo-
če razbrati tudi željo, da bi 
na podlagi prijave zdravni-
ške napake iztržili čim višjo 
odškodnino, pri čemer si ne 
želijo toliko, da bi skupno 
razjasnili, kaj se je v nekem 
primeru res zgodilo.

Kar »mimo 
predpisov«
Sicer pa zastopnici v Celju 

prejmeta največ pritožb, ki 
se nanašajo neposredno na 
delo v zdravstvu. Nekaj tudi 
glede postopkov zavoda za 
zdravstveno zavarovanje in 
Zakona o pokojninskem in 
invalidskem zavarovanju. 
»Gre predvsem za oceno 
invalidske kategorije in za 
to, da so izdane odločbe na 
podlagi izvidov, ne da bi ko-
misija, ki o tem odloča, bol-

nika sploh videla. Veliko je 
tudi pritožb zoper odločbe 
o bolniškem staležu. Te so 
pogosto izdane prepozno in 
›mimo predpisov‹. Bolniki 
na primer dobijo odločbo, 
da je bolniški stalež podalj-
šan, ko so že spet v službi, 
vendar je za nazaj ne more-
jo uveljavljati. Nekaj pritožb 
je tudi glede zdraviliškega 
zdravljenja in pravice do 
medicinskih pripomočkov,« 
še razlaga Jurakova. Kot po-
jasnjuje, imajo vsi bolniki 
vedno pravico do vpogleda v 
svojo zdravstveno dokumen-
tacijo. »To je ena od pravic, 
ki ji ponekod v zdravstvu ne 
želijo ›odpreti vrat‹. Iz svoje 
dokumentacije lahko zapisa-
no tudi prepišejo, imajo tudi 
pravico do fotokopiranja. Do 
zdaj sem kar nekajkrat po-
sredovala, ko bolniki doku-
mentov niso mogli dobiti in 
so se zadeve uredile.«

Čim prej rešiti 
spor
Včasih zastopnici pritožbe 

rešita hitro. Nekatere zade-
ve pa zahtevajo več časa in 
več stikov z zdravstvenimi 

ustanovami. »Zastopniki se 
trudimo, da zadeve rešuje-
mo hitro. Menim, da imamo 
v Sloveniji dobro zdravstve-
no ekipo in strokovnjake, 
a prihaja tudi do napak. 
Vedno je treba najprej ugo-
toviti, kje je nastal nespora-
zum. Največkrat bolnikom 
svetujem, naj se še enkrat 
obrnejo na lečečega zdrav-
nika, s katerim naj posku-
šajo rešiti situacijo. Če tako 
ne gre, pokličem zdravnika 
ali mu elektronsko pišem in 
odziv je skoraj vedno pozi-
tiven, torej so se zdravniki 
nato pripravljeni pomeniti. 
Če tudi to ne gre, razpišem 
datum obravnave, na ka-
teri so prisotni zdravnik, 
njegov nadrejeni, bolnik in 
zastopnik. Na teh srečanjih 
nato poskušamo doseči po-
ravnavo. Naše delo je torej 
naravnano tako, da želimo 
rešiti spor ali problem tam, 
kjer je nastal,« pojasnjuje 
Jurakova. Do zdaj se ne 
spomni primera, ko bi se 
več pritožb v sorazmerno 
kratkem času nanašalo na 
istega zdravnika.

SŠol
Foto: GrupA
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Živali rešili, vse ostalo pogoltnil ogenj
V Kostrivnici pod Kalobjem v nekaj mesecih do tal pogorel že drugi hlev

Bilo je približno ob treh 
ponoči, ko je Bojana Firanta 
iz postelje vrglo nenavadno 
prasketanje in pokanje. Pri-
zora, kako ognjeni zublji 
požirajo hlev v neposredni 
bližini hiše, verjetno ne bo 
nikoli pozabil. V nekaj urah 
sta se v prah sesula večletna 
trud in delo celotne družine. 
Vaščanom se je nelagodje 
še nekoliko globlje zalezlo 
v kosti. V začetku lanske-
ga novembra je namreč na 
podoben način zgorel tudi 
ogromen hlev le nekaj sto 
metrov oddaljenega soseda.

Štirinajst krat štirinajst 
metrov velik objekt je bil 
hkrati hlev, strojna lopa, 
skladišče za krmo in še kaj. 
V času požara so bili v njem 
štirje biki, dve svinji z mladi-
či, kokoši, zajci … Z bližnjim 
sosedom, ki je prvi pritekel 
na pomoč, sta najprej rešila 
živali. Da bi v tistih kritičnih 
trenutkih rešila vsaj še nov Od hleva, novega traktorja, balirke in številnih drugih kmetijskih pripomočkov je ostalo le pogorišče.

V petek zvečer je zagorelo na Gomilskem. Požar je iz-
bruhnil pri dimniku, nakar so se ognjeni zublji razširili 
na ostrešje stanovanjske hiše. Povzročeno škodo ocenju-
jejo na 45 tisoč evrov. Kriminalisti so po ogledu pogorišča 
tujo krivdo izključili.

traktor, ki predstavlja levji 
delež dobrih sto tisoč evrov 
ocenjene škode, je manjkalo 
le nekaj trenutkov. Gasilci iz 
PGD Kalobje, Slivnica, Plani-
na in Dobje so lahko ogenj 
samo še omejili, da se ni raz-
širil na hišo. Na srečo jim je 
proti jutru pomagal tudi dež.

Je bila kriva 
električna 
napeljava?
Bojan in Lea sta domačijo 

kupila pred leti in z mlado 
družino kmetijo postavila 
praktično iz nič. Njuna tri de-
kleta, vse šolarke, so bila tako 
kot starša od malega navajena 
poprijeti za vsako delo. Tereni, 
ki jih obdelujeta, so večinoma 
težavni in hribovski, veliko 
zemlje imata v najemu, živali 
v glavnem na paši, za traktor 
in kmetijske stroje se je bilo 
treba zadolžiti. »Ne vem, kako 
bo. Sploh še nisem dojela, da 

se je to v resnici zgodilo,« je 
v solzah nemočno razlagala 
Bojanova mama Marica. Njen 
sin je medtem usklajeval delo 
sosedov in prijateljev, ki so na 
majhnem dvorišču s stroji in 
z orodjem iskali svoj manevr-
ski prostor in čistili pogorišče. 
Njegova žena Lea je medtem 
poskušala kriminalistom od-
govoriti na tisoč in eno vpra-
šanje. Neuradno naj bi bila za 
vzrok požara kriva dotrajana 
električna napeljava. Na vpra-
šanja, kot je, zakaj mi, seveda 
ne bo nikoli pravih odgovorov.

Ogenj zasejal 
strah med vaščani
Potem ko je svinja z nekaj 

prašički poginila, so preosta-
le mladičke vzeli v oskrbo pri 
sosedovih. Občasno je Jožica 
Mlaker nejeverno in še ve-
dno pretreseno pogledala v 
hrib nad hišo, kjer se je tisto 
noč odvila drama. Njena sna-
ha Mateja je razložila, da si 
niti ne predstavlja, kdaj bodo 
spet mirno spali. »Ko gre ta-
kšna nesreča takole blizu 
po vasi, se venomer sprašu-
jeješ, kdaj boš sam na vrsti. 
Nesreča ne počiva. Težko je. 
Preprosto težko.« Natančno 

pred šestimi meseci je v ne-
posredni bližini brez velike-
ga hleva tik pred zimo ostal 
Jože Kladnik. Kriv naj bi bil 
samovžig sena. »Vsaj sva me-

seca sem potreboval, da sem 
se za silo postavil na utečene 
tire. Seveda posledice še ve-
dno čutim. Ampak življenje 
gre naprej. Zdaj lahko kve-

čjemu pomagam Bojanu. 
Ker je meni takrat pomagalo 
veliko dobrih ljudi, sosedov, 
prijateljev, znancev.«

StO

Požar krotilo več 
kot 80 gasilcev
Plinohram in skladišče barv bi lahko povzročila tudi tragedijo

Na kraju požara so morali gasilci pri gašenju biti izjemno previdni, predvsem zaradi bližine plinohrama in skladišča lakov in barv.

Požar v Lokrovcu je bil eden večjih letošnjih na našem območju.

V požaru, ki je v torek, 
nekaj minut po 18. uri, 
izbruhnil v Lokrovcu pri 
Celju, je po prvih podatkih 
nastalo za približno 200 
tisoč evrov škode. Zago-
rela je stavba, v kateri so 
bili dve mizarski delavnici 
in kovinsko predelovalno 
podjetje. Kljub prvim po-

datkom, da so bile poško-
dovane kar tri osebe, je 
zdaj znano, da je opekline 
dobila ena oseba, to je la-
stnik podjetja, a naj ne bi 
šlo za hude poškodbe. So 
pa dvema osebama reše-
valci nudili pomoč zaradi 
vdihovanja dima na kraju 
požara.

Ogenj so gasili gasilci Po-
klicne gasilske enote Celje ter 
številni prostovoljni gasilci iz 
društev Lokrovec-Dobrova, 
Ostrožno, Ljubečna, Lopata 
in Škofja vas. Vseh skupaj 
naj bi jih bilo več kot 80 s 
skoraj dvajsetimi gasilskimi 
vozili. Tik pred požarom naj 
bi prišlo tudi do eksplozije, 

ognjeni zublji pa so ogro-
žali več stanovanjskih hiš, 
ki so v neposredni bližini. 
Požar je uničil objekt podje-
tja, uničeni so tudi stroji in 
oprema v prostorih. Krimi-
nalisti okoliščine nesreče še 
preiskujejo. Pogorišče so si 
ogledovali včeraj zjutraj, saj 
zaradi visokih temperatur v 

Poškodovana tudi 
dva otroka

Včeraj, nekaj minut po 13. uri, se je v križišču Trubarje-
ve in Čopove ulice v Celju zgodila prometna nesreča. Trčila 
sta voznika osebnih avtomobilov, ogled kraja nesreče pa 
je pokazal, da se je ta zgodil zaradi izsiljevanja prednosti 
enega izmed njiju. V trčenju se je poškodovalo pet ljudi, 
med njimi tudi dva otroka. Policija okoliščine dogodka 
še vedno preiskuje.

torek zvečer še niso mogli na 
prizorišče. Neuradno naj bi 
ogenj izbruhnil zaradi napa-
ke pri varjenju, zato policisti 
preiskujejo sum kaznivega 
dejanja povzročitve splošne 
nevarnosti. »Problem pri ga-
šenju je bil ta, da je v bližini 
nadzemni plinohram, kjer 
je bilo približno štiri tisoč 
litrov plina, prav tako pa je 
bilo v bližini še skladišče 
barv in lakov, zato smo pri 
gašenju morali biti pozorni 
predvsem na to, da ne bi 

prišlo do kakšne eksplozije 
med gašenjem,« pravi direk-
tor Poklicne gasilske enote 
Celje Janko Požežnik.

So v sredo zgodaj zjutraj 
iz Lokrovca gasilci spet do-
bili klic o požaru. Ta naj bi 
zjutraj izbruhnil v bližnji ba-
raki, zato domnevajo, da se 
je ogenj prenesel še na drug 
objekt. Vso noč je na pogo-
rišču prebedela tudi požarna 
straža.

SŠol
Foto: SHERPA
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Sporočilo od kolega na praznični 
27. april: »Verbič poleti za štiri sezo-
ne na Dansko, v København, za mi-
lijon in dvesto tisoč evrov, plus ena 
četrtina zneska ob naslednji prodaji. 
Lp.« Kot strela z jasnega me je izven 
Slovenije udarila – povsem pričako-
vana vest. Zakaj si ugleden klub ne 
bi želel najboljšega igralca 1. SNL?

V začetku leta je športni direktor 
NK Celje Ambrož Krajnc hladno-
krvno izrekel: »Ponudba Maribora 
je bila neresna.« Nato je odločno 
odbijal – za spoznanje boljše – pre-
dloge tujcev, tudi Dancev. Bržkone 
bi zgodovinski prestop za celjski 
klub opravili že prej, če bi Benja-
min Verbič zaigral le na novem-
brski prijateljski tekmi v Ljubljani 
proti Kolumbiji. Nato se mu je po-
škodba zacelila in dočakal je prvo 
reprezentančno priložnost konec 
marca v Dohi. Poraz s Katarjem ni 
skazil odločnosti Dancev. Zahtevali 
so pogajanja. Malo je manjkalo in 

sploh ne bi bili uslišani, kajti o 
sedemmestni številki niso hoteli 
slišati, »naši« pa o šestmestni 
ne. Verbičev zastopnik Amir 
Ružnič jih je vendarle pripe-
ljal.

Skoraj celodnevna izmenja-
vanja stališč so obrodila sadove. 

Odškodnina je menda takšna, kot 
je napisana v sporočilu, naslednja 
prodaja bo ponudila deset odstot-
kov. Verbičeva plača bo za slovenske 
razmere »fajna«, karkoli pač to že 
pomeni. Če bo zdrav in bo odslužil 
štiriletno pogodbo, na Danskem ali 
še kje, bo preskrbljen (pogoj je raz-
sodnost) do odhoda v pokoj.

Film se mi je v hipu zavrtel dobra 
tri leta nazaj. Tretjega marca 2012 
je trener Damjan Romih z nekaj 
izkušenimi igralci in vrsto mulcev 
odpotoval v Novo Gorico po zimski 
čistki v Areni Petrol. Prvenstvena 
tekma je bila na televizijskih zaslo-
nih. Na levi strani napada je žogo 
dobil 18-letni celjski nogometaš. 
Komentator sprva ni izgovoril nje-
govega imena in priimka. Verbič ni 
takoj oddal žoge. Malce jo je peljal 
desno, nato levo. In jo podal soigral-
cu. Kmalu jo je spet dobil. Spretno jo 

Nogomet je zdaj 21-letni Benja-
min Verbič začel igrati pri vojni-
škem klubu. Dve leti je bil pri NK 
Mali šampion, nato je prestopil v 
NK Celje. Oče Anton, mama Zden-
ka in (starejši) brat Boštjan so bu-
dno spremljali njegov razvoj in ga 
spodbujali. Do včerajšnjega kroga 
je bil drugi strelec 1. SNL in naj-
boljši asistent.

Izpolnil je večino svojih nogome-
tnih sanj: postal je najboljši celjski 
nogometaš, najboljši igralec lige, 
član slovenske reprezentance in član 
uglednega kluba.

Čestitke, Beni. Ste že pri sebi?
Hvala, sem, čeprav so za mano 

stresni trenutki. Najhuje je bilo, ko 
sem izvedel, kaj se bo zgodilo, a 
tega nisem smel povedati. Še vedno 
me prevevajo lepi občutki. Počasi se 
zavedam, kaj sem storil. Šele zdaj 
se zame začenja pravi profesionalni 
nogomet.

In komu ste sporočili novico?
Poklical sem družino, mamo, oče-

ta, brata, povedal sem tudi ožjemu 
krogu prijateljev in nato smo dogo-
dek proslavili.

Na Danskem ste za klubsko sple-
tno stran odgovarjali v angleščini 
in se izkazali. Komu pripadajo 
zasluge?

Moji profesorici na ekonomski gi-
mnaziji in tudi gledanju filmov brez 
podnapisov.

Kakšen občutek ste imeli med 
pogovorom s trenerjem 

Stalejem Solbakknom, 

čigar beseda je 
bila glavna pri vašem 
prestopu?

Zdi se mi zelo ambiciozen, pravi 
deloholik, kot naš Simon Rožman. 
Mislim, da sva se dobro ujela. Upam, 
da se bo to nadaljevalo tudi po moji 
vrnitvi.

Celjski klub je dobro poskrbel 
zase, kaj pa vi?

Verjeli ali ne, najprej sploh nisem 
gledal nase. Predvsem me je zani-
mala športna plat. Ko je bila zago-
tovljena, me je seveda skrbelo še 
za finančno zgradbo. Ne smem za-
spati na tem. Pozabiti moram na 
denar in delati ter se dokazovati.

Po sezoni naj bi se z novim 
klubom kmalu vrnili v Celje. 
Za kaj gre?

Moj sedanji in bodoči klub 
naj bi odigrala prijateljsko 
tekmo. Tudi zato je športni 
direktor Ambrož Krajnc odpo-
toval z mano in se dogovoril 
glede podrobnosti. Pogoj je le, 
da København zmaga v finalu 
danskega pokala, kjer je favorit, 
in tako kasneje začne evropsko 
sezono. Pripravljal naj bi se v južni 
Avstriji.

Če bo po sreči, bo srečanje 5. ju-
lija, ko naj bi celjski dres zadnjič 
oblekel Sebastjan Gobec. So vam 
pri Københavnu pojasnili, zakaj 
bodo letos zgolj podprvaki?

Trener pravi, da pač ustvarja ekipo 

za prihodnost in da je na nek način 
žrtvoval letošnjo sezono. Vseeno 
dobro »stojijo«, so drugi na lestvici 
in imajo še pred seboj finale pokala. 
Torej tako kot mi.

Razlika je le v tem, da lahko Ce-
lje osvoji obe lovoriki (pogovor smo 
opravili pred tekmo v Mariboru, 
op. p.), kar se je izkazalo po dra-
matični tekmi s Koprom. Primorci 
so jezni na sodnika, ker so prejeli 
dva rdeča kartona. So objektivni?

Pričakovali smo, da se bodo izgo-
varjali na sodnike. Že zdaj pritiskajo 
na vse okoli sebe zaradi finala po-
kala, ki bo 20. maja v Kopru. Mi se 
s tem sicer ne obremenjujemo. No, 
Rahmanovič pa me je tako udaril, 
da sploh sprva nisem dojel, če je 
to možno. Če ne bi imel rumenega 
kartona, bi mu sodnik bržkone ne-
posredno pokazal rdečega.

Prijeli ste se za obraz in ga po-
gledali.

Kresnil me je s komolcem v če-
ljust. Tako sem bil presenečen, da 
sem ga vprašal, zakaj je to storil. 
Rekel mi je, da ne ve. Da je živčen. 
Toda minuto prej je dal gol za 0:2! 
Res ne razumem.

Na petih zaporednih domačih 
tekmah niste zmagali, tudi proti 
Domžalam ne, ko ste imeli dva 

igralca več. Na svoji stoti tekmi v 
1. SNL ste ostali pri 12 golih in 10 
asistencah, čeprav se je skoraj vsa-
ka akcija v drugem delu začela z 
žogo v vaših nogah?

V prvem delu sta nas prejeta gola 
zelo potrla, oba sta bila precej po-
ceni. Sledil je dogovor v garderobi. 
Trener je zahteval, naj ne ponovimo 
napak z Domžalami, ko smo želeli 
prehitro doseči gol. Morali smo biti 
potrpežljivi, žogo smo brcali z boka 
na bok. Res je, da nisem izboljšal 
statistike, toda na to sploh nisem 
pomislil. Samo da so tri točke ostale 
doma. Ko ga je zabil Sebastjan, sem 
bil vesel tako, kot da sem ga sam.

Preobrat, ovacije s tribun, sto-
ta tekma …

Ostala mi bo v lepem spo-
minu. Veselili smo se že 

pri odhodu z igrišča. 
Sam sem zelo 

čustven, 
v ta-

k š n i h 
trenutkih mi 
občutki kar bežijo. 
V garderobi je bila radost 
na višku, toda kratko. Vede-
li smo, da je pred nami pot v 
Maribor.

Čez 13 dni bo sledil finale poka-
la, ko boste celjsko obdobje želeli 
zaključiti z osvojitvijo lovorike.

Pred tekmo s Koprom smo se ša-
lili, češ, kaj če spodleti Mariboru, 
nam pa ne. Dolgo je kazalo druga-

če, nato je Gorica izenačila, mi pa 
smo dosegli tri gole zapored. V 

Ljudskem vrtu smo skušali po-
nagajati, 20. maja pa bomo 

vsekakor storili vse, da bi 
dvigniti pokal. To bi 

zame bila češnja 
na celjski torti.

Edini vo-
zite spon-
z o r s k i 
avto, ima-
te krasno 

pogodbo, a 
o s t a j a t e 

e n a k , skromen. Bo edi-
na sprememba le preselitev?

Upam. Enkrat se moraš od-

ločiti in živeti sam. Novembra sem 
se preselil v središče Celja. Perem in 
kuham sam, to je dobra prilagoditev 
na Dansko. Sponzorski avto pa mi 
je priskrbel klub. Z njim mi je lažje, 
nisem odvisen od drugih.

Čeprav boste najbrž trener po 
karieri, vas bodo obljubljene plače 
preskrbele za zelo dolgo obdobje. 
Se strinjate?

Se. Zavedam se, da si lahko za-
gotovim preživetje. Toda nočem se 

»Ne smem zaspati na 
tem. Pozabiti moram 
na denar in delati ter 
se dokazovati.«

ustavljat pri tem, nočem gledati fi-
nančnega položaja. Želim si še korak 
naprej od Københavna. Za to si bom 
prizadeval. Upam, da to ni moja za-
dnja stopnička v karieri.

Zlasti na zdravje morate paziti 
in potem se vam bo želja lažje ure-
sničila.

Glede tega moram resnično ta-
koj potrkati. Nisem imel namreč 
težav s poškodbami, vsaj s hujši-
mi ne. Nanizalo se je nekaj zvi-
nov gležnjev, imel sem še lažjo 
poškodbo hrbta. Prav nasprotno 
od soigralcev v letošnji sezoni. Kar 
hudo mi je, ko jih gledam. Naš ka-
der se oži iz dneva v dan. Moramo 
zdržati.

DEAN ŠUSTER
Foto: GrupA

Po rekordnem prestopu smo kramljali z Benjaminom Verbičem

OB ROBU

Danci niso bili neresni

DEAN ŠUSTER

je ustavil, glavo držal pokonci, tako 
da je imel pregled nad soigralci. Ni 
storil ničesar posebnega, toda njego-
va lahkotnost, njegovo igračkanje, 
njegov užitek so govorili. Bilo je 1:1.

»To je naš mladinec …« mi je ob 
vrnitvi v Celje odvrnil Romih. Pri 
njem je Verbič igral. Pri naslednjih 
dveh trenerjih se je malo zalomilo, 
a tudi to je bilo koristno. Včasih kdo 
tako izstopa po znanju, da ga ob-
čuduješ. Ali pa znanja, predvsem 
pa izkušenj še nima dovolj, toda 
iz njega kipi navdih in optimizem 
je neizbežen. Pri trenerjih Marjanu 
Pušniku in Milošu Rusu sem imel 
majhen negativni predznak. Rus se 
je kdaj šalil: »Vi, celjski novinarji, 
in vaš Verbič …« Pušnik pa je bentil: 
»Če ne bo hotel igrati obrambe, se 
nikoli ne bo prodal. Razložite mu 
to, če lahko!«

Zadeva ni bila preprosta, vne-
le so se debate, ki so se zaključile 
s plodnim prepirčkom v klubskem 
vrhu. Vizionarski Pušnik – mnogi 
ne morejo slišati zanj, a »prodal« je 
največ igralcev iz Celja – je imel vse-
kakor prav, Beni pa ni več poslušal 
znancev, temveč dobronamerneže 
in začel gristi na treningih. Ostalo je 
bila poezija, v prejšnji sezoni z Miho 
Zajcem, v tekoči z Valonom Ahmedi-
jem, žal le jeseni. Simon Rožman ga 
je spretno prepustil občutkom. Precej 
kibicev je sicer zanimalo predvsem, 
kako bo klub uporabil denar oziro-
ma kolikšen delež bo vrnjen posoji-
lodajalcu Darku Klariču. Morda bo 
odgovor ponudila skupščina, ki se 
bliža.
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V 31. krogu 1. slovenske 
lige so se celjski nogometaši 
po zmagi nad Koprom s 3:2 
utrdili na drugem mestu. 
Gostje so povedli z 2:0, toda 
pred zaključkom prvega 
polčasa so ostali brez dveh 
igralcev, ki sta prejela druga 
rumena in posledično rde-
ča kartona. To so varovanci 
trenerja Simona Rožmana 
izkoristili in v drugem delu 
dosegli tri gole.

Najprej je zadel še nepol-
noletni Jon Šporn. To je bil 
njegov prvenec v šestem 
prvoligaškem nastopu: »V 
kazenskem prostoru sem 
ogradil žogo in si pripravil 
prostor za strel. Ne, nisem 
videl, kje stoji vratar. Udaril 
sem, na srečo je žoga kon-
čala v mreži.« Na novinarski 
konferenci je po zaključeni 
izjavi prejel aplavz.

Zadnji Gobčev 
mejnik?
Tudi pred drugim golom 

je z desne strani podal Jiri 

Dobre predstave brez točk
Slovenska hokejska reprezentanca, za katero nastopa tudi Celjan Ken Ograjenšek, je 

izgubila tudi tretjo tekmo na svetovnem prvenstvu elitne skupine na Češkem.
V Ostravi je bila v torek Slovaška boljša s 3:1. Za Slovenijo, ki je vodila od 7. do 48. minute, 

je edini gol dosegel Jan Urbas. Uvodna poraza sta zadali Belorusija (2:4) in Rusija (3:5). 
Slovenske hokejiste po dnevu počitka danes čaka obračun s Finci, nato pa manj kot 24 ur 
zatem jutri še zelo pomemben dvoboj proti Norvežanom.

V nedeljo se je prve tekme za slo-
venski pokal v slalomu za mlajše ka-
tegorije na Savinji v Celju udeležilo 
132 tekmovalcev.

Prišli so iz 12 klubov iz Slovenije, s 
Hrvaške in iz BiH. Mladi celjski kaja-
kaši in kanuisti so ponovno dokazali, 
da so med najboljšimi v Sloveniji. Pri 
mlajših dečkih je prepričljivo zmagal 
Jan Ločnikar pred klubskim kolegom 
Lovrom Petkom. Zala Zanoškar je pri 
starejših deklicah osvojila drugo me-
sto, pri starejših dečkih pa je bil Lan 
Tominc tretji.

Mladinska kategorija ni štela za slo-
venski pokal. V kanuju je zmagal Urh 
Turnšek, med kajakaši pa je bil Teo 
Karner tretji.

DŠ

Slovenska moška rokometna re-
prezentanca je v četrti kvalifikacijski 
tekmi za nastop na evropskem pr-
venstvu prihodnje leto na Poljskem, 
v nedeljo v Celju igrala neodločeno 
s Švedsko. Na 28:28 je po zvoku sire-
ne, s sedemmetrovke izenačil Celjan 
Dragan Gajič.

Dosegel je skoraj polovico golov naše 
izbrane vrste (13). Obenem je bil ena iz-
med redkih svetlih točk na prvem obra-
čunu v gosteh, ko je s svojimi devetimi 
zadetki občutno omilil poraz (28:24): 
»Zahtevno je bilo v štirih dneh na dveh 
tekmah sprožiti okoli 25 strelov proti 
vratarju, kakršen je Mattias Andres-
son. Pri vsakem strelu sva razmišljala 
tako jaz kot on, kam bo letela žoga. Ob 
koncu mi je skoraj zmanjkalo moči, na 
srečo pa mi je uspelo izenačiti.« Izka-
zal se je tudi vratar Matevž Skok. Na 
srečo je bilo vzdušje v dvorani dobro. 
V dvorani je bilo okoli 2.500 gledalcev, 
ko je vstopnina znašala 10 evrov. Pred 
štirimi leti in pol, na zadnji reprezen-
tančni tekmi v Celju, je bilo treba za 
ogled Portugalske odšteti osem evrov, 
obisk pa je bil temu primeren, klavrn. 
Kriza igre, kriza odločitev.

DŠ
Foto: SHERPA

V Laškem rekordna udeležba
Športna dvorana Tri lilije gosti že 12. mednarodni turnir v namiznem tenisu za špor-

tnike invalide. Turnir je največji na svetu, saj nastopa več kot 400 igralk in igralcev iz 
50 držav. Začel se je včeraj, končal se bo v soboto. Prvič nastopajo tekmovalci iz Iraka, 
Kazahstana in Kolumbije.

V Laško je prišlo tudi deset aktualnih svetovnih prvakinj in prvakov z lanskoletnega SP 
v Pekingu. Slovenske barve zastopajo Barbara Meglič, Bojan Lukežič, Luka Trtnik, Primož 
Kancler in Ljubiša Gajić. Trenerja sta Damijan Lazar in Darko Kojadinovič. Glavna slovenska 
aduta sta bila Kancler in Dolinarjeva, žal je slednja morala zaradi bolečin v hrbtu tik pred 
začetkom turnirja odpovedati nastop. Tako kot včeraj so v Treh lilijah tudi danes na sporedu 
posamični boji, medtem ko bodo jutri in v soboto ekipni (med 9. in 21. uro).

Novo priznanje
Že dvanajsta izvedba turnirja potrjuje, da je v Laškem vedno za vse dobro poskrbljeno, 

gledano s tekmovalnega vidika kot tudi z drugih strani. »Za Paraolimpijski komite Zveze za 
šport invalidov Slovenije predstavlja potrditev, da smo dobri organizatorji mednarodnega 
turnirja in vredni zaupanja. Želimo si, da bi si naše športne dogodke ogledalo veliko mladih 
invalidov in da bi si ob tem zaželeli, da se vključijo v našo organizirano športno vadbo,« je 
dejal Damijan Lazar, predsednik ZSIS-POK.

MITJA KNEZ

Začel najmlajši, zaključil najstarejši
Občinstvo uživalo med velikim preobratom

Občinstvo je bilo v tej sezoni že velikokrat navdušeno, tokrat še posebej, kajti njihovi ljubljenci so po petih 
tekmah posta (Maribor, Olimpija, Rudar, Domžale, Maribor pokal) le uspeli zmagati v Areni Petrol.

Lestvica 1. SNL

Jeslinek, po spretnem 
udarcu z glavo je mre-
žo gostov zatresel Sunny 

Omoregie. V 85. minuti pa 
so bili vsi gledalci na no-
gah. Razredčeno koprsko 

obrambo je s silovitim stre-
lom premagal še Sebastjan 
Gobec, najstarejši nogo-

metaš na zelenici. To je bil 
njegov 37. gol v rekordnih 
483 prvenstvenih tekmah. 
Svojim mlajšim soigralcem 
je z enim izmed svojih za-
dnjih mejnikov v karieri vlil 
polno dozo samozavesti 
pred pokalnim finalom na 
Bonifiki proti Kopru.

Velenjski Rudar je v Dom-
žalah izgubil s 4:0 in za 
štiri tekme ostal brez De-
nisa Klinarja, ki je kazen 
prejel po sila neprevidnem 
posredovanju s podplatom. 
Na igrišče se bo vrnil v za-
dnjem krogu, v Velenju pro-
ti Celju.

Le še tri tekme
Arena Petrol bo v končni-

ci DP gostila še dve tekmi, 
v soboto s Kalcerjem in 23. 
maja z Gorico. Dva dneva 
kasneje, v ponedeljek, 25. 
maja (18.00), bo na celj-
skem štadionu dvoboj no-
gometašev ljubljanske in 
mariborske univerze. Idejni 
vodja študentskih dvobojev, 

ki postajajo tradicionalni, je 
Darko Klarič. Lani sta bili 
dve tekmi. Tako v Ljudskem 
vrtu kot na Kodeljevem sta 
se zaključili z 1:1, nakar so 
bili pri enajstmetrovkah 
uspešnejši ljubljanski štu-
dentje.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA

Točka za vztrajnost

Dragan Gajič je prejšnji teden Švedom nasul 22 golov.

Jan Ločnikar

Ken Ograjenšek je igral tudi proti branilcem 
naslova svetovnega prvaka Rusom.

Na Špici zmagal Ločnikar
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Panorama

NOGOMET
1. SL, 31. krog: Celje – Koper 

3:2 (0:2); Šporn (62), Sunny 
(67), Gobec (86); Galešić (5), 
Rahmanović (45), Domžale 
– Rudar 4:0 (2:0), Olimpija 
– Kalcer Radomlje 3:1 (1:0), 
Gorica – Maribor 1:1 (0:1), 
Zavrč – Krka 0:1 (0:0).

2. SL, 23. krog: Dravinja 
– Veržej 0:1 (0:0), Šmartno 
1928 – Šenčur 1:4 (1:2); Mi-
šetič (3). Vrstni red: Dob 44, 
Aluminij, Krško 43, Ankaran 
36, Triglav, Veržej 34, Tolmin 
32, Šenčur 28, Dravinja 22, 
Šmartno 8.

3. SL - sever, 21. krog: Dra-
vograd – Šmarje 1:1 (0:1), 
Šampion – Drava 1:2 (0:1), 
Šentjur – Fužinar 1:1 (0:1), 
Lenart – Mons Claudius 6:1 
(2:0). Vrstni red: Maribor B 
52, Drava 49, Šmarje 36, Dra-
vograd, Podvinci 33, Šam-
pion, Šentjur 30, Fužinar, 
Lenart 27, Radlje, Korotan, 
Mons Claudius 26, Bistrica, 
Malečnik 10.

MNZ, MČL Celje, 14. krog: 
Šoštanj – Kovinar 6:2 (2:2), 
Vojnik – Zreče 0:2 (0:1), Roga-
ška – Mozirje 2:2 (1:1), Breži-
ce – Žalec 1:0 (0:0), Vransko 
– Kozje 0:5 (0:1). Vrstni red: 
Brežice 36, Zreče 34, Žalec 
29, Mozirje, Kovinar 34, Šo-

štanj 21, Kozje 15, Rogaška 
13, Vojnik 9, Vransko 0.

KOŠARKA
1. SL, četrtfi nale konč-

nice, prve tekme: Zlatorog 
– Tajfun 69:74; Zagorac 20, 
Lapornik 15, Jovanovič 12; 
Lelić, Zimić 19, Clark 15, 
Rogaška – Grosbasket 76:52; 
Bubnič 16, Dimec 15, Čebu-
lar 11; Tomič 19. (MiK)

Športni koledar

Sobota, 9. 5.

NOGOMET
1. SL, 33. krog: Celje – Ra-

domlje (16).
2. SL, 24. krog: Tolmin – 

Dravinja (17).
3. SL - sever, 22. krog: 

Mons Claudius – Šentjur, 
Šmarje – Korotan (17), Ra-
dlje – Šampion (19).

MNZ, MČL Celje, 15. krog: 
Vransko – Šoštanj, Kozje – 
Brežice, Žalec – Rogaška, 
Mozirje – Vojnik, Zreče – 
Kovinar (17).

Nedelja, 10. 5.

NOGOMET
1. SL, 33. krog, Novo me-

sto: Krka – Rudar (17).
2. SL, 24. krog, Kranj: Tri-

glav – Šmartno (17).

NA KRATKO

Šalamon dvakrat 
tretji
Koper: Na državnem pr-

venstvu v morskem špor-
tnem ribolovu s skalnate in 
z zidane obale sta tretji mesti 
osvojila Športno ribiško dru-
štvo za morski ribolov Aero 
Celje (Aleš Gaber, Bojan 
Šalamon, Miroslav Jurak) 
in med posamezniki Bojan 
Šalamon.

Vukovičev rekord
Zagreb: Mladi atleti celjske-

ga Kladivarja so nastopili na 
otvoritvenem mitingu sezo-
ne v hrvaški prestolnici. Jan 
Vukovič je v teku na 800 me-
trov postavil državni rekord v 
kategoriji pionirjev do 16 let. 
Njegov dosežek je bil 1:55,78.

Pokal narodov 
drugič
Celje: V Celju bo tako kot 

lani kakovostna tekma v 
preskakovanju ovir Medna-
rodne konjeniške zveze. Gre 
za pokal narodov, ki ga bo 
gostil Center konjeniškega 
športa Celje. Vrhunca bosta 
dva, sprva pokal narodov 
15. maja in nato tekmovanje 
za svetovni pokal 17. maja. 
Letos bo v pokalu narodov 
tekmovalo deset držav. Slo-
venijo bodo zastopali Lidija 
Grum, Tajda Bosio, Urh Ba-
uman in Pato Muente. (DŠ)

S prvimi tekmami četrt-
fi nala se je začela končni-
ca državnega prvenstva za 
košarkarje. Boje sta odprla 
laški Zlatorog in šentjurski 
Tajfun, ki je bil s 74:69 uspe-
šnejši v Treh lilijah. Rogaška 
je upravičila vlogo velikega 
favorita proti Grosbasketu, 
saj je v domači dvorani zma-
gala z visokih 76:52.

Laščani so proti Šentjurča-
nom pred domačimi gledalci 
odigrali najslabši prvi polčas 
v sezoni.

Tajfun brez 
evforije
V Laškem so gostje z raz-

igranostjo v napadu in od-
ločnostjo v obrambi odlično 
odprli srečanje, hitro prišli 
do visoke prednosti, ki pa 
je niso več zapravili. Igralci 
Zlatoroga so v prvem polča-
su delovali povsem razglaše-
no, potem ko se je zdelo, da 
so pregoreli v preveliki želji 
po zmagi. Četudi so se dva-
krat vrnili po zaostanku za 
18 točk, jim bližje kot na tri 
točke ni uspelo priti. Šentjur-
čani so se na koncu veselili 
zaslužene zmage. »Končnice 
državnega prvenstva verje-
tno bolje ne bi mogli otvoriti. 
Fantom čestitam za zmago, 
predvsem pa za prikazano 
energijo in odnos na tekmi. 
Kljub zmagi pri v naši ekipi 
ni nobene evforije. S trezni-
mi glavami se bomo pripra-
vili na naslednjo četrtfi nalno 
tekmo,« je z zadovoljstvom 
razlagal trener Tajfuna De-
jan Mihevc.

Drevi v Hruševcu
Strateg Zlatoroga Predrag 

Milović je priznal: »Tajfun je 
povsem zasluženo zmagal. 
Prvih 15 minut smo odigrali 
katastrofalno. V preostalem 
delu tekme je bilo bolje, a 
ni zadostovalo, da bi slavili 
zmago v Treh lilijah. Upam, 
da bo v četrtek naša ekipa 
prikazala boljši pristop od 

karta 

šestmesečna

• neomejen obisk fitnesa 
• skupinske vadbe 
• funkcionalna dvorana

  akcija do 20. V.             
  212 €

Končno gre zares
Danes in konec tedna bitke za polfi nale in popolnitev lig – Tajfun in Zlatorog 
drevi v Šentjurju

samega začetka.« Pri Lašča-
nih je Saša Zagorac dosegel 
20 točk in zbral 12 skokov, 
na drugi strani sta jih po 19 
vpisala Emir Zimić in Đorđe 
Lelić. Zlatorog bo danes lo-
vil izenačenje v zmagah na 
1:1, s tem bi izsilil nedeljsko 
tretjo tekmo, medtem ko si 
Šentjurčani že danes želijo 
v polfi nale.

Enosmerni 
promet
Grosupeljčani so bili lahek 

zalogaj za zasedbo Damja-

28-letni Emir Zimić je visok kar 218 centimetrov in je prijetno presenetil 
na lokalnem derbiju v Treh lilijah, kjer je 19 točkam dodal 10 ulovljenih 
žog, od tega celo 7 v napadu!

Veliko nagrado v judu 
v hrvaški prestolnici sta 
znova obeležili judoistki 
celjskega Sankakuja Tina 
Trstenjak in Ana Velenšek. 
Obe sta zmagali, Tina v ka-
tegoriji do 63 kilogramov, 
Ana do 78 kg.

S tem sta razveselili trenerja 
Marjana Fabjana, ki je v ne-
deljo dopolnil 57 let. »Držali 
sta obljubo. Rekli sta, da mi 
bosta podarili zmagi in to 
sta tudi storili. Vesel sem bil. 
Uspela sta nam velika kora-
ka proti olimpijskim igram,« 
je priznal šef »Fabi« in takoj 
opozoril, da še nista nasledni-
ci Urške Žolnir in Lucije Polav-
der. To lahko postaneta ne le 
na evropskih in svetovnih pr-
venstvih, marveč predvsem 
na olimpijskih igrah. Obe sta 
v ponedeljek odpotovali na 
priprave na Japonsko.

Do Ria de Janiera bo Fa-
bjan vodil Ano, Tino, Rokija 
Drakšiča, Adriana Gomboca, 
Mihaela Žganka, tudi Petro 
Nareks, medtem ko bo Žol-
nirjeva skrbela za ostale. V 
Zagrebu je Trstenjakova v 
eni uri ugnala zadnji svetovni 
prvakinji. V polfi nalu je bila 
boljša od šampionke iz Ria 
2013 Izraelke Yarden Gerbi, 
v fi nalu pa od aktualne sve-
tovne prvakinje Francozinje 
Clarisse Agbegnenou.

Velenškova je prvič v ka-
rieri premagala Poljakinjo 
Dario Pogorzelec, v fi nalu 
je hitro opravila z Ukrajinko 
Viktorijo Turks. V moški ka-
tegoriji nad 100 kg je Celjan 
Matjaž Ceraj v borbi za bron 
z iponom premagal Madžara 
Barno Bora in se še bolj pri-
bližal Riu.

DŠ, foto: SHERPA

Dvakrat Zdravljica 
v Zagrebu

Ana Velenšek in Tina Trstenjak

na Novakovića, ki je vodila 
praktično vseh 40 minut in 
suvereno dobila vse štiri če-
trtine. Pri Rogaški je vseh 12 
igralcev, ki so vstopili v igro, 
dokaj enakomerno polnilo 
koš tekmeca. Največ točk 
sta dosegla Dražen Bubnić, 
ki jih je vpisal 16, in Žiga 
Dimec, ki se je ustavil pri 
15. »Po zaslugi morda celo 
najboljše obrambe v tej se-
zoni smo se prebili do lahke 
in visoke zmage. A na kon-
cu je vse, kar šteje, le izid v 
zmagah 1:0. Čez dva dneva 

nas v Grosupljem čaka pov-
sem druga zgodba. Vseeno 
si želimo še ene zmage,« je 
po prvi tekmi dejal Nova-
kovič. Tako kot Šentjurča-
ni imajo tudi Slatinčani že 
odprta vrata polfi nala, ko 
v zmagah vodijo z 1:0, a je 
tudi pred njimi danes zah-
tevna naloga. Moštva, ki v 
četrtfi nalni seriji zaostajajo, 
bodo zagotovo naredila vse, 
da izid izenačijo. Če bodo 
košarkarji Rogaške znova 
prikazali enak pristop kot 
na prvi tekmi, jih Grosba-
sket ne more presenetiti.

Za preživetje
V soboto se bodo s tekma-

mi 1. kroga začele tekme za 
obstanek oziroma dodatne 
kvalifi kacije za vstop v prvo 
ligo. Polzelski Hopsi in šo-
štanjska Elektra si bodo po-
izkusili zagotoviti, da bodo 
tudi v novi sezoni igrali 
med prvoligaško druščino. 
Letošnja izzivalca iz druge 
lige sta ekipa Terme Olimia 
iz Podčetrtka in Lastovka iz 
Domžal, moštvi, ki sta po 
rednem delu sezone v dru-
gi ligi zasedli drugo in tretje 
mesto. Zasedba ECE Celje se 
bo z Medvodami, Jančami 
in Hrastnikom bojevala za 
obstanek v drugi ligi. V so-
boto bodo v Celju gostovale 
Medvode.

MITJA KNEZ
Foto: GrupA
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Za vsa dodatna vprašanja so vam na voljo na tele-
fonski številki 040 455 996 ali elektronskem naslovu 
info@avtomatizacijavrat.com.

Parkirne zapornice
Kot učinkovit nadzor nad javnimi in zasebnimi parkirišči

Podjetje Rajher se ukvar-
ja z avtomatizacijo vhodov, 
postavitvijo dvoriščnih ali 
parkirnih zapornic, vzdrže-
vanjem in servisom le-teh.

V spletni prodajalni www.
avtomatizacijavrat.com si 
lahko ogledate njihov prodaj-
ni program. Po konkurenčnih 
cenah nudijo veliko izbiro kva-
litetnih pogonov za najrazlič-
nejša vrata, kot so: enokrilna 
in dvokrilna dvoriščna vrata, 
drsna dvoriščna vrata, dvižna 
garažna vrata in varnostne 
opreme. Glavnino njihovega 
prodajnega in storitvenega 
programa pa predstavljalo 
dvoriščne ali parkirne zapor-
nice ter vsa ostala oprema, ki 
je potrebna za nemoteno de-
lovanje le-teh.

Močne, hitre in lepe

Parkirne zapornice omogo-
čajo celovito in sodobno ure-
ditev in zaščito parkirnih po-
vršin. So najsodobnejši način 
varovanja zasebnih parkirnih 
prostorov, hkrati pa omogo-
čajo tudi njihovo komercialno 
izkoriščenost. Sodobne par-
kirne zapornice se odlikujejo 
po hitrem delovanju, dolgi ži-
vljenjski dobi, lepem dizajnu 
in majhni porabi energije.

Kot pravi lastnik podjetja 
Robi Rajher, so njihov zaporni-
ce izdelane iz izredno močnega 
in robustnega ohišja. To je do-
datno ojačeno s konstrukcijo, ki 
zavaruje zapornico pred more-
bitno poškodbo naleta oziroma 
trka vozil.

Nadzor in varnost
Namen uporabe zapornic 

je nadzor dostopa in izsto-
pa ter kontrola prometa na 
parkiriščih, dovozih, tovar-
niških in domačih dvoriščih, 
šolah in parkirnih hišah. 
Dolžina droga zapore ceste je 
možna od 2 do 6 m. Zapornice 
so skonstruirane za najvišjo fre-
kvenco odpiranja, kar jih uvršča 
v sam vrh kvalitetnega razreda 
in vsesplošne uporabnosti.

Za varnost poskrbijo foto 
celice in elektronska zaščita, ki 
zazna vsakršno morebitno ovi-
ro pod drogom in v tem prime-
ru drog nemudoma odpre ter 
tako prepreči poškodbe (sistem 
soft stop). V primeru izpada ele-
ktrike poskrbijo za nemoteno 
delovanje vgrajene baterije.

Popravila in 
vzdrževanje
Zapornice lahko odpirate z 

daljinci, magnetnimi karticami, 

s telefonom in drugimi rešitva-
mi. Priklopi pa se lahko tudi 
induktivna zanka (avtomatski 
izhod).

Poleg montaže zapornic v 
podjetju nudijo tudi električne 
inštalacije in nadgradnjo siste-
mov, ki so potrebni v samem 
sistemu zapornic. Garancija na 
njihove zapornice je 5 let. Nudi-
jo servis in tudi vzdrževanje vseh 
ostalih zapornic različnih tipov.

Podjetje Rajher zagotavlja 
hitro in kvalitetno vgradnjo 
proizvodov z ekipo mladih, 
inovativnih in strokovno uspo-
sobljenih sodelavcev.

Promocijsko besedilo

Drog, ki zapre cesto, je lahko dolg od 2 do 6 metrov.
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MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

AUDI A 4, 1.9 tdi, lepo ohranjen, prodam 
ali menjam za brejo telico. Telefon 070 
674-760. 1094

ŠKODO Felicia, 1,3, letnik 1998, prevo-
ženih 147.000 km, prodam. Cena po 
dogovoru. Telefon 031 730-905. 1079

BOČNO strižno kosilnico za traktor in 
4-vretenski obračalnik »Far«, prodam. 
Telefon 041 733-288. 1987

MOTORNO škropilnico na dveh kolesih, za 
škropljenje vinogradov in sadovnjakov, 
kapaciteta 80 l, prodam. Telefon 041 
783-074, (03) 5472-232. 1076

TRAKTOR T. V. - 730, prednjo desko za Tomo 
Vinkovič 150 cm, nakladalko Fela, kosil-
nico bcs 110 cm, nizka kolesa, ugodno 
prodam. Telefon 041 836-457. 1097

KUPIM
TRAKTOR, lahko je Agt, Tomo Vinkovič, 

Imt, Ursus, Deutz, Štore ali Univerzal, 
kupim. Telefon 031 851-485. p

POSEST
PRODAM

UREJENO gradbeno parcelo, v Kulturniški 
ulici v Celju, 1.350 m², cena 35 EUR/
m², prodam. Ostalo samo osebno. 
Janez Cerovšek, Celjska cesta 11, Pe-
gazov dom, Rogaška Slatina. 978

PARCELO 2.500 m2, sredi gozda, pod 
celjskim gradom, z vrtom in letnim 
vikendom, prodam ali dam v najem. 
Telefon 041 276-059. 1089

STANOVANJE

PRODAM

NA Ponikvi (Šentjur) prodamo opremljeno 
in dobro ohranjeno 2,5-sobno stanova-
nje v velikosti 60 m2, zgrajeno 1976, 
obnovljeno 2007, št. energetske iz-
kaznice 2015-61-100-7147. Cena po 
dogovoru. Telefon 041 351-788. 1077

ODDAM

APARTMA v Savudriji oddam. Telefon 041 
424-086. p

ENOSOBNO stanovanje v Celju, oddam. 
Številka energetske izkaznice 2015-20-
39-8490. Telefon 031 687-043. 1060

GARSONJERO, 32 m2, v Celju, oddam v 
najem. Telefon 041 699-467. 1973

ŽIVALI

PRODAM

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Vzreja nesnic Tibaot, telefon 
(02) 582-1401. p

KOKOŠI nesnice – jarkice, rjave, bele, 
črne, grahaste, pred nesnostjo, proda-
mo, pripeljemo na dom. Telefon 041 
710-113. p

JARKICE, rjave, pred nesnostjo, cepljene, 
vam preko celega leta nudi Kmetijska 
zadruga Laško. Telefon 041 375-677. n

BIKCA in teličko simentalko, stara 10 in 
12 dni, prodam. Telefon 031 840-282.
 1013

PURANE, stare 6 tednov, za nadaljnjo 
rejo, mešano, prodam. Dobava okrog 
20. 5. 2015. Za informacije in naročila 
pokličite na telefon 041 551-187. p

PUJSKE, cepljene, težke od 30 do 60 kg, 
mesni tip, prodam. Možnost dostave. 
Telefon 041 655-528. 1072

PRAŠIČE, težke od 120 do 150 kg, mesni 
tip, prodam. Cena 1,50 EUR/kg. Mo-
žnost dostave. Telefon 041 455-732.
 1072

DVE telici, simentalki, težki 120 kg, pro-
dam. Telefon 041 763-708. 104-L

PSIČKE mešančke, odličnih staršev, pro-
damo po simbolični ceni. Telefon 031 
326-598. 1061

BIKCA in teličko simentalko, stara 3 me-
sece, prodam. Telefon 070 207-449. p

TELICO, pašno, simentalko, brejo 7 me-
secev, težko 600 kg, prodam. Telefon 
041 785-207. 1090

TELICO simentalko, težko 470 kg, brejo 5 
mesecev, prodamo. Telefon 070 864-
120 ali 5773-302. 1082

PUJSKE za nadaljnjo rejo ali zakol in pra-
šiča 150 kg, prodam. Možna dostava. 
Telefon 041 922-485. 1088

PONI žrebička, starega leto in pol, vajen 
paše, ter tri zajklje, prodam. Telefon 
031 441-513, 070 485-951. L 114

BIKA za zakol prodam. Telefon 070 902-
601. L 109

DVA bikca LS LIM in THA (šarole), stara 6 
mesecev, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon 031 375-625. 1101

KUPIM
PITANE krave in telice za zakol kupim po 

širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. Š 295

DEBELE, suhe krave in telice in za dopita-
nje, plačilo takoj, kupim. Telefon 041 
653-286. Š 66

BIKCE, mesni tip, težke od 120 do 200 
kg in telice in krave za zakol kupimo. 
Telefon 041 269-989. 905

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

BELO in rdeče vino, domače salame, mo-
žna dostava, prodam. Ugodna cena. 
Telefon 041 382-735. p

SLADKO seno s hribov, njivsko krmo, 
ročno spravljeno in sušeno v kozolcu, 
prva košnja je bila opravljena do 15. 
maja, nahaja se v okolici Vojnika (Male 
Dole), prodam. Cena po dogovoru. Te-
lefon 041 932-160. 957

SENO in otavo v kockah, prodam. Cena 
1,50 EUR/kos. Telefon 041 800-713.
 1081

BALE, okrogle, posušene cca 80 % in pše-
nico tritikalo, prodam. Telefon 031 
811-895. 1986

Pooblaščeni serviser za:

03 426 47 20
alenka.humar@istrabenzplini.si

Istrabenz plini d. o. o. 
PE vzhodna Slovenija 
Plinarniška 1 
3000 Celje

plinske peči

letni pregledi

prodaja

popravila ODlične  
cene  

in plačilni 
pogoji

Naročniki Novega tednika boste lahko naroč-
niške ugodnosti za leto 2015 – 4 male oglase 
v Novem tedniku do 10 besed in 2 čestitki s 
50-odstotnim popustom na Radiu Celju – iz-
koristili izključno s svojo naročniško kartico 
ali naročniško položnico in s svojim osebnim 
dokumentom.

Naročniške bonitete, ki niso prenosljive, lah-
ko koristijo samo naročniki Novega tednika, ki 
imajo poravnane svoje obveznosti.

Neizkoriščene ugodnosti se v naslednje leto 
ne prenašajo.

Uredništvo NT&RC
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velikost od 4.000 do 8.000 m2.
Savinjska regija.

Cena do 10.000 evrov.
Telefon: 070 499 499

ponudbe iz vse države, 
različnih starosti

www.zau.si

OSTALO

PRODAM

DRVA, dolga v hlodih ter kratko žagana, 
z dostavo, prodam. Telefon 040 211-
346. p

UMETNIŠKE slike različnih avtorjev ugo-
dno prodam. Telefon 041 474-615.
 951

KERAMIKA na zalogi ali po naročilu in 
ostali gradbeni material ugodno pro-
dam. Odkup palet. Hojnik trgovina, Le-
skovec 15, Ljubečna. Keramika – 051 
617-220, gradbeni – 041 617-220, 
odkup palet – 031 617-220. 986

BUKOVA drva, svetovno dobra, na paleti, 
prodam za 105 EUR. Telefon 041 242-
405. p

BUKOVA in brezova metrska drva, možen 
razrez in dostava, ugodno prodam. 
Telefon 051 614-316. p

SUHA bukova drva, možnost razreza in 
dostave, prodam. Telefon 031 709-
745. 1014

2 HA prve košnje v okolici Šempetra v Sa-
vinjski dolini, prodamo. Telefon 031 
384-429. 1093

SENO in tračni obračalnik, širina 240 cm, 
prodam. Telefon 041 766-216. 1038

BUKOVA ali mešana drva, zložena v klaf-
tro, prodam. Telefon 070 674-760.
 1094

NERJAVEČO cisterno za vino, 400 l, pro-
dam po polovični ceni. Telefon 041 
521-847. 1078

KUPIM

HLODOVINO iglavcev, hrast in sušice ku-
pim. Telefon 031 649-201. 1043

ZMENKI
MOŠKI, star 58 let, iz okolice Sevnice, je 

ostal sam na lepo urejeni kmetiji, fi -
nančno preskrbljen. Išče žensko, staro 
od 50 do 58 let, ki se je pripravljena 
preseliti k njemu. Otrok ni ovira. Za-
želen šoferski izpit. Pokliči po telefonu 
031 862-391. 969

STROJI

PRODAM

BCS kosilnico, nizka kolesa, diesel motor, 
zelo lepo ohranjeno in motorno žago 
Stihl 017, prodam. Telefon 031 276-
086. 1068

STAREJŠO vrtno kosilnico s košem (alu), 
ugodno prodam. Informacije zvečer, 
telefon (03) 5489-140. 1009

KOSILNICO bcs, dobro ohranjeno, kosa 
127, bencin, normalna kolesa, prodam. 
Telefon 041 428-317. 1653

NAKLADALKO sip nrp 16-6 s hidravličnim 
dvigom grebena, brezhibno in dobro 
ohranjeno in brezhiben obračalnik 
– pajek, sip, na 4 vretena, prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 362-
145. 1070

TROSILEC sip, dva pokončna valja, malo 
rabljen, ohranjen, prodam. Cena 2000 
EUR. Telefon 031 544-199. 1084

STANOVANJSKO hišo, potrebno obnove in 
zemljišče v velikosti 6.735 m², oboje 
se nahaja v Šmartem v Rožni dolini, št. 
energetske izkaznice 2015-4-3-14890, 
prodam. Telefon 041 898-986. 1025

HIŠO v Rimskih Toplicah, vseljivo takoj, 
prodam za 44.900 EUR. Številka 
energetske izkaznice 2015-362-286-
18006. Telefon 040 569-300. 1066

ZAPOSLITEV
BAR Pišek na Lopati 17 išče študentko za 

delo v Baru Pišek. Vse zainteresirane 
vabimo, da pokličete po telefonu 041 
945-118. n

IŠČEM delo. Čiščenje, likanje, pospravlja-
nje, pomoč starejšim osebam. Telefon 
041 857-309. 1085
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Vse na svetu mine, 
vse se spremeni, 

le spomin na tebe še živi.

V  S P O M I N

Minilo je leto dni, kar nas je 
zapustil dragi

ADOLF DEŽELAK
(29. 3. 1934 – 9. 5. 2014)

Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu.

Tvoji najdražji
L 100

Ni pomembno, 
kako preživiš življenje, 
zelo pomembno pa je, 

kako uporabiš 
vsako uro življenja.

(J. Kovačič)

Z A H VA L A

Svojo življenjsko pot je v 81. 
letu sklenil naš dragi mož, ata, 
stari ata, pradedek, brat in stric

ALOJZ ZAJC
iz Šentruperta 15,  

Šentrupert nad Laškim 
(12. 5. 1934 – 21. 4. 2015)

Iskreno se zahvaljujemo ambulanti dr. Ivačiča v 
Zdravstvenem domu Laško, patronažni sestri Tomici 
za opravljeno nego na domu in Gastro oddelku Splo-
šne bolnišnice Celje za lajšanje bolečin v zadnjih 

trenutkih življenja.
Hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem za izkazano podporo, za tople besede, 

izrečena sožalja ter darovano cvetje in sveče.
Hvala gospodu župniku Iztoku Hanžiču za lepo 
opravljeno sveto mašo in izvedeno pogrebno slo-

vesnost.
Hvala pevcem za odpeti žalostinki, govorniku za 
izrečene besede slovesa in trobentaču za odigrano 

Tišino.
Hvala tudi vsem ostalim, ki ste ga v tako velikem 

številu pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi
1051

Z A H VA L A

Zapustil nas je
naš dragi oče,

dedi in tast

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prija-
teljem in znancem za podporo v težkih trenutkih 

žalosti.
Hvala Domu starejših Laško, kjer je nazadnje bival, 

ter vsem, ki ste ga hodili obiskovat.
Hvala Infekcijskemu oddelku Splošne bolnišnice 
Celje, posebej dr. Pavlovičevi za dobro nego in laj-

šanje bolečin pri težki bolezni.
Hvala gospodu župniku Srečku Hrenu za lepo opra-
vljen obred in sveto mašo, družini Nemec iz Kupši-

nec hvala za darovano mašo.
Hvala pogrebni službi Veking za korektno opravlje-

ne storitve.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Ohranili ga bomo v lepem spominu.

Žalujoči: sin Milan z Ireno, 
vnukinja Mojca z Andijem in vnukinja Melita z 

Ervinom
1052

PAVEL TURNŠEK
Pod gabri 3, Celje 

(24. 1. 1926 – 18. 4. 2015)

Nad zvezdami 
srebrne so poljane,  
tam zdaj prebivaš,  

mirno spiš,  
za tabo je življenja težki križ.

Z A H VA L A

Ob izgubi drage mame, 
tašče, babice in prababice

JOŽEFE ŠOLINC
iz Dramelj 

(27. 2. 1926 – 17. 4. 2015)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sose-
dom in prijateljem za darovane sveče, svete maše 

in izraženo sožalje.
Hvala gospodu župniku Niku Krajncu za lepo opra-
vljen obred, pevcem za odpete pesmi in odigrano 

Tišino.
Hvala tudi pogrebni službi Žalujka in vsem, ki ste jo 

pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči vsi njeni, ki smo jo imeli radi.
1058

Poroke
Celje
Poročila sta se: Ines KRO-

FLIČ in Tomislav BOLARIĆ, 
oba iz Nove Cerkve.

Laško
Poročili so se: Daška DR-

NOVŠEK in Tomaž PEKLAR, 
oba iz Turja, Jerneja LAZAR 
iz Zabukovice in Matej SE-
DLAR iz Celja.

Žalec
Poročili so se: Urška GOR-

ŠEK iz Kasaz in Igor PUČKO 
iz Celja, Ksenja CIMERMAN 
JAKOB in Peter JAKOB, oba 
iz Žalca, Amira ČUŠKOVIĆ 
iz Ložnice in Janko KUMAR 
iz Prebolda, Katja ZAVRŠNIK 
s Polzele in Zdenko ZAGOZ-
DA iz Celja, Špela POVŠE in 
Grega PRISTOTNIK oba iz 
Zagorja ob Savi.

Smrti
Laško
Umrl je: Viljem NEMET iz 

Laškega, 89 let.
Šmarje pri Jelšah
Umrli so: Frančišek KOVA-

ČIČ iz Gubnega, 83 let, Igor 
RECER iz Bovca, 71 let, Ma-
tilda GAJŠEK iz Čače vasi, 91 
let, Ana STOLCER iz Vodeno-
vega, 91 let, Andrej JAVERŠEK 
iz Trebč, 23 let, Jožefa ŠMID 
iz Dekmance, 69 let, Marija 
GRADIČ iz Roginske Gorce, 
93 let, Jožefa MARTINČIČ iz 
Črešnjevca ob Bistrici, 91 let, 
Eva SOTOŠEK iz Sv. Eme, 64 
let.

Šentjur pri Celju
Umrla sta: Janez TREBOVC 

iz Zlateč pri Šentjurju, 82 let, 
Ana ZUPANC s Ponikve, 93 let.

Žalec
Umrli so: Franc KRAMAR 

iz Solčave, 85 let, Rozalija 
CIZEJ iz Šentruperta, 93 
let, Zofija KREČA iz Črnega 
Vrha, 69 let, Ivana CVIKL 
iz Pariželj, 94 let, Natalija 
DERNAČ iz Rakovelj, 44 let, 
Konrad KUGLER iz Zavrha 
pri Galiciji, 83 let, Frančiška 
OBERŽAN iz Črnega Vrha, 
84 let, Ivan KAMENŠEK iz 
Galicije, 65 let, Cvetka MA-
ROVT s Polzele, 64 let.

Velenje
Umrli so: Jožef ARLIČ iz 

Velenja, 84 let, Frančišek 
MAKOVŠEK iz Nazarij, 87 

let, Matija ZAVRŠNIK iz Ve-
lenja, 87 let, Stanislav GAJ-
ŠEK iz Štor, 79 let, Marija 
IVANC iz Celja, 89 let.
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Informacije:

041 353 015
www.petre.si

Za montažo konstrukcij
IŠČEMO

ŠOFERJA s C kategorijo, za razvoz mleka 
in mlečnih izdelkov v Celju z okolico, 
zaposlimo. Avtoprevozništvo Ignac 
Špes, s.p., Poljska pot 2, 3202 Ljubeč-
na. Telefon 041 645-549. 1059

1XXXXŠt. 47, 20. november 2014

Za dodatna vprašanja ali prijave pišite ali pokličite:

info@staehlipersonal.ch  * 0041 55 610 12 12
Govorimo tudi slovensko. Možen osebni termin v Sloveniji.

Za redno delo v bolnišnicah in elitnih klinikah za ostarele
(kanton Zürich in okolica) iščemo kandidate z naslednjimi kvali� kacijami:

•  dipl. medicinska sestra/dipl. zdravstvenik •  diploma psihia-
trične zdravstvene nege • diploma II. stopnje zdravstvene nege 
• diploma operacijsko-tehnične asistence • zdravnike z zaklju-
čeno izobrazbo in z 2 do 3 leti izkušenj s področja somatskih 
ali geriatričnih bolezni ali z interesom za področje geriatrije.
Pričakujemo: •  zaključeno izobrazbo vsaj VI. stopnje zdravstvene smeri •  slovensko 
državljanstvo •  osnovno znanje nemškega jezika (ali pridobljen certi� kat nivo B2)

Prednosti za vas: •  takojšen delovni vizum •  pomoč pri iskanju stalne nastanitve 
(sobo dobite takoj) in urejanju administrativnih zadev •  stabilna zaposlitev, zelo dobri 
delovni pogoji in okolje, dobro plačilo ter zavarovanje •  smo vaš partner za vsakršna 
vprašanja tudi po začetku dela v Švici •  vsi operativni in administrativni postopki na 

naši strani so naš strošek in so za vas seveda brezplačni

RAZNO

POSOJILA za zaposlene in upokojence! 
Izplačilo gotovine takoj. Posojilo lahko 
vračate s položnicami (tudi za osebe 
z nižjimi dohodki). Info-kredit, d. o. 
o., Mariborska cesta 86, Celje, telefon 
059 226-600, 051 886-600. n

GRADITELJI pozor! Po zelo ugodnih cenah 
izdelujem peči in bojlerje za central-
no ogrevanje. Garancija za peči je 5 
let. Aplenc Anton, s.p., Prekorje 29 a, 
Škofja vas. Telefon 5415-011, 041 531-
976. 1098

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi
našega dragega

EMILA
LENARČIČA

se iskreno zahvaljujemo prijateljem in znancem za 
izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče.

Posebna zahvala ge. Herti Rošer za čustvene poslo-
vilne besede,

duhovniku za lepo opravljen obred in pevcem za 
občuteno petje.

1075

Umrla je
upokojena sodelavka

ZVONKA 
ŠTRAVS

Ohranili jo bomo v trajnem spominu.

Banka Celje, d. d.

n

Kogar imaš rad, 
nikoli ne umre,  

le daleč je. 
Kako prazen dom je, 

naše oko zaman te išče. 
Ni več tvojega smehljaja, 

le delo tvojih pridnih rok ostaja.

Z A H VA L A

MARINKA GRAČNER

Mnogo prezgodaj nas je po težki bolezni zapustila draga 
žena, hči, mamica, babica, tašča, nečakinja in svakinja

iz Šentruperta 84 nad Laškim  
(24. 7. 1962 – 20. 4. 2015)

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodni-
kom, prijateljem, sosedom in znancem, ki ste nam ob 
teh težkih trenutkih stali ob strani, darovali cvetje, sveče, 
svete maše ter izrekli sožalja. Hvala g. župniku Iztoku 
Hanžiču, pevcem iz Šentruperta, govorniku g. Kaplu, 
trobentaču g. Mastnaku, sodelavcem Cinkarne Celje in 
Vrtca Anice Černejeve, Gasilskemu društvu Šentrupert, 
Komunali Laško in vsem, ki ste jo pospremili na njeni 

zadnji poti.
Vsem še enkrat hvala.

Žalujoči: mož Ivan, hčerka Tatjana z možem Grego, 
vnuka Anej in Zala, mama Fanika in ostalo sorodstvo

1099

IŠČEMO upokojenca za pomoč pri urejanju 
okolice, ki pozna vrtna opravila, tudi 
manjše sanacije. Telefon 041 353-015.
 n

IŠČEMO tapetnika za izdelavo ponjav – 
cerad. Telefon 041 353-015. n
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KINO
CINEPLEXX

PRIREDITVE

TUJA LESTVICA
 1. HOLD MY HAND - JESSIE

GLYNNE (4)
 2. RULE THE WORLD - WALK

OFF THE EARTH (2)
 3. BELIEVE - MUMFORD & SONS (6)
 4. SEASONS - OLLY MURS (3)
 5. BIG GIRLS CRY - SIA (1)
 6. BLOODSTREAM - ED SHEERAN (4)
 7. KING - YEARS & YEARS (3)
 8. TALK ABOUT YOU – MIKA (5)
 9. OVERLOAD - LIFE OF DILLON (2)
 10. FIRESTONE - KYGO FEAT. CONRAD 

SEWELL (1)

DOMAČA LESTVICA
 1. KOZLAM - DAN D (4)
 2. GOZDNA VILA – HULAHOOP (5)
 3. V VRTINCU – MAGRATEJA (6)
 4. TO JE TO - ELI FEAT. ZLATKO M. (1)
 5. LJUBI ME - LUCY FEAT.

DARE KAURIČ (4)
 6. NI SREČE BREZ RNR - ŠANK

ROCK (2)
 7. MUSICUS – MIT (3)
 8. ISTANBUL - NEOMI (2)
 9. TUJ KRAJ – ŽIGA RUSTJA (3)
 10. JULIJA - SAN DI EGO (1)

PREDLOGA ZA TUJO
LESTVICO:
SEE YOU AGAIN - WIZ KHALIFA 
FEAT. CHARLIE PUTH
SHIP TO WRECK - FLORENCE + THE 
MACHINE

PREDLOGA ZA DOMAČO 
LESTVICO:
MAŠKERADA - NULA KELVINA
LAJF JE MOJ - RAMUS FT. NIKA 
ZORJAN

Lestvico 20 vročih lahko poslušate 
vsako soboto ob 18. uri. Za svoje 
najljubše skladbe lahko glasujete na 
spletni strani www.radiocelje.com.

20 vročih
Radia Celje

TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

Po slovensko s 
Katrco

 1. Ognjeni muzikanti: Našel te bom
 2. Vikend: Sin
 3. Prleški kvintet: Ne nosi mi rdečih 

rož
 4. Azalea: S teboj je kot v pravljici
 5. Hozentregarji: Zvezde

KINO VELENJE

ČETRTEK, 7. maj

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 6.30 
Igramo se z besedami, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.40 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 8.45 Poročilo PU 
Celje, 10.00 Novice, 12.00 
Novice, 12.15 Odmev, 
14.00 Regijske novice, 14.10 
Kalejdoskop, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Melodiji tedna 
(slovenska, tuja), 18.00 
Odmev – ponovitev, 19.00 
Novice, 19.15 Kalejdoskop 
– ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Celje)

PETEK, 8. maj

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 6.30 
Igramo se z besedami, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 11.15 Radi 
ste jih poslušali, 12.00 
Novice, 12.15 Od petka do 
petka, 13.00 Kulturni mo-
zaik, 14.00 Regijske novice, 
14.10 Hit lista Radia Celje 
– s hiti prežeto popoldne, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 17.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
18.00 Poglejte v zvezde z 
Gordano in Dolores, 19.00 
Novice, 19.15 Gostimo go-
stoljubnega glasbenega 
gurmana, 20.00 Clubbing 
z DJ Teom, 24.00 SNOP 
(Radio Celje)

SOBOTA, 9. maj

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 9.15 Otroški radio, 
10.00 Novice, 11.00 Kul-
turni mozaik, 11.20 Ku-
hajmo skupaj, ponovitev, 
12.00 Novice, 12.15 Te-
denski osir, 14.00 Regij-
ske novice, 14.15 Gostimo 
gostoljubnega glasbenega 
gurmana, ponovitev, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja),18.00 
Lestvica - 20 vročih Radia 
Celje, 19.00 Novice, 24.00 
SNOP (Radio Velenje)

NEDELJA, 10. maj

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
9.10 Luč sveti v temi, 10.00 
Novice, 10.10 Znanci pred 
mikrofonom, Dušan An-
drej Kocman, 11.15 Teden-
ski osir – ponovitev, 12.00 
Novice, 12.10 Pesem slo-
venske dežele, 13.00 Če-
stitke in pozdravi, 24.00 
SNOP (Radio Velenje)

PONEDELJEK,
11. maj

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 6.30 
Igramo se z besedami, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melodiji 
tedna (slovenska, tuja), 8.45 
Poročilo PU Celje, 9.15 Pred-
stavitev skladb za melodije 
tedna, 10.00 Novice, 10.15 
Ponedeljkovo športno do-
poldne, 12.00 Novice, 12.15 
Vaš zakaj, naš zato, 13.00 
Kulturni mozaik, 13.15 Izbi-
ramo skladbe tedna, 14.00 
Regijske novice, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in od-
mevi RaSlo, 17.00 Kronika, 
17.45 Melodiji tedna (slo-
venska, tuja), 18.00 Znanci 
pred mikrofonom, Dušan 
Andrej Kocman, ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Katrca, 
24.00 SNOP (Radio Velenje)

TOREK, 12. maj

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo OKC, 
6.15 Časoplov, 6.30 Igramo 
se z besedami, 7.00 2. jutra-
nja kronika RaSlo, 8.00 Po-
ročila, 8.40 Melodiji tedna 
(slovenska, tuja), 8.45 Poro-
čilo PU Celje, 9.15 Zdravo z 
naravo, 10.00 Novice, 12.00 
Novice, 12.15 Male živali, 
velike ljubezni, 13.00 Kul-
turni mozaik, 14.00 Regijske 
novice, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Strokovnjak 
svetuje, 19.00 Novice, 19.15 
Male živali, velike ljubezni, 
ponovitev, 24.00 SNOP (Ra-
dio Slovenske gorice)

SREDA, 13. maj

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 6.00 

Novice in poročilo OKC, 6.15 
Časoplov, 6.30 Igramo se z 
besedami, 7.00 2. jutranja 
kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 
8.40 Melodiji tedna (sloven-
ska, tuja), 8.45 Poročilo PU 
Celje, 10.00 Novice, 10.15 
Kuhajmo skupaj, 11.15 Ze-
leni val, 12.00 Novice, 12.15 
Do polnega vozička brez 
mošnjička, 13.00 Kulturni 
mozaik, 13.20 Mali O – po-
šta, 13.30 Mali O – klici, 14.00 
Regijske novice, 14.15 Pou-
darjeno, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 16.20 Filmsko platno, 
17.00 Kronika, 17.45 Melodiji 
tedna (slovenska, tuja), 18.00 
Pop čvek, 19.00 Novice, 19.15 
Zeleni val, ponovitev, 24.00 
SNOP (Radio Slovenske go-
rice)

ČETRTEK, 7. 5.

11.00 Savinov likovni salon Žalec
Svetlo-temno, toplo-
hladno
odprtje razstave likovnih 
del učencev OŠ Spodnje 
Savinjske doline

16.30 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Literarno valovanje po 
Spodnji Savinjski dolini

17.00 Pokrajinski muzej Celje
Kulturnozgodovinska 
zbirka s Celjskim 
stropom
javno vodstvo po razstavi

18.00 Levstikova dvorana 
Osrednje knjižnice Celje
Politik Vekoslav Kukovec: 
politično delovanje do 
leta 1918
z avtorico knjige Vlasto 
Stavbar se bo pogovarjal 
Marijan Pušavec

18.00 Stolp nad Pelikanovo 
potjo, Stari grad Celje
Svetlikanje prekletih / 
Flickering of the Damned
odprtje zvočne instalacije 
Gašperja Piana

18.00 Kulturni dom Liboje
Stopimo v pomlad zdravi
pogovor s Cvetko Mastnak 
Čulk o naravi, zdravju, 
zeliščih

19.00 Glasbena šola Celje
Matjaž Ravnak, klarinet 
in Vita Kovše, klavir
zaključni recital dijakov 
4. letnika umetniške 
gimnazije

19.00 Knjižnica Šentjur
Dobre prakse v 
Kozjanskem parku
predavanje in odprtje 
fotografske razstave z mag. 
Teom Oršaničem

19.00 Dom kulture Velenje
Zgodbe neke hiše
ciklus pogovorov z Vladom 
Vrbičem ob 55-letnici 
Doma kulture Velenje

19.19 Knjižnica Velenje
Dr. Aksinja Kermauner
pogovor bo vodila Sonja 
Bercko Eisenreich

Spored od 7. 5. do 13. 5.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Brezčasna Adaline – drama, 
romantični
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.00, 20.15
petek, sobota: 18.10, 20.25, 
22.40
Cena slave – komedija, drama
od četrtka do torka: 15.45
sreda: 16.00
Domov – animirani pustolovski
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek: 15.30
sobota, nedelja: 13.30
sreda: 15.00, 17.45, 19.35, 20.30
Hitri in drzni 7 – akcijski
od četrtka do torka: 15.20, 18.00, 
20.40
sreda: 15.30, 18.15, 21.00
Maščevalci: Ultronova doba – 
akcijski, pustolovski
od četrtka do torka: 15.30, 18.15, 
21.00
sreda: 16.30, 17.15, 19.15, 20.00
Maščevalci: Ultronova doba – 
akcijski, pustolovski, 3D
četrtek, ponedeljek, torek: 16.30, 
19.15, 20.00
petek: 16.30, 19.15, 20.00, 22.00
sobota: 13.45, 16.30, 19.15, 
20.00, 22.00
nedelja: 13.45, 16.30, 19.15, 
20.00
sreda: 16.40, 20.40
Nočni lov – akcijski, drama
od četrtka do torka: 21.10
sreda: 19.00, 20.50
Odklikana – grozljivka, triler
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek: 19.00, 20.45
petek: 19.00, 20.45, 22.30
sobota: 19.00, 20.45, 22.30
Spuži na suhem – animirani
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek: 16.00, 18.00
sobota, nedelja: 14.00, 16.00, 
18.00
sreda: 15.45, 17.40
Spuži na suhem – animirani, 3D
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek: 17.00, 19.10
sobota, nedelja: 15.10, 17.00, 
19.10
sreda: 16.45, 18.45
Vroči pregon – komedija
četrtek, ponedeljek, torek: 16.50, 
18.40, 20.30
petek: 16.50, 18.40, 20.30, 22.20
sobota: 15.00, 16.50, 18.40, 
20.30, 22.20
nedelja: 15.00, 16.50, 18.40, 
20.30
Zvončica in legenda o Nikoli-
zveri – animirani, pustolovski
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek: 15.25, 17.25
sobota, nedelja: 13.50, 15.30, 
17.10

PETEK
18.00 Maščevalci: Ultronova 
doba – akcijski, pustolovski, 3D
18.15 Mumin na Azurni obali 
– animirana pustolovščina, sinh.
20.00 Nikogaršnji otrok – dra-
ma
21.00 Vroči pregon – komedija
SOBOTA
20.00 Duh leta 45 – dokumen-
tarni
20.15 Maščevalci: Ultronova 
doba – akcijski, pustolovski, 3D

ČETRTEK
20.00 Čudesa – drama
PETEK
19.00 Čudesa – drama
21.00 Za kraljico in domovino 
– drama
SOBOTA
19.00 Za kraljico in domovino 
– drama
21.00 Čudesa – drama
NEDELJA
19.00 Čudesa – drama
21.00 Za kraljico in domovino 
– drama
SREDA
20.00 Cena slave – drama

NEDELJA
16.00 Mumin na Azurni obali 
– animirana pustolovščina, sinh.
17.00 in 19.00 Nikogaršnji otrok 
– drama
18.00 Vroči pregon – komedija
20.00 Hitri in drzni 7 – akcija
PONEDELJEK
17.30 Hitri in drzni 7 – akcija
19.00 Animateka po animateki 
2015 – sklop kratkih animiranih 
fi lmov
20.00 Selma – zgodovinska bio-
grafska drama

19.30 Glasbena šola Velenje
Jure Podvratnik, kitara in 
Urška Šehič, harmonika
predmaturitetni nastop

20.00 Špital za prjatle Celje
Četrtek je dan za jam

20.00 Plesni forum Celje
Maksim Mrvica
koncert klavirskega 
virtuoza

PETEK, 8. 5.

10.00 do 16.00 Krekov trg Celje
Evropska vas
osnovnošolci in 
srednješolci celjskih šol 
bodo »zgradili« malo EU 
vas

16.30 Glasbena šola Celje
Filip Brezovšek, 
klarinet in Nikolaj Zver, 
harmonika
zaključni recital dijakov 
4. letnika umetniške 
gimnazije

17.30 in 20.00 Celjski dom
Zapojmo skupaj
koncert; območna revija 
odraslih pevskih zborov

19.00 Likovni salon Celje
Požrešnost
odprtje razstave Uroša 
Abrama

19.00 Galerija Kvartirna hiša 
Celje
Tipkopisi
odprtje razstave grafi k 
Jaka Bonča

19.00 Glasbena šola Celje
Urban Jerman, violina in 
Anja Ašič, klavir
zaključni recital dijakov 
4. letnika umetniške 
gimnazije

19.00 SLG Celje
Izgubljene ljubezni
abonma Premiera in izven

19.00 Kulturni dom Vransko
Prestrašimo strah
predava Urška Vrhovnik

19.30 Glasbena šola Velenje
Polona Plaznik, petje in 
Mojca Verčnik, kitara
predmaturitetni nastop

20.00 Grajska Mega pri Dvorcu 
Novo Celje
Kavarniški večer

20.00 Celjski mladinski center
Nevemkdopride
glasbeni dogodek

20.00 Zelenica ob Velenjskem 
gradu
Koncert skupine Rock 
Partyzani in kresovanje
spominski dogodek ob 70. 
obletnici konca 2. svetovne 
vojne

21.00 Galerija AQ Celje
Goran Bertok – družinski 
album
odprtje razstave



23Št. 18, 7. maj 2015 VODNIK

Podjetje NT&RC, d.o.o. opravlja časopisno-založni-
ško, radijsko in agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.

Direktorica: Anica Šrot Aužner

Naročnine: Vera Gmajner. Telefon: (03) 4225 171. 
Sprejem naročnin po e-pošti: vera.gmajner@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 9,50 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 228 EUR. Številka transakcijskega raču-
na: 06000  0026781320. Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo.

Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko središče, Dunajska 5, 
direktor: Bogdan Romih. Novi tednik sodi med pro-
izvode, za katere se plačuje 9,5% davek na dodano 
vrednost.

NOVI TEDNIK
V. d. odg. ur.: Tatjana Cvirn
Namestnica v. d. odg. ur.: Ivana Stamejčič
Oblikovanje: Minja Bajagič
Računalniški prelom: Igor Šarlah, Andreja Balja
Fotografija: Sherpa, GrupA
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
E-mail tehničnega uredništva: tehnika.tednik@nt-rc.si

RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Bojana Avguštinčič
Namestnica odg. ur.: Tina Vengust
E-mail: radio@nt-rc.si.
E-mail v studiu: info@radiocelje.com

UREDNIŠTVO
Robert Gorjanc, Janja Intihar, Brane Jeranko, 
Lea Komerički, Saška T. Ocvirk, Špela Ožir, Jerica 
Potočnik, Simona Šolinič, Dean Šuster, Tina Vengust
Tajnica uredništva: Tea Podpečan
Lektorica: Tanja Drolec

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.

Marketing: Marjan Brečko, Simona Brglez,
Vojko Grabar, Vesna Lejič Mlakar,
Kristina Šuhel

Telefon: (03) 42 25 100

Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511

Sprejem oglasov po elekt. pošti: agencija@nt-rc.si

SOBOTA, 9. 5.

11.00 do 19.00 Stari grad Celje
Živa zgodovina na 
Starem gradu
prikaz TKD Celje viteškega 
tabora, spretnosti 
lokostrelstva, kulinarike, 
kostumografi je

17.00 Celjska kulturnica
Čarobni svet lutk: Krava 
na mesecu
gledališka predstava; 
lutkovna skupina 
Zverinice, OŠ Petrovče

18.00 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec
Območna revija odraslih 
pevskih zborov in malih 
vokalnih skupin

18.00 Zdraviliški park Topolšica
Ob 70. obletnici konca 2. 
svetovne vojne
slavnostni govornik: 
predsednik RS Borut Pahor

19.00 Cerkev sv. Jožefa Celje
Organistka Natalija 
Podgoršek
zaključni orgelski recital

19.00 Župnijska cerkev Zreče
Orgelski recital Jerneja 
Frica

19.30 SLG Celje
Izgubljene ljubezni
abonma Sobota večerni 
in izven

20.00 MC Patriot Slovenske 
Konjice
Za crknt
sodobni klovnovski kabare

20.00 Bar Coffee Shop Rogaška 
Slatina
House party z DJ-ji

21.00 Krčma TamKoUčiri Celje
She & The Young Ones
koncert: V maju z Majo

21.30 Celjski mladinski center
Hamo & Tribute 2 Love
koncert

NEDELJA, 10. 5.

10.00 Velenjski grad
Šaleška dolina 1941–1945
strokovno vodenje po 
razstavi avtorja Damijana 
Kljajiča

11.00 do 19.00 Stari grad Celje
Živa zgodovina na 
Starem gradu
prikaz TKD Celje viteškega 
tabora, spretnosti 
lokostrelstva, kulinarike, 
kostumografi je

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Celeia – mesto pod 
mestom
javno vodstvo

11.00 Citycenter Celje
Jazbec in strašni vihar
pravljična urica v otroškem 
parku Džungla

16.00 Cerkev sv. Jožefa Celje
Srečanje otroških in 
mladinskih cerkvenih 
pevskih zborov

18.00 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec
Območna revija odraslih 
pevskih zborov in malih 
vokalnih skupin 

19.30 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Link.art
glasbena predstava 
gledališko-glasbenega 
abonmaja Gustav

PONEDELJEK, 11. 5.

17.00 Dom sv. Jožefa Celje
Pogovori o življenju in 
smrti
voditeljici: Metka Klevišar 
in Julka Žagar

17.00 Osnovna šola Petrovče
Pravljične minute in 
ustvarjalnica

17.00 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec
Nastop učencev violine, 
violončela in kontrabasa

17.00 Knjižnica Velenje
Pisani metulji
otroška ustvarjalna 
delavnica za otroke od 
3. leta

17.00 Knjižnica Velenje
Ura pravljic v srbskem 
jeziku
za otroke od 3. leta; 
pripoveduje Daliborka 
Valadušić

17.30 Osrednja knjižnica Celje
Svetloba polnočnega 
sonca: Naravne lepote 
Švedske
potopisno predavanje 
Petre Draškovič v okviru 
Univerze za III. življenjsko 
obdobje

19.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Savinjčani beremo
zaključna prireditev

19.00 Knjižnica Velenje
Srečanje z Dolfetom 
Lipnikom
pogovor

19.30 Glasbena šola Velenje
Naja Mohorč, harfa in 
Monika Škvorc, fl avta
predmaturitetni nastop

TOREK, 12. 5.

16.00 Glasbena šola Celje
Javni nastop
učencev osnovne stopnje: 
5., 6., 7. in 8. razreda

16.00, 17.15 in 18.30 Dom kulture 
Velenje
Prišla je pomlad
revija vrtčevskih pevskih 
zborov Šaleške doline

17.00 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec
Nastop učencev čembala 
in klavirja

17.00 Knjižnica Velenje
Ura pravljic v angleškem 
jeziku
za otroke od 5. leta; 
pripoveduje Romana 
Bonno

18.00 Velenjski grad
Četrta operativna cona 
in zaključne operacije v 
Šaleški dolini
predavanje dr. Marjana 
Žnidariča

19.00 Knjižnica Laško
Zakon ljubezni do sebe 
in bližnjega
strokovno predavanje 
Marjana Kneza

19.00 Občina Šentjur – sejna 
soba
Veščine življenja za našo 
življenjsko učinkovitost
predstavitev priročnika 
Franca Pevca

19.19 Knjižnica Velenje
Rastlinstvo življenjskih 
okolij v Sloveniji: z 
navodili za pripravo 
herbarija
knjigo bo predstavil 
Branko Vreš

19.30 SLG Celje
Izgubljene ljubezni
abonma Torek večerni in 
izven

20.00 Kulturni center Rogaška 
Slatina
Ko ko komedija
komedija Špas teatra

SREDA, 13. 5.

11.00 Celjski dom
Vse kar morate vedeti o 
driski
predava Mateja Kadilnik, 
mag. farm.

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Hišica na hribčku
glasbeno-pripovedna 
predstava Cici zbora OŠ 
Frana Krajnca

17.00 Knjižnica Velenje
Ura pravljic
za otroke od 3. leta; 
pripoveduje Vesna Gaber 
Podhovnik

18.00 Velenjski grad
Godba na pihala – 
veterani
javna vaja v okviru 
Univerze za III. življenjsko 
obdobje

18.00 Dom kulture Velenje
Revija pevskih zborov

19.19 Knjižnica Velenje
Srebrni naboj narave
predstavitev knjige dr. 
Howarda W. Fischerja bo 
vodila Vida Gostečnik

19.30 Celjski dom
Žan Trobas, harmonika
koncert GM oder

19.30 Kulturni center Laško
Naši zbori
območno srečanje odraslih 
pevskih zborov

Društva vabijo
ČETRTEK, 7. 5.

19.00 Teozofska knjižnica in 
bralnica Alma M. Karlin 
Celje
Transmisijska meditacija

PETEK, 8. 5.

8.00 Trubarjevo nabrežje Laško
Laški sejem

16.00 do 21.00 Thermana park 
Laško
Thermanina domača 
tržnica

17.00 Društvo La Vita Žalec, 
Velika Pirešica
Varstvo rastlin v 
ekološkem sadovnjaku
delavnico vodi: Iztok Uršič

17.00 Teozofska knjižnica in 
bralnica Alma M. Karlin 
Celje
Krišnov večer
meditativna glasba v živo, 
o karmi, reinkarnaciji, 
vegetarijanska 
pogostitev …

19.30 Cerkev sv. Pankracija v 
Grižah
Koncert ženskega 
pevskega zbora
Kulturno društvo Svoboda 
Griže

SOBOTA, 9. 5.

8.00 Atrij centra Nova Velenje
Mestna tržnica s 
spremljevalnim 
programom

8.00 Titov trg Velenje
Cvetlični sejem
prodajno-razstavni sejem 
cvetja, izdelkov domače 
in umetnostne obrti ter 
kmečkih dobrot

8.00 do 12.00 Žalec
Podeželska tržnica

15.00 Bio park Nivo Žalec
Celostno aktivno 
razvajanje telesa in duha
delavnica z Danico in s 
Stanko

16.00 do 18.00 Ribnik Vrbje
Jezdenje ponijev
Ponirkove otroške 
delavnice

16.00 do 21.00 Thermana park 
Laško
Thermanina domača 
tržnica

20.00 Cerkev na Ponikvi
Pesem v maju
Kulturno društvo Ponikva

NEDELJA, 10. 5.

10.00 Dom sv. Jožefa Celje
Srečanje in blagoslov 
motoristov

PONEDELJEK, 11. 5.

14.00 Mladinski center Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
učna pomoč, interaktivne, 
kuharske, ustvarjalne, 
glasbene delavnice, 
družabne in športne igre …

19.00 Teozofska knjižnica in 
bralnica Alma M. Karlin 
Celje
Tečaj čudežev

predavanje Aristid 
Havliček – Tili o knjigi 
Tečaj čudežev, velikemu 
orodju za duhovni razvoj 
človeka

TOREK, 12. 5.

15.00 do 18.00 Vila Mojca 
Velenje
Bodi vesel
program za otroke: igre, 
ustvarjanje, varstvo 
otrok …

18.00 Kulturni center Laško
Naj bo življenje barvita 
poezija plešoče glasbe
odprtje razstave Likovnega 
društva Laško

19.00 Teozofska knjižnica in 
bralnica Alma M. Karlin 
Celje
Tri obdobja H. P. 
Blavatsky, drugi del: 
Razkrita izida in rast 
teozofskega društva
vodi: Aristid Havliček - Tili

Dobrodelne 
prireditve

SOBOTA, 9. 5.

9.30 do 12.00 Mestno središče: 
Zvezda in Stanetova ulica
Dobrodelna tržnica
v primeru dežja bo tržnica 
16. 5.

 7. ČE list do 17. ure, od 18. ure plod;
   konec presajanja ob 14. uri

 8. PE plod

 9. SO plod do 22. ure

 10. NE korenina

 11. PO korenina

 12. TO cvet

 13. SR cvet do 17. ure, od 18. ure list

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorice iz setvenega pri-
ročnika Marije Thun za leto 2015, ki ga v Sloveniji izdaja v 
neskrajšani obliki založba Ajda, Vrzdenec, tel.: 01/754 07 43.

Čas za presajanje je do 7. maja do 14. ure. Info in najave:  
E: muzej@pokmuz-ce.si, info@pokmuz-ce.si;                                                   
T: 03 428 09 62, 03 428 09 50 

Nedelja, 10. maj 2015, ob 11.00
CELEIA - MESTO POD MESTOM

Vabljeni na javna vodstva v 
Pokrajinski muzej Celje

Četrtek, 
7. maj 2015, 
ob 17.00

KULTURNO
ZGODOVINSKA 
ZBIRKA
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Moli in delaj!
Na ogled razstava o življenju kartuzijanov

Žička kartuzija letos pra-
znuje 850 let. Štajerski mejni 
grof Otokar III. si je zadal na-
logo, da bo v Žičah ustanovil 
domovanje menihov iz Veli-
ke kartuzije na Francoskem. 
Ti so po prihodu začeli gra-
diti večino poslopij, sprva 
lesenih in kasneje povsem 
zidanih. Leta 1782 je takra-
tni cesar Jožef II. z dekretom 
ukinil delovanje Žičke kar-
tuzije. Redovno življenje je 
tako zamrlo. Spomin na kar-
tuzijane v Žičah tako med 
drugim ohranja tudi stalna 
razstava z naslovom Ora et 
labora oziroma Moli in de-
laj, ki je v Žički kartuziji na 
ogled od lani. Pri pripravi 
razstave je sodelovala tudi 
Kartuzija Pleterje, ki je edi-
na še delujoča kartuzija na 
Slovenskem.

Osnovno načelo kartuzi-
janov je »moli in delaj«. Pri 
razstavi gre za slikovni pri-
kaz molitve in dela kartu-
zijanov, ki je podkrepljen z 
odlomki iz njihovih redovnih 
pravil. Kartuzijani so red, ki 
izhaja iz Francije in je eden 
najstrožjih redov v Katoliški 
cerkvi.

Vsak menih živi v svoji 
celici, kartuzijan mora na-

Razstava o življenju kartuzijanov je v Žički kartuziji na ogled od lani.

Knjigo redovnih pravil je napisal peti prior Velike kartu-
zije v Franciji. Kartuzijani še danes živijo po teh pravilih. 
V Žički kartuziji so vstajali točno ob polnoči, zato ker se 
ob polnoči začne nov dan. Do četrte ure popoldne so pisali 
in prepisovali knjige, vrtnarili, kuhali, urejali svoje celice. 
Sledile so večernice, ob peti uri pa večerja. Po sklepni 
misli ob šesti uri so se odpravili v posteljo.

Kartuzijani so beli menihi. Originalno oblačilo, ki je na 
ogled obiskovalcem, so podarili bratje iz Kartuzije Pleter-
je. Sestavljeno je iz habita, škapulirja in kapuce. Poleti 
nosijo oblačilo iz platnenega blaga, pozimi pa iz volne.

mreč gojiti ljubezen do svoje 
celice, ljubezen do samote. 
Menihi v Žički kartuziji so 
se ukvarjali z vrtnarjenjem, 
glavne dejavnosti pa so bile 
pisanje, prevajanje in prepi-
sovanje knjig. »Kartuzijan 
v središče svojega življenja 
postavlja knjigo in zanjo trdi, 
da je večna hrana naše duše. 
Tukaj je bila knjižnica, ki je 
obsegala več kot dva tisoč 
del,« je pojasnila Vida Šmid, 
vodnica po Žički kartuziji. 
Kartuzijani tudi v današnjem 
času živijo v samoti in molku.

Vsak v svoji celici
Žički kartuzijani so živeli 

v celicah oziroma malih ka-
mnitih hiškah. Velikost celice 

oziroma hiške je bila točno 
določena. V njej so imeli vse, 
kar so potrebovali za življenje: 
spalnico, molilnico in delavni-
co, kjer so prepisovali knjige. 
Pred hiškami so stali vrtički, 
na katerih so pridelovali lastno 
zelenjavo in zelišča. Vrtiček je 
običajno krasilo še kakšno sa-
dno drevo. Enak sistem kartu-
zijani uporabljajo tudi danes. 
»Če so menihi zboleli, so se 
zdravili s tem, kar so pridelali 
na vrtovih. Zelišča so predela-
li v napitke in razne čaje. Kot 
metodo samozdravljenja so 
uporabljali tudi puščanje krvi. 
To so puščali petkrat na leto 
po tri dni. Iz potokov so vzeli 
pijavke, ki so se jim prisesale 
na kožo. Takrat so verjeli, da 

to zelo pripomore k njiho-
vemu zdravju,« je razložila 
Vida Šmid. Zanimivo je tudi 
to, da je moral imeti kandidat 
ob vstopu med meniške vrste 
glasbeni posluh. Značilna 
glasba, ob kateri kartuzijani 
meditirajo, so gregorijanski 
korali.

Posebne 
prehranjevalne 
navade
Kartuzijani imajo tudi 

posebne prehranjevalne na-
vade. Ne smejo jesti mesa 

živali, ki imajo štiri noge. 
»V Žički kartuziji so uživali 
ribe in živali, ki so živele 
v vodi in delno ob njej, in 
sicer bobre, vidre, polže, 
žabe in školjke,« je pove-
dala Šmidova. Iz tistega, 
kar jim je bilo dovoljeno, 
so si znali narediti marsi-
kaj zanimivega. Tako so si 
pripravili vidrine klobase 
in bobrove salame, pojedli 
so tudi veliko količino jajc. 
Ohranjena sta jedilnika iz 
leta 1797 in 1738, kjer si je 
mogoče podrobneje ogleda-

ti, kaj vse so jedli. Prehrana 
kartuzijanov sicer temelji 
na zelenjavi in sadju. Ob 
ponedeljkih, sredah in pet-
kih pa se postijo ob kruhu 
in vodi.

Pokop kartuzijanov je 
precej enostaven. Ko menih 
umre, ga zavijejo le v kos 
platna in ga spustijo v ze-
mljo. Na grob mu postavijo 
lesen križ, na katerem ni ne 
imena ne datuma.

JERICA POTOČNIK
Foto: arhiv NT (SHERPA
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Čeprav je bilo očitno, da se okupatorski 
nemški vojski spomladi leta 1945 obeta do-
končen poraz tudi na slovenskem ozemlju, 
so bili zadnji boji tudi na ozemlju Šaleške 
in Savinjske doline še vedno precej ostri. 
Sploh je bilo brutalno ravnanje okupatorja 
s civilnim prebivalstvom. O razmerah in 
duhu tistega časa v luči skorajšnjega kon-
ca vojne in podpisa kapitulacije nemške 
armadne skupine E pod vodstvom gene-
rala Alexandra Löhra v Topolšici smo se 
pogovarjali z zgodovinarjem dr. Marjanom 
Žnidaričem.

»Za izhodiščni čas končnih operacij lahko 
štejemo obdobje od druge polovice marca leta 
1945 do konca vojne. Predvsem Šaleška in Sa-
vinjska dolina ter tudi Zasavje so predstavljali 
območje, kjer so še bile zelo pomembne in 
težke operacije naših osvobodilnih sil, pred-
vsem enot XIV. divizije in drugih enot IV. ope-
rativne cone. Kamniško-zasavski in Kozjanski 
odred ter Šlandrova in Zidanškova brigata so 
pri tem nosili pomembno breme. Predvsem 
v končnih operacijah v začetku maja, ko so 
tri brigade XIV. divizije po ukazu vrhovnega 
štaba odšle na Koroško,« pravi Žnidarič.

Kje so se bili najpomembnejši boji na tem 
območju?

Glavna fronta je bila na Menini planini in na 
Šaleškem hribovju, nekaj zelo močnih spopa-
dov je imel tudi Kozjanski odred na območju 
Kozjanskega. V ravninskih predelih Spodnje 
Savinjske doline večjih bojev ni bilo. Šlo je 
za obdobje po tem, ko je okupator v pozni 
jeseni in pozimi ponovno zasedel svobodno 
ozemlje in je z zadnjo ofenzivo od Koroške do 
Save poskušal uničiti slovensko odporniško 
gibanje, kar mu seveda ni uspelo.

V kakšnem stanju in kako številna je bila 
partizanska vojska, s kakšno bojno močjo je 
razpolagala? Kako močna je bila še nemška 
vojska?

V tistem času je nemška vojska na celotnem 
slovenskem ozemlju štela 120 tisoč oborože-
nih mož, v slovenski vojski pa je bilo spomladi 
približno 35 do 38 tisoč oboroženih partiza-
nov. V enotah IV. operativne cone, torej na 
Šaleškem in v Savinjski dolini, je bilo med 9 
in 11 tisoč mož.

Kakšna je bila strategija partizanske voj-
ske, kakšne naloge in cilje je imela?

V začetku marca je Tito jugoslovansko 
osvobodilno vojsko prekvalificiral v jugoslo-
vansko armado, kar pomeni, da je bila tako 
organizirana, da je lahko operativno delovala 
kjerkoli in ni bila več vezana na določen teren. 
Preskrbovanje in ostala podpora sta že bila 
na takšni ravni, da sta to omogočala. Takrat 
so bile organizirane štiri armade in v ta okvir 
je spadala tudi slovenska partizanska vojska 
s VII. in z IX. korpusom. Po dogovoru z za-
vezniki je bila glavna naloga naše vojske uni-
čevanje komunikacij okupatorja, predvsem 
železniških prog. Za okupatorja je bila zelo 
pomembna komunikacija Dunaj–Maribor–
Celje–Zidani Most–Ljubljana–Trst za oskrbo-
vanje vojske na italijanskem bojišču, kjer je 
bila nemška armadna skupina C. Prav tako 
komunikacijo od Zidanega mosta proti Za-
grebu in Beogradu naprej proti jugovzhodu, 
proti Grčiji, kjer je delovala armadna skupina 

»General Löhr, čas je za 
brezpogojno kapitulacijo!«
Z zgodovinarjem dr. Marjanom Žnidaričem o končanih bojih druge svetovne vojne in podpisu kapitulacije v Topolšici

»Za ta čas je značilno tudi, 
da je bilo veliko dela s spre-
jemanjem in prevzemanjem 
zavezniške pomoči, ki so jo 
spuščali z letal. Na Štajerskem 
je bilo približno 72 začasnih 
spuščališč, nekaj je bilo po-
membnejših, na primer blizu 
Rogle na Pohorju, v Zgornji 
Savinjski dolini … Spuščanje 
pomoči je bilo vedno treba 
zaščititi z močnejšo brigado 
ali bataljonom, da okupator 
ni prišel prej do nje, ki so jo 
zavezniki spuščali z velike 
višine. In ni bilo vedno običaj-
no, da je padla na mesto, kot 
je bilo prvotno dogovorjeno.«

Zgodovinar dr. Marjan Žnidarič je bil dolgoletni direktor Muzeja narodne osvoboditve Maribor, zdaj pa je 
že nekaj let v pokoju. V okviru obeleževanja 70-letnice konca druge svetovne vojne bo v torek, 12. maja, 
v sodelovanju s šaleškim muzejskim in zgodovinskim društvom imel predavanje v Muzeju Velenje, na 
katerem bo osvetlil zaključne operacije druge svetovne vojne na območju Šaleške doline in orisal, kako je 
prišlo do podpisa delne nemške kapitulacije v Topolšici. Na fotografiji na Trgu svobode v Mariboru pred 
spomenikom NOB, ki so mu domačini nadeli vzdevek Kojak.

Pozabili na generala
Z generalom Alexandrom Löhrom je ob podpisu kapitulacije v Topolšici povezana tudi 

anekdota. »General Löhr je po podpisu iz Topolšice pobegnil, ker ga preprosto ni nihče 
stražil. Štab cone je odšel v Velikovec, Löhr pa je s svojim adjutantom in šoferjem ostal 
sam in se je odpeljal po Mislinjski dolini. In celo s propustnico Tomšičeve brigade prišel 
na britansko stran,« kar malo v smehu pripoveduje dr. Marjan Žnidarič. Ivan Dolničar je 
potem interveniral pri britanskih oblasteh, da so ga vrnili jugoslovanski vojski. Ta ga je 
potem odpeljala v Beograd. »Ta primer tudi kaže na določeno malomarnost v naših eno-
tah, saj se je vsak želel uveljaviti po svoje. Treba je tudi vedeti, da je šlo za mlade fante. 
Ivan Dolničar, politkomisar, je takrat imel 22 let, Franc Sever – Franta, ki je bil načelnik 
skupnega štaba Zidanškove in Šlandrove brigade, pa 23 let. To so bile velike preizkušnje 
mladih ljudi brez vojaške izobrazbe, a so jo v praksi pridobili v letih vojne, zato so zaradi 
svojih dosežkov zbudili tudi občudovanje zaveznikov,« je še povedal dr. Marjan Žnidarič.

E Alexsandra Löhra in je bila zelo pomembna 
za oskrbovanje in umik nemške vojske.

Kakšna je bila vloga XIV. divizije na ob-
močju Šaleške in Savinjske doline?

Od konca leta 1944 so se brigade XIV. divi-
zije največ zadrževale na območju Savinjske 
doline med Polzelo, Braslovčami in proti Mo-
zirju ter v Šaleškem hribovju. In ko je oku-
pator ponovno osvajal svobodno ozemlje, 
tudi na območju Paškega Kozjaka in južnih 
obronkov Pohorja. Glavna značilnost je bila, 
da so te brigade po nekaterih ocenah morda 
celo prepogosto menjavale svoje položaje, saj 
so bile na dolgih marših. Na primer Bračičeva 
brigada je v pospešenem tempu marširala s 

Pohorja čez Kozjansko in v zasavsko hribov-
je. To so bili hitri premiki, kar je okupatorja 
presenečalo in je pri njem vzbujalo vtis, da je 
partizanskih vojakov veliko več, kot jih je res 
bilo. To je bil tudi namen. Občasno so se ve-
like partizanske enote razpršile po bataljonih, 
da so lažje izvajale manjše akcije.

Ali se je nemška vojska, zavedajoč se, da 
se bliža neizbežen poraz, zaradi maščeva-
nja znašala nad civilnim prebivalstvom?

V zadnjih dveh mesecih vojne je v nemški 
vojaški prihajalo do postopnega razpadanja 
sistema, medtem ko je civilni aparat nacistič-
ne uprave v večini urbanih središč še deloval 
dokaj brezhibno. Ker so se Nemci zavedali, 
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da se bliža konec, se je zgodil drugi val oku-
patorjevega nasilja spomladi 1945. Takrat so 
se spet okrepila množična streljanja talcev na 
Štajerskem, povečala se je policijska represi-
ja. To je bil tudi čas, ko so pošiljali ljudi na 
prisilno delo, da bi kopali obrambne rove na 
vzhodu med Muro in Dravo ter naprej proti 
Brežicam. Prav tako za obrambni zid v ju-
govzhodnem delu Evrope, kjer naj bi Nemci 
zadrževali prodirajočo sovjetsko, bolgarsko 
in jugoslovansko armado. Hkrati so Nemci 
uvedli tudi posebno sodišče, ki naj bi odločalo 
o političnih in drugih prekrških, pri čemer je 
bila za vsako malenkost zagrožena smrtna 
kazen. Skratka nasilje se je v zadnjih mesecih 
vojne še povečalo, in sicer v skladu z rekom, 
da je ranjena žival najbolj nevarna.

V kakšnih okoliščinah je potem prišlo do 
delne kapitulacije nemške vojske, ki jo je v 
Topolšici podpisal general Alexander Löhr?

Dan pred podpisom oziroma z 8. na 9. maj 
je začela veljati kapitulacija nemških oborože-
nih sil povsod. Po določilih te kapitulacije so 
morale vse nemške enote, kjerkoli so bile, na 
lokalnih bojiščih nasprotni vojski prepustiti 
orožje. Enote nemške armadne skupine E, ki 
so imele svoj štab nekaj časa na Polzeli, so 
želele čimprej priti na slovensko Koroško in 
se predati britanskim enotam oziroma zaho-
dnimi zaveznikom, da jih ne bi dobili Rdeča 
ali jugoslovanska armada. Ko je politkomisar 
XIV. divizije Ivan Dolničar izvedel, da je na 
tem območju štab armadne skupine, je iz-
silil pogovor z generalom Löhrom. Pri tem 
ga je spomnil, da so se nemške enote dolžne 
držati določil brezpogojne kapitulacije. Prvi 
takšen pogovor Dolničarja in Löhra je bil v 
neki gostilni v Letušu, še isti dan pa se je po-
tem vodstvo cone srečalo z njim v Topolšici, 
kjer je potem malo pred polnočjo podpisal 
kapitulacijo.

ROBERT GORJANC
Foto: RG

Čevapčiči, 
»štanti« in 
maša

Za zdravje: 
ko »trga« v 
sklepih
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»Včasih je zelo mučno 
stati na štartnem bloku in 
čakati na strel. Ko zaslišiš 
zvok, skočiš. Zgodi se tudi, 
da te v tisočinki sekunde 
preplavi ogromno različ-
nih misli,« pravi dobitnik 
srebrnega celjskega grba 
Danijel Pavlinec. Kljub 
prirojeni hibi noge in roke 
je dosegel številne športne 
uspehe in se med letoma 
1987 in 2004 s svetovnih 
tekmovanj in z olimpijskih 
iger v plavanju velikokrat 
vrnil domov z odličji. Pri-
znanjem Mestne občine 
Celje mu je dalo potrditev 
domačega kraja, ki jo je vr-
sto let pogrešal.

Že kot majhen otrok je imel 
izredno rad šport. Sanjal je o 
tem, da bi bil vrhunski špor-
tnik. Z mladimi iz centra za 
invalidno mladino v Kamni-
ku, kjer je obiskoval osnovno 
in poklicno šolo, je igral no-
gomet, košarko, celo hokej na 
ledu. S prijatelji so tekali, se 
sankali, kepali … In kot pravi, 
je tako v mladosti skorajda 
pozabil, da ima njegovo telo 
nekaj pomanjkljivosti. »Veliko 
je bilo takšnih, ki so bili bolj 
poškodovani kot jaz. Nekateri 
so bili zaradi težke invalidno-
sti na vozičkih, nekateri niso 
mogli sami jesti. Tisti, ki smo 
imeli poškodbe okončin, smo 
bili kar se tega tiče manekeni,« 
razlaga.

Ob vrnitvi v Celje se je bolj 
zavedal, da ne zmore toliko 
kot njegovi sovrstniki. Ko je 
razmišljal o tem, da bi vozil 
motor ali da bi bil pilot, so ga 
omejitve telesa tudi razjezile 
in v njem prebujale vpraša-

Iz danih možnosti 
vedno iztisnil največ
Plavalec, ki je svoje otroške sanje uresničil z odločnostjo in zagnanostjo

nje, zakaj se je to zgodilo prav 
njemu. Vendar je iz danih mo-
žnosti vedno poskušal iztisniti 
največ.

Od rekreativca do 
olimpijca
Pri enajstih letih je z veliko 

prednostjo pred ostalimi pr-
vič zmagal na tekmovanju v 
plavanju in vzljubil ta šport. 
Zadani cilj, da bi plavanje tudi 
treniral, je uresničil leta 1985, 
ko je na pragu polnoletnosti 
končal šolanje za električarja 
elektronika in se iz Kamnika 
vrnil v domači kraj. Delo je 
dobil v podjetju Elektrosignal, 
popoldneve je preživljal na ba-
zenu. »Plaval sem ljubiteljsko. 
Ko sem izvedel, da se na Rav-
nah obeta državno prvenstvo, 
sem se želel pridružiti tekmo-
valcem. Opazil me je Bruno 
Toplak in mi pomagal, da sem 
se uvrstil na prvenstvo. Tam 
sem bil drugi ali tretji, ljudje 
so v meni videli potencial in 
tako se je začelo,« se spomi-
nja svojih prvih tekmovalnih 
zamahov. Že po dobrem letu 
treningov se je uvrstil na sve-
tovno prvenstvo v Parizu.

Pred očmi je imel 
medalje
Nastopil je na petih parao-

limpijskih igrah – v južnoko-
rejskem Seulu, španski Bar-
celoni, Atlanti v Združenih 
državah Amerike, avstralskem 
Sydneyju in grških Atenah. 
Domov se je vrnil s srebrno 
in z dvema bronastima me-
daljama. V 18 letih tekmo-
vanj je na velikih prvenstvih 
skupaj osvojili 10 srebrnih in 
11 bronastih medalj. Njegovi 

S konkurenti je bil, kar se 
tekmovanj tiče, vedno na 
bojni nogi. Drug drugemu 
niso privoščili zmage. Kljub 
športnemu duhu so bili pol-
ni sočutja, človeškosti. Tako 
je danski plavalec Peter Lund 
Andersen, dolgoletni Danije-
lov tekmec, razumel njegovo 
prošnjo in mu pokazal no-
žno protezo. Kljub temu da 
je izgubil tekmo in bil drugi, 
je celjskemu plavalcu s tem 
pomagal, da so mu v Slove-
niji izdelali pripomoček, brez 
katerega bi se težko gibal. Še 
en utrinek, ki se mu je vtisnil 
v spomin na paraolimpijskih 
igrah v Sydneyju leta 2000, 
je bila izmenjava značk med 
tekmovalci različnih repre-
zentanc. Takrat je svojo znač-
ko zamenjal s palestinskim 
plavalcem in pomislil, da se 
bo ta po igrah vrnil na vojno 
območje.

Ob dobrih pogojih 
do rekorda
Pohvali se lahko tudi s 

svetovnima rekordoma v di-
sciplini 200 metrov prosto v 
malih bazenih v letih 1996 
in 2002. Ta mejnika na svoji 
športni poti vidi predvsem kot 
odraz odličnih pogojev dela v 
bazenu Golovec. Na letnem 
bazenu je bila po drugi strani 
mrzla voda, zaradi česar so se 
plavalci na trening raje vozili 
v Velenje.

Danijel je sicer treniral v di-
sciplinah 50, 100, 200 in 400 
metrov, pri čemer mu je moč-
no pomagal tudi Darko Uležič, 
ki je bil hkrati v vlogi spon-
zorja in koordinatorja vadbe. 
»Preden smo začeli trenirati v 
fitnesu, smo ure in ure razgla-
bljali, kako bi program trenin-
ga prilagodili glede na moje 
discipline in kako bi z utežmi 
razvijali mišice,« se spominja 
plavalec. In poudarja, da je bil 
pomemben mož, ki mu je stal 
ob strani v času tekmovalne 
kariere, tudi selektor plavalne 
invalidske reprezentance Ju-
goslavije Boris Gorjanc.

Boj za status 
vrhunskega 
športnika
Ko pomisli na odnos dr-

žave do vrhunskega športa 

invalidov, ne more mimo 
občutkov razočaranja. Kljub 
priznanjem, ki jih je dobil iz 
rok predstavnikov Olimpij-
skega komiteja Slovenije, je 
večkrat dobil občutek, da so 
parolimpijce gledali nekoliko 
postrani, kot da bi jim bilo 
malo nerodno.

Danijel Pavlinec je ob prazniku 
Mestne občine Celje prejel srebr-
ni celjski grb za izjemne uspehe na 
področju športa in za promocijo 
celjske športne dejavnosti doma 
in v tujini. (Foto: arhiv MOC)

»Ko ljudje vidijo človeka, ki je nekoliko 
drugačen, nanj praviloma gledajo malo 
z rezervo. To sem opazil. Nihče si ni 
mislil, da treniram po 14-krat na teden. 
Mislili so, da samo malo skočim v vodo. 
Da to ni res, sem dokazoval na tekmo-
vanjih zdravih športnikov. Večkrat sem 
bil na triatlonu v Velenju ali Celju. Ko 
sem premagal zdrave tekmovalce, sem 
s tem ljudi učil, da jemljem plavanje 
zares.«

»V finalu paraolimpijskih iger v Atlanti so mi ob skoku v 
vodo kopalke zdrsnile s telesa. To je bila katastrofa. Takrat 
mi je marsikaj rojilo po mislih. Bil sem zadnji. Razmišljal 
sem, kaj bi naredil. Sprejel sem, da mi lahko padejo tudi dol, 
naredil obrat in kopalke so se povrnile na mesto. Plaval sem 
naprej in z vsakim obratom pridobival mesta, tako da sem 
bil na koncu tretji.«

uspehi so rezultat trdega dela. 
Treniral je tudi do 14-krat na 
teden, odvisno od pridobljene 
podpore, ki so mu jo lahko nu-
dili podjetja in republiška ter 
celjska športna zveza. Obre-
menitev je bila zelo velika. 
Včasih je bil že na ponedelj-
kovem treningu tako utrujen, 
kot da bi bil petek ali sobota. 
Vendar je z mislijo na olim-
pijske igre ali svetovna prven-
stva z veseljem premagoval 
bremena. »Bil sem kot sraka, 
ki vidi svetleč predmet. Tudi 
medalja se sveti. Ko sem dobil 
eno, sem želel še drugo. Ko 
sem dobil drugo, sem želel še 
tretjo. Po sezoni sem že razmi-
šljal o naslednji. Prav tako sem 
se zavedal, da bo tega enkrat 
konec. 18 let ne moreš biti v 
vrhu,« pripoveduje. O njegovi 
zagnanosti priča tudi to, da je 
kilometrino v bazenu nabiral 
tudi, ko mu je trener dejal, da 
si lahko vzame prost dan.

Barcelona 1992
Po zaslugi plavalnih tekmo-

vanj je prepotoval skoraj ves 
svet. Čeprav ga je vleklo na 
prvenstva, se je še raje vra-
čal domov. V spominu so mu 

najbolj ostale paraolimpijske 
igre v Barceloni leta 1992. Za 
njegove pojme so bile edin-
stvene prav zaradi tega, ker 
so domačini dihali z dogaja-
njem. »Vsa Španija je živela 
s tem in se je po zaslugi iger 
tudi gospodarsko in industrij-
sko razvila,« meni sogovornik, 
ki si je z veseljem ogledal tudi 
tamkajšnje znamenitosti.

Danijel Pavlinec je prejemnik številnih državnih priznanj, med drugim Bloudkove plakete in zlatega znaka za športne in kulturne dosežke. Leta 
1996 je prejel bronasto plamenico Olimpijskega komiteja Slovenije, leta 2001 pa mu je ista organizacija podelila srebrni znak. Ima pa tudi 
lokalno priznanje zanj prav posebno mesto v zbirki osvojenih lovorik. Grba je zelo vesel, saj je dobil občutek, da mu je s to nagrado Celje dalo 
priznanje kot invalidu športniku in da Celjanom njegovi športni uspehi nekaj pomenijo.

»Živim sam. Par-
tnerke nimam, 
čeprav sem jo devet 
let imel. Invalidi 
smo malo naporni. 
Veliko zahtevamo 
in to se včasih ne 
sklada s pričako-
vanji boljše polovi-
ce. Imam pa tudi 
močan značaj, kar 
je za športnika 
nujno. To včasih 
ne gre skupaj z 
življenjem v dvoje. 
Od svojega bližnje-
ga najbrž ne moreš 
zahtevati toliko 
kot od sebe.«

Zadnja leta lahko tudi in-
validi pridobijo status vrhun-
skega športnika, za kar se je 
dolgo časa neuspešno boril 
tudi sam. Kot pravi, je zaradi 
tega kdaj morda izrekel ka-
kšno ostro besedo, a nikoli 
ni želel iti predaleč in si tako 
zapreti vrat do tekmovanj. 
»Rekel sem si, da še ni pravi 
čas in da morajo ljudje pač 
dozoreti, zavedal sem se, da 
jih jaz mehčam, hkrati pa ob 
njih dozorevam sam.«

Končal na začetku
Za konec tekmovalne kari-

ere se je odločil na prelomu 
tisočletja. Za svoje zadnje tek-
movanje je izbral olimpijske 
igre v Grčiji, kjer so prve igre 
prirejali še v času antike, naj-
verjetneje celo pred letom 776 
pr. n. št.. Zdaj plava predvsem 
za svojo dušo in ne ob spre-
mljavi štoparic ali pod budnim 
očesom trenerja. Še raje kot 
v bazenu se vodi prepusti na 
morju. Kot poudari, mu je ta 
šport razširil obzorja, po za-
slugi te dejavnosti je navezal 
mnoga poznanstva, še bolj 
pomembno pa se mu zdi, da 
zdaj lažje premaguje težke iz-
zive v življenju.

TINA VENGUST
Foto: SHERPA
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»Vedno sem izjemno cenil učitelje. Učitelj, profesor sploh ne 
more do konca zaznati, kako daleč seže njegovo delo, njegov 
vpliv na mladino. Koliko darov lahko da mlademu človeku 
in koliko ljudi se dobrih profesorjev spominja vse življenje. Ti 
morda zavedno ali nezavedno njihovo zapuščino predajajo 
naprej svojim potomcem. To je poslanstvo.«

PORTRET

Na zadnjem Mohorskem 
večeru v Celju so mohorjani 
z nekaterimi svojimi nekda-
njimi uredniki obujali spo-
mine na čase krmarjenja 
med Scilo in Karibdo, ko je 
bila Mohorjeva založba za 
nekatere še preveč črna in 
za druge preveč rdeča. Kot 
so ugotavljali, so jo modri 
možje znali tudi v najbolj 
kritičnih časih obdržati 
nad gladino kot enega sve-
tilnikov slovenske narodne 
zavesti in glasnika evange-
lijskega izročila v veri nena-
klonjenih časih socializma. 
Med Mohorjeve urednike se 
je zapisal tudi vsestranski 
Andrej Arko.

Čeprav se je leta 1947 rodil v 
Mariboru, je velik del mlado-
sti preživel v Celju. A kot pra-
vi, ima na svoja gimnazijska 
leta grenko-sladke spomine. 
»Kanec grenkobe je povezan 
z nerodnimi in zoprnimi 
leti fantovskega odraščanja, 
a tudi s prisilnim učenjem, 
čeprav se svojih šolskih (in 
športnih) uspehov ne morem 
ravno sramovati.« Pouk je 
imel vsa leta samo popoldne. 
In sobote v tem pogledu niso 
bile nič drugačne. »Spodbu-
dno je bilo, da smo bili polni 
načrtov in pričakovanj. In da 
je bilo še dosti romantike,« 
doda z nekaj nostalgije. »Kot 
član pripravljalnega odbora 
za letošnjo proslavo petde-
setletnice mature štirih (po-
poldanskih) razredov sem bil 
med drugim zadolžen tudi 
za nekaj uvodnih stihov na 
vabilu in moram reči, da sem 
jih z veseljem napisal, a z do-
kajšnjim domotožjem. Sicer 
sem v Celju zdržema preživel 
le trinajst let, a sem sem po-
tem rad vračal vsaj dvakrat na 
mesec celih štiriintrideset let. 
Zdaj prihajam občasno le za 
nekaj ur in moram reči, da me 
vedno zamakne v nevzdržno 
melanholijo, ker ne živim več 
v kraju svoje mladosti.«

S krivimi črtami v 
ravno smer
Da so bili njegovi predniki 

po očetovi strani že davno 
pred njim naročeni na zbirko 
Mohorjevih knjig, je ugotovil 
kasneje. In je bil ponosen 
na to. Bolj kot na svojo prvo 
odločitev, da bo povabilo za 
urednika v tej založbi zavrnil. 
Bilo je v začetku 70. let. Ravno 
v času konca politične odjuge, 
ko so po vrsti odstranjevali vse 
reformistično naravnane poli-
tike. Ker je bil v tistem času kot 
novinar časnika Delo dopisnik 
iz Beograda, je bil vtis državne 
represije še večji. Aktivnost v 
»cerkveni« založbi pa bi člo-
veku lahko v vsakem primeru 
prinesla resne težave. »Rafku 
Vodebu, ki me je takrat nago-
voril, sem dejal, da se ne ču-
tim sposobnega. Saj morda res 
nisem bil, a bi si vseeno želel, 
da bi bil bolj pogumen,« je 
skromno in iskreno začel svo-

Njegovo Celje ostaja mesto 
melanholičnega domotožja
Na noč knjige v družbi prevajalca, urednika in pisatelja Andreja Arka

Andrej Arko je prevajal 
vrhunce jugoslovanskih pe-
snikov, pesnikov vzhodne 
Evrope in ruske romantične 
pesnike. Za prevajalsko delo 
je dobil številne nagrade, leta 
1983 tudi Sovretovo. Celjsko 
gledališče je po njegovem 
prevodu uprizorilo komedi-
jo Dundo Maroje Marina Dr-
žića. Nagrajene so bile tudi 
njegove izvirne novele Nogi-
ca in Victoria Blue. Njegove 
kratke zgodbe so bile preve-
dene v češčino in hrvaščino. 
Leta 2010 je debitiral s prvim 
daljšim proznim delom, z ro-
manom Dom.

»Kot novinar začetnik sem hitro ugotovil, 
da mnogi uredniki, novinarji pa sploh 
ne, niso imeli niti gimnazije, kaj šele 
diplome. Bili pa so politično preverjeni, 
čeprav ne nujno slabi ljudje. V začetku 
sem moral hoditi na tržnico spraševat, 
po čem je spomladanska solata, in na 
gradbišča delovodje, kdaj bodo razko-
pane jarke spet poravnali. Malo pred 
tem sem se za diplomo ukvarjal s psiho-
lingivistiko, z matematično lingvistiko, 
s historično gramantiko in podobnimi 
zahtevnimi reči. Potem pa tole …«

Andrej Arko je na Celjskem nazadnje gostoval kot eden od gostov Mohorskega večera.

Prevodi so kot 
ženske
Čeprav je Arko velik del 

svoje poklicne kariere posve-
til urednikovanju – vse od 
leta 1977 pa do upokojitve je 
bil urednik oddaj, časopisov 
in knjig, nazadnje Uredništva 
III. programa Radia Slovenija, 
programa Ars, in Celjske Mo-
horjeve družbe – je verjetno 
precej bolj znan kot prevajalec 
svetovnih klasikov. Na filozof-
ski fakulteti je namreč diplo-
miral iz angleščine in ruščine. 
»Že v začetku študija sem se 
odločil za jezikovno smer, ki 
jo je sicer izbralo bolj malo 
slušateljev in še to večinoma 
fantje. Prostodušno sem mislil, 
da si bom lahko kruh služil s 
književnim prevajanjem. A od 
tega seveda ni kaj prida kru-
ha, nekaj več sem ga krajši čas 
okušal s konsekutivnim preva-
janjem, nikoli pa s simultanim. 
Vendar je v prevajanju poezije 
neprimerljivo večja slast. Sem 
si pa tudi kdaj domišljal, da bi 
lahko kaj ustvaril s komponi-
ranjem glasbe.« O večni pre-
vajalski dilemi, ki pravi, da so 
prevodi kot ženske – ali lepi ali 
zvesti, težko oboje – pa pravi, 
da se ji je pač težko izogniti. 
»Najsibo pri prevodih najsibo 
pri ženskah …«

Prva objava v 
Celjskem tedniku
Prav z vsakim prevodom 

se izgubi nekaj pristnosti in 
zato mnogokrat prevedena 
sodobna poezija danes izha-

ja v isti knjigi vzporedno z 
izvirnikom. Prevajati poezijo 
v klasični obliki je izjemno 
zahtevno delo. Zato je za-
doščenje toliko večje, kadar 
uspe. »Vedno seveda ne. Tre-
ba si je pač vzeti čas in piliti, 
sam navdih pri prevajanju ni 
dovolj, čeprav je prvi pogoj.« 
Področje, kjer se počuti zares 
doma in sproščeno, je prav 
zato morda avtorska proza. 
»Navsezadnje sem svoj prvi 
literarni umotvor objavil prav 
v Celju leta 1960, in sicer v 
Celjskem tedniku, predhodni-
ku Novega tednika.« Pisal je 
kratke zgodbe in novele, pred 
petimi leti pa je izšel njegov 
roman Dom. Objavil je tudi 
številne humoreske. »Napisati 
dobro humoresko, takšno, ki 
ni zgolj opisovanje situacijske 
komike, ki ima v sebi tudi kaj 
primesi iracionalnosti in sati-
re, je težko, še zlasti ker mora 
takšna literarna zvrst sloneti 
na brezhibnem slogu z bese-
dnimi figurami in izbranim 
izrazjem. Literarni humor, ki 
ima sicer veliko bralcev, je pri 
naši literarni kritiki po krivici 
večinoma zapostavljen, tako 
kot na primer znanstvenofan-
tastična ali celo mladinska li-
teratura.« Kot pravi, za ustvar-
janje potrebuje predvsem mir 
in tišino, medtem ko se nav-
dih zagotovo najde. Oče dveh 
sinov ga verjetno poišče tudi v 
najslajšem druženju – tistem, 
ki ga prinašajo vnuki.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: SHERPA

jo zgodbo Arko. V drugo so ga 
želeli celo na mestu direktor-
ja Celjske Mohorjeve družbe. 
»V tej vlogi se resnično nisem 
videl. Da bi se moral ukvarja-
ti s poslovanjem, financami, 
papirologijo, kadrovanjem in 
podobnim, mi je bilo povsem 
tuje.« Kljub temu je na kon-
cu v založbi pristal na mestu 
glavnega urednika.

Najtežje je bilo 
razbijati iluzije
»Nekoč mi je ugleden slo-

venski književnik rekel, da je 

knjižni urednik podoben film-
skemu režiserju; nikjer ga ni vi-
deti, a je vendar marsikaj odvi-
sno od njega. Kot urednik sem 
se počutil najbolj nesrečnega, 
kadar sem moral po posveto-
vanju z uredniškim odborom 
kakšen rokopis odkloniti. Bil 
sem tisti, ki sem moral brid-
ko odločitev sporočiti, nisem 
se mogel skriti za odborom.« 
Bolj kot estetski razlogi so bili 
običajno težava vsebinski. 
A če so se kakšne teme lotili 
avtorji, ki je niso poznali ne 
s strokovnega ne z osebnega 

stališča, samo želja pač ni bila 
dovolj, da bi vsebinsko neto-
čen rokopis izšel v knjižni 
obliki. Po drugi strani Arko 
nikoli ni imel pomislekov, da 
bi objavil kakovosten tekst, če-
tudi je bil avtor povsem jasno 
drugače politično opredeljen. 
»Tu in tam sem bil zaradi tega 
deležen kakšne – sicer redke 
– opazke, zakaj objavljati av-
torje, ki lahko svoja dela obja-
vljajo kjerkoli. Ampak zakaj 
vendar ne, ko pa gre za neka-
tera vrhunska dela sodobne 
slovenske književnosti?«
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Zdravilne rastline kot 
alternativa hmelju
Vrt zdravilnih in aromatičnih rastlin v Žalcu že devetič odprl vrata za obi-
skovalce

Inštitut za hmeljarstvo in 
pivovarstvo Slovenije je prej-
šnji konec tedna že devetič 
pripravil dan odprtih vrat, s 
čimer se je začela nova sezo-
na ogledov v vrtu zdravilnih 
in aromatičnih rastlin.

Z ogledi želijo ljudem 
približati in jim omogočiti 
spoznavanje zdravilnih ra-
stlin. »Ko ljudje rastlino, o 
kateri so že nekaj slišali ali 
so jo videli na fotografijah, 
vidijo v živo, si jo resnično 
zapomnijo,« pravi vodja 
vrta, mag. Nataša Ferant iz 
Inštituta za hmeljarstvo in 
pivovarstvo v Žalcu (IHPS). 
Hkrati ima ta že tradicional-
ni dogodek tudi praktično 
razsežnost, saj lahko ljudje 
kupijo več kot 70 eko sadik.

Vrt zdravilnih in aroma-
tičnih rastlin bo prihodnje 
leto praznoval že 40. rojstni 
dan. Trenutno v njem do-
muje približno 250 različnih 
rastlin. V zadnjem času so, 
kot pravi Ferantova, ponov-
no veljavo pridobile dišav-
nice, saj jedem dajejo oma-
men vonj in okus, poleg tega 
imajo tudi zdravilen učinek, 
predvsem na prebavo.

Tudi strupene 
rastline
Vrt, ki je zasajen na 30 

arih, se deli na ogledni del, 
namenjen obiskovalcem, in 
na poskusni del, kjer izva-
jajo raziskave in kjer nekaj 
rastlinskih vrst spada tudi v 
slovensko rastlinsko gensko 
banko. Hkrati se vrt deli tudi 
tematsko. V delu, namenje-
nem obiskovalcem, je ena 
greda zasnovana bolj v hor-
tikulturni zasaditvi, kjer so 
posajene tudi neprezimne 
rastline, kot so aloa, citron-
ska trava in stevia, dve gredi 
sta posajeni z dišavnicami, 
gre za enoletnice in trajnice, 
medtem ko je zadnja greda 
namenjena strupenim rastli-
nam. »Zelo pomembno je, da 

Vrt zdravilnih in aromatičnih rastlin je nastal leta 1976 
na pobudo profesorjev agronomije, biologije in farmacije, 
da bi prikazal kompleksnost in simbiozo teh strok, in z 
namenom, da se osnuje in postavi osrednja slovenska 
inštitucija za pridelavo, predelavo in uporabo zdravilnih 
rastlin. »Očitno časi temu takrat niso bili naklonjeni, saj 
se to ni uresničilo. Namesto tega je nastal vrt, ki je na za-
četku štel približno 40 različnih slovenskih tradicionalnih 
zdravilnih in aromatičnih rastlin, z leti pa je prerasel v 
zbirko več kot 250 vrst rastlin z vsega sveta,« je prvotni 
namen postavitve vrta pojasnila Ferantova.

Zeliščni park pri Keudru
Ob 30-letnici vrta zdravilnih in aromatičnih rastlin se 

je poglobilo sodelovanje med hmeljarskim inštitutom in 
žalsko občino. Rezultat tega je Zeliščni park pri Keudru 
v središču Žalca, ki predstavlja nekakšno razgledni-
co in popotnico za ogled vrta pri inštitutu. V njem so 
posajene znane rastline, ki jih Slovenci uporabljajo v 
zdravilne in kulinarične namene že od nekdaj.

Nataša Ferant: »Poslanstvo vrta zdravilnih in aromatičnih rastlin je v skoraj 40 letih delovanja izpolnjeno. 
Vrstili so se vzponi in padci, skorajšnje uničenje in nadaljevanje začetega dela. Vrt izpolnjuje svoje osnovno 
poslanstvo: raziskovanje, svetovanje in izobraževanje. Če bomo prešli od besed k dejanjem in bo država 
pridelavo in predelava zdravilnih in aromatičnih rastlin tako finančno kot strokovno podprla, si lahko 
obetamo, da se bo ta panoga še razvijala.«

Zmotno je prepričanje, da se z zeliščarstvom ukvarjajo predvsem predstavnice nežnejšega spola. Vedno 
več je namreč moških, ki se zavedajo zdravilne moči narave in jo z veseljem in z obilo znanja vpeljujejo v 
svoj vsakdan.

Med sadikami, ki so jih lahko obiskovalci kupili, je bila tudi citronka. Je grmičasta mediteranska rastlina 
s suličastimi listi, v času cvetenja ima bele ali rahlo rožnate cvetove. Znana je kot okrasna rastlina, a tisti, 
ki jo bolje poznajo, vedo, da zelo dobro vpliva na živčevje, prebavo in dihala, čisti telo in kožo. Lahko jo 
pripravimo tudi kot osvežujoč poletni napitek, ki ga še izboljša listič mete.

ljudje strupene rastline po-
znajo. Tako se jim lahko izo-
gnejo,« meni vodja žalskega 
vrta zdravilnih in aromatič-
nih rastlin. Zbirka vsebuje 
tudi nekaj dreves in grmov 
z zdravilnimi učinki. Hkrati 
v poskusnem delu vrta pri-
delujejo tudi surovine za dve 
vrsti čaja: ekološki citronka 
čaj in hmeljarski čaj, ki ima 
pomirjevalni učinek.

Raziskovanje v 
zatonu
Že od ustanovitve je osnov-

ni namen vrta usmerjenost v 
raziskovalno, svetovalno in 
izobraževalno dejavnost. Kot 
priznava Ferantova, je razisko-
valna dejavnost v zadnjih letih 
v zatonu, saj zanjo ni dovolj 
sredstev, a je zato toliko bolj 
v vzponu svetovalna. Z vese-
ljem svetujejo in usmerjajo 
tako ljubitelje kot tudi vešče 
pridelovalce zdravilnih rastlin. 
Celoten vrt je pod ekološkim 

nadzorom Kon-certa, Inštituta 
za kontrolo in certifikacijo v 
kmetijstvu in gozdarstvu iz 
Maribora, zato semena in sa-
dike, ki jih je mogoče kupiti, 
nosijo oznako eko. »Ljudje so 
vedno bolj ozaveščeni in išče-
jo ekološko vzgojene sadike,« 
poudarja sogovornica.

Alternativna 
dejavnost v času 
krize
Vrt je v osrčju Spodnje 

Savinjske doline, ki je zna-
na tudi kot dolina zelenega 
zlata, nastal tudi kot odgovor 
na takratno hudo hmeljarsko 
krizo. Inštitut za hmeljarstvo 
je želel takrat hmeljarjem 
predstaviti in ponuditi alter-
nativne kulture, s katerimi bi 
lahko nadomestili hmelj ozi-
roma z njihovo pridelavo na-
domestili vsaj del prihodka 
od pridelave zelenega zlata. 
»Zdravilne rastline so zelo 
podobne hmelju. Nenaza-

dnje je tudi hmelj zdravilen. 
Hmeljarji so znali vzgajati, 
negovati in pridelovati rastli-
ne, kakršen je hmelj. Poleg 
tega so imeli veliko primer-
ne strojne opreme, predvsem 
pa sušilnice, ki bi jih lahko 
uporabljali tudi pri predelavi 
zdravilnih rastlin. Znano je, 
da je treba zdravilne rastline, 
če jih želimo konzervirati, 
posušiti,« je še dodala.

Zanimanja veliko
Sicer je podobna kriza pri-

delovalce hmelja spremljala 
tudi zadnjih nekaj let, z leto-
šnjim letom pa naj bi vendar-
le izšli iz njenega primeža. V 
zadnjem času se, kot pravi 
sogovornica, pojavlja precej 
zanimanja za vzgojo in pri-
delavo zdravilnih rastlin in 
zelišč. Žal na drugi strani ni 
organiziranega odkupa teh si-
cer vedno bolj zaželenih pro-
izvodov. »Menimo, da je pri-
hodnost pridelave zdravilnih 

in aromatičnih rastlin zlasti 
v promociji izvora pridelane 
droge in biološke oziroma so-
naravne pridelave. Za to je v 
Sloveniji ogromno možnosti 
in volje. Glede na pridobljeno 
znanje v preteklosti bi takšno 
pridelavo lahko organizirali 
in izvedli. Vendar bi zato mo-
rali organizirati odkup,« pravi 
Ferantova, ki upa, da bo to-
vrstna dejavnost postala bolj 
cenjena in donosna.

Prepričana je, da bi se mo-
ral spremeniti odnos do te 
dejavnosti. Za podporo dr-
žave si strokovnjaki s tega 
področja prizadevajo že vse 
od leta 1994, ko je bil napi-
san predlog nacionalnega 
programa za proizvodnjo, 
predelavo in nadzor kako-
vosti rastlinskih drog. A se 
do danes, kot razočarano 
ugotavlja Ferantova, ni kaj 
veliko spremenilo. »Strokov-
njaki iščemo izhod iz nasta-
le situacije, vendar znotraj 
obstoječega sistema nima-
mo veliko možnosti.«

Po zdravje k 
naravi
Z obiskom so bili organiza-

torji tudi letos zelo zadovoljni. 
Prav tako obiskovalci. Morda 
je k temu pripomoglo lepše 
vreme, kot so ga napovedo-
vali, morda so zaslužni prosti 
praznični dnevi ali to, da je 
individualno zeliščarstvo vse 
bolj priljubljeno. »Ljudje se 
vedno bolj zavedajo pomena 

in moči rastlin, zato se tudi 
vedno pogosteje po zdravje 
vračajo k naravi,« je povedala 
obiskovalka Irena Majcen, 
tudi vodja zeliščarske sekcije 
pri Društvu upokojencev Pre-
bold. »Vsako leto se dobimo 
na dnevu odprtih vrat. Je zelo 
zanimivo in še zastonj, hkrati 
dobimo veliko informacij. Z 
zeliščarstvom se ukvarjamo 
amatersko, tako da nekaj 
zelišč poznamo, tukaj pa je 
resnično ogromno možnosti 
za pridobivanje novega zna-
nja in semen. Vsako leto na-
mreč dokupim kakšno novo 
seme ali sadiko,« je še dejala. 
Nekaj sadik je v Maribor od-
peljala tudi Mojca Kukec, ki 
si je žalski vrt ogledala prvič 
in dobila številne zamisli za 
ureditev domačih gredic. Po 
novo znanje in sadike je prišel 
tudi reden gost Franci Papler, 
ki se je v Savinjsko dolino 
pripeljal iz Radovljice. Kot je 
povedal, je navdušen vrtičkar, 
na vrtu mu uspeva tudi že 
precej zelišč, a znanja, kako 
z rastlinami ravnati in kako jih 
karseda koristno uporabiti, ni 
nikoli dovolj.

Sicer pa so obiskovalci, ki 
so ta konec tedna prišli v Ža-
lec iz vseh koncev Slovenije, 
zatrjevali, da je vzreja semen 
in sadik zelo pomembna, 
vedno bolj so pozorni tudi 
na ekološke oznake in cer-
tifikate.

LEA KOMERIČKI
Foto: SHERPA
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Kapljica vode, škržati in 
radovedna grofična Ana
Skriti zakladi Grajske učne poti Žusem

Krožna pot: Dobrina–
Žamerk–Žusem–Dobrina
Čas hoje: uradni podatki 3 ure, če gre-
ste z otroki, dodajte še kakšno zraven.
Dolžina: 9 km
Zahtevnost: lahka
Vzpon: 555 m (do naselja Žusem, vrh 
hriba s Stolpom ljubezni je približno 
sto višinskih metrov višje).

O Grajski učni poti Žusem 
se že vse od nastanka govori 
v presežnikih, letos januar-
ja pa je njen sloves utrdila 
še Turistična zveza Sloveni-
je, ki ji je podelila naziv naj 
regijske poti. Zakaj je tako 
drugačna in privlačna za 
pohodnike od blizu in da-
leč, smo raziskali kar sami. 
Z domačini smo jo v minu-
lem Tednu zdravja prehodi-
li od začetka do konca.

Pot je speljana krožno. Zač-
nete lahko na treh izhodiščih, 
in sicer v Žamerku, na Žu-
smu ali – tako kot mi – v Do-
brini. Kraj je sicer znan tudi 
po izviru zdravilne vode, zato 
ni naključje, da je prvo doži-
vljajsko igrišče posvečeno 
prav njej. Po kratkem vzpo-
nu od Dobrinskega potoka na 
manjši ploščadi stoji lesena 
vrteča konstrukcija, ki pripo-
veduje geografsko zgodbo o 

žarku in kapljici. Le malokdo 
na primer ve, da na Žusmu 
že od leta 1924 sistematično 
merijo količino padavin. Z 
griča Molovice se v nadalje-
vanju odprejo lepi razgledi na 
Dobrino in Žusem.

Ena od znamenitosti ob 
poti je tudi Mrazov skorš. Pri-
bližno dve stoletji staro drevo 
meri v višino 18 metrov, leta 
2011 pa so ga razglasili za dre-
vo leta na Celjskem. Ponoven 
spust do Dobrinskega potoka 
v Žamerku pohodniku ob 
kratkem počitku ponudi le-
gendo o gradu Žamerk, ki je 
bil sicer že pred 500 leti v ru-
ševinah. Z gradom Žusem naj 
bi ga povezoval skrivni podze-
mni rov. Tu se začne najbolj 
zahteven del devet kilometrov 
dolge poti, vzpon na 555 me-
trov visok Žusem. Povedati je 
seveda treba, da Grajska učna 
pot ne vodi prav do vrha, am-

Pobudnica ideje za učno 
pot je bila leta 2009 skupaj 
s sodelavcema celjske eno-
te zavoda za varstvo narave 
Mojco Tomažič in Gregor-
jem Kalanom predsedni-
ca društva Izviri Danica 
Recko. Dobra zasnova, ki 
vključuje največje boga-
stvo lokalne naravne in 
kulturne dediščine, jim je 
prinesla uspeh na razpisu 
v okviru projekta Leader. 
Leta 2013 so Grajsko učno 
pot tudi uradno odprli. »Is-
kreno povedano – nismo 
zares verjeli, da bo kaj iz 
tega,« je ob tem povedal 
eden od domačinov. »Am-
pak z vztrajnostjo je Danici 
uspelo. Vsa čast ji,« nam je 
zaupal.

pak že pri cerkvi zavije nazaj 
v dolino. Najbolj strmi del poti 
v drugem delu pa ponuja tudi 
največje zanimivosti.

Ne za nosom, za 
kažipotom
Tretja doživljajska točka 

je posvečena grofični Ani in 
njenim dogodivščinam. V 
ruševinah je skrita uganka, 
odgovor na zastavljeno vpra-
šanje pa raziskovalca pripelje 
do največjega zaklada. Goz-
dna pot od ruševin grofične 
Ane v nadaljevanju je čisti 
užitek. Razgledne točke na 
poti so balzam za duha in po-
časi že zaslužena nagrada za 
utrujeno telo. Nekje vmes je 
za otroke izjemno zanimiva 
koliba z avtentičnimi zvoki 
narave. Okolica Žusma je 
namreč eno redkih celinskih 
prebivališč škržatov. A to ni 
edini zvok, ki ga lahko na tej 
točki z različnimi rekviziti po-
ustvarite. Žusem je s svojima 
dvema cerkvicama posebnost, 
pot v Dobrino, do krožnega 
izhodišča pa je prijeten iztek 

Pravljica o kapljici vode popestri prvo doživljajsko točko z geografsko vsebino. Posvečena je srečanju z 
žarkom in s kapljico vode.

Mrazov skorš je bil leta 2011 drevo leta na Celjskem, 200-letni očak 
pa je znamenitost kraja še danes.

Kapelica v Žamerku stoji na mestu, kjer naj bi nekoč stala cerkvica, ki 
se je pogreznila. V neznano nedrje zemlje so se izgubili tudi ruševine 
gradu Žamerk in podzemni rov do gradu Žusem.

Ob poti so številni pozabljeni prizori kozjanske krajine. Če boste prav pozorno opazovali, boste na eni 
takšnih hišic videli morda celo poslednji lesen dimnik.

Ko postane pot že neznosno naporna, grofična Ana otrokom navrže 
uganko, ki se ji ne more nihče upreti. Kaj lepšega si lahko sredi gozda 
predstavljate kot iskanje zaklada med ruševinami gradu. Vsa utruje-
nost seveda čudežno izgine.

Danica Recko, pobudnica ideje o učni poti v domačem kraju, je vesela 
vsakega pohodnika, ki se odpravi na pot. Kot pravi, se jih v knjigo vpiše 
komaj kakšna desetina, je pa pot v zadnjem času vse bolje obiskana.

nekajurnega sprehoda. Pot 
je res raznolika in privlačna, 
človeka vodi po cestah, ko-
lovozih, gozdovih, travnikih, 
starih poteh, čez potoke, dvo-

rišča in ohišnice, kot jo opiše-
jo na spletu. Predvsem z ohi-
šnicami pa je povezan eden 
redkih minusov. Sicer dobro 
označena pot nas je pripelja-
la na eno ali dve dvorišči, kjer 
je človek dobil občutek, da 
gospodarju avtocesta mimo 
domače hiše ne diši preveč. 
A glede na vsesplošno prija-

znost krajanov niti to ni pose-
bej pokvarilo vzdušja. Morda 
smo se vseeno malo preveč 
odklopili in sprostili ter zato 
spregledali kakšno puščico. 
Konec koncev pa je to tudi 
namen takšnih dogodiščin in 
izletniških presenečenj v bli-
žnji okolici.

StO
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AKCIJA

KUPONKUPON

Podatki o osebi, ki je glasovala:

Ali ste naročnik Novega tednika?

ime in priimek 

DA NE

.............................................................................................................

naslov.....................................................................................................................................

kontaktni telefon/e-pošta ..............................................................................

NAJ MATURANTKAINNAJMATURANT

�

Glasujem ZA
naj maturanta /naj maturantko

pod zaporedno številko: .....................

ime in priimek: ..................................................................................................

Pravila glasovanja
in sodelovanja v akciji

Na enem kuponu lahko glasujete za enega naj 
maturanta ali za eno naj maturantko.

Pri glasovanju bomo upoštevali le originalne pra-
vilno izpolnjene kupone, ki nam jih boste poslali po 
pošti ali prinesli osebno.

Kuponi za glasovanje v fi nalu so maja 
ZLATE barve. Pri štetju ne bomo upoštevali kuponov 
iz dosedanjega glasovanja v februarju, marcu in aprilu.

Učitelji lahko pomagajo
Tudi v fi nalnem delu lahko kandidatom pomagajo 

učitelji. Izbranemu kandidatu lahko dodelĳ o doda-
tnih sto točk za njegovo učno in delovno uspešnost. 
Razredniki nam morajo to sporočiti na elektronski 
naslov tednik@nt-rc.si.

Kupon pošljite na Novi tednik,
Prešernova ulica 19, 3000 Celje.

Glasovalec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, 
uporabo in hranjenje posredovanih podatkov skladno z 
veljavnim Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

sezona akcije!
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V akciji Naj maturantka in naj maturant bralci letos že 
četrtič izbirate dekle in fanta, ki bosta prejela laskavi na-
ziv in ob tem tudi lepo nagrado. Tokrat bo naša medijska 
hiša v sodelovanju z modno oblikovalko Jolando Thaler, 
trgovino Kavalir v Celju in Hair centrom Darja poskrbela 
za stilsko preobrazbo obeh zmagovalcev.

Kar tri mesec je trajal izbor med kandidati iz različnih 
srednjih šol s Celjskega za uvrstitev v majski fi nale. Januarja 
smo maturantske razrede povabili, naj izberejo svoja pred-
stavnika, ki jih bosta zastopala v tekmovanju. Februarja smo 
začeli objavljati fotografi je prvih kandidatov skupaj s kuponi 
za glasovanje. Akcija se je nadaljevala še marca in aprila in 
tako smo dobili šest fi nalistov.

Šest fi nalistov za končno zmago

Zmagovalca
1.

kroga
glasovanja

sta

Patricija
Halužan

in
Gregor
Frece

Glasovali ste …
V prvem krogu glasovanja se je februarja pomerilo 

30 kandidatov iz štirih šol. Bralci so zanje poslali 1.424 
glasov, več kot tretjino sta si jih med seboj porazdelila 
zmagovalca Patricija in Gregor.

Marca se je za naklonjenost bralcev potegovalo 40 kandi-
datov iz petih šol in temu primerno je bilo tudi glasov več 
kot v februarju. Prejeli smo jih 2.007, skoraj polovico pa sta 
si med seboj spet porazdelila zmagovalca Anja in Klemen.

Glavna
nagrada

kroga glasovanja!

Začetek 2015fi nalnega Kupone za fi nalni del glasovanja bomo v uredništvu sprejemali do srede,

3. junija, do 10. ure!

Glasujte za svojega kandidata!

IN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANT
ZmagovalcaZmagovalca

1. Tjaša Žerjav (1.386)
2. Špela Aškerc (722)

3. Alenka Legvart (272)

1. Žan Šumiga (130)

2. Blaž Vodopivc (77)

3. Gregor Podpečan (54)

IN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANT
Aprilski rezultati

IN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANT

1. Tjaša Žerjav (1.386)
2. Špela Aškerc (722)2. Špela Aškerc (722)

3. Alenka Legvart (272)3. Alenka Legvart (272)

1. Žan Šumiga (130)

2. Blaž Vodopivc (77)2. Blaž Vodopivc (77)2. Blaž Vodopivc (77)

3. Gregor Podpečan (54)3. Gregor Podpečan (54)3. Gregor Podpečan (54)

IN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANT
Aprilski rezultati

IN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANTIN NAJ MATURANT
Za naj maturanta in naj maturantko 

meseca aprila se je pomerilo 44 kan-
didatov iz treh srednjih šol. Zanje smo 
prejeli kar 3.658 glasov – kar je skoraj 
toliko kot lani v vseh treh mesečnih iz-
borih in 254 več kot februarja in marca 
skupaj. Le februarja so fantje v povpre-
čju dobivali več glasov, marca in aprila 
pa se je bil boj zlasti med dekleti. Tako 
so prve tri na lestvici skupaj prejele le 
nekaj manj kot dve tretjini vseh glasov, 
magično stotico pa jih je preseglo kar 
osem. Prepričljiva zmagovalca meseca 
pa sta postala maturanta Gimnazije Ce-
lje – Center Tjaša Žerjav (1.386 glasov) 
in Žan Šumiga (130 glasov).

5
6
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Anja
Pertinač
Klemen
Peganc

Zmagovalca
2.

kroga
glasovanja

sta

Anja
Pertinač

in
Klemen
Peganc

Zmagovalca
1.

kroga
glasovanja

sta

Patricija
Halužan

in
Gregor
Frece

Za končno zmago se potegujejo:
- Patricija Halužan in Gregor Frece iz Šolskega cen-

tra Šentjur (zmagovalca februarja)
- Anja Pertinač iz Gimnazije Lava in Klemen Peganc 

iz I. gimnazije v Celju (zmagovalca marca)
- Tjaša Žerjav in Žan Šumiga iz Gimnazije Celje – 

Center (zmagovalca aprila)

Tisti maturant in tista maturantka, ki bosta zbrala največ 
glasov, bosta zmagovalca letošnje akcije Naj maturantka 
in naj maturant!

Glavna
nagrada

za zmagovalca 

letošnje akcije stilskapreobrazba
Naj maturantko bo oblekla modna 
oblikovalka Jolanda Thaler.
Naj maturantko bo oblekla modna 
oblikovalka Jolanda Thaler.

Naj maturanta bodo od nog do glave 
uredili v trgovini Kavalir v Celju.
Naj maturanta bodo od nog do glave 
uredili v trgovini Kavalir v Celju.

Za ličenje in pričesko obeh bodo 
poskrbeli v Hair centru Darja v Celju.
Za ličenje in pričesko obeh bodo 
poskrbeli v Hair centru Darja v Celju.

Spomladanski dnevi so 
kot nalašč za vzpon na ka-
kšno izmed okoliških vzpe-
tin. Še posebno živahno je v 
teh dneh na Vimperku nad 
Polzelo. Kočo, ki je bila več 
let zaprta za planince in 
druge obiskovalce te 448 
metrov visoke vzpetine, ki 
kraljuje nad Spodnjo Savinj-
sko dolino, je pred približno 
dvema mesecema v najem 
vzel domačin Dejan Vrunč.

Uradno odprtje brunarice 
je bilo 1. maja, v nadaljeva-
nju pa Vrunč namerava ure-
diti še kočo v neposredni bli-
žini. Pohodniki bodo lahko v 
njej izbirali med različnimi 
napitki, prigrizki, enolončni-

NAMIG ZA IZLET

Vimperk ne sameva več
Na Vimperk vodi več označenih poti, ki 
se odcepijo s ceste med Polzelo in Podvi-
nom.

Poleg cerkve sv. Miklavža in planinske koče je na vrhu Vimperka tudi brunarica.

cami, domačim sladoledom, 
jedmi z žara ob koncih tedna 
in dobrotami iz krušne peči 
v zimskem času.

Vrunč se je lotil tudi ure-
janja okolice. Do sedaj mu 
je že uspelo urediti igrala 
za otroke, v nadaljevanju 
namerava skupaj z lokalno 
skupnostjo obuditi še po-
hodniške poti, ki jih na tem 
območju ni malo, primerne 
pa so za vsakogar.

Od romanja do 
obiska Miklavža
Na Vimperk, na katerem 

poleg koče in brunarice stoji 
še cerkev sv. Miklavža, so ro-
marji nekoč prihajala trikrat 
letno, mnogi izmed Polzela-
nov pa to tradicijo ohranjajo 
še danes. Na velikonočni po-
nedeljek se nanj povzpnejo z 
mislijo na romanje v Emavs. 
Glede na to, da se je Vimperk 
zaradi številnih vinogradov 

na njegovih prisojnih pobo-
čjih nekoč imenoval Vinski 
vrh, na njem ne manjka po-
hodnikov niti na Martinovo 
nedeljo. Še posebno je živah-
no na Miklavževo nedeljo. 
Cerkev je namreč posvečena 
sv. Miklavžu, ki ta dan v letu 
v njej obdari otroke.

Z Vimperka je možno pot 
nadaljevati proti rojstni hiši 
pesnice Neže Maurer in na-
prej proti Gori Oljki (733 me-
trov). To naj bi bila tudi ena 
najlepših romarskih poti s 
postajami križevega pota, saj 
vodi skozi gozd, po stezicah 
ob vinogradih, po gozdnih 
obronkih in jasah.

ŠO, foto: DV

1. Tjaša Žerjav (1.386)
2. Špela Aškerc (722)

3. Alenka Legvart (272)

1. Žan Šumiga (130)

2. Blaž Vodopivc (77)

3. Gregor Podpečan (54)

1 2

3 4
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Bralci Novega tednika in 
poslušalci Radia Celje ste si 
za skupne počitnice s Turi-
stično agencijo Relax zaže-
leli tudi potovanje. Tako vas 
vabimo, da se nam pridru-
žite 24. aprila na potovanju 
na cvetočo Nizozemsko.

Nizozemska ni samo deže-
la ravnic, nasipov, mlinov na 
veter, cokel, koles, tulipanov 
in »coffee shopov«. Ponuja na-
mreč veliko več. To je dežela 
z liberalno politiko, ki je izra-
zito naklonjena priseljencem, 
in dežela z najnižjim številom 
versko opredeljenih prebival-
cev. Nizozemci so zelo pono-
sni na svojo tradicijo in bur-
no zgodovino. Turisti z vsega 
sveta obiskujejo Nizozemsko 
celo leto, najbolj konec aprila 
in v začetku maja, prav tako 
tudi v poletnih mesecih. Ra-
zlogov za to je veliko.

Oranžni dan
Glavni cilj popotnikov na 

Nizozemskem je Amster-
dam, ena najčudovitejših 

manjših prestolnic na svetu. 
Mesto strpnosti in raznoliko-
sti je po mnenju mnogih po-
potnikov najbolj romantično 
in eno najlepših evropskih 
mest, v katerega se zaljubiš 
že na prvi pogled. V 17. sto-
letju je bil Amsterdam sredi-
šče svetovne ekonomije, do 
12. stoletja pa je bil majhna 
ribiška naselbina. Med nizo-
zemsko zlato dobo je postal 
eno najpomembnejših pri-
stanišč na svetu, predvsem 
na račun trgovanja. V tistem 
času je tudi postal svetovno 
središče financ in diamantov. 
Danes je finančno in kultur-

no središče Nizozemske. 
Letno ga obišče več kot 5 
milijonov turistov.

Najbolj oranžno in veselo 
bo v Amsterdamu 27. aprila. 
Razlog za to je kraljevi dan 
(prej kraljičin dan). Nizo-
zemci se oblečejo v oranžna 
oblačila, nosijo krone in s tem 
izkazujejo čast kralju. Na ta 
dan se prebivalci cele Nizo-
zemske zberejo v vseh večjih 
mestih. Domačini plešejo po 
ulicah, so sproščeni, veseli, 
prijazni. Steče tudi precej ni-
zozemskega piva. Priljublje-
ne so tudi zabave na ladjicah 
in čolnih po kanalih.

Kolesarji imajo 
prednost
Prvi šok v Amsterdamu 

turisti doživijo, ko se sezna-
nijo s prometnim režimom. 
Če so pri nas pešci kralji, 
je v Amsterdamu drugače. 
Prednost imajo kolesarji, 
sledijo jim avtomobili in šele 
nato pešci. Glavno prevozno 
sredstvo je kolo. Amsterdam 
premore več kot 400 tisoč ko-
les na 800 tisoč prebivalcev. 
Veliko je pravih muzejskih 
primerkov, velikokrat so 
ključavnice več vredne kot 
kolo. Kraja koles je nekaj 
čisto običajnega, letno jih 
ukradejo več kot 150 tisoč. 
Sicer pa je na Nizozemskem 
kar 12 milijonov koles na 16 
milijonov prebivalcev.

Zaščitni znak mesta so ka-
nali. Teh je več kot 160 v sku-
pni dolžini 75 km. Amsterdam 
je tudi svetovni rekorder po 
številu mostov. Prečkate jih 
lahko kar 1.281. Slikovita so 
tudi bivališča na zastekljenih 
barkah. Domačini so si za stal-

no domovanje izbrali kar ladji-
ce, ki so zasidrane ob kanalih. 
Če se ne odločite za izlet z eno 
od številnih turističnih ladjic 
po kanalih, ne boste spoznali 
Amsterdama.

Mesto si je najbolje za za-
četek ogledati kar peš oziro-
ma s kolesom. Sprehod po 
ozkih ulicah vedno znova 
preseneti, nikoli ne vemo, kaj 
nas čaka za vogalom.

Sprehod po trgih 
in ulicah
Ožji središče, ki je glavni 

cilj turistov, se razprostira 
med kanali in se imenu-
je Staro mesto. Tam se je 
Amsterdam tudi začel. Ime 
mesta namreč pomeni »jez 
na reki Amstel«. Prvotna na-
selbina je bila na današnjem 
trgu Dam. Ta najznamenitej-
ši in največji amsterdamski 
trg je samo deset minut hoje 
od glavne železniške postaje. 
O zgodovini trga priča Am-
sterdamski muzej. Očara 
tudi kraljeva palača. Trg je 

najboljše izhodišče za pohaj-
kovanje po mestu. Turisti ga 
izkoristijo tudi za počitek. Je 
pa tudi pribežališče za stoti-
ne golobov. Trg Dam pa do-
bro poznajo tudi slovenski 
nogometni navijači.

Trg Leidseplain je središče 
nočnega življenja s številni-
mi restavracijami, klubi, ki-
nodvoranami in gledališči. V 
poletni mesecih so obvezni 
poulični glasbeniki, požiralci 
ognja in žonglerji. Tam imajo 
gostje priložnost za poseda-
nje dolgo v noč ob izvrstnem 
nizozemskem pivu.

Magnet za turiste je tudi 
Rembrandtov trg, predvsem 
s tradicionalnimi pubi. V 
središču trga je kip velike-
ga mojstra, po katerem se 
trg imenuje. Ob zvokih ni-
zozemske glasbe je to pri-
ložnost za hladno pivo in 
prigrizek.

Rdeča četrt
Brez obiska znamenite 

Rdeče četrti v Amsterdamu 

Več informacij o potovanju 
Cvetoča Nizozemska 
Relax / Novi tednik in Radio Celje:

RELAX TURIZEM
PE CELJE, Stanetova ul. 16, 03 42 88 320
PE CELJE, City center, Mariborska c. 100, 03 42 88 340
PE ŽALEC, Ulica heroja Staneta 1, 03 71 21 330

Očarljiva pokrajina mlinov v Kinderdijku je edinstvena na svetu in njenih 19 mogoč-
nih mlinov je vpisanih v Unescov seznam svetovne dediščine.

Nekateri so si bivališča uredili kar na ladjicah, 
zasidranih ob kanalih Amsterdama.

Keukenhof, po mnenju mnogih najlepši pomladni vrt na 
svetu, je le pol ure stran od Amsterdama.

Siri, mlini na veter, lesene cokle, vse to in še 
več ponuja Nizozemska. Kaj vse smo raziskovali 
v zadnjih dneh aprila na potovanju v organizaciji 
turistične agencije Relax in družbi ekipe Novega 
tednika in Radia Celje?

Na poti do cilja smo si najprej ogledali kölnsko 
katedralo, da bi se prepričali, kako dolga gradnja 
niti ni slovenska pogruntavščina. Za gradnjo, ki se 
je vlekla več kot 600 let od položitve temeljnega 
kamna, sicer ne velja več, da je najvišja zgradba na 
svetu, kot je bilo to leta 1880, a je še vedno tretja 
najvišja cerkev na svetu.

Od deževnega Kölna smo se poslovili in si barve 
pričarali z ogledovanjem »Kuhinjskega vrta«. Keu-
kenhof, kjer je zasajenih šest do sedem milijonov 
čebulic, večinoma tulipanov, nas je očaral z bar-
vami, vrstami rož, zasaditvami in s postavitvami, 
ki so se bahale na skoraj 32 hektarjih. Za preizkus 
kondicije v kombinaciji s turistično radovednostjo 
smo Amsterdam raziskovali peš. Po približno dva-
najstih kilometrih smo bili ob koncu dneva boga-
tejši za ogromno podatkov, slik, spominkov in še 
kakšen žulj.

Med siri in coklami
»Oranžna kraljevina« in z njo vsi, ki smo bili tam, 

smo 27. aprila praznovali kraljevi rojstni dan. Princ 
Viljem Aleksander z družino se to leto ni mudil v 
Amsterdamu, a ga je vseeno za vsak primer na reki 
Amstel čakala pripravljena kraljeva ladja, če bi se 
odločil za obisk. Mi smo se na ta za Nizozemce 
dela prost dan spet podali na kar nekaj ogledov. 
Postopki izdelovanja sira so bili zanimivi, a še bolj 
je pritegnila našo pozornost degustacija različnih 
vrst, ki so bile mamljivo naložene na krožnikih 
med policami trgovine, ki je kar vabila k nakupu 
slastnih spominkov. V coklarni smo poleg tega, na 
kakšen način je mogoče izdelati cokle, izvedeli, 
kako zelo romantično Nizozemci zaprosijo za roko 
svojo drago.

Plaža za konec dneva
Volendam, slikovito ribiško vasico, si bomo 

zapomnili po dobrotah iz morja, ki smo si jih 
privoščili. Mimo Markena nas je pot vodila v Za-
anse Schans med mline na veter. Sončen dan je 
najlepše končati na plaži, zato je bil logičen po-
stanek v Scheveningenu. Letoviški kraj, kjer naj 
bi vsak Nizozemec vsaj enkrat preživel dopust, 
se baha z dolgimi peščenimi plažami. Na vožnji 
proti hotelu smo s postankom pri Palači miru v 
Haagu poiskali kamen iz Slovenije, kar sploh ni 
bila preprosta naloga.

Bi tudi vi šli kam s turistično agencijo Relax in z 
Radiem Celje? Morje in plaže nas čakajo, 25. junija 
bomo šli v Neum in 1. septembra v Hurgado. Še je 
nekaj prostih mest, pohitite in si rezervirajte mesto 
v najbližji Relaxovi poslovalnici!

NENA LUŽAR
Foto: SIMONA BRGLEZ

Več fotografij na FB-strani  
Novi tednik in Radio Celje  
ter www.radiocelje.com.

Velike oči smo dobili ob pogledu na diamante. Zaradi cene tudi.

Na trgu Dam smo si med ogledi vzeli tudi čas za slikanje. Potem ko smo Amsterdam že skoraj prehodili po dolgem in počez, je malo postanka 
prav prišlo.

Keukenhofu pravijo tudi vrt Evrope. Med milijoni cvetov, razporejenih 
po sortah, barvah ali temah, bi se lahko sprehajali cel dan in še vedno 
imeli občutek, da vidimo nekaj novega.

V sirarni smo se držali načrta: predstavitev proizvodnje, oku-
šanje in nakup. Če bi izpustili drugo točko, tretja ne bi tako 
uspela in bi doma težko samo z opisi razložili, kako in kaj.

Mlini na veter, nekoč namenjeni za izsuševanje in s tem za pridobivanje dodatne zemlje, 
mletje, danes kot turistična znamenitost.

Tipične amsterdamske hiše ob reki Amstel. Ne, z vašim vidom ni nič narobe.

V Amsterdamu so glavni kolesarji. Kolesa niso le sredstvo za premik po 
mestu, lahko so posebna in drugačna.
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TeËemo 

dobrodelno

Do polnega 
voziËka brez moπnjiËka
13. maj ob 12.15 na Radiu Celje

Imamo rekord!
DO POLNEGA VOZIČKA BREZ MOŠNJIČKA
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Nakupovalni rekord je Anton Polak iz Celja zastavil s čokolado in za-
ključil z izdelki delikatese. (Foto: GrupA)

Brez Marice s Hudinje, ki je imela srečno roko, ne bi bilo tako bogatega 
nakupa. (Foto: BO)

Moške pogosto hvalijo, da so boljši kuharji. Anton Polak 
iz Celja je dokazal, da tudi odlično nakupujejo. Pri tem je 
tudi res, da je kupon za akcijo Do polnega vozička brez 
mošnjička izpolnil na ženino pobudo.

vrednosti kar 184,84 evra, 
nas je seveda zanimalo, če 
bo v shrambi, hladilniku in 
zamrzovalni skrinji dovolj 
prostora. »Razdelil bom,« 
je povedal Anton. Malo za 
otroke, malo za tiste, za ka-
tere ve, da jim bo kaj prišlo 
prav. Sama z ženo toliko 
niti ne potrebujeta in še ve-

zapisanega na listu. A še 
za to se je našla rešitev. V 
Planetu Tuš je med tremi 
kuvertami žrebala Marica 
s Hudinje, ki je imela sreč-
no roko, in Antonu Polaku 
izžrebala dodatno minuto 
nakupovanja. Ob vsem, 
kar je pristalo v vozičku, v 

lik vrt obdeluje, kjer zraste 
več kot dovolj vsega.

V akciji Do polnega vozič-
ka brez mošnjička smo vče-
raj opravili še zadnji nakup 
za vse, ki ste pridno pošiljali 
kupone, zadnji, ki bo dobro-
delnega značaja, pa bo 13. 
maja.

NL
Ob našem klicu je bil red-

kobeseden, presenečenje je 
naredilo svoje, a v nadalje-
vanju mu besed ni zmanj-
kalo. Predvsem takrat, ko 
so tekle nakupovalne tri 
minute, saj sta z ženo na-
redila dober seznam in je 
prej zmanjkalo časa kot 

Uredništvo objavlja pisma bralcev po svoji presoji v skladu 
z uredniško politiko, razen ko gre za odgovore in popravke 
v skladu z Zakonom o medijih. Dolžina naj ne presega 40 
vrstic, daljše prispevke krajšamo v uredništvu oziroma jih 
avtomatično zavrnemo. Da bi se izognili nesporazumom, 
morajo biti pisma podpisana in opremljena s celotnim ime-
nom, naslovom ter s telefonsko številko avtorja, na kate-
ro lahko preverimo njegovo identiteto. V časopisu pismo 
podpišemo z imenom in s priimkom avtorja ter krajem, od 
koder je doma.

UREDNIŠTVO

Če imate težave in ne 
veste, kam bi se obrni-
li, lahko pokličete šte-
vilko našega Modrega 
telefona 031/569-581, 
vsak dan med 10. in 
17. uro. Svoja vprašanja 
za Modri telefon lahko 
med ponedeljkom in 
petkom zastavite tudi 
po telefonu 42-25-158. 

Pritožna knjiga

Nekorektno 
poslovno 
sodelovanje
Pridejo trenutki in dnevi, 

ko resnično ne moreš skriti 
razočaranja, posebej takrat, 
ko imaš občutek, da si za 
nekoga zares samo števil-
ka in še zdaleč ne poslovni 
partner.

Pred kratkim je na bližnji 
Petrolovi črpalki v Štorah že-
lel voznik, naš gasilec, nato-
čiti v gasilsko vozilo gorivo, 
a ga je uslužbenec opozoril, 
da ima društvo zablokira-
no plačilno kartico. Seveda 
je nastala zmeda, zakaj, če 
imamo pri Petrolu poravna-
ne vse račune za gorivo. To 
se mi še ni zgodilo pri 15-le-
tnim poslovanju kot tajnici 
društva, še manj v 8-letnem 
mandatu fi nančnega poslo-
vanja s Petrolom.

Naslednji dan sem pokli-
cala uslužbenko Petrola iz 
PE Celje gospo Cvetko Ži-
gart, da bi mi obrazložila, 
zakaj je do tega prišlo. Svojo 
obrazložitev je utemeljeva-

la tako, da je na podlagi 14. 
člena Zakona o preprečeva-
nju zamud pri plačilih (Ur. 
l. 57/2012) Petrol upravičen, 
da stranki zaračuna denar-
no kazen (5,00 evrov na ra-
čun) ne glede na to, koliko 
znaša znesek na računu, če 
ta ni plačan v petih dneh 
od zapadle valute na raču-
nu. Petrol, d. d., si je ta za-
kon prikrojil popolnoma po 
svoje, saj je po vseh pravnih 
aktih tako visok znesek ne-
zakonit, ker lahko znašajo 
zamudne obresti samo 0,07 
evra.

Ravno o tem sem sama 
imela priložnost slišati raz-
lago na VTV v oddaji Dobro 
jutro, in sicer da je vse pro-
tizakonito, kar je več zaraču-
nano od 0,07 evra na posa-
mezni račun.

V našem društvu se je zgo-
dilo trikrat, in sicer dvakrat 
v letu 2014 in enkrat v letu 
2015, da smo zamudili dan 
plačila. Nihče nas ni posebej 
opozoril, torej nismo bili do-
volj pozorni, da bi prebrali, 
kaj piše na dokumentu. 
Zato je nastal dolg, tako so 
ga poimenovali pri Petrolu, 
ki je znašal za naše društvo 

15 evrov. Zaradi tega nam je 
tudi blokiral plačilno kartico.

Res je, da se morda včasih 
zgodi tako, da zaradi objek-
tivnih razlogov ne moreš rav-
no na tisti dan plačati, vzrok 
je tudi oddaljenost kraja od 
banke in podobno. A zagoto-
vo vse račune tekočega me-
seca plačamo okrog 20. v me-
secu, so pa tudi izjeme, če je 
nekaj zelo nujnega. Podobne 
»kazni« zaenkrat nismo bili 
deležni pri nobenem drugem 
dobavitelju, ker smo vsa leta 
pošteni plačniki.

Takšen absurd si lahko pri-
vošči očitno samo Petrol, ki 
mu je zelo malo mar za svo-
je poslovne partnerje. Morda 
se ne zaveda dovolj, da tudi 
ima dokaj močno konkuren-
co, to so črpalke: OMV, Mol, 
Ina … Najmanjši problem se 
je prestaviti k drugemu do-
bavitelju. Izgubljeno stranko 
pa je zelo težko spet pridobi-
ti! Pa še to: Petrolova črpalka 
je v neposredni bližini enega 
gasilskega društva. Žal se ni-
koli ne ve, kdaj lahko nekoga 
doleti nesreča. Ponavadi so 
gasilci tisti, ki so prvi na kra-
ju dogodka oziroma jih prve 
pokličejo na pomoč. Dokler 
tega ne doživiš, tudi gasil-
cev ne moreš ceniti z vsem 
spoštovanjem, kakršnega si 
zaslužijo. V kratkem sem 
prebrala v nekem časopisu, 
kako so se občani nekega 
kraja, ki jih je doletela nesre-
ča, šli zahvalit bližnjim ga-
silcem za nesebično pomoč, 
tako da so napisali parolo in 
jo obesili na njihov gasilski 
dom z naslednjo vsebino: 

»Hvala vam, spoštovani in 
cenjeni gasilci, za nesebič-
no pomoč, iskreno smo vam 
hvaležni!« To je lepa gesta, 
kajne? Žal je za marsikoga 
očitno nepomembna. Zara-
di takšnega nekorektnega 
sodelovanja je naše društvo 
zelo ogorčeno. Tako rekoč 
ničesar ne dolgujemo, a ven-
dar smo bili deležni denarne 
kazni. Namesto zahvale za 
tako dolgoletno poslovno so-
delovanje pa takšen odziv! 
Žalostno, kajneda?

DANICA MAČEK,
Svetina

Modri telefon

Najem in 
energetska 
izkaznica
Bralec sprašuje, ali je v 

primeru, ko je nekdo dal 
stanovanje v najem že pred 

leti, zdaj pa z aneksom po-
daljšuje istemu najemniku 
najem le za eno leto ali 
manj, tudi potrebno urediti 
energetsko izkaznico.

Z ministrstva za infra-
strukturo so nam odgovorili, 
da če gre za novi najem sta-
remu najemniku, energetska 
izkaznica ni potrebna. Ta je 
obvezna pri prodaji stavbe 
ali njenega posameznega 
dela in pri oddaji v najem za 
leto ali več. Namenjena je to-
rej kupcu ali najemniku ne-
premičnine. Če lastnik svoje 
nepremičnine ne prodaja ali 
oddaja, energetske izkaznice 
ne potrebuje.

Izdelavo energetske iz-
kaznice morajo plačati la-
stniki delov stavbe, se pa 
ta strošek šteje kot strošek 
rednega upravljanja, vezan 
na učinkovitejšo rabo ener-
gije. Tako zapisano v ener-
getskem zakonu pomeni, da 
se ta strošek lahko krije iz 

zbranih sredstev rezervnega 
sklada, za kar je treba doseči 
večinsko soglasje, in izdela-
vo izkaznice uvrstiti v načrt 
vzdrževanja stavbe.

Energetska izkaznica je 
list papirja, na katerem sta 
zapisani energijska učinkovi-
tost ter priporočila za njeno 
povečanje. Če energetskega 
kazalnika o nepremičnini, 
ki jo lastnik oddaja ali pro-
daja, ni, je kazen 250 evrov 
za lastnika stavbe ali dela 
stavbe, in ne za oglaševalca 
oziroma agencijo, ki oglašu-
je. 300 evrov pa je kazen, če 
kupcu ali najemniku pred 
sklenitvijo pogodbe o na-
jemu ali prodaji lastniki ne 
bodo predložili originala ali 
kopije energetske izkaznice.

Cene za izdelavo energet-
ske izkaznice so odvisne 
od nepremičnine. Za stano-
vanje, ki je veliko 30 kva-
dratnih metrov, cena znaša 
približno 80 evrov, do 60 
kvadratnih metrov pa pri-
bližno 90 evrov. Večja kva-
dratura pomeni višjo ceno. 
Veljavnost energetske izka-
znice je deset let.

SŠol
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Dolina zelenega zlata skozi čas
Spodnja Savinjska dolina zibelka industrializacije in hmeljarstva

Spodnja Savinjska dolina je v preteklih 
desetletjih slovela predvsem po hitri indu-
strializaciji in hmelju. In prav o teh dveh 
temah – poleg seveda vseh društvenih in 
občinskih zadev – je bilo na straneh Nove-
ga tednika v zadnjih 70 letih tudi največ 
napisanega.

Pomembna gospodarska panoga, ki je za-
znamovala življenje v dolini v 20. stoletju, je 
bilo nedvomno kmetijstvo. Uravnano kotlin-
sko dno in rodovitna prst sta v primerjavi z 
drugimi območji naše regije omogočala lažjo 
kmetijsko obdelavo. Poleg ostalih poljščin, 
ki so jih pridelovali predvsem živinorejci, 
je imel v življenju Spodnjesavinjčanov prav 
posebno mesto hmelj. Z njim so živele in se 
preživljale številne generacije ljudi, v dolino 
zelenega zlata pa so v času njegovega obi-
ranja z željo po zaslužku prihajali številni 

prebivalci zahodne Slovenije. Hmeljske ko-
bule je v drugi polovici avgusta in v začetku 
septembra dolga leta ročno trgala vsa dolina, 
tudi osnovnošolci, ki so si s tem množično 
služili denar za nakup šolskih potrebščin.

Bleščeča industrijska zgodba
Marsikatera obiralka, ki je v Spodnjo Sa-

vinjsko dolino pripotovala iz Zagorja, Haloz 
ali z Goričkega, je v tem delu države ostala 
in si ustvarila družino. Zaposlitve v gospo-
darstvu v drugi polovici 20. stoletja v dolini 
ni bilo težko najti. Območje je namreč dolgo 
veljalo za industrijsko razvito pokrajino. O 
tem pričajo številni zapisi v Novem tedniku, 
povezani z gospodarskim razvojem doline. 
Novinarji so namreč imeli to srečo, da so 
imeli priložnost poročati o velikih podjetjih, 
v katerih ni bilo zaposlenih le nekaj deset 

ljudi, temveč praviloma več kot tisoč. Mednje 
so sodili tudi tekstilni tovarni na Polzeli in v 
Preboldu, petrovška Zarja, žalski Hmezad … 
Ob boku velikih podjetij je bilo bogato tudi 
družbeno življenje. Številna prosvetna dru-
štva, ki so zaznamovala kulturno življenje v 
teh 70 letih, delujejo še danes, med njimi tudi 
društva v Taboru, Braslovčah, Preboldu … 
Nič manj aktivna niso bila športna. Iz Spo-
dnje Savinjske doline so namreč izšli številni 
uspešni skakalci v smučarskih skokih.

Pustošile poplave in stečaji
Sedem preteklih desetletij Spodnjesavinj-

čanom ni prineslo le radosti in blagostanja. 
Poleg poplav, ki so dolino še posebej opu-
stošile leta 1990 in 1998, so 90. leta dodobra 
oklestila število delovnih mest. Že v 60. in 70. 
letih so napočili črni časi za rudnika v Zabu-

kovici in Libojah. Prvega so zaprli leta 1966 
in drugega leta 1972. V zadnjih 20 letih so 
nekatera nekoč uspešna podjetja pokončali 
stečaji, spet druga so na poti bolj ali manj 
uspešnega preoblikovanja. Dolino, kjer so 
v zadnjih letih le začela delovati nekatera 
nova podjetja, vendar v bistveno manjšem 
obsegu kot nekoč, v teh časih nedvomno re-
šuje njena strateška prometna lega. Nahaja 
se namreč na pol poti med Ljubljano in Ma-
riborom. Blizu sta ji tako Celje kot Velenje. 
In prav o tem je v zadnjih številkah Novega 
tednika v povezavi z dolino tudi največ na-
pisanega. Če bo vse po načrtih, jo bo namreč 
v prihodnjih letih prečkala še ena državna 
prometna žila – tretja razvojna os. Ali bodo 
strateške prednosti Savinjčani uspeli izkori-
stiti, je odvisno predvsem od njih.

ŠPELA OŽIR

Spodnja Savinjska dolina je do 90. let spadala pod eno-
tno občino Žalec. Leta 1998 se je razdelila na šest manjših 
občin – Žalec, Polzela, Prebold, Braslovče, Tabor in Vran-
sko. V Novem tedniku smo pisali o takratnem optimizmu 
prebivalcev Spodnje Savinjske doline in o tem, kako bodo 
lahko lokalne oblasti na podlagi nove ureditve pravičneje 
razdeljevale denar. Občine so do danes res poskrbele in 
bolj kot ne uresničile nujne infrastrukturne projekte, ki jih 
morda v enotni občini ne bi, pri čemer se v zadnjem času 
poraja vprašanje, ali le ni napočil čas, ko bi se bilo smiselno 
ponovno povezati in vzpostaviti določena partnerstva ter 
s tem Spodnji Savinjski dolini prinesti dodano vrednost.

Iz članka, objavljenega leta 1955, je 
razvidno, da sta že pred sedmimi dese-
tletji v času obiranja hmelja najbolj vro-
či temi pogovorov predstavljali njegova 
cena in prodaja. Leta 1980 je bil med 
drugim objavljen celo kratek pogovor 
o problematiki kupovanja hmelja na 
črno. V naslednjih letih je Novi tednik 
med drugim pisal tudi o namakalnem 
sistemu za hmeljišča, ki je bil leta 1988 
največji in najsodobnejši v Sloveniji.

Savinja, ki pri Letušu 
zapusti Zgornjo Savinj-
sko dolino in priteče 
v Spodnjo Savinjsko 
dolino, pomembno 
zaznamuje življenje 
Savinjčanov še pose-
bej poleti, ko je po-
memben vir osvežitve. 
Njena podoba ni vedno 
tako prijazna. To so 
lahko Spodnjesavinjča-
ni še posebej občutili 
ob poplavah leta 1990 
in 1998. V vodni ujmi 
je bilo uničenih veliko 
domov, Savinja pa je 
prebivalcem, ki živijo 
ob njej, nedvomno za-
pustila grenak priokus.
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Industrija je bila dolga desetletja temelj gospodarstva Spodnje Savinjske doline, o čemer je bilo precej napisanega 
tudi na straneh Novega tednika. Še posebno tekstilna industrija je v drugi polovici 20. stoletja zaposlovala številne 
nižje kvalificirane delavce. Potop preboldske tekstilne tovarne, ki je bila nekoč, kot priča članek iz leta 1977, celo vzor 
drugim, je pred dobrim desetletjem v kraju povzročil pravo socialno bombo, a na srečo je v tem času na pogorišču 
tovarne zaživela nova proizvodnja. Na boljše čase še vedno čakajo zaposleni v polzelski tovarni nogavic, ki še vedno 
ostaja pomemben zaposlovalec v tem delu doline, vendar brez drastičnih sprememb tako najverjetneje ne bo več dolgo.

Podobno kot danes ume-
ščanje tretje razvojne poti 
je tudi leta 1976 gradnja 
žalske obvoznice povzro-
čila kar nekaj različnih go-
voric in kritik. V Novem te-
dniku so težave, povezane 
z umeščanjem trase, osve-
tlili z vseh strani. Poročali 
so tako o stališčih občanov 
kot skupščine občine in s 
tem prispevali k boljši ob-
veščenosti prebivalstva.

V Spodnji Savinjski dolini je bila prva blagovna hiša Nama, ki so jo v Žalcu odprli 
leta 1976. Dobro desetletje kasneje, to je leta 1987, je nedaleč stran zrasla še blagovnica 
Savinjka. Zgradili so jo na mestu, kjer je bila prej stara samopostrežna trgovina, ki že 
zdavnaj ni več ustrezala sodobnemu načinu prodaje, bila je tudi premajhna, so zapisali 
v članku.

Matjaž Debelak je leta 1988 v Calgaryju na 15. zimskih olimpijskih igrah osvojil bro-
nasto odličje. Z dvema odličnima skokoma (116 in 108 m) je dokazal svojo nadarjenost 
in priskakal Jugoslaviji prvo skakalno olimpijsko odličje in drugo jugoslovansko zimsko 
olimpijsko medaljo sploh. Na topel sprejem je naletel v domačih Braslovčah.

LET
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Goreli so kresovi
Nekoč kot opozorilo na priborjene delavske pravice, danes priložnost za druženje in zabavo

Kot je v navadi, so na 
večer pred prvim majem 
po vsej Sloveniji zagoreli 
kresovi. V Celju ni bilo nič 
drugače. Tradicionalno, že 
24. kresovanje so pripravili 
na Špici, največ ljudi pa je 
rajalo okoli kresa pri Pušn 
šanku pr’ Tini pri Šmartin-
skem jezeru.

Kot veleva tradicija, so 
tudi letos pred praznikom 
dela celjski kajakaši pri-
pravili praznovanje z obilo 
zabave, dobre glasbe, pijače 
in jedače. Čeprav kresova-
nje na celjski Špici v zadnjih 
letih izgublja primat najve-
čjega in najbolj množičnega 
kresovanja, gre zagotovo za 
najstarejšo zabavo ob kresu 
v mestu ob Savinji. Prvo kre-
sovanje so na Špici pripra-
vili že leta 1992, udeležilo 
pa se ga je le nekaj članov 
kajakaškega kluba in njiho-
vih prijateljev. Kmalu je to 
postal celjski mestni kres. 
Se je pa dojemanje kresa in 
kresovanj v vseh teh letih 
precej spremenilo, ugotavlja 
organizator in predsednik 
Kajak-kanu kluba Nivo Ce-
lje Dušan Konda. Kot pravi, 
je bilo nekdaj mogoče čutiti 
več prazničnega naboja.

Zdi se, da je kresovanje 
danes bolj kot način poudar-
janja priborjenih delavskih 
pravic le še ena priložnost 
za množično »fešto«. Pravi 
praznik pijače in jedače ter 
taktov narodnozabavne glas-
be je v zadnjih letih postalo 
kresovanje pri Pušn šanku 
pr’ Tini pri Šmartinskem 
jezeru. Nanj se, kot je po-
vedala glavna organizatorka 
Tina Turnšek, pripravljajo 
več mesecev. Zabave željni 
so se letos greli ob velikem 
kresu in plesali ob ritmih 
ansambla Petka.

Rekord za najvišji kres na svetu še 
vedno pripada krajanom Boštanja. 
30. aprila 2007 so postavili kar 43,44 
metra visok kres, s čimer so se vpi-
sali v Guinnessovo knjigo rekordov

Pomen kresa in kresovanj skozi zgodovino
Kres je velik nadzorovan zunanji ogenj iz drv, okleščenih vej ali slamnatih butar. Sprva so 

kresove kurili na dan kresne noči, 21. junija, s čimer so bile povezane mnoge ljudske šege in 
navade, pozneje je to noč nadomestil prvi maj. Če pogledamo še dlje v zgodovino, so kresove 
kurili iz čisto praktičnih razlogov – za gretje ali pripravo hrane. Kasneje so s pomladnimi 
ognji soncu pomagali, da bi se čim prej ogrelo in zasijalo s polno močjo. V času verovanja 
v čarovnice so jih ljudje prižigali, da se jim te ne bi približevale. Na območju Slovenije in 
tudi izven so v času turških vpadov kresove postavljali po hribih kot signalizacijske priprave 
za obveščanje vasi pred nevarnostjo.

Kres kot opozorilo 
na delavske 
pravice
Kurjenje kresov na predve-

čer prvega maja je povezano 
predvsem s pravicami de-
lavcev. Praznovanje prvega 
maja kot delavskega prazni-
ka sega v leto 1890, ko so ga 
prvič praznovali po svetu in 
v Sloveniji. Praznik je imel 
izrazite politične poudarke 
in vsebine. Na svoje pravice 
delavci niso opozarjali le s 
shodi, z govori, s transparen-
ti, ampak tudi s kurjenjem 
kresov na predvečer pra-
znika. Lahko bi rekli, da so 
bili prvomajski kresovi ne-
kakšna vizualna opozorila, 
ki naj spomnijo na delavske 
pravice. Kot neke vrste ko-
munikacijsko »orodje«, po-
dobno kot so v času turških 
vpadov imeli izrazito varno-
stno-signalni značaj. Sicer pa 
imajo kresovanje, kot pravi 
etnolog Janez Bogataj, izje-
mno kulturno dediščino, ki 
ima danes predvsem družab-
ni značaj.

LK
Kresovanje ni zgolj veseljačenje, lahko je tudi prijeten družinski do-
godek. (Foto: GrupA)

Takole se je letos iskrilo na Špici, kjer so kresovanje pripravili že 24. leto zapored … (Foto: SHERPA)

 … in takole, ko je kres pogorel. (Foto: SHERPA)

Čeprav lanskoletnega obiska, ko so kresovanju takt dajali Modrijani, niso presegli, je množica, po taktih 
ansambla Petka, rajala in plesala pozno v noč. (Foto: GrupA)

Šestič so v Celju kres pripravili tudi pri Pušn šanku pr’ Tini pri Šmar-
tinskem jezeru. (Foto: GrupA)
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»Kadar gre za obstoj podjetja, 
moramo sindikati tudi popustiti«

O vlogi sindikatov in delavski solidarnosti je ob prazniku dela razmišljal Franci Žerak, 
predsednik sindikata v Premogovniku Velenje (SPESS), slavnostni govornik na tradicio-
nalnem prvomajskem srečanju na Graški gori. Pripravili so ga šaleško-savinjski sindikati.

»Sindikati se morajo odzivati na aktualne razmere. Dogovor v okviru ekonomsko 
socialnega sveta, kjer se usklajujejo vlada, delodajalci in sindikati, je temelj za socialni 
sporazum na državni ravni. Gre bolj za načelne dogovore. Na nižji ravni, na ravni panoge 
ali podjetja, pa je stvar prilagajanja na trenutne razmere. Kolektivne pogodbe so živa stvar, 
se odpovedujejo in napišejo na novo. Vedno sindikati ne moremo popuščati, lahko pa 
takrat, ko je ogrožen obstoj podjetja,« je povedal Ferdo Žerak.

Ali je delavska solidarnost še to, kar je bila nekoč? »Pri nas ljudje še zaupajo sindikatu. 
Delavska solidarnost se pokaže takrat, ko je treba v dobro vseh poseči tudi v svoj žep. Tega 
je zelo malo. To še zmoremo v sindikatih, posamezniki pa ne več,« je razmišljal Ferdo Žerak. 
Po njegovem mnenju je tudi druženja vedno manj, ljudje hitijo domov, se zapirajo v svoj dru-
žinski krog in to se pozna tudi pri prvomajskih prireditvah. »Letos smo še uspeli pripraviti in 
sofinancirati prireditev na Graški gori, kako bo prihodnje leto, pa ne vem,« je povedal Žerak.

RG

Prvega maja se po naši 
regiji zvrstijo številna tra-
dicionalna srečanja, kot so 
na Celjski koči, Šmohorju, 
Graški gori, pri Šmiglovi 
zidanici nad Preboldom in 
na Mrzlici. Že več desetletij 
je priljubljena točka prvo-
majskega druženja tako za 
prebivalce Savinjske kot Ša-
leške doline Gora Oljka. Nič 
drugače ni bilo tudi letos. 
Oblačno in vetrovno vreme 
ni zaustavilo številnih pla-
nincev in romarjev, ki so 
prvi maj izkoristili za vzpon 
na ta 733 metrov visok kra-
ški osamelec.

V zadnjih letih se marsik-
do sprašuje, ali je še sploh 
vredno praznovati praznik 
dela, ko številne ljudi pesti-
jo brezposelnost in na drugi 
strani izkoriščevalska delovna 
razmerja. Mnogi zatrjujejo, da 
prvomajska druženja niso več 
tisto, kar so bila nekoč, česar 
za srečanje na Gori Oljki ne bi 
mogli trditi. Razen višje cene 
porcije čevapčičev – letos je 
bilo zanjo treba odšteti kar 
šest evrov – redni pohodniki 
z veseljem ugotavljajo, da se 
v teh letih ni popolnoma nič 
spremenilo. Preprosto se zdi, 
da številni obiskovalci prvega 

maja na Gori Oljki, ko zavo-
hajo čevapčiče, nazdravijo s 
prijatelji in zaslišijo otroke, ki 
»žicajo« starše, da jim kupijo 
kakšno igračo na stojnici, vsaj 
za eno dopoldne pozabijo na 
skrbi.

Izkupiček bi lahko 
bil boljši
Po nekaterih ocenah naj bi 

se letos na Gori Oljki, na ka-
tero vodijo poti tako s Polzele 
in iz Šmartnega ob Paki kot 
iz Šoštanja in Velenja, zvr-
stilo več sto ljudi. Še posebej 
živahno je bilo dopoldne, ko 
je bila v cerkvi sv. Križa že tra-
dicionalna maša v čast Jožefa 
Delavca, zavetnika delavcev, 
zbrano množico pa so zabava-
li Vaški godci iz Andraža. Ne-
koliko manj so bili z letošnjim 
obiskom zadovoljni ponudni-
ki na stojnicah in gostinec 
Uroš Možina, ki zadnjih ne-
kaj let upravlja s planinskim 
domom. Prepričan je namreč, 
da bi bil izkupiček bistveno 
boljši, če vremenska napoved 
ne bi bila tako spremenljiva. 
Glavnina obiskovalcev se je 
zvrstila v času maše, medtem 
ko je bilo popoldne zaradi 
močnega vetra in relativno 
nizkih temperatur vzdušje 

Čevapčiči, 
»štanti« in maša
Prvomajsko druženje na Gori Oljki letos v znamenju vetra 
in oblakov

Na Gori Oljki, ki je daleč naokrog opazna zaradi dvostolpne cerkve, se med letom zvrsti več različnih 
organiziranih srečanj, eno najbolj prepoznavnih je druženje ob prvem maju. Upravljavci tamkajšnjega 
planinskega doma ga pripravljajo že več desetletij.

Poleg številnih »štantov« je prvomajsko druženje znano tudi po čevapčičih. Tudi letos jih ni manjkalo, kljub 
temu da je močan veter pošteno oteževal njihovo pripravo.

Prvomajskega druženja ne bi bilo brez različnih prodajalcev spominkov na stojnicah. Poleg prodajalcev 
plastičnih igrač, indijanskih predmetov, obutve in oblačil, sladkorne pene in balonov, napolnjenih s helijem, 
tudi letos niso manjkali ponudniki suhe robe.

Na Goro Oljko, ki kraljuje nad Savinjsko dolino, vodijo številne poti. 
Pohodniki se lahko nanjo vzpnejo tako s Polzele, iz Šmartnega ob Paki, 
z Rečice, iz Paške vasi, Lokovice, Velenja in Šoštanja.

Gostinec Uroš Možina ima v zadnjih letih v najemu planinski dom. Od-
prt je vse dni v tednu, razen ob ponedeljkih. V petek je imel še posebej 
veliko dela, vendar je bil obisk v primerjavi s preteklimi leti, ko je bilo 
sončno vreme, nekoliko skromnejši.

Pod cerkvijo sv. Križa, v kateri je na prvi maj že tradicionalno maša v čast Jožefa Delavca, je mnogim manj 
znana podzemna cerkev z božjim grobom.

precej klavrno. Predsednik 
Planinskega društva Polzela 
Zoran Štok, ki prvomajska 
srečanja spremlja že od začet-
kov, pojasnjuje, da je njihov 
obisk že tradicionalno v prvi 
vrsti odvisen od vremenskih 
razmer, družbeno ozračje pa 
nanj na srečo nima večjega 
vpliva.

ŠPELA OŽIR, foto: GrupA
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Vrtnarska zapuščina Alojza Kojca (1898–1945)

V obdobju pred in med 
drugo svetovno vojno so 
vrhunski vrtnarji gradili 
svoje znanje predvsem na 
lastnih izkušnjah in na pre-
biranju strokovne literature 
v različnih jezikih. Kojčeva 
zbirka knjig in priročnikov 
človeka ne pusti ravnodu-
šnega, saj je bogata tako 
glede vsebine, ohranjeno-
sti kot večjezičnosti (večina 
je slovenskih in nemških, 
posamezne knjige so v an-
gleščini, srbohrvaščini in 
češčini) ali opremljenosti 
z Alojzovimi osebnimi ek-
slibrisi in žigi.

Vrtnar Alojz Kojc je prak-
tične izkušnje dopolnjeval z 
znanjem iz več kot sto stro-
kovnih knjig in priročnikov.

Zbirka knjig in 
priročnikov
Kojčeve knjige zajemajo 

vsa področja hortikulture. Še 
danes bi se lahko iz njih učili 
o zgradbi tal, o procesih, ki 
potekajo v njih, o načinih 
določanja pH tal, pomenu 
njihove temperature za kali-
tev in ukoreninjanje. Knjige 

o orodju, ki jih dopolnjuje 
zbirka več kot 20 prospek-
tov in katalogov, nas učijo o 
pravilni rabi in negi orodij. 
Knjige in katalogi o okrasnih 
rastlinah ponujajo informa-
cijo o vrstah in sortah okra-
snih rastlin tistega časa. V 
zbirki najdemo literaturo o 
žlahtnjenju rastlin, pridelavi 
zelenjave, sadja in gob. Knji-
ge in prospekti o rastlinskih 
boleznih in škodljivcih priča-
jo, da se pri gojenju in negi 
rastlin vrtnarji že od nekdaj 
srečujejo z vprašanji, kako 
pridelati zdravo in na oko 
prijetno hrano. Napotki o 
uporabi fitofarmacevtskih 
sredstev pričajo, da je bilo 
nekatere bolezni in škodljiv-
ce treba zatirati. Literatura o 
mikroskopiranju ponuja zna-
nje o razpoznavanju rastlin-
skih škodljivcev in bolezni 
ter o ravnanju z mikroskopi 
in s postopki mikroskopira-
nja. Vrtnar je v veliki meri 
odvisen od vremena, zato je 
v zbirki knjig tudi literatura 
s področja meteorologije in 
s področja gradnje rastlinja-
kov. Ne manjka niti literatu-

ra o načrtovanju in urejanju 
okolic objektov, o parkih, 
vrtovih in predvrtovih, o sa-
jenju in negi cvetličnih gred, 
rastlinskih združbah, ureja-
nju pokopališč in grobov ter 
lončnicah, rezanem cvetju, 
okrasnih rastlinah, sajenju 
skalnjakov in še bi lahko na-
števali. Zbirko knjig, priroč-
nikov, brošur in prospektov 
dopolnjuje več kot 45 stro-
kovnih revij in katalogov. 
Katalogi so imeli v tistem 
času pomembno vlogo, saj 
so ljudje že takrat z njihovo 
pomočjo naročali seme, sa-
dike, orodja in pripomočke.

Ponosni smo lahko, da je 
splet naključij omogočil, da 
se je vrtnarska zapuščina 
ohranila do danes, čeprav 
se je življenje vrtnarja Kojca 
končalo pred sedemdeseti-
mi leti maja 1945 v povojnih 
čistkah. Njegova zapuščina 
je na ogled v Šoštanju v Vili 
Mayer – v kraju, kjer si je 
Alojz Kojc ustvaril družino 
in z vsem srcem opravljal 
svoj poklic.

NATAŠA DOLEJŠI
BARBARA PAJK

Katalog podjetja Sever&komp (Foto: Nataša Dolejši)

Obširnejši zapisi so objavljeni na spletnem portalu Kamra, 
zbirka pa je na ogled v Vili Mayer v Šoštanju. Zapuščina 
vrtnarja Alojza Kojca je podrobneje predstavljena tudi v 
publikaciji Vodnik po stalnih zbirkah Vile Mayer. Vabljeni k 
ogledu.

Ilija Trojanow: Odvečni človek O avtorju:
Ilija Trojanow (Sofija, 1956) je leta 1971 z družino 

zapustil komunistično Bolgarijo in sprva zbežal v Mün-
chen. Leto zatem se je preselil v Kenijo, kjer je obiskoval 
nemško šolo in se vmes šolal tudi v Nemčiji. Po maturi 
je odpotoval v Pariz, temu pa je sledil (nedokončan) 
študij etnologije in prava na univerzi v Münchnu, kjer je 
ustanovil tudi dve založbi, Kyrill & Method ter Marino. 
Njegov do zdaj najbolj znan roman je Zbiralec svetov 
iz leta 2006, za katerega je prejel med drugim nagrado 
leipziškega knjižnega sejma.

Bolgarsko-nemški pisa-
telj Ilija Trojanow v svojem 
najnovejšem literarnem 
delu govori o človekovem 
dostojanstvu. Prepričan je, 
da kdor v poznem kapita-
lizmu ničesar ne »produci-
ra« in ničesar ne »konzumi-
ra«, je preprosto odveč.

Dandanes naj bi bila naj-
večja težava človeštva pre-
naseljenost našega planeta, 
trdijo mednarodne elite. »A 
če naj se število ljudi zmanj-
ša, kdo je tisti, ki naj izgine?« 
se sprašuje Trojanow.

Pojem prenaseljenosti se 
je prvič pojavil v obdobju 
moderne. Razvoj industria-
lizacije je uničil velik del ma-

Imaš težave? Ves svet jih ima!
lih kmetov, cenena delovna 
sila v mestih pa je omogočila 
eksplozijo gospodarstva. Ob-
močja tretjega sveta so služi-
la za preseljevanje industrij-
sko razvite družbe, zaradi 
česar predniki prebivalcev 
Severne Amerike in Oceani-
je izhajajo iz evropskih vrst. 
Prenaseljenost, ki je bila spr-
va evropski problem, danes 
povzroča lakoto in druge so-
cialne katastrofe v državah v 
razvoju. »Afričani (ali Indij-
ci ali Romi) spravijo na svet 
preveč otrok,« je po mnenju 
Trojanowa ena bolj oguljenih 
sodobnih fraz. Prepričan je, 
da bi množično stradanje 
zagotovo lahko preprečili. 

Navaja, da bi lahko vse stra-
dajoče sveta nasitila že živi-
la, ki pristanejo v smeteh v 
Evropi in Severni Ameriki. 
Večino bolezni, zaradi ka-
terih otroci tretjega sveta 
umirajo, bi lahko ozdravili 
z zdravili, vrednimi nekaj 
evrov na osebo.

V nasprotju s splošnimi 
domnevami, kot ugotavlja 
pisatelj, so visoko industri-
alizirane premožne države 
še vedno najgosteje naselje-
ne. Kot primera navaja Mo-
nako, kjer na kvadratnem 
kilometru živi kar 15.250 
prebivalcev, in Nizozem-
sko, kjer na kvadratnem 
kilometru živi 488 prebi-

valcev. Povprečje Evropske 
unije je 116,8 prebivalca na 
kvadratni kilometer, Afrike 
34,9 in Južne Amerike le 
22,4. Zanimivo je, da le red-
ko slišimo opozorila, da so 
razvite države prenaseljene. 
»V čem je torej razlika med 
nami in drugimi? Preprosto: 
drugih je preveč, nas kar ne 
more biti zadosti,« razmišlja 
Trojanow in ob tem še do-
daja, da povprečen Nemec, 
Avstrijec ali Švicar porabi 
približno petkrat več ener-
gije kot povprečen Azijec 
in približno desetkrat več 
kot povprečen Afričan. In 
prav na podlagi ekoloških 
dejstev, ki upravičujejo 

nujno zmanjšanje človeške 
populacije v nekaterih delih 
sveta, se tovrstne teze raz-
blinijo v nič. Mali kmet iz 
tretjega sveta s svojimi de-
vetimi otroki živi bistveno 
bolj trajnostno kot prebiva-
lec katerega od velemest na 
severu. Če bi vladajočim eli-
tam v resnici šlo za ekološke 
cilje, bi se morale najprej lo-
titi finančnih mogotcev. Tro-
janow za primer navaja, da 

je leta 2005 najpremožnejši 
odstotek prebivalcev v ZDA 
potrošil toliko kot 60 mili-
jonov najrevnejših v državi.

Trojanow se v Odvečnem 
človeku dotakne tudi pojma 
prekarnost, ki izvira iz latin-
skega pridevnika precarius, 
kar med drugim pomeni 
dovoljen do preklica, nego-
tov, nestanoviten, prehoden. 
Ugotavlja, da je danes težko 
opredeliti natančen porast 
prekariata – nov sociološki 
izraz za družbeni sloj – saj 
poskušajo odgovorni s števil-
kami, ki pričajo o trgu, in z 
državnimi statistikami prav 
te podatke zastreti. Nedvo-
mno ga je vedno več tudi v 
razvitih evropskih državah, 
predvsem na račun številnih 
priseljencev. Pisatelj navaja 
primere, kako v Grčiji in 
Španiji izkoriščajo poceni 
delovno silo v prostranih 
nasadih zelenjave. Prebival-
stvo v razvitem svetu pa v 
prvi vrsti zanima zgolj napis 
»bio«, medtem ko mu je za 
človekove pravice številnih 
delavcev, ki so pridelali ze-
lenjavo, malo mar.

ŠPELA OŽIR

Izlet Zelenega vala
Prijavite se za letošnji izlet, ki bo 6. juni-

ja. Štirideset potnikov bomo izžrebali 20. 
maja v času oddaje Zeleni val. Ekskurzija 
v zeleno se bo začela na pragu Savinjske 
doline, v vrtu zdravilnih in aromatičnih 
zelišč Inštituta za hmeljarstvo in pivo-

varstvo Slovenije v Žalcu, kjer je zelena 
karavana vsakoletni gost. Z vrečko dobrot 
za popotnico do Celjske koče nas bo letos 
obdarila Mlekarna Celeia, naša medijska 
hiša pa bo poskrbela še za nekaj prese-
nečenj.

37Št. 19, 8. maj 2014 NAŠA TEMA

Ob zemljišču Franca in 
Frančiške Steiner s Prose-
niškega sta soseda pred leti 
postavila čebelnjak z več pa-
nji. Zakonca Steiner sta oba 
alergična na čebelji pik in sta 
zaradi njega že večkrat iskala 
zdravniško pomoč. Kot pravi-
ta, se na svojem vrtu počutita 
ogroženo. Po več letih jima 
je tega dovolj, zato želita, da 
bi soseda čebele prestavila 
kam drugam, na primer na 
drugo stran parcele. Za poja-
snila smo se obrnili tudi na 
lastnika čebelnjaka, ki ne 
želita podati svojega pogle-
da na stanje, kot ga opisuje 
Franc Steiner. Slednji se ni 
želel fotografirati.

Franc Steiner je močnejšo 
alergijsko reakcijo na čebelji 
pik prvič doživel leta 1992, 
ko sta ga v bolnišnico peljala 
prav omenjena soseda. »Bru-
hal sem, da je bilo nekaj ne-
verjetnega. Mislil sem, da bom 
umrl. Zdaj vem, da si moram 
okoli vratu dati čim več ledu 
in se odpraviti k zdravniku. 
Tam dobim injekcijo in nato 
je dobro,« je pojasnil. Doslej 
je zdravniško pomoč zaradi 
pika čebele potreboval štirikrat 
– enkrat v Celju, dvakrat v Šen-
tjurju in enkrat v Nemčiji. Ko 
je nevarno reakcijo po piku do-
živela njegova žena Frančiška, 

gradnje. Na ministrstvu za in-
frastrukturo in prostor so nam 
pojasnili, da omenjena uredba 
ne določa pogojev, pod kate-
rimi se objekt sme postaviti, 
ampak določa le mejo, kateri 
objekti rabijo gradbeno dovo-
ljenje, katere pa se sme posta-
vljati brez njega. Za čebelnjake 
je določeno, da jih državljani 
brez dovoljenja ne smejo po-
stavljati. Čebelnjake, velike do 
sto kvadratnih metrov, lahko 
postavijo na podlagi dovolje-
nja za gradnjo nezahtevnega 
objekta. Čebelnjake, velike 
več kot sto kvadratnih metrov, 
pa na podlagi navadnega grad-
benega dovoljenja.

 … pred leti 
drugače
Pogoje za postavitev čebel-

njaka morajo investitorji po 
uredbi o razvrščanju objektov 
glede na zahtevnost gradnje od 
leta 2013 pridobiti na občini, 
v kateri leži parcela, na kateri 

Bojan Mraz, vodja območne enote gradbene inšpekcije za Celje in Novo mesto na Inšpek-
toratu RS za promet, energetiko in prostor, ki sodi pod okrilje ministrstva za infrastrukturo 
in prostor, je povedal, da na inšpekciji prejemajo prijave, ki jih pravzaprav obravnavajo kot 
obvestilo oziroma pobudo. Če ocenijo, da bi bilo konkreten primer dobro obravnavati, se 
odpravijo na teren in preverjajo vsak objekt ločeno. Ljudje lahko prijavo posredujejo pisno, 
po telefonu, osebno ali po elektronski pošti. Pri tem je priporočljivo, da navedejo čim več po-
datkov – iz prijave bi morala biti razvidna lokacija, identifikacija objekta oziroma sporni del, 
po možnosti investitor (izvajalec), opis del ter drugi podatki, povezani z vsebino prijave.

»Težav mi ne povzročajo sosedje, ampak njihove čebele. Če bi lahko imel čebele, bi se s čebelarjenjem ukvarjal sam. Ni lep-
šega, kot čebelariti v pokoju. Jih pa ne bi imel v naselju, ampak na vikendu. Mene ne moti sosedov čebelnjak kot zgradba. 
Motijo me čebele, ki naj jih sosed prestavi na drugo mesto. Sam namreč ne morem biti več žrtev tega,« pravi Franc Steiner.

Čebele skrhale sosedske odnose
Zakonca Steiner se bojita čebel sosedov – Ta ne želita komentirati njihovih očitkov – Zadnjo besedo o postavljenem 
čebelnjaku lahko ima gradbeni inšpektor

so jo reševalci nujne medicin-
ske pomoči odpeljali v celjsko 
bolnišnico. Kasneje so jo testi-
rali v Ljubljani, bila je tudi na 
zdravljenju alergije na Kliniki 
Golnik. Tam so ji zdravniki 
svetovali, naj se izogiba bližine 
čebel in situacijam, v katerih je 
možnost pika velika.

Strah pred pikom
Frančiška Steiner mora ob 

sebi vedno imeti set za samo-
pomoč, ki vključuje predpi-
sana zdravila. Lani je takšen 
komplet zdravil zaužila trikrat, 
tolikokrat kot jo je pičila čebe-
la. Zdravnik jo je opomnil, 
da lahko omenjena zdravila 
vplivajo na njene druge zdra-
vstvene težave, in ji odsvetoval 
pogosto jemanje. Svetoval ji je, 
naj se s sosedoma pogovori o 
prestavitvi čebelnjaka. »Zdaj 
sva že starejša in rada bi ži-
vela v miru. Bližina čebel za 
naju oba pomeni pritisk. Živeti 
pod pritiskom pa ni dobro ne 
za naju ne za najine otroke,« 
je dejal Franc Steiner.

Eni čebele, drugi 
kokoši
Če bi imela soseda panj ali 

dva, morda ne bi imela toliko 
težav, menita zakonca. Poja-
snjujeta, da bližino čebel so-
sedov najmočneje občutita po 

15. maju do sredine oktobra, 
ko so bolj živahne. »Navadne 
čebele so miroljubne, pičijo le, 
če se jih po pomoti dotakneš. 
Vendar so v čebelnjaku tudi 
čebele, ki so kot vojaki. Te pri-
letijo kot kamikaze, se zarijejo 
v glavo in takoj pičijo,« svoje 
dojemanje čebelje soseščine 
opisuje sogovornik. O tem, da 
so za pike, ki sta jih v zadnjih 
letih z ženo doživela na vrtu, 
krive prav čebele sosedov, 
nima nobenega dvoma.

Sam pa ima ob svoji hiši 
kokoši, ki so pred približno 
dvema letoma ušle čez mejo 
njegovega zemljišča in sosedo-
ma razkopale posevek na vrtu. 
Po njegovem pripovedovanju 
so se odnosi s sosedoma takrat 
poslabšali. Kokoši je nato ogra-
dil, kljub temu pa s sosedoma 
več ne govori. Dejal je, da za 
skupno mizo niso sedli niti za-
radi strahu, ki ga Steinerjeva 
občutita zaradi bližine čebel. 
Glede na zdravstveno stanje, 
ki ga opisujeta, ju zanima, če 
imata soseda za čebelnjak tudi 
ustrezno dovoljenje.

Zakonodaja se 
spreminja
Vodja oddelka za prostorsko 

načrtovanje in varstvo okolja 
na Občini Šentjur Edvard Pe-
perko je pojasnil, da oprede-

ljevanje o konkretnih primerih 
gradnje ni v pristojnosti oddel-
ka, ki ga vodi. Gradbeno dovo-
ljenje je namreč stvar upravne 
enote, preverjanje upravnih 
dovoljenj pa stvar inšpekci-
je, je pojasnil. Pravni red, ki 
določa pravila postavitve če-
belnjakov, je sčasoma doživel 
mnogo popravkov. Čebelarje-
nje je bilo včasih razumljeno 
bolj kot ljubiteljska dejavnost, 
danes pa je opredeljeno kot 
kmetijska gospodarska pano-
ga. »Od leta 2003 do 2013 so se 
uredbe in pravilniki o postavi-
tvi enostavnih in nezahtevnih 
objektov večkrat spreminjali. 
Enkrat so ljudje za postavitev 
čebelnjaka na primer potrebo-
vali le lokacijsko informacijo, 
drugič niso potrebovali nič,« 
je ponazoril Peperko.

Danes tako …
Od leta 2013 velja državna 

klasifikacija o razvrščanju 
objektov glede na zahtevnost 

naj bi čebelnjak stal. Višji sve-
tovalec za prostorsko načrtova-
nje v šentjurski občini Marko 
Goričan je pojasnil, da danes 
postavitev čebelnjaka, ki je je-
dro medsosedskega spora, na 
tej lokaciji ne bi bila možna. Na 
tem območju je namreč pred-
videna samo stanovanjska gra-
dnja, kjer objekta za rejo živali 
ni mogoče postaviti.

Goričan je poudaril, da o 
tem, ali je postavitev konkre-
tnega čebelnjaka skladna s 
črko zakona, odloča gradbeni 
inšpektor. Njega pa bi ob od-
ločanju najverjetneje zanimali 
natančni podatki o tem, kate-
rega leta je bil čebelnjak zgra-
jen, kakšna je njegova velikost, 
kako daleč je od meje med 
obema zemljiščema in kako 
so omenjeni podatki skladni s 
takrat veljavnimi prostorskimi 
akti in zakonodajo in če ima 
lastnik za tisti čas pridobljena 
vsa zahtevana dovoljenja.

TINA VENGUST

AKCIJA RADIA CELJE Kupon št. 3

Leto se je zasukalo v novo pomlad, 
oddaja Zeleni val na Radiu Celje z 
Matejo Podjed je stopila v sedemnaj-
sto leto, na izlet z ljubitelji narave in 
zeliščarji v organizaciji naše medijske 
hiše pa bomo letos krenili dvanajstič, 
in sicer 14. junija.

Zeleno karavano, sestavljeno s srečnim 
žrebom kuponov (pred vami je prvi od 
štirih), bomo letos popeljali na novo lo-
kacijo. To bo Celjska koča! Priljubljena 
izletniška točka Celjanov s svojo čudovi-
to okolico in cvetočimi travniki, polnimi 
zdravilnih rastlin, ki jih bomo odkrivali 

skupaj z našimi že znanimi zeliščarji, 
bo za en dan postala učilnica zdravja 
in prizorišče za dobro voljo ob glasbi in 
prigrizku ter tudi priložnost za srečanje 
z ljubitelji Celjske koče, med katere se 
bodo odslej lahko prištevali tudi udele-
ženci našega izleta.

Tokrat gremo na Celjsko kočo

Kupone bomo objavljali do vključno 22. maja. Žreb bo odločil 28. maja.
Izbrane sopotnike bomo objavili v Novem tedniku v četrtek, 5. junija.

Zeleni val spet vabi
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Rubriko Za zdravje ureja Simona Šolinič. 
Predloge oziroma ideje  
ji lahko posredujete na  
simona.solinic@radiocelje.com

Ko »trga« v sklepih
Utrujenost in bolečine lahko kažejo na fibromialgijo

Ste utrujeni in se pred-
vsem zjutraj ter zvečer 
počutite, kot da ste brez 
energije? Ste zjutraj čisto 
okoreli in vas bolijo dolo-
čene točke v mišicah? Ob 
tem veste, da se niste nika-
kor mogli dobro naspati, 
spremljajo vas glavoboli 
in motnje koncentracije. 
Kaj se dogaja? Gre za kro-
nično utrujenost ali celo 
za fibromialgijo? Slednji 
izraz je javnosti še vedno 
neznan, čeprav gre za 
dokaj pogost sindrom, ki 
prizadene tako mlajše kot 
starejše ljudi. In tega obo-
lenja je vedno več.

Fibromialgija je namreč 
kronični bolečinski mišič-
no-skeletni sindrom. Sin-
drom je skupek simptomov 
in znakov, ki so značilni za 
določeno obolenje. Za ta lju-
dem dokaj neznan sindrom 
so značilni še neopredeljen 
strah ali celo pojav depresi-
je, pogost občutek otekline 
v rokah in nogah, vzdraže-
nost trebušnih organov ali 
težave s sečili. Pogosto se 
pojavljajo tudi suha usta, 
nos in oči, občutljivost na 
mraz, nemirne noge in ne-
tipični vzorci občutljivosti v 
udih. Ženske se pogosto so-
očajo tudi z bolečimi men-
struacijami. Čeprav je kljub 
navedenemu bolečine, ki jih 
imajo osebe z fibromialgijo, 
dokaj težko specifično opre-
deliti, jih nekateri primerja-
jo z bolečinami bolnikov z 
nevropatskimi bolečinskimi 
sindromi. Podobna bolečina 
je na primer vzdolž živca po 
okužbi z virusom herpesa 
zostra ali pri sladkorni bole-
zni, kjer so prizadeti živci, 
ki oživčujejo zgornje ali spo-
dnje okončine.

12. maj je svetovni dan ozaveščanja o fibromialgiji.

V Sloveniji že več kot 
enajst let deluje društvo za 
fibromialgijo, v katerem de-
lujejo skupine za samopo-
moč, ki jih vodijo bolniki. S 
svojimi izkušnjami tako po-
magajo drugim prepoznati 
težave in jih reševati. Sedež 
celjske društvene skupine 
je v Splošni bolnišnici Ce-
lje, kjer se člani srečujejo 
vsak prvi petek v mesecu 
ob 17. uri v kirurški sobi.

Ali ste vedeli

Hoja velja za najboljšo 
telesno vadbo za bolnike s 
fibromialgijo. Vsak bi moral 
hoditi vsaj 20 ali 30 minut 
dnevno.

Bolniki s fibromialgijo so 
pogosti obiskovalci osebne-
ga zdravnika. Uspehi zdra-
vljenja so namreč zelo slabi.

Bolnik s fibromialgijo se 
mora izogibati stresu in po-
skrbeti za zdravo prehrano, 
kot jo priporočajo predvsem 
dietni napotki za zdravo ži-
vljenje.

Kaj pa kronična 
utrujenost?

Zelo podoben fibromialgiji je sindrom kronične utrujenosti. 
Zanj je značilno, da utrujenost kljub počitku ne preneha, zato 
človek čuti zmanjšano sposobnost za delo in ostale dejavno-
sti tudi do 50 odstotkov. Gre za resno obolenje, pri katerem 
zdravniki ugotavljajo imunske, hormonske, mišično-skeletne 
in nevrološke nenormalnosti v človekovem telesu. Bolezen 
je glede simptomov podobna fibromialgiji, zato ju zdravniki 
težko ločujejo. Lahko pa se pri nekom pojavita kar obe obole-
nji hkrati. Vzroki za kronično utrujenost so lahko predhodne 
okužbe, revmatološko obolenje, motnje v delovanju imunske-
ga sistema in v delovanju v povezavi hipotalamus–hipofiza–
nadledvična žleza. Ta sindrom zdravniki zdravijo z zdravili, 
s prehranskimi dodatki, vendar gre predvsem za lajšanje 
simptomov, s katerimi bolniki predvsem krepijo odpornost 
in pridobivajo energijo. Med učinkovitimi ukrepi sta tudi v tem 
primeru ustrezna fizična aktivnost in zdrav življenjski slog.

Boleče točke
Pri fibromialgiji so največ-

krat boleče točke v telesu na 
hrbtu, in sicer na stičišču 
vratu in glave, v zgornji liniji 
ramen, proti prsni hrbtenici, 
v ledveno-križnem delu in 
nad ritnico ter tik pod njo. 
Na sprednji strani telesa se 
bolečine pojavijo v vratu, nad 
notranjim robom ključnice, 
na rokah pogosto na dlančni 
strani podlahti in na nogah na 
notranji strani kolena. Ker gre 
za obolenje, ki ga tudi zdrav-
niki težko opredelijo, se je 
dobro ravnati po naslednjem. 
Namreč vse točke na telesu 
niso boleče ves čas, kar seve-
da otežuje postavljanje dia-
gnoze. Za natančno diagnozo 
se nekateri ravnajo po tem, da 
mora biti večina teh točk ob 
pritisku zelo boleča. Tako kot 
za marsikatero bolezen tudi 
za fibromialgijo do danes še 
ni povsem pojasnjeno, zakaj 
do tega sindroma sploh pride. 

Včasih so to obolenje precej 
povezovali z duševnim sta-
njem človeka, češ da »je vse v 
glavi«, ampak kasneje so raz-
iskave pokazale, da ne gre za 
duševno motnjo. Res pa je, da 
se pri osebah s fibromialgijo 
resnično pogosteje pojavljata 
tesnoba ali depresija.

Motnje pri 
zaznavanju 
bolečine
Raziskave vedno bolj kaže-

jo, da gre pri tem sindromu 
za čezmerno vzdražljivost 
perifernega ali osrednje-
ga živčevja v hrbtenjači ali 
možganskem deblu ter za 
spremembe pri zaznavanju 
bolečine. Dokazano naj bi 
namreč bilo, da gre za mo-
tnjo v sistemih človekovega 
organizma za zaznavanje bo-
lečine. Sindrom naj bi bil tudi 
genetsko pogojen, vendar se 
hitreje izrazi ob stresu, a je 
pri tem treba upoštevati tudi 
ostale dejavnike v človeko-
vem življenju. Še danes se žal 
dogaja, da nekateri zdravniki 
še vedno ne jemljejo resno 
navedb bolnikov, da jih vse 
boli. Društvo za fibromialgi-
jo organizira tudi strokovno 
predavanje za zdravnike po 
zdravstvenih domovih o tej 
bolezni. »Predvsem zato, 
da bi zdravniki pravočasno 
prepoznali simptome pri 
bolnikih in jih tudi pravilno 
vodili in jim svetovali,« pravi 
Bojana Jug – Žurič iz celjske 
skupine društva. Nekateri 
zdravniki so še posebej po-

Razgibanje telesa in s tem dobra kondicija zelo olajšata simptome fibromialgije.

zorni in zadevo obravnavajo 
zelo resno ter celo svetujejo 
včlanitev v društvo, ker lahko 
tudi v njem dobi bolnik ustre-
zne informacije in nasvete.

Obolenje ne vodi 
v invalidnost
Največkrat se sindrom 

pojavi v človekovi zrelosti, 
približno pri 40 letih, čeprav 
nanj niso imuni niti mlajši 
niti starejši. Bolezen lahko 
poteka blago ali zelo izrazito. 
Zgodi se, da se človek počuti 
zelo slabo, nato sledijo obdo-
bja dobrega počutja, nakar se 
spet pojavijo bolečine. Lah-
ko so celo tako zelo hude kot 
pri revmatoidnemu artritisu, 
vendar fibromialgija naj ne 
bi povzročala deformacij ali 
telesne invalidnosti niti ni 
življenjsko nevarna. Kljub 
temu Jug – Žuričeva pozna 
nekaj primerov, ko so bolni-
ki zaradi bolečin tudi pristali 
na invalidskem vozičku. Je pa 
oseba, ki trpi zaradi takšne-
ga sindroma, tudi pogosto 
odsotna z dela in to največ-
krat dolgotrajno. Ključnega 
pomena za zdravljenje bol-
nika s fibromialgijo je oseb-
ni zdravnik. Ta mora namreč 
njegovo stanje dobro preuči-
ti in izključiti ostala možna 
obolenja, na katera kažejo 
telesni simptomi pri bolni-
ku. Zdravnik se sicer lahko 
odloči za dodatne speciali-

stične preglede bolnika pri 
nevrologu, revmatologu, or-
topedu in tudi pri psihiatru. 
»Pomembno je, da se bolnika 
pravilno obravnava, torej da 
ne gre samo za pošiljanje 
od specialista do specialista, 
ampak za celosten pregled 
človeka in področij življenja, 
ter da se diagnoza natančno 
postavi in navedejo pravilni 
nasveti za nadaljnje življe-
nje,« poudarja Žuričeva. Za 
fibromialgijo je značilno, da 
zdravljenje ne poteka samo 
z zdravili, ampak tudi brez 
njih. Pri tem delu mora bol-
nik upoštevati tudi nasvete 
o primerni in aktivni telesni 
dejavnosti. Zdravljenje pravi-
loma ne prinese ozdravitve, 
ampak ublaži simptome in 
občutno zmanjša težave.

Bolnika je treba 
razumeti
Lahko se zgodi, da bol-

nika s fibromialgijo okolica 
tudi nekoliko težje razume. 
Predvsem to, da ima takšen 
človek pogosto bolečine in 
da je velikokrat utrujen. To 
posledično vpliva na njego-
vo duševno stanje. Zato mora 
zdravnik zelo dobro in pra-
vilno oceniti, ali gre za fibro-
mialgijo in kako takšni osebi 
najučinkoviteje pomagati. 
Sočasno je dobro reševati 
tudi morebitne ostale težave, 
ki se pojavijo zaradi začara-
nega kroga fibromialgije, ki 
vpliva na različna področja 
življenja. Pri takšnem člove-
ku gre morda za zmanjšano 
zmožnost za delo, kar nika-
kor ne pomeni, da v službi 
ni produktiven ali da ne bi 
delal dobro. Zato v društvu 
poudarjajo, da morajo biti 
o bolezni svojca seznanjeni 
tudi njegovi družinski člani, 
saj fibromialgija vpliva tudi 
nanje. Ti se morajo vključiti 
v potek zdravljenja oziroma 
pomagati pri premagovanju 
težav bolnika.

Kaj pomaga?
Bolnikom s fibromialgijo 

pogosto pomagata prhanje s 

toplo vodo in kopanje v kadi 
ali bazenu. To namreč spro-
šča krče v mišicah in zmanjša 
bolečino. Dosledno bi moral 
bolnik to početi vsaj dvakrat 
dnevno po dvajset minut. Zelo 
priporočljivo je tudi uživanje 
v naravnem zdravilišču. Pri 
fizični aktivnosti pa sta kori-
stna izvajanje vaj za gibljivost, 
predvsem aerobnih vaj, in raz-
tezanje vseh mišičnih skupin. 
Dobrodošle so kondicijske 
vaje, torej hoja, kolesarjenje 
ali plavanje. Učinkovito je tudi 
pridobivanje mišične mase, 
torej vaje na fitnes napravah. 
»V borbi s to boleznijo je po-
membna volja človeka, saj ču-
dežne tabletke ni, kar vedno 
poudarjamo tudi v skupinah 
za samopomoč. Človek se 
mora soočiti s tem in pri sebi 
prepoznati, kje so njegove 
meje, kakšen napor lahko 
vzdrži in kakšnega ne more 
več,« dodaja Jug – Žuričeva. 
Če so bolečine prehude, bol-
nik po posvetu z zdravnikom 
sicer lahko poseže po table-
tah. Največkrat po protibole-
činskih. Nekaterim zdravniki 
prepišejo tudi antidepresive, 
vendar je to odvisno od po-
sameznika. Ljudje s fibro-
mialgijo vedo, da pomaga 
alternativa. Na tem področju 
bolečine blažijo akupunktura, 
akupresura, masaže, avtogeni 
trening in tudi homeopatsko 
zdravljenje. Takšne oblike 
zdravljenja ne morejo škoditi, 
prinesejo pa pozitivne učinke.

SŠol
Foto: arhiv NT (GrupA)
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Osmi čemažev pohod

Za varne 
poti v 
gorah

Markacisti PD Celje – Matica 
so tudi letos, in sicer v soboto, 
25. aprila, pripravili akcijo pre-
gleda, popravila in markiranja 
poti na Okrešelj. Priljubljena iz-
letniška točka bo tako v sončnih 
dneh še bolj privabljala turiste 
širom iz Slovenije. SB

Slepi in 
slabovidni v 
Velenju

Zveza društev slepih in slabovidnih Slovenije je v okvi-
ru projekta Knjižnica slepih in slabovidnih 16. aprila v 
Knjižnici Velenje odprla razstavo Svet drugačnih občutenj.

Razstava potuje po izbranih slovenskih knjižnicah z name-
nom spoznavanja s tehničnimi pripomočki in gradivi, ki so 
dostopni slepim, slabovidnim in osebam z motnjami branja. 
Razstava hkrati na kratko, vendar zelo poučno, povzame zgo-
dovino razvoja teh pripomočkov. Osrednji gost kulturnega 
programa ob odprtju razstave je bil novinar in TV-voditelj 
Janko Šopar, ki je zbranim prebral svoje najljubše odlomke 
iz knjige Pod svobodnim soncem Frana Saleškega Finžgarja. 
Velenjska knjižnica je potujočo razstavo z veseljem sprejela v 
goste, saj je pred kratkim tudi sama pripravila in opremila bral-
ni kotiček za slabovidne z lupami in s posebnimi svetilkami.

SG

Srečanje po 
sedemdesetih

Sošolci in sošolke, ki so začeli obiskovati osnovno šolo 
v Braslovčah pred 70 leti – bilo jih je 54 – so se srečali v 
petek, 17. aprila.

V nekdanjem prostoru četrtega razreda, ki je zdaj sejna 
soba občine, se jih je zbralo 19 od 34 še živečih. Sprejel jih 
je direktor občinske uprave Milan Šoštarič in jih v nagovoru 
prisrčno pozdravil ter jim zaželel prijetno in veselo druže-
nje. To je bilo že njihovo deseto srečanje, tokrat je sledil še 
ogled gradu Komenda na Polzeli. Ob dobri pogostitvi so se 
udeleženci veselo razpoloženi vrnili v svoja šolska leta, se 
šalili in ugotavljali, da so spomini še zelo živi in da se jih 
tako zlohotna demenca še ni polastila. Preden so se razšli, 
so sklenili, da se bodo srečevali tudi v prihodnjih letih.

TT

Temi prijetnega druženja 
in sproščenega klepeta v 
druži prijetnih članic Socia 
iz Celja sta bili mačji sto-
letnik Miško in delovanje 
našega društva DPMŽ Celje.

V toplih prostorih smo naj-
prej spregovorili o delovanju 
društva, reševanju in pomoči 
živalim v Celju in okolici. In 
prav presenečeni smo bili, ko 
smo ugotovili, koliko skupnih 
brezdomih muck poznamo … 
Prav tako so vprašanja in od-
govori morali nanesti tudi na 
neskrbne lastnike in neureje-
no razmnoževanje mladičkov. 

Udeleženci srečanja s direktorjem občinske uprave Milanom Šoštaričem

Društvo zeliščarjev Ginko 
Celje je organiziralo že 8. če-
mažev pohod na Kal v sredo, 
22. aprila. V lepem in toplem 
vremenu se ga je udeležilo 
18 pohodnikov, kar je največ 
doslej. Prisotnih je bilo 11 
članov društva in 7 nečlanov.

Naše izhodišče je bil zase-
lek Pongrac pod Mrzlico, od 
koder je ura in pol zmerne 
hoje po senožetih in gozdu 
do planinske koče na Kalu. Že 
med potjo je vodja pohoda Edi 
Stepišnik pokazal nižja rasti-
šča čemaža in tudi strupene 
rastline, rastoče med čema-
žem. V planinski koči so bile 
prikazane vse strupene rastli-
ne, ki jih je mogoče zamenjati 
s čemažem. Zlasti listi šmarni-
ce in jesenskega podleska so 
bili v tem rastnem obdobju 
zelo podobni čemažu, med-
tem ko sta bila pegasti kačnik 
in čmerika lažje ločljiva. Sle-
dila sta kratko predavanje in 
izmenjava izkušenj.

Zatem je sledilo kulinarično 
presenečenje, ki ga je za nas 
pripravila oskrbnica kot vsako 
leto, in sicer s poudarkom, da 
je čemaževih jedi vedno več. 
Odlični čemaževi juhi s pre-
praženimi kockami čemaže-
vega kruha so sledili čemažev 
krožnik s štruklji, čemažev za-
vitek, ajdova kaša s čemažem, 
čemažev čips … Tudi letos nas 
je razvajala Marija s piškoti in 
čemaževim kruhom.

Preostalo nam je še tik pod 
vrhom Kala samo nabiranje 
čemaža, ki je bil v pravšnji 
rastni dobi, z zametki cve-
tnih popkov. Nekaj je bilo 
nabranega tudi s koreninami 
oziroma čebulicami, da bo v 
naslednjih letih bolj pri roki. 
Letošnji čemažev pohod je 
lepo uspel, daj smo se spre-
hodili, se seznanili s pastmi 
pri nabiranju in dobili nove 
kulinarične ideje za pripravo 
čemaževih jedi.

ALBIN VALANDUdeleženci pohoda

Stoletnik 
Miško na 
obisku

Zato bomo te zadeve posku-
šali odpraviti ali nadzorovati. 
Nadaljnje je bil, enako kot do 
zdaj, glavni gost Muc Miško, 
ki so ga Celjani že kar dobro 

spoznali kot najstarejšega 
mucka. Enako dobro pozna-
jo tudi našo članico, njegovo 
lastnico Heleno Štor, kate-
re ljubezen in skrb sta tista 

dejavnika, zaradi katerih je 
Miško dočakal to starost. Ob 
priložnosti bomo seveda obisk 
in druženje ponovili.

VERICA ŠTANTE

Markacisti PD Celje – Matica na prvi akciji v letošnjem letu v majicah Novega tednika in Radia Celje
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Moč pesmi je 
neizmerna

V Vojniku je bil tradicionalni letni kon-
cert Moškega pevskega zbora KUD Fran-
ceta Prešerna, ki praznuje 79 let.

Številni pevci, ki so v zboru prepevali v 
različnih obdobjih, so vtisnili neizbrisen 
pečat sleherni pesmi, ki je kdajkoli zazve-
nela iz vrst dobrih prijateljev in zavednih, 
pokončnih ljudi. Ljubi sta jim ljudska in 
umetna pesem iz slovenske in tuje glasbe-
ne zakladnice. Moč pesmi, ki je pomagala 
prebroditi tudi manj uspešne čase, je neiz-
merna. Zato vsi sedanji člani, ki imajo to 
srečo, da lahko skupaj sestavljajo to skupi-
no pevcev v Vojniku, želijo, da bi se lepa in 

bogata slovenska pevska tradicija ohranjala 
kot dragocena dediščina tudi za prihodnje 
rodove. Danes zbor šteje 39 pevcev. Že 22. 
leto fante vodi zborovodkinja Emilija Kla-
dnik Sorčan.

Na koncertu so podelili srebrna Gallu-
sova priznanja z značko za več kot 5 let 
prepevanja. Priznanje so prejeli Andrej 
Tadina, Peter Fazarinc, Peter Krajnc in 
Mitja Krajnc. Jubilejno Gallusovo prizna-
nje sta prejela Vinko Dobovičnik in Jože 
Krajnc. Program je popestril tudi Ženski 
pevski zbor OŠ Vojnik.

ANDREJA PETROVIČ

Do zmage v Splitu

Uspešni mladi glasbeniki
Uspešni učenci in učenke Glasbene šole skladateljev Ipavcev iz Šentjurja so se ude-

ležili mednarodnega tekmovanja Upolova svirel v Štanjelu in dosegli lepe rezultate.
Zlata priznanja so domov prinesli: Maša Leskovar (violina – mentorica Betka Rauter), 

Kristian Močnik (tolkala – mentorica: Eva Zavšek), Amadej Štrajhar (trobenta – mentor 
Boštjan Jager) ter Naja Horjak in Zoja Ojsteršek (obe flavta – mentorica Diana Štih). Srebrna 
priznanja so si prislužili: Klara Tiselj (flavta – mentorica Marta K. Koberski), Trio flavt (Špela 
Oblak, Iza Pia Peperko, Živa Trebovc) ter flavtistki Iza Pia Peperko in Janja Šolinc – vse je na 
tekmovanje pripravljala mentorica Diana Štih. Korepetitorji na mednarodnem tekmovanju 
so bili Valentina Černe, Larysa Kocherova, Eva Zavšek in Simon Jager.

SIMONA ZDOLŠEK

Uspešni mladi glasbeniki iz Šentjurja

Z leve: Marko Razboršek, Daniela Kovač in Dejan Jakšič

Glasbena šola Laško-Ra-
deče v letu 2015 obeležuje 
65 let glasbenega šolstva v 
Radečah in 40 let v Laškem, 
kjer bo tudi v novembru v 
okviru občinskega praznika 
osrednji slavnostni koncert. 
V ta namen smo v šoli pri-
pravili celoletne tematske 
nastope in koncerte, ki jih 
lahko spremljate na naši 
spletni strani. Konec maja 
bo tudi vpis učencev za na-
slednje šolsko leto.

Mladi glasbeniki in ple-
salci so v preteklih mesecih 
svoje delo predstavili tudi 
na različnih glasbenih tek-
movanjih, kjer so dosegli 
odlične rezultate. Od 23. 
do 26. aprila 2015 je bilo v 
Splitu 20. mednarodno tek-
movanje glasbenikov Daleki 
akordi. V disciplinah godala, 
pihala in trobila je tekmova-
lo 256 glasbenikov iz šestih 
držav, s Hrvaške, iz Srbije, z 
Madžarske, iz Italije, Bosne 
in Hercegovine in Slovenije.

Iz naše šole sta se kot edi-
na slovenska tekmovalca 
predstavila Gregor Strniša 
(klarinet 3. kategorija, uči-
telj Primož Razboršek), ki je 
prejel drugo nagrado, in Da-
niela Kovač (trobenta 2. ka-
tegorija, učitelj Marko Raz-
boršek), ki je prejela Laureat, 
torej 1. nagrado z najvišjim 
številom možnih prejetih 
točk ter tako postala abso-
lutna zmagovalka celotnega 
tekmovanja in je prejela tudi 
denarno nagrado v vredno-

sti 2.000 kn. Oba učenca je 
na klavirju spremljal Dejan 
Jakšič.

Tekmovanje v Splitu bo 
tako učencema in učiteljem 
kot tudi staršem ostalo v 
spominu kot nepozabno 
tekmovalno in turistično 
doživetje. Učitelji so na-
vezali tudi strokovne stike 

z vodstvom in s kolegi iz 
Glasbene šole Josipa Ha-
tzea v Splitu, kjer je bilo 
v prenovljenih prostorih 
tekmovanje. Zaključni kon-
cert prvonagrajencev posa-
meznih disciplin je bil 26. 
aprila 2015 v baletni šoli na 
obali v Kaštelu Kambelovac.

ROSANA JAKŠIČ

Z leve: Primož Razboršek, Gregor Strniša, Dejan Jakšič in Rosana 
Jakšič

Vojniški pevci z zborovodkinjo Emilijo Kladnik Sorčan

Pepelin WG
Sredstvo Pepelin WG se uporablja 
kot preventivni kontaktni fungicid 
na vinski trti, pečkarjih, koščičarjih, 
ozimnih in jarih žitih, bučnicah, 
plodovkah, hmelju, vrtnicah, grahu 
in na okrasnih rastlinah.
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S pohvalo z 
olimpijade
Matematika ni le »dril«, čeprav brez njega ne gre

Knjige živijo v nas Dober kader – 
gonilo uspeha

Mednarodna fakulteta za družbene in poslovne študije ter fa-
kultetni študentski svet sta organizirala 5. KoMe (KOnferenca 
MEdnarodnih op. p.) Dober kader – gonilo uspeha. Ključna tema 
študentske konference so bili izzivi, s katerimi se soočajo študenti 
in diplomanti ob vstopu na trg dela v Sloveniji in tujini.

Gost konference je bil Rok Vodušek, diplomant MFDPŠ, ki je zapo-
slen v mednarodni korporaciji na Slovaškem. Udeležencem je v okviru 
svojega predavanja Zaposlitev v tujini predstavil svojo pot do zaposlitve 
v tujini, prav tako pa tudi informacije o podjetjih na Slovaškem, njihovo 
zaposlitveno politiko in ugodnosti zaposlenih. Drugi gost, Žan Skok iz 
podjetja CODA, je predstavil aktivnosti in delovanje podjetja.

V okviru študentske konference je študentski svet izvedel tudi moti-
vacijske delavnice za udeležence. Sledila je predstavitev konferenčnih 
prispevkov študentov z naslovi, kot so na primer Mladi in mobilnost v 
EU, Kako do prve zaposlitve v EU, Izkušnje z delom v evropskih inšti-
tucijah, Start-up podjetje … Ob zaključku konference je bila na ogled 
razstava plakatov in izdelkov v okviru predmeta Družbena odgovornost 
in prostovoljstvo, v okviru katerega so študentje predstavili svoje ideje, 
kako spodbuditi večjo družbeno vključenost z vidika samoiniciativno-
sti in prostovoljnega dela.

Študentska konferenca MFDPŠ združuje študente in diplomante 
celjske regije ter jim daje priložnost, da predstavijo in objavijo svoje 
raziskovalne dosežke in ideje s področja podjetništva, ekonomije in 
menedžmenta. MARKO SMRKOLJ

Levček poje in 
pleše

Zagotovo se strinjate, da so otroci naša ljubezen, sreča 
in skrb. Ne glede na vse nam dajejo smisel življenja. Verje-
tno se vse matere sprašujemo, kaj smo počele v času, ko se 
naš svet še ni vrtel okoli naših malčkov. Enako vprašanje 
smo si zastavili tudi vzgojitelji.

Le kaj bi počeli v službi, če nam ne bi zaupali svojih otrok? 
Ta misel je bila uvod v prireditev, ki smo jo 14. aprila pripravili 
v Narodnem domu. Zaznamovalo jo je nešteto različnih čustev 
in poučnih sporočil. Navdušenje srca se nehote izraža s pesmi-
jo. Pesem iz duše izpere umazanijo vsakdanjega življenja. In 
nič na svetu ni lepšega kot vesel otrok, ki si prešerno prepeva. 
In če dodamo glasbi še ples, dobimo zares odlično kombina-
cijo, s katero stimuliramo malčkove možgane. Ljudski plesi 
so kot nalašč za igrivo in poučno spodbudo. Nas so prevzeli 
brezskrbni in veseli glasovi otrok iz starejših oddelkov ter 
kombiniranih oddelkov enot Center, Slomšek in Vojnik. Spet 
smo dokazali, da je naše vzgojno delo potrdilo, da so ljudski 
plesi otrokom všeč in da radi sodelujejo v plesnih dejavnostih 
ter da je kulturno dediščino otrokom najlažje približati skozi 

»Da uspešno prideš do 
želenega rezultata, moraš 
imeti dobro idejo in iz sebe 
iztisniti vso kreativnost. Če ti 
uspe, je občutek neverjeten,« 
na vprašanje, kako rešiš ma-
tematično nalogo, skorajda v 
en glas zatrjujejo Klara No-
san, Timeja Strašek in Klara 
Drofenik, dijakinje I. gimna-
zije v Celju, ki so se pravkar 
vrnile z Evropske dekliške 
matematične olimpijade.

Klara Nosan in Timeja Stra-
šek sta se iz Minska (Beloru-
sija), kjer je bilo od 14. do 19. 
aprila to mednarodno mate-
matično tekmovanje, vrnili s 
pohvalo v žepu. Klaro je od 
bronaste medalje ločila le toč-
ka. 109 tekmovalk (od tega 85 
Evropejk) je v dveh tekmoval-
nih dnevih po 4,5 ure dnevno 
reševalo naloge s štirih podro-

Z leve: Timeja Strašek, Klara Nosan, Klara Drofenik

čij (geometrija, kombinatorika, 
teorija števil in algebra). Rešiti 
je bilo treba 6 nalog, ocenjeval-
ci so imeli 7 točk za vsako nalo-
go. Čeprav ima to tekmovanje 
predznak evropsko, pogosto 
na njem gostujejo tudi ZDA, 
Savdska Arabija, Indija, Japon-
ska, Mehika. Države, ki so med 
najuspešnejšimi, pa so Ukraji-
na, ZDA, Srbija in Turčija. Kako 
to? »Šolski sistem je drugačen. 
V Srbiji imajo na primer mate-
matične gimnazije in se lahko 
matematiki bolj posvetijo.«

Znanje in ideje
Obe Klari in Timeja se stri-

njajo, da dijaku srednješolsko 
znanje na tovrstnem tekmo-
vanju pomaga do neke mere. 
»Bolj pomembno je, da imaš 
dobro idejo, kako bi nekaj re-
šil. Kreativnost pri tem tek-

movanju je v veliko pomoč in 
več kot dobrodošla.« Seveda 
je treba žrtvovati veliko pro-
stega časa in se temu res po-
svetiti. »Me že leta hodimo na 
priprave na Fakulteto za ma-
tematiko v Ljubljano. Potem 
so tukaj še domače naloge, ki 
jih moraš delati. Te priprave 
so odprte za vse, večinoma 
nas k obisku spodbudijo pro-
fesorji matematike. Štiri ure 
sedenja na predavanju gotovo 
ne zanima vsakogar.« Profe-
sorji matematike s I. gimna-
zije in mentor matematične-
ga krožka, profesor Kristijan 
Kocbek, znajo navdušiti in 
pravilno usmerjati mlade 
matematične ume, saj zadnja 
tri leta kajuhovke sestavljajo 
dve tretjini celotne ekipe, 
letos pa bi se skoraj zgodi-
lo, da bi celotno slovensko 

ekipo sestavljale izključno 
kajuhovke. Maša Smajila je 
bila namreč na kvalifikacijah 
peta in je tako le za las zgreši-
la uvrstitev v ekipo. Podobno 
smolo je imela lani Timeja, ki 
je uvrstitev zgrešila za točko.

Štejejo izbirni testi
Pot do olimpijske ekipe so 

izbirni testov, rezultat držav-
nega tekmovanja ponavadi ne 
šteje. Letos se je zgodilo celo 
to, da je državno tekmovanje 
iz matematike sovpadlo z 
olimpijado in dijakinje so tako 
imele dvojno delo, saj so vse 
tekmovale tudi na državni rav-
ni. No, tudi tu so bile nadvse 
uspešne, saj je Klara Nosan 
postala državna podprvakinja, 
medtem ko je Klara Drofenik 
zasedla deveto mesto.

Klara Nosan je sicer že 
prava veteranka na matema-
tičnih olimpijadah, saj je tri-
krat sodelovala na evropski 
dekliški, dvakrat na srednje-
evropski (enkrat je prejela 
bronasto medaljo) in dvakrat 
na svetovni olimpijadi. »Zdaj 
grem počasi v pokoj,« nam je 
zaupala. Študirati namerava 
računalništvo in matematiko. 
»Ta študij pušča veliko odprtih 
možnosti. Ko bom spoznala 
vse, se bom lahko odločila, kaj 
je tisto pravo zame.«

Blizu matematiki
Klara Drofenik prihaja iz 

matematične družine, saj 
je njena mama profesorica 
matematike na I. gimnaziji, 
vendar tudi ona verjetno ne 
bo študirala matematike. 
Timeja pa razmišlja bolj v 
smeri biokemije. Vsa dekleta 
se strinjajo, da matematike 
ne predstavljajo le »dril« in 
neskončno popisani zvezki 
z domačimi nalogami. Če-
prav tudi to mora biti, sicer 
je nemogoče matematiko 
reševati tako, kot opisujejo 
olimpijke. »Ko rešiš nalogo na 
recimo temu premeten način, 

imaš dober občutek, kot da si 
nekaj dosegel,« pripoveduje 
Klara Nosan. Timeja dodaja: 
»Osebno imam najraje geo-
metrijo. Ko gledaš skico eno 
uro in potem naenkrat zagle-
daš rešitev. Vse se ti poklopi.« 
Klaro Drofenik navdušuje 
kombinatorika: »Pri teh na-
logah je domišljija še posebej 
pomembna.« Od leta 2000 se 
dijaki I. gimnazije vsako leto 
uvrstijo na kakšno mednaro-
dno matematično tekmova-
nje, zbrali so že deset pohval 
in šest bronastih medalj.

NATAŠA PEUNIK
Foto: JOŽE PETRAK ZAJC

Ekonomsko šolo Celje je 15. aprila obiskal 
vsestranski literarni ustvarjalec Feri Lain-
šček.

V uro in pol trajajočem programu smo pri-
sluhnili njegovim pesmim, življenjskim zgod-
bam, dogodivščinam ob snemanju filmov, za 
katere je napisal scenarije, spregovorili o njego-
vem sodelovanju z znanimi slovenskimi glasbe-
niki, predvsem pa je dijake zanimal roman Ločil 
bom peno od valov, ki bo naslednje leto obvezno 
esejsko gradivo na splošni maturi. Feri Lainšček 
je v svojih pripovedih izpostavil skrb za narečni 
jezik, prekmurščino. Premalo se zavedamo na-
rečij, ki jih govorijo Slovenci v zamejstvu. Tudi 
ta so del materinščine. Za prihodnost knjige ga 
ne skrbi. »Knjige so zgodbe, ki živijo v nas,« 
pravi pisatelj, ki je svoj zadnji roman Strah za 
metulje v nevihti objavil kar na Facebooku.

V kratkem obisku smo lahko predstavili le 
neznaten delček ustvarjanja Ferija Lainščka, ki 
je z zanimanjem prisluhnil dijakom, aktivno 
sodeloval in obširno odgovarjal na vprašanja. 
Uživali smo v njegovi družbi, kar je najboljša 
spodbuda za nadaljnje prebiranje njegovih be-
sednih umetnin.

SONJA SALOBIR LINDSAY
S Ferijem Lainščkom se je pogovarjal David Blagojević, dijak drugega 
letnika ekonomske gimnazije.

igro oziroma plesne igre. Prav v ta namen smo se v vrtcu od-
ločili, da obogatimo vsakodnevne dejavnosti z ljudskimi plesi, 
ki so jih otroci z velikim veseljem sprejeli za svoje.

Zato lahko še enkrat čestitamo vsem mentorjem in rav-
nateljici vrtca Renati Koštomaj za strokovnost pri vodenju 

mentorjev in podporo, ki smo je bili deležni vsi, veliki in 
mali levčki. Našim navdušenim in ponosnim otrokom pa 
čestitamo za prve pogumne stopinje, medtem ko so se podali 
folklornim prvinam naproti.

ŠPELA KOVAČ, TEJA ZAKELŠEK, vzgojiteljici
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Šola v naravi s tečajem 
plavanja

Branje knjig je potovanje, 
saj lahko z njihovo pomočjo 
spoznavaš druge kulture in 
življenje. To je tako, kot če 
bi imel več življenj. Knjiga 
daje mladim in starim širino 
in besedni zaklad, jim nudi 
vpogled v drugačno življenje, 
hkrati pa jih lahko tudi po-
mirja, sprošča ali navdihuje.

Vsakomur se včasih življe-
nje zazdi pusto in dolgočasno. 
In prav zato so na voljo knjige, 
da se potopiš v nek nov svet 
in odkrivaš nove stvari. Tokrat 
smo prvič odšli na popotova-
nje po čudovitem svetu knjig 
in branja v »obliki« knjižne ča-

O zdravju
V soboto, 11. aprila, smo v 

OŠ Frana Kranjca obeležili 
dan zdravja, ki smo mu na-
deli ime To sem jaz – to si ti.

Všeč nam je bilo, ker smo 
se v delavnicah naučili veli-
ko novega. Prvi dve uri smo 
imeli delavnici na temo prija-
teljstva in odnosa v razredu. 
Najbolj nam je bila všeč igrica 
presedi se. Naučili smo se, da 
moramo biti s sošolci prijate-
lji. Zanimivo je bilo tudi to, da 
smo se s sošolci bolj podrob-
no spoznali in izvedeli nekaj 
zanimivosti drug o drugem. 
Sledil je ogled razstave stroč-

nic v avli, saj je za zdravje po-
membna pravilna prehrana. 
Pri degustaciji smo poskusili 
fižolov namaz in čičeriko. 
Dan zdravja smo zaključili 
rekreativno, kjer smo se učili 
plesati zumbo.

Učenci smo se udeležili še 
nekaterih drugih delavnic in 
predavanj o negi obraza, pre-
hranskih motnjah, spoznali 
smo tudi, kako deluje Krizni 
center za mlade Celje, kamor 
se zatečejo mladi v stiski.

ŠPELA MALGAJ, 
NEJA BELEJ

6. razred

Na bazenu
Skakali smo na noge in na 

glavo. Učili smo se plavati pr-
sno, kravl in hrbtno. Da smo se 
malo odpočili in ogreli, smo šli 
v jacuzzi. Včasih smo se za raz-
vedrilo spustili po toboganu. 
To mi je bilo zelo všeč, ker se 
lahko po njem spustiš zelo hi-
tro. Igrali smo se različne zani-
mive igre. Med temi je bil črni 
mož, igra, ko si moral plavati 
pod blazino ali hoditi po njej. 
Najbolj mi je bila všeč igra, pri 
kateri smo stali v bazenu v 
koloni in imeli noge narazen, 
potem smo morali plavati med 
nogami. Najlepši mi je bil ba-
zen, ob katerem je bil iz ume-
tne snovi narejen slap.

Monika Lesjak, 4.a

Meni je bilo na bazenu zelo 
všeč. Ker nisem znala plava-
ti, me je gospa Maja naučila. 
Vesela sem, ker mi je uspelo.

Ana Božilova, 4.b

Izlet z ladjico
Zjutraj smo odšli na zajtrk, 

po njem pa v Koper, kjer nas je 
čakala čudovita ladja. Vkrcali 
smo se. Ladja je bila srednje 
velika, imela je zgornji in spo-
dnji del, bila je bele barve. Plu-
la je kar hitro za svojo težo in 

Na ladjici

Knjižna čajanka v šolski knjižnici

Na branje!
janke tudi učenci III. osnovne 
šole Celje. Po vzoru čajank za 
odrasle smo namreč 23. apri-
la, ob svetovnem dnevu knji-
ge, pripravili knjižno čajanko 
za učence naše šole, ki so se v 
okviru skupnosti učencev od-
ločili za udeležbo. Več kot 30 
se nas je zbralo in šolska knji-
žnica je bila skoraj premajhna 
za vse, ki smo želeli preživeti 
urico in pol ob sproščenem 
kramljanju o naših prvih 
knjigah, o pomenu branja za 
učence, vplivih na bralne na-
vade, branju v domačem kro-
gu, domačih knjižnicah in še 
marsičem. Skupna misel vseh 

udeležencev čajanke je bila, 
da smo včasih v očeh drugih 
sicer malo čudni, če raje kot 
po elektronski napravah pre-
biramo knjige, a smo srečni, 
da nam je dana ljubezen do 
knjig in branja.

Marsikateremu odrasle-
mu in otroku dandanes tega 
ne moremo pripisati. Večina 
sploh ne ve, kaj zamuja. Če 
bi zmanjkalo bralcev, bi se 
šola spremenila v dolgočasno 
stavbo brez vsebine in do-
mišljije. Upamo, da bomo še 
dolgo dokazovali, da nam je 
mar. Mar za branje, knjige in 
skupne dogodke, kot je bil ta 
čudoviti večer.

Skupnost učencev 
III. OŠ Celje

Učenci 4. razreda POŠ Tabor in centralne OŠ Vransko 
smo imeli plavalno šolo v naravi v Žusterni pri Kopru.

Od 13. do 17. aprila 2015 smo s spremljevalci Brankom Ške-
tom, Majo Jerman, Žanom Ocvirkom in vodjo šole v naravi 
Simono Jan marsikaj doživeli. Preberite in izvedeli boste, 
kaj smo delali in kako smo se imeli.

velikost. Z ladje smo v morju 
opazovali različne klobučnja-
ke. Bili so rjave, vijolične, roza 
in zelene barve. Nekateri so 
bili mrtvi. Ko smo prispeli v 
Piran, smo odšli proti akvari-
ju, kjer smo videli ribe, rake, 
korale, alge in morskega psa. 
Nato smo se povzpeli do cer-
kve, ki je bila drugačna kot 
ostale, saj sta bila cerkev in 
zvon ločena. Sledila je plovba 
nazaj v Koper.

Zala Košica, 4.c

Pri pouku
Ponavadi je bil pouk na ho-

dniku, včasih tudi v sobah. 
Reševali smo učne liste in 
pisali dnevnik. Občasno smo 
se tudi zabavali. Rešene učne 
liste smo oddali gospodu Bra-
netu. Če smo rešili vse prav, 
smo dobili nalepko smeška.

Nika Habjan, 4.a

Predavanje o 
oljkah
Imeli smo predavanje o olj-

kah. Izvedeli smo, da je najsta-
rejša oljka stara 1.500 let in da 
je široka 20 m. Gospod nam je 
opisal, da ima cvet bele barve 
in prinesel različne knjige o 
njih. Pokazal nam je, kako se 
oljka cepi. Moj prijatelj Žiga 

Semprimožnik je bil v Grčiji. 
Tam si je ogledal, kako nare-
dijo olivno olje. Na koncu smo 
poskusili še kruh, namočen v 
olivno olje, in domače olive. 
Bilo je super!

Taja Štrajhar, 4.b

Pohod na 
Markovec
Odpravili smo se na igrišče, 

kjer smo spoznali Koprčane. 
Vprašali smo jih, če gredo z 
nami igrat nogomet. Strinjali 
so se. Ko smo začeli, smo dali 
tri gole zaporedoma. Koprčani 
so po porazu nehali igrati. Go-
spa Simona je rekla, da gremo. 
Zelo mi je bilo všeč, ker sem 
spoznal nove prijatelje.

Tevž Pikl, 4.b

Obroki
V jedilnici smo se vedli do-

kaj lepo (kulturno). Največkrat 
smo jedli meso in krompir, pili 
smo vodo in čaj. Hrana je bila 
zelo okusna. Jedli smo zajtrk, 
malico na bazenu, potem pa še 
kosilo in večerja. V jedilnici so 
nam stregli prijazni natakarji. 
Zjutraj nas je pričakal dober 
zajtrk, ki smo ga z užitkom 
pojedli, za kosilo smo vedno 
najprej dobili juho. Po večerji 
je vedno sledila sladica.

Valerija Slakan in 
Pia Pečovnik, 4.c

Že prvi dan nas je pričakalo 
kosilo. Zelo je bilo dobro, am-
pak preobilno. Nekateri so ga 
pojedli, drugi smo ga pustili. 
Druge dni smo skoraj vse po-
jedli. Tevž je bil zelo smešen, 
ker nam je govoril šale. Všeč 

mi je bilo, ker so nam postre-
gli z dobro hrano.

Lara Jelen, 4.a

Tekmovanje 
v plavanju in 
pospravljanju sob
Imeli smo tekmovanje v 

plavanju. Preplavati smo mo-
rali 25 m. Pred odhodom smo 
imeli razglasitev rezultatov in 
podelitev medalj. Med dekle-
ti je dobila bronasto medaljo 
Neža, srebrno Katja in zlato 
Lara. Med fanti je bronasto pre-
jel Andraž, srebrno Žiga T. in 
zlato Lovro. Vsak dan smo mo-
rali pospraviti sobe. Ocenila jih 
je gospa Maja. V pospravljanju 
sta zmagali Monika in Valerija.

Lara Jelen, 4.a in 
Katja Žuntar, 4.b

Jutranja telovadba
Imeli smo telovadbo na te-

rasi. Delali smo veliko vaj za 
vrat, roke, noge in trebuh. To 
je bilo zame preveč. Potem 
smo dobili nalogo, da si mo-
ramo izbrati skupino za tek. 
Najhitrejšo je vodil Žan, dru-
go je vodila gospa Simona in 
zadnjo gospa Maja. Tekli smo 
15 minut. Po vadbi smo zaj-
trkovali, zelo sem se najedel.

Jošt Košica, 4.b

Gospa Simona nam je kazala 
vaje: kroženje z glavo, dotika-
nje prstov na nogah, kroženje z 
boki, hoja, tek in hopsanje oko-
li miz. Imeli smo tudi masažo. 
Telovadba mi je bila všeč, ker 
se dobro razgibaš.

Žiga Semprimožnik, 4.a
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Pred mnogimi leti sem na celjskem obrtnem sejmu do-
bil zloženko Zelena pešpot Sopota in malo pred tem mi 
je fotografski kolega pripovedoval o tem nenavadnem 

slapu. Prevzeli sta ga divja pokrajina okoli izvira, ki je na 
debelo obložena z mahom, in odprtina bruhalnika.

Piše: FRANCI HORVAT

Prekletstvo slapa 
Sopot nad Ljubnim

Kako me je zvabil k sebi

Izvir je zanimiv predvsem za-
radi hudourniškega značaja – da 
pride do izliva oziroma izbru-
ha, mora dolgotrajno izdatno 
deževati. Običajno se prebudi 
»ta speči lepotec« spomladi in 
jeseni, ko je več padavin, sicer 
je njegova struga suha. Vse te 
informacije so me že pred dese-
tletjem, še v analognih časih fo-
tografije, zvabile pod Golte. Ker 
sem takrat prišel dober dan po 
deževju, je bil slap malo manj 
mogočen, kot če ga obiščeš ta-
koj po izdatnih padavinah.

Nato so spet minevala leta in 
v tem času sem prešel na digi-
talni fotoaparat. Po januarskem 
hudem deževju leta 2014 sem 
poklical na kmetijo Podlesnik, 
ki je v neposredni bližini sla-
pa, in povprašal, kako je z njim. 
Prijazna gospa mi je povedala, 
da se sliši njegovo bučanje, kar 
je bil znak, da moram nemudo-
ma na pot. Vožnja do Ljubnega 
je hitro minila in predvsem me 
je radostilo spoznanje, da mi bo 
tokrat mogoče le uspelo napra-
viti dober posnetek. Za mano 
je bila med tem razmišljanjem 
tudi dokaj strma cesta do kme-
tije Podlesnik, kjer sem dobil 
še zadnje napotke. Opozorili 
so me na razmočenost terena 
in na to, naj bom previden pri 
prečkanju brvi nad potokom.

Zdrsel sem skupaj 
s skalo
Mogoče preveč zavarovan 

vase sem te zadnje besede pre-
slišal in zdirjal po vlaki proti iz-
viru. Pot je bila res zelo vlažna, 

Potopis 
po izboru bralcev 
Novega tednika

BARBARA FUŽIR
Argentina6.

JASMINA JAKOPIČ
Korzika8.

ROBERT GORJANC
Rusija9.

Glasovanje se začenja
Spoštovani bralci, poletje 

v Novem tedniku se počasi 
končuje. Prijetnih tem bo 
seveda še naprej veliko, tudi 
na spodbudne zgodbe ne 
bom pozabili, a potopisom 
za leto 2014 nepreklicno 
kličemo »nasvidenje spet 
prihodnje leto.«

Objavili smo 10 potopisov 
in vam pričarali vtise popo-
tnikov, med katerimi so tako 

V Novem tedniku bomo 2. oktobra objavili dva 
zmagovalca: torej med vsemi kuponi enega 
izžrebanega bralca glasovalca in med potopisi 
tistega avtorja, ki bo zbral največ kuponov z 
glasovi bralcev Novega tednika.

bralci iz Savinjske regije kot 
novinarji našega časopisa. 
Zdaj se začne glasovanje za 
Naj potopis po izboru bralcev.

Ves september bomo obja-
vljali »foto spisek« objavljenih 
potopisov in kupon, ki nam ga 
izpolnjenega pošljete na naslov 
uredništva: Novi tednik, Pre-
šernova ulica 19, 3000 Celje, 
s pripisom Naj potopis. Vaša 
naloga je, da zapišete zapore-

dno številko potopisa, ki vas je 
najbolj navdušil. V ponedeljek, 
29. septembra, bomo v sode-
lovanju z našim pokroviteljem, 
podjetjem Optimist, izžrebali 
enega od bralcev in seveda 
tudi najboljši potopis, ki bo 
prejel največ vaših glasovnic.

Glasovanje se začenja. Da-
rili tako za izžrebanega bralca 
kot pisca najboljšega potopi-
sa vas že čakata.

FRANCI HORVAT
Slap Sopot10.

PETER ZUPANC
Kitajska7.
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til bolečine v desnem zapestju, 
toda s prsti sem še lahko držal 
smučarsko palico.

Nadaljeval sem lov 
na motive
Ko sem stal na mostičku, 

me je še vedno vabil razbe-
sneli Sopot – res težko se je 
upreti njegovim čarom. Ker 
sem po naravi precej trmast, 
me tudi ta izkušnja ni odvr-
nila od nadaljnjega fotogra-
fi ranja. Šel sem čez most in 
se po zložnem terenu spustil 
do vode. Najprej sem posta-
vil stojalo in nato naj name-
stil fotoaparat. Ker sem videl 
motečo vejo v kadru, sem jo 
hotel odstraniti. »Ko ima hu-
dič mlade, nima enega, tem-
več jih je več,« pravijo. Pri 
posredovanju se je veja tako 
nerodno zasukala, da je uda-
rila ob stojalo in ga prevrnila. 
Fotoaparat je zgrmel na veliko 
skalo ob potoku. Spet sem na 
pomoč poklical »vse svetnike 
iz nebes in podzemlja«. Pre-
pričan sem bil, da če nisem 
končal v valovih Sopota, mi 
bo vsaj onemogočeno na-
daljnje fotografi ranje. Zaradi 
udarca v skalo se je delno 
polomila sončna zaslonka, 
sledi pa so se poznale tudi na 
ohišju fotoaparata.

Nato sem s tresočimi roka-
mi vzel aparat v roke in ga po-
novno prižgal. Na moje veliko 
veselje razen prej omenjenih 
poškodb oziroma okvar na fo-
toaparatu ni bilo videti. Ker me 
trma še vedno ni zapustila in je 
fotoaparat deloval, sem napra-
vil še nekaj posnetkov mostu 
in splezal na greben nad sabo. 
Tam sem našel mesto, od ko-
der sem napravil zadovoljive 

toda zmogel sem jo brez večjih 
težav. Malo bolj previden sem 
bil le pri spustu do brvi, kajti 
strmina je na tem mestu pre-
cejšnja. Bučanje vode je posta-
jalo vedno močnejše, kar me 
je rahlo plašilo. Pri mostičku 
sem videl pod sabo razbesneli 
potok Sopot in malo višje še 
desni krak slapa. Količine vode 
so bile res izjemne in po zraku 
je močno pršelo.

Desno od mostu se je vil 
strm greben. Domneval sem, 
da bom lahko od tam napravil 
kakšno dobro fotografi jo. Te-
ren je bil tudi tam zelo razmo-
čen in blaten, tako da sem le s 
težavo prišel na želeno mesto. 
Masivna skala, ki je bila na tem 
mestu, se mi je kar sama po-
nudila za dobro stojišče, kar se 
je kasneje izkazalo za še kako 
zmotno. Ravno ko sem se pri-
pravljal na fotografi ranje, je 
zdrsela z mano vred v globino.

Spet se mi je odvrtel »fi lm 
življenja« kot pred leti, ko sem 
se ponesrečil med plezanjem 
v Mrzli gori. Posledice 70 me-
trov padca čutim še danes, 
kljub temu da je od tega do-
godka minilo že skoraj 40 let.

Ko sem drsel z veliko hitro-
stjo mimo drevesa, sem se ga 
nagonsko oprijel, kar me je 
ustavilo, skala pa je zgrmela 
v hrumečo vodo potoka. Srce 
mi je močno bilo in začel sem 
drgetati po celem telesu. Komaj 
sem dojel, kaj bi se lahko zgo-
dilo, zavedal sem se, da bi bil 
padec v razbesnelo vodo zago-
tovo usoden. Čez čas sem začu-

fotografi je dvokrakega slapa. 
Omeniti velja, da je izvir slapa 
Sopot dokaj težko fotografi rat, 
saj je okolica precej zaraščena, 
zato težko najdeš ustrezno sto-
jišče, predvsem če pretiravaš, 
kar se meni pogosto dogaja.

Posnetki so 
pretehtali 
nevšečnosti
Velikokrat se sprašujem, 

kaj nas žene (vsaj nekatere) 
fotografe, da prekoračimo 
svoje meje tudi občasno za 
ceno življenja. Poznam kole-
ge, ki gredo na vojna bojišča 
in nekateri tam tudi ostane-
jo, drugi se vzpenjajo na dr-
zne vrhove, tretji iščejo svoje 
motive v nevarnih jamah ali 
morjih. Da bi bil absurd še 
večji, mnogi založniki knjig, 
koledarjev in drugih tiskanih 
edicij ne znajo ceniti truda, ki 
je bil vložen, da je posnetek 
nastal. Kljub vsem težavam 
tega dne sem dolino Sopota 
zapuščal zadovoljen, kajti 
posnet material je pretehtal 
nezgode in poškodbe.

Zaključek tega dne pa je bil 
zanimiv kot že dolgo ne. Zve-
čer sem šel na predavanje v 
knjižnico o Barbari Celjski, ki 
mi je kot osebnost zelo blizu. 
Zaradi nerodnega presedanja, 
da bi bolje videl predavatelji-
co, mi je padel etui za očala na 
tla. Ko sem ga hotel pobrati, 
mi je stol pred mano to pre-
prečil tako, da mi je bližnje 
srečanje z njim pustilo veliko 
buško na čelu.

Prekletstvo tega dne je bilo 
s tem končano, kot da bi se za 
konec pojavil še kakšen »ne-
zakonski« mladič iz podze-
mlja in mi še malo ponagajal.

TATJANA CVIRN
Južna Italija1.

BARBARA POPIT
Grenlandija2.

IGOR VERDEV
Normandija3.

TANJA KOŠTOMAJ
Kambodža4.

ANJA KOVAČIČ
Brazilija5.

IME IN PRIIMEK:

NASLOV:

KRAJ, POŠTNA ŠTEVILKA:

TELEFON/GSM:

E-NASLOV:

KUPON

Obkrožite zaporedno številko potopisa
za katerega glasujete:

1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 9.8. 10.

Navdušite nas s potopisom!

Pokrovitelj akcije 
Navdušite nas s potopisom:

www.optimist.si

Avtor najboljšega
potopisa po izboru
bralcev prejeme:
potopisa po izboru

Izžreban bralec/bralka
prejme:

Navdušite nas s potopisom:

Izžreban bralec/bralka
prejme:

Zapisane podatke bomo uporabili izključno za namen te akcije in 
ne v komercialne namene.

Lanski utrinki akcije Navdušite nas s potopisom!

ALBUM S CELJSKEGA

Prostovoljna gasilska 
društva
Prispeval: Janez Kolšek (Laško)

Rubriko pripravlja: Domoznanski oddelek Osrednje knjižnice Celje,
info: 03-426-17-36 (Srečko Maček).
Medijski pokrovitelj: Novi tednik
Vir: www.kamra.si, Album Slovenije – osebni spomini 20. stoletja

Neuniformirani člani Prostovoljnega gasilskega društva Laško, ki letos praznuje 145 let, pred domačim, 
laškim gasilskim domom. Z leve stojijo: drugi Jože Seme, tretja Lenči Mlakar, četrti Alojz Vale, peti Franc 
Paj (šofer), šesta Anica Kolšek, sedmi Franc Flander … Z leve sedijo: prvi Rudi Cestnik, druga Albina Knez, 
tretji Franc Puh, četrta Dora Mlakar (por. Križnik), peti Karli Križnik.

Kdo so fantje na vrhu 
cinkarniškega dimnika?

Pisalo se je leto 1953. Na ruševinah starega se je gradila nova prihodnost. In z višine 
se je že takrat videlo dlje. Takole so se v fotografski objektiv pustili ujeti fantje delavske 
ekipe takratnega podjetja Beton. Stali so prav na vrhu enega od cinkarniških dimnikov 
v Celju. Skrajno levo je Milan Senica. Fotografijo nam je prinesel njegov sin Milan Se-
nica ml. izpod Rifnika. Kdo so fantje ob njem, nemo sprašuje porumenela fotografija. 
Morda vi poznate odgovor?

StO
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Ko so tačke in kožuščki 
hvaležni za nesebično pomoč
Naj prostovoljka Verica Štante: »Zame brez živali ni doma!«

»Ko pogledam oči teh živa-
lic, ki so v stiski, mi s pogle-
dom govorijo, da potrebuje-
jo pomoč. Ljudje se nekako 
znajdejo, ko so v težavah, ži-
val sama pa se ne more. Zato 
sem zanje tu,« pove Verica 
Štante iz Društva proti mu-
čenju živali Celje. Tisti, ki jo 
poznajo, pravijo, da njena 
ljubezen do živalic premaga 
še tako velike ovire na njeni 
poti pomoči tem najšibkej-
šim bitjecem.

Res je tudi, da se je vedno 
bolj bojijo tudi brezvestneži, 
ki živali pahnejo v trpljenje. 
Štantetova je namreč vedno 
bolj aktivna pri odkrivanju 
mučenja živali in takrat pri 
ukrepanju ne okleva. Je tudi 

»Lepo je, kadar te otroci ustavijo na uli-
ci, te prepoznajo, nato rečejo staršem, 
naj počakajo, ker bi mi radi povedali, 
kako lepo skrbijo za domače ljubljenčke. 
Ali ko nam pošljejo kakšno sporočilo in 
fotografijo s pomočjo Facebooka. Torej, 
zapomnili so si, kaj smo jim predavali, 
in to je lepo darilo. Nekaj najlepšega za 
nas, ki o tem učimo, in za živalice, ki to 
posledično čutijo.«

Odkar v Društvu proti mučenju živali Celje deluje 
tudi Štantetova, se je članstvo v njem povečalo. To je 
dokaz, da ji pri ozaveščanju javnosti o pomembnosti 
skrbi za živali sledi vedno več ljudi. Z najbolj aktivnimi 
člani društva sodeluje tudi na različnih prireditvah, 
stojnicah, kjer ljudem polaga na srce tudi nasvete, kako 
pravilno skrbeti za živali. »Dobra ekipa smo v Celju. Če 
bo šlo tako naprej, bomo zmagali,« se nasmeji. Doda 
tudi, da na našem območju dobro delajo tudi nekatera 
druga društva, katerih vodilo je zaščita živali.

Verica Štante: »Včasih pridem domov utrujena ali pa sem utrujena zaradi bolezni in potem prideta mačja lepotca 
do mene, kot da bi mi sporočila, da je čas za ›cartanje‹. Brez tega si enostavno ne predstavljam življenja.« 
Črno-beli ›cartek‹ (na sliki) je Toni, siamka pa je Mica. Obe muci je Štantetova rešila dobesedno s ceste.

Takole v društvu skrbijo za hrano za živali. Ljudje tako v košarico 
društva dajo priboljške, ki se jih nato razveselijo številni živalski ko-
žuščki in želodčki, med katere člani Društva proti mučenju živali Celje 
razdelijo izdelke.

dolgoletna članica Društva 
proti mučenju živali Celje. 
Vse, kar počne v dobrobit 
živalic, je njeno prostovoljno 
delo. Zato je priznanje za naj 
prostovoljko Celja minulega 
leta v kategoriji od 30 do 60 
let šlo v prave roke. Njene.

Tudi bolezen ni 
ovira
»Že od otroštva imam rada 

živali. V naši družini smo ve-
dno imeli muce in še danes 
sem prepričana, da ni pravega 
doma brez živali,« pove z na-
smehom in zraven še razloži, 
da ima doma tudi danes dve 
mački. Da sta dobrosrčnost 
in nesebičnost resnično usi-
drani v njej že od nekdaj, 

kaže to, da je pred leti dela-
la v Splošni bolnišnici Celje. 
»Kot bolničarka sem uživala v 
bolnišnici, čeprav je bilo dela 
ogromno. Vedno sem imela 
v mislih, da s svojim delom 
pomagam ljudem, in to mi 
je veliko pomenilo. Nato sem 
zbolela in morala sem se in-
validsko upokojiti,« še doda. 
Štantetova je med pogovorom 
in tudi nasploh sproščena in 
nasmejana. Človek še pomi-
slil ne bi, da ima zdravstvene 
težave. Toda resno nevrološko 
obolenje ji je onemogočilo 
nadaljnje delo v bolnišnici. 
A ga še vedno pogreša, pravi: 
»Rada sem imela to delo. Po-
moč ljudem mi je prišla v srce 
in dušo.« Ko se je upokojila, 
je doma skrbela za bolnega 
očeta, po njegovi smrti je ves 
prosti čas posvetila živalim.

Ne odneha, dokler 
ne reši težave
Vedno, ko posreduje ob 

sumu mučenja živali, se 
vpraša, zakaj je moralo priti 
do tega, saj ve, da je žival v 
takšni situaciji prepuščena 
sama sebi. Ali kadar jo pokli-
čejo na pomoč, ko določena 
žival potrebuje nov dom. Do-
kler takšnega primera ne reši, 
ne odneha. Vsa druga opravi-
la takrat lahko počakajo. To 
vedo vsi, ki jo dobro poznajo. 
Ko rešuje živali, je osredoto-
čena na to in pika. Zato so ji 
mnogi hvaležni. Štantetova – 
kadar gre za varnost živali – ne 
pozna heca. Tudi novinarji jo 
vzamemo resno. Kadar medi-
je opozori, da je treba javnost 
ozaveščati o varnosti ali skrbi 
za živali, njenih sporočil ni-
koli ne spregledamo. Kadar-
koli ukrepa v primeru suma 
mučenja živali, vedno preveri 
dvakrat, ali je problem rešen 
in kako je z živaljo kasneje. 
Neomajna je. Ob informaciji, 
da nek lastnik s svojo živaljo 
ne ravna tako, kot bi moral, 
naveže stik z njim. »Lepa 
beseda lepo mesto najde. V 
to verjamem že vse življenje. 
Zato takšnega lastnika naj-
prej opomnim, naj odpravi 
nepravilnosti, nato kasneje 
preverim, ali je z živaljo bo-
lje. Če ni, pokličem živalsko 

policijo, inšpekcijo oziroma 
veterinarje,« pove in doda, da 
se zanesejo drug na drugega, 
kadar morajo posredovati. Po-
hvali predvsem Mestno obči-
no Celje, ki vedno pomaga pri 
skrbi za živali, in upa, da se 
bodo po Celju zgledovale tudi 
ostale občine v naši regiji. Želi 
si še, da bi ljudje, ko opazijo 
domnevno mučenje živali, ta-
koj poklicali društvo, saj bi s 
tem pokazali družbi, da nasi-
lja nad živalmi ne dopuščajo.

Učijo že otroke
Nekoliko pogreša le, da 

v Sloveniji živalska policija 
nima več pristojnosti, kadar 
gre za ukrepanje proti muči-
teljem živali. »Daleč smo še 
za tujino, kjer lahko živalska 
policija žival odvzame in 
mučitelja odpelje v zapor,« 
komentira. Ampak včasih 
se zgodi tudi kaj takšnega, 
ko kot prostovoljka težav, v 
katerih se znajde kakšna ži-
val, ne more rešiti v celoti. 
»Takšne zgodbe bolijo, ko 

vidiš, da neke situacije nisi 
mogel popolnoma rešiti, toda 
v srcu veš, da si storil vse, da 
si lahko pomagal,« doda. A 
hkrati nas potolaži, da tako 
hudih primerov mučenja ži-
vali, kot se dogajajo po sve-
tu, na Celjskem zaenkrat ni. 
K temu je veliko pripomoglo 
ravno Društvo proti mučenju 
živali Celje, a svoj delež imajo 
tudi ostala podobna društva. 
Učencem že v šolah predava-
jo o pravilni skrbi za živali.

Svet bi bil lepši, 
če …
Včasih se zdi, da imajo otro-

ci večje srce in več ljubezni za 
živali kot starejši. »Spomnim 
se tudi gospoda, ki je bil lani 
najprej hvaležen za hrano in 
priboljške, ki smo jih v dru-
štvu priskrbeli za njegovega 
psa. Nato je zabičal, da ne 
smem hoditi po njegovem 
dvorišču, češ da je to kazni-
vo, ko sem hrano želela prine-
sti do psa. Hrano sem zatem 
pustila ob ograji hiše in čez 
nekaj dni preverila, kako je 
pes, ter opazila, da je hrana 
še vedno na tistem mestu, 

posoda za hrano od psa pa 
še vedno prazna. Takrat sem 
prevzela odgovornost, stopila 
na dvorišče in nahranila žival. 
A hkrati sem pomislila: ›Če ta 
človek nima spoštovanja do 
mene, ga očitno nima niti do 
živali.« Kasneje je psa sicer 
oddal, zato upam, da je žival 
nato prišla v prave roke,« še 
opiše eno grenkih izkušenj s 
terena.

Svet bi bil lepši tudi, če bi 
ljudje vedeli, koliko ljubezni 
premorejo živali. Ko člani 
društva hranijo prostoživeče 
muce, pridejo po obrok tudi 
ježki. So kot ena družina. Ži-
vali, še preden jim prinesejo 
hrano, skupaj čakajo, kot da 
bi poznale na uro. »Čutijo. V 
društvu se vedno tudi zavze-
mamo, da bi ljudje posvajali 
živali iz zavetišč. S tem na-
mreč rešijo življenje in te ži-
vali so za to hvaležne. Kdor 
ima doma žival iz zavetišča, 
ve, kaj želim s tem povedati. 
Dejansko žival človeku izraža 
hvaležnost do konca življe-
nja,« pravi Štantetova.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 
19, 3000 Celje in če se bo 
tudi nam zdela smešna, 
jo bomo objavili.

REŠITEV SUDOKU 150

Dobrotnik
Bogat bankir se pelje v svojem mercedesu in vidi človeka, 

ki je travo. Ustavi avto in vpraša: »Zakaj ješ travo?«
»Lačen sem, a nimam denarja za hrano,« odgovori možakar.
»Pa pridi z menoj, da te nahranim!« povabi bankir.
»Imam še ženo in tri otroke.«
»Ni problem, vsi lahko pridete.«
Res vsi vstopijo v avto in revež se zahvali: »Vi ste res dober 

človek. Hvala, da ste nas vzeli s seboj.«
»Ni problem,« odvrne bankir. »Boste videli, kako visoka je 

šele trava na mojem vrtu!«

Poznana
Moški stoji v vrsti v trgovini in opazi lepo blondinko, ki 

mu maha in se mu smeji. Začudi se, da mu maha takšna 
lepotica, čeprav se mu od nekod zdi znana. Zato jo vpraša: 
»Oprostite, ali se poznava?«

Ona odgovori: »Mogoče se motim, ampak mislim, da ste 
oče enega od mojih otrok.«

Njemu se film odvrti nazaj v čas, ko je nekoč prevaral 
ženo: »O, bog, a vi ste tista striptizeta z moje fantovščine, s 
katero sem preživel noč?«

»Ne,« odgovori ona, »jaz vašega sina učim angleščino.«

Delovni
Ladja se potaplja, Črnogorec sedi in čaka, Japonec pa hodi 

nemirno gor in dol in stoka: »Joj, kaj naj naredim?« Črnogo-
rec: »A vi, Japonci, morate res ves čas nekaj delati?«

Maščevanje
Vojak dobi pismo svojega dekleta. To mu sporoča, da ga 

zapušča. »Razdalja med nama je prevelika. V tem času sem 
te že štirikrat prevarala, ker ne zdržim sama. Oprosti in 
prosim, da mi vrneš mojo fotografijo, ki sem ti jo poslala.«

Vojak gre ves pretresen k svojim prijateljem in jih prosi za 
fotografije njihovih deklet, sester in prijateljic. V kuverto jih 
nabere več kot 50 in pošiljko pošlje dekletu skupaj s pismom: 
»Žal mi je, ampak ne vem več, katera od teh si ti. Prosim, če 
najdeš svojo fotografijo, ostale pa mi vrneš.«

Ni se izkazal
Dekle reče fantu: »Veliko sem slišala o tem, kakšen si v 

postelji.«
On: »Ah, to pa res ni nič posebnega!«
Ona: »Ja, tako sem tudi slišala.«

Predsednik francoske republike Gaston Doumergue 
(1863–1937) je bil splošno znan zaradi svoje dobre volje. 
Za uspehe in priljubljenost se je lahko večinoma zahvalil 
svojemu smehljaju. Ko so ga vprašali, kako je lahko ob 
vsaki priložnosti vesel, je smehljaje pojasnil: »Če sem 
dobre volje, se smehljam, ker imam pač to navado. Če se 
razjezim, se spet smehljam, zato da jezim druge. Njihova 
jeza me zopet razveseli in tako sem vedno dobre volje.«

Anekdoto nam je poslala bralka Martina Žužek z 
Dobrne.

Ni šlo
Novinar Dean Šuster se je pri tajnici Tei Podpečan 

pritožil, da ne more odkleniti službenega avta. »Baterija 
verjetno ne dela,« je ugotovil. Tea se je razjezila, da to 
ni mogoče in da lahko odklene avto tudi brez baterije 
v ključu. Da bi mu pokazala, kako to gre, se je sama 
odpravila, da bi odklenila avto. Kaj hitro je ugotovila, 
da bi bilo vse v redu, če bi Dean skušal odkleniti pravi 
avto … Nič čudnega, če so pa vsi ključi enaki! Poznamo 
celo primerke, ki niso prepoznali svojega avta in so 
odklepali tujega.

Poleg Ukrajine in Srbije smo menda še edini v Evropi, 
ki dva dni praznujemo praznik dela. Sindikati, ki so se 
borili za ohranitev tega prostega dne, imajo zadnje čase 
težave že z vsebino prvomajskih shodov, ki jih je vse 
manj, a tudi govorcev počasi zmanjkuje. Mogoče bi bilo 
zato bolje, če bi obdržali 2. januar kot dela prost dan. 
Če nič drugega, bi bilo lepo, da bi se po silvestrskih 
zdravicah pošteno »sestavili«. Po golažu namreč nisi 
tako zelo utrujen.

Spraševali smo vas, kako se imenuje vsakoletna priredi-
tev v Šentjurju, del katere je bilo tudi kuhanje kisle »župe«.

Pravilen odgovor se glasi: Šentjurjevo.
Med pravilnimi odgovori smo izžrebali kupon naročni-

ka Ivana Kidriča iz Rogaške Slatine, ki mu bomo poslali 
majico Novega tednika in Radia Celje. Čestitamo.

Za katero poletno akcijo vabimo te dni 
bralce k sodelovanju?

Kupone z odgovorom pošljite najkasneje do torka, 12. 
maja, na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 3000 Ce-
lje. Izžrebanemu nagrajencu bomo podarili majico NT&RC.

Odrasli smo mojstri kompli-
ciranja in nepotrebnega poja-
snjevanja splošno znanega in 
vsem jasnega. Če je cesar gol, 
je gol! Dobro, lahko je tudi 
nagec, nudist ali gospod brez 
oblačil. Vsakršno nadaljnje to-
vrstno razglabljanje pa že meji 
na nekaj drugega.

Ne vem, ali je to zgolj evo-
lucijska faza človeške vrste 
ali so nas takšne naredili tok 
življenja in trenutne nedore-
čene razmere ali pa, saj veste, 
počnemo to, kar pač najbolje 
znamo. Kakorkoli že, mnogo 
lažje bi nam bilo, če pri vsa-
kodnevnih opravilih in pri 
splošno znanih dejstvih ne bi 
gledali skozi odrasle, temveč 
skozi neobremenjene otroške 
oči. Podobno kot nam pripo-
vedujejo glasbeniki v znani 
pesmi, ki je pred nekaj leti re-
dno polnila glasbeni program 
radijskih postaj: »Življenje je 
tako zapleteno, dokler nanj 
ne gledamo skozi oči otroka.«

In te dni sem dobila ponov-
no potrditev, da to vsekakor 
drži. Ko se po celodnevnem 
delu zvečer še komaj privlečem 
domov, mi obraz razjasnita 
otroka, ki se z vso ljubeznijo 
in iskrenim nasmehom ter 
veseljem zakadita vame. No, 
situacija se že v naslednjih 
minutah postavi na glavo, ko 
me vlečeta vsak na svojo stran. 
Ampak to je že druga zgodba.

Ker čez dan preprosto ni 
časa za spremljanje bolj ali 
manj pomembnih odraslih 
tem družbeno-političnega 
dogajanja doma in po svetu, 
je nekakšna standardna pod-
laga večernega družinskega 
kaosa televizijski dnevnik. 
Zadnje čase je že tako stalnica, 
da spremljamo bolj ali manj 
blede poskuse slovenske poli-
tike, da bi nas prepričala, da 
vendarle živimo bolje, kot smo 
še pred meseci. Ali pa se raz-
krivajo za navadne smrtnike 

Otroško dojemanje 
realnosti

povsem nepomembne afere o 
tem, kako sta gospodarska in 
politična elita načrtno kradli 
večinoma davkoplačevalski 
denar. In nadalje smo spet pri-
ča obtožbam, da gre za skon-
struiran politični konstrukt, 
ustvarjen z namenom, da se 
dotičnega posameznika ali 
skupino diskreditira. Vse to 
je bilo že neštetokrat videno 
in slišano. Ampak če gledaš 
osrednjo dnevnoinformativno 
oddajo na katerikoli od sloven-
skih televizij v družbi petletni-
ce, dobijo vse novice povsem 
nove razsežnosti. Precej bolj 
preproste in najverjetneje tudi 
bolj iskrene.

Ko so nedavno novinarji 
razkrivali še eno od neštetih 
afer in dopustnih ali nedopu-
stnih dogovarjanj, sta se na 
zaslonu prikazali fotografiji 
»pomembnih« gospodov, ki 
nista, kot nam je lahko jasno, 
kriva za nič, kar se jima očita. 
Takrat je moja petletnica, ki je 
ravno v tem času prišla mimo, 
izstrelila kot iz topa: »Ta je pa 
tak kot lopov. In ta tudi.« In v 
naslednjem trenutku še vpra-
šanje: »Kdo pa sta ta dva?«

Res zanimivo, kako lahko 
otroci le s pogledom preproste 
fotografije ugotovijo to, česar 
naši sodni mlini ne morejo 
leta in leta pravdanja in pre-
učenih na kupe papirjev. In to 
le zato, ker smo pač narejeni 
tako, da kompliciramo. Da ni 
nič tako, kot je videti.

SKOMPLICIRANA

Obletnica
»Dragi, jutri imava obletnico poroke. Kako bova prosla-

vila?«
»Z minuto molka.«

Dober in zelo dober
Kakšna je razlika med dobrim in zelo dobrim avtom?
Dober avto vas pripelje od točke A do točke B.
Zelo dober avto vas pripelje od točke A do točke G …

Pri psihiatru
Psihiater: »Zakaj ste prišli k meni?«
Bolnik: »Zato, ker ne morem priti k sebi.«

Prošnja
Sin Gorenjca: »Ali lahko gledam televizijo?«
Oče: »Lahko, samo ne je prižigat!«

Dober ljubimec
Za dobrega ljubimca ni pomembno, da se zna lepo obleči, 

ampak da se zna obleči hitro.

Tašča
Snaha obišče taščo v bolnišnici. Tašča ves čas pogovora 

stoka in joka: »Umrla bom!«
Snahi je naenkrat dovolj in reče: »Če je bilo doslej vse po 

vaše, pa naj bo še to!«

Težek dan
»Kateri je najtežji dan v življenju uradnika?«
»Prvi pomladanski dan, ker mora preklopiti z zimskega 

spanja na pomladansko utrujenost.«
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Ona: Pri urejanju denarnih 
zadev boste naleteli na teža-
ve, a jih boste rešili tudi brez 
pomoči prijateljev, ki so vam 
pomoč nekoč že obljubili. To 
vam bo v veliki meri dvignilo 
samozavest.

On: Od vaših idej bodo imeli 
koristi tudi drugi in to vam bo 
dvignilo ugled v družbi. Poleg 
tega vam bo nepričakovano 
uspelo osvojiti srce osebe, ki 
vam že dlje ne da miru. To je 
vaš srečen teden!

Ona: Pri zoprnih pogovo-
rih bodite karseda tiho, saj se 
lahko hitro zagovorite. To bi 
nekdo lahko izkoristil v svoje 
namene, kar bi vam lahko pri-
neslo težave pri načrtih. Zato 
počasi in zanesljivo.

On: Imeli boste kar precej 
možnosti za sklepanje pri-
jateljstev (in še česa boljše-
ga), zato nikar ne zgrabite 
kar prve. Uživajte, dokler še 
lahko, in si privoščite tudi 
kakšno malo bolj žgečkljivo 
stvar …

Ona: Stara navada vas bo 
ovirala pri sklepanju novih 
dogovorov. Če boste želeli 
uspešno živeti, boste morali 
spremeniti navade, saj priha-
jajo drugačni časi, kot ste jih 
vajeni.

On: Neka prijateljica vas 
ima iz srca rada in bi vam 
rada to pokazala, vi pa kot da 
ne opazite njenih poželjivih 
pogledov. Dajte ji priložnost, 
da pokaže svoje resne namene, 
saj boste zelo prijetno presene-
čeni.

Ona: Malo se ozrite po druž-
bi in hitro boste opazili, da ste 
dobili morebitnega partnerja. 
Edino, kar vam lahko nagaja, 
je nevoščljivost prijateljic, ki pa 
je nikar ne vzemite povsem re-
sno.

On: Denar se ne bo obrnil 
tako, kot ste si zamislili. Ukre-
pajte, dokler ni prepozno. 
Spomnili se boste nekdanje-
ga prijatelja, ki vam je nekoč 
že precej pomagal pri neki 
podobni zadevi. Pokličite ga, 
ničesar ne morete izgubiti …

Ona: Uspeli ste, zdaj pa mo-
rate to tudi izkoristiti. Kljub 
vsemu pazite, da ne boste 
postali krivični do ljudi, ki so 
vam ves čas stali ob strani. Ne 
pozabite, da je prijatelje težko 
pridobiti, a lahko izgubiti.

On: Prijatelj vas bo presene-
til z docela absurdno idejo, a 
boste po premisleku uganili, 
v čem je skrivnost njegovega 
načrta. In prav všeč vam bo, 
zato se ne obotavljajte, ampak 
zgrabite priložnost.

Ona: Sreča bo ponovno na 
vaši strani in vse, kar boste 
morali storiti, bo le to, da se 
boste sklonili in pobrali sa-
dove svojega dela. To je vaš 
teden, ko vam bo uspevalo 
tudi tisto, kar je običajno ne-
mogoče.

On: Čeprav skoraj nič ni 
tako, kot ste si zamislili, ne 
smete obupati in misliti, da 
je vse, kar počnete, brez po-
mena. Še bolj se zagrizite v 
reševanje problema in videli 
boste, da bo rešitev prišla kar 
sama.

Ona: Odkrito se boste spo-
prijeli z novo nalogo v poslov-
nem življenju in s takšnim 
pristopom naredili izredno 
dober vtis na nadrejene. Ne-
nazadnje je že čas, da tudi vi 
dosežete svoje cilje.

On: S partnerko bosta raz-
čistila pretekle nesporazu-
me, ki so vam šli že počasi 
na živce, saj boste spoznali, 
da se prepirata zaradi nepo-
membnih zadev. Poskrbite, 
da se kaj takšnega ne bo več 
ponovilo.

Ona: Ena lastovka še ne pri-
nese pomladi. Zato se nikar 
prehitro ne navdušite, saj se 
vam lahko to na koncu mašču-
je. Še enkrat dobro premislite 
in spoznali boste, da le ni vse 
tako lepo, kot se vam je zdelo 
na prvi pogled.

On: Ne prehitevajte dogod-
kov in ne silite v nekaj, kar vas 
lahko drago stane. Zadeva se 
bo kmalu razjasnila, zato ne 
bodite nestrpni, kajti rezultati 
bodo veliko boljši, kot priča-
kujete.

Ona: Nepričakovan obisk 
vam bo prinesel obilico ne-
prijetnosti, a tudi novice, ki 
vam bodo pomenile veliko 
več. Naenkrat se boste znašli 
pred celo kopico alternativ, ki 
bodo vse nadvse prijetne.

On: Ko govorite, ste vedno 
glasni in prepričljivi, ko pa bi 
morali preiti od besed k deja-
njem, se vam nenehno zatika. 
Tokrat bo drugače, saj vas bo 
vesela družba hitro pripravila 
do povsem konkretnih opra-
vil.

Ona: Vložiti boste morali 
kar precej truda, a bo nalo-
ga kar prava za vas, saj ste 
sposobni razrešiti še tako 
zapleteno situacijo in iz ma-
lega narediti veliko. Sode-
lavci vam bodo tokrat stali 
ob strani.

On: Prav presenečeni bo-
ste, ko boste ugotovili, koliko 
adutov držite v rokah, zato 
izrabite ugodno priložnost 
in iztržite nekaj tudi zase. In 
nikar se ne ozirajte na nevo-
ščljivost.

Ona: S prijatelji se boste po-
dali v poslovno avanturo, ki 
bo sicer precej zapletena za-
deva, vendar bo obetala ogro-
mne dobičke. Treba bo sicer 
malo potrpljenja, vendar ste 
zdaj resnično na pravi poti.

On: Ne jezite se na tistega, 
ki vam bo povedal resnico v 
obraz, saj bo s tem mislil le 
najboljše. Pazite se tistih pri-
jateljev, ki vam bodo le pri-
kimavali, za hrbtom pa bodo 
govorili povsem drugače.

Ona: Trenutni položaj vam 
dopušča marsikatero alternati-
vo, saj vam gre vse kot po ma-
slu. Z malo truda boste veliko 
pridobili, zato si ne ustvarjajte 
nepotrebnih skrbi, temveč uži-
vajte v avanturah.

On: Privoščili si boste ko-
nec tedna, poln ljubimkanja s 
partnerko, ki je to že pošteno 
pogrešala. Tako bosta ponovno 
utrdila medsebojni odnos, ki 
je bil zadnje čase kar nekako 
v krizi.

Nagradni razpis

RAZVEDRILO
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(NAR.)

AVSTRALSKI  
IGRALEC 

FLYNN

ODRSKO 
GLASBENO 

DELO

ALMO-
DOVARJEV 

FILM

KOLO  
(NAR. VZH.)

KODA  
ZA GSM
GIBANJE  

PO ZRAKU

IZGUBA 
GOVORA

TITAN
ŠP. KNJIŽ. 
(MIGUEL 

DE)

VOJAŠKA 
ENOTA

LUTKAR 
MAJARON

STOJNICA 
(POG.)

NAGLAS

15. IN 20. 
ČRKA

POLITIK 
ZVER

NEKDANJE 
IME TOKIA

BAJKA

PREPROSTA 
HIŠA

OTROŠKA 
RISBA

MAJHNO 
OKNO

ZABAVNA 
ODDAJA

NADAR-
JENOST

ANG. IGRAL. 
(MICHAEL)

SLOVENSKI  
PEVEC 

(SAMUEL)
ACETILEN KOSITER IZDELOVA-

LEC KIPOV

OVRED-
NOTENJE 
ZNANJA V 

ŠOLI

TRPNIK

DREVO Z 
BELIMI 

CVETOVI

PRIPR. ZA 
OPAZOVANJE 

ZVEZD
ŠPANSKO 

VINO

KANA

TRINITRO-
TOLUEN
NEMŠKI 

TOVORNJAK

RECEPTOR

DEDNA 
ZASNOVA

DOMAČ-
NOST

LIČINKE 
HROŠČA

ELTON  
JOHN

ZVESTA 
ŽIVAL
ČARLI 
NOVAK

GLEDALIŠKI 
ODER

PREBIVALCI 
EREVANA

SOTESKA
ANGLEŠKI 

PEVEC 
(TOM)

MORALA

1

2

5

9

4

10

6 3

11

8

12

7

1 2 3 4 5 6 7 8

9 10 11 12

1. nagrada: darilni bon za pedikuro v Salonu pedikure 
AN. NIKA v Celju

2. nagrada: darilni bon za obisk fitnesa v Galactici, špor-
tnem in wellness centru v Velenju ter darilni bon, unovčljiv 
v Vrtnarstvu Zagozda v Celju

3. nagrada: bon za nedeljsko kosilo v Gostišču Hochkraut 
v Tremerjah

Pri žrebanju bomo upoštevali pravilno geslo, ki ga do-
bite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite na dopisnicah 

na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 12. 
maja 2015.

Tudi rešitve Jupolove nagradne križanke bomo spreje-
mali do torka, 12. maja, izžrebance pa objavili v prihodnji 
številki Novega tednika.
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Seksi spot celjskih 
ustvarjalcev

Iztok Gartner je pred časom posnel novo skladbo z naslovom Udari me, ki je nastala na 
temo filma 50 odtenkov sive. Zdaj je dodal še videospot, ki ga bo predstavil konec maja.

Snemali so ga znanem celjskem nočnem klubu. Spot sta režirala Samo Mervar in Janez 
Pustoslemšek, s katerim je Gartner sodeloval že pri snemanju uspešnega filma Vloga za 
Emo, kjer je igral profesorja nemščine. V spotu mu družbo delajo trije tekmovalci iz resnič-
nostnega šova Bar, in sicer Vita Udovič, Maruša Trampuž in Miloš Mar. Posebno vlogo ima 
Sara Savnik, Miss Universe 2013. Pojavita pa se tudi erotični plesalec Ricky in celjski raper 
Rhyme God. »Z Rickyjem sva prijatelja že vrsto let, je bil pa edini, ki mi je za nekaj minut 
speljal vsa dekleta in jih navdušil s svojimi mišicami,« pravi Gartner, ki mu očitno niti vsi 
pripomočki za šeškanje niso pomagali, četudi mu je pri navodilih za uporabo pomagala 
Nina Pejkovič, profesionalna plesalka na drogu. Največ kadrov v spotu imajo Julija Kranjec, 
Antonella Detiček in Neja Krampuž, tri mlade in obetavne manekenke agencije VS Styling 
Vladimire Skale, ki je Gartnerju pomagala, da je lahko izpeljal cel projekt.

NC

Takole je pred predvajanjem do-
kumentarnega filma o skupini Mi2 
v Metropolu Tone Kregar prijazno 
pozdravil Elizabeto Gorenjak, eno 
najstarejših oboževalk dečkov s 
Sotle. Kri pač ni voda. Tudi gospa 
Elizabeta, ki je lani dopolnila 90 
let, je Rogačanka in čeprav se je že 
pred mnogimi leti preselila v Celje, 
je v rojstnem kraju pustila velik del 
svojega srca. Vendar Rogatec ni edi-
ni razlog, zaradi katerega so ji Mi2 
tako blizu in se, kot pravi, ustavi 
vsakokrat, ko na radiu sliši kakšno 
njihovo pesem. Še nekaj je, kar jo 
zlasti povezuje s Tonetom Kregar-
jem. Tudi ona je pesniška duša, 
vendar pa njene pesmi, za razliko 
od Kregarjevih, ki jih prepeva cela 
Slovenija, poznajo le njeni najbližji.

IT, foto: GORAN RADIČ

Župan braslovške občine 
Branimir Strojanšek (desno) 
je letošnjo pomlad nasmejan 
do ušes. Le kako ne bi bil, 
ko pa je občina nedavno na-
menu predala povsem novo 
kulturno dvorano. Ob tem 
nikoli ne pozabi poudariti, 
da ji je to uspelo na podlagi 
javno-zasebnega partner-
stva s kozjanskim trgovskim 
podjetjem Jagros. Odprtja 
razstave se je tako udeležil 
tudi direktor podjetja Franc 
Jager. Povsem možno je, da 
je obisk Braslovč izkoristil 
tudi za sprehod po eni iz-
med svojih trgovin, ki je nad 
braslovško kulturno dvorano 
zaživela že lani.

ŠO, foto: GrupA

Iztok Gartner v družbi treh lepotic: Antonelle, Julije in Neje. (Foto: Samo Mervar, VS Produkcija)

Rogačana za vedno

Savinjsko-kozjanski tandem

Na Stolp ljubezni do 
zvončka želja

Na zadnjo aprilsko nedeljo so na Žusmu uradno odprli lesen razgledni stolp, ki so ga po-
imenovali Stolp ljubezni. Veselje domačinov, članov Planinskega društva Žusem, številnih 
pohodnikov od blizu in daleč, so delili tudi številni znani obrazi.

StO
Foto: GrupA

Slivniški župnik Marko Šraml je 
ravno dan pred blagoslovom stol-
pa srečal abrahama. Žusemski 
planinci so mu zato ob tej prilo-
žnosti podarili par čevljev. »Včeraj 
so mi vsi želeli še enkrat toliko let. 
Tole darilo je pa skoraj tako, kot 
bi se me hoteli znebiti. Če grem 
namreč zdaj s svojo kondicijo na 
Žusem, me bo konec nekje sredi 
poti, potem se pa lahko zmenite, 
v kateri fari me boste pokopali,« 
se je pošalil. Klobasekov Pepi v 
podobi Mira Klinca pa ga je takoj 
potolažil, da naj se ne sekira. 
»Upokojenke bi namreč na stolp 
rade ›namontirale‹ celo dvigalo.« 
Ampak do »penzije« ima priljublje-
ni dušni pastir seveda še daleč.

Med prvimi, ki so ob otvoritvi pozvonili na zvonček želja na vrhu stolpa, je bil tudi šentjurski župan Marko 
Diaci. »Želim, da bi kateri od naših občanov zadel Eurojackpot ali pa vsaj sedmico na slovenski loteriji.« 
Njegov kolega iz Podčetrtka Peter Misja pa se je ob tem malo zamislil. Stolp ljubezni konec koncev sporoča, 
da denar še zdaleč ni vse.

Stolp ljubezni bo vsaj toliko kot 
priljubljena pohodniška točka 
gotovo tudi romarska pot mladih 
zaljubljencev. Med vročimi mla-
dimi parčki je bil s svojo izbranko 
tudi celjski glasbeni talent Uroš 
Zagožen.
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